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ČUNÍN Tohle se bude dít stále častěji. Trend 

takzvaných singls, tedy samostatně žijících li-

dí, který se rozhodně netýká pouze mladých, 

s sebou přináší řadu smutných situací. Mezi 

takové nepochybně patří i to, že člověk zemře 

a jeho smrt nikdo z okolí po několik dní, týd-

nů, ba dokonce až měsíců vůbec nezazname-

ná! Právě to se přihodilo Jiřímu Kočímu (59†) 

z  Čunína. Nejen obyvatelé z  této  obce na 

Prostějovsku ihned začali spekulovat o pří-

čině úmrtí, rozjely se dokonce také fámy, že 

nešlo o přirozenou smrt…

VE ZCHÁTRALÉM

Martin ZAORA L

zjistili jsme JAK JAK 
DLOUHO?  DLOUHO?  

➢CO PŘESNĚ SE STALO? ČTĚTE NA STRA NĚ 11

23
01

00
61

13
21



Kdepak podjezd pod železničním 
přejezdem, ale rovnou výkop de-
chberoucí novinky v  Prostějově. 
Magistrát už ladí všechny potřebné 
podklady k tomu, aby vzniklo dru-
hé metro v  republice. Po Praze by 
tak druhým místem pro tento rychlý 
dopravní prostředek mělo být právě 
zdejší srdce Hané. I proto jsou také 

znovu odloženy opravy obou nádra-
ží, které budou vypadat jinak, než se 
původně předpokládalo.
O tomto záměru se přitom delší čas 
hovořilo, ale stále se ne a  ne něco 
dít, protože takto nákladná záleži-
tost nemohla být spuštěna jen tak. 
„Jedná se o  nejnákladnější inves-
tici, kterou Prostějov kdy realizo-
val. S  tím, že nyní je třeba vyřešit 
tuto situaci ohledně železničního 
přejezdu, tak se naskytla možnost 
udělat první výkop pro trasu met-
ra. Samozřejmě nebudeme mít na 
okamžitou kompletní realizaci, ale 
od něčeho se odpíchnout musíme, 

takže to bereme jako spojení pří-
jemného s  užitečným,“ prozradil 
Agentuře Hóser primátor Franci-
mór Kopačka. 
Jednat by se následně mělo o  běh 
na dlouhou trať, kompletní metro 
s  jeho všemi stanicemi by si měli 
užít obyvatelé až ve druhé polovi-
ně jednadvacátého století. První 
trasa povede od hlavního nádraží 
směrem do centra města. Postupem 
času by měly přibývat další zastáv-
ky a město doufá, že do budoucna 
to bude znamenat téměř naprosté 
vyloučení automobilového provozu 
z komunikací města. 

„Dnes je to globální problém 
a lidi jen těžko dostáváte na kola 
či třeba do autobusů MHD. To je 
fakt, o němž se mluví dlouhodobě. 
S narůstajícím tempem přibývání 
automobilů apeluji na lepší využí-
vání dopravy. Uděláme tak vše pro 
bezpečnost chodců v  Prostějově,“ 
doplnil Kopačka s  provoláním: 
„Za Prostějov klidnější a  bezpeč-
nější!“
 Za Agenturu Hóser John

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.
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Proè zmizel 
Z-Box z Èechovic? 

Prostějov (mls) – Na službu spo-
lečnosti Zásilkovna si zvykli na 
návsi v  Čechovicích. Z-Box ov-
šem z  tamní návsi zmizel. Proč? 
„S  provozovatelem byla ukončena 
smlouva kvůli plánované revitali-
zaci a  také z  důvodu nevhodného 
umístění v  blízkosti kostela. Spo-
lečnosti Zásilkovna byly nabídnuty 
jiné lokality v Čechovicích, to však 
z její strany nebylo využito,“ vysvět-
lila referentka prostějovské radnice 
Lenka Gartnerová. 

RYCHLÝ
NÍK
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Agentura

Další stoletá občanka. V  prostě-
jovském domově seniorů v  Neru-
dově ulici došlo k velmi milé udá-
losti. Primátor Statutárního města 
Prostějov František Jura společně 
s radní Alenou Pagáčovou poblaho-
přál Františce Lakomé k jejím 100. 
narozeninám. Ke gratulacím se 
připojil i  ředitel tohoto sociálního 
zařízení Marek Němec.

Po pětašedesáti letech se setkali 
bývalí žáci tehdejší základní de-
vítileté školy na Husově náměstí. 
Velmi přívětivě je uvítali zástupci 
současného školského zařízení 
ART ECON Střední škola.  
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 „MYSLÍM, ŽE NA 
ÚJEZDĚ DO TOHO 

KOPNEME 
NA PODZIM!“

Náměstek prostějovského primátora 
Jiří Rozehnal potvrdil, že terminál 

v centru města se začne již brzy stavět.

Nestárnoucí rocker se uplynulý 
pátek se svým Katapultem před-
stavil fanouškům ve Společenském 
domě v Prostějově, kde to pořádně 
rozparádil jako zamlada!

OLDA ŘÍHA
Foto:internet

Srazila matku s kočárkem! Bě-
hem minulé středy došlo přímo 
v Prostějově hned ke dvěma do-
pravním nehodám, při kterých 
nepozorní řidiči srazili chodce 
na přechodech. Ta vážnější se 
stala ve Svatoplukově ulici, kde 
třiapadesátiletá řidička vozem 
Volkswagen srazila mladou ženu, 
která vezla kočárek s  jednoroč-
ním dítětem! 

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

16/9 °C
Marina

Støeda 22/11 °C
Andrej

Ètvrtek 17/12 °C
Marcel

Pátek 18/10 °C
Renáta

Sobota 14/10 °C
Agáta

Nedìle 13/8 °C
Tereza

Pondìlí 14/3 °C
Štefan a Sára

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 
dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 
a  skrývá se před spravedlností na neznámých 
místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 
Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při
jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,
aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 
osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 
Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 24. ledna 1983 a trvalé bydliště 
má hlášeno v okrese Prostějov. Na hledané-
ho vyhlásila prostějovská policie celostátní 
pátrání již 16. června 2020. Jeho zdánlivé 
stáří je v rozmezí od 35 do 40 let, měří oko-
lo 175 centimetrů, má hubenou postavu, 
šedé oči a hnědé rovné a krátké vlasy. 

YURII HORODIUK 

se narodil 9. prosince 1994 a trvalé byd-
liště má hlášeno v  okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání již 24. května 2021. Jeho 
zdánlivé stáří je v  rozmezí od 27 do 30 
let, měří mezi 170 až 175 centimetry, má 
střední postavu a hnědočerné rovné vlasy. 

ANDRII LAZARIUK 

po dvojici hledaných

Dva velmi podobné případy 
vloupání a  následné krádeže ve 
Dzbelu řešili policisté z konické-
ho obvodního oddělení. Nejprve 
z rekreační chalupy zmizel maji-
teli televizor, myslivecký daleko-
hled a láhev alkoholu se škodou 4 
224 korun. Ve stejné obci pak byl 
minulý týden vyloupen zahradní 
domek. 

16 224
Z  něho bylo odcizeno zahradní 
nářadí za dvanáct tisíc korun. 
Oba případy byly úspěšně vyšet-
řeny. Dopaden byl devětadvace-
tiletý muž, kterému při prvním 
činu pomáhala o dva roky starší 
žena. Oba jsou podezřelí ze dvou 
trestných činů, a to krádeže a po-
rušování domovní svobody. Obě-
ma hrozí tříletý kriminál. 

KRIMI•• Pondělí•• 
Než se spustí Aplaus. Potlesk může být projevem radosti publika nad tím, že už 
je konec… Aplaus se jmenuje tradiční divadelní přehlídka, jejíž šestnáctý ročník 
bude po dva dny bavit zaplněný divadelní sál prostějovského Národního domu. 
Než se tak stane, byla akce představena na oficiální tiskové konferenci.   

•• Úterý ••
Ignorace neschopných. „Neschopní a leniví lidé se ke schopným a pracovitým 
lidem chovají obvykle s notnou dávkou arogance i ignorace. Obojí naplno pro-
jevil Marek Miko, který byl za okradení vlastního dědy odsouzen k podmínce. 
Mnoho si z toho ovšem nedělal a přes internet se mu podařilo napálit důvěřivého 
muže, jemuž nabízel fiktivní mobilní telefony či certifikát na prodej zlata. Svoji 
tříletou podmínku si tak bude muset odsedět. 

•• Středa •• 
Jaký život, takové stáří. „Každý chce žít dlouho, ale nikdo nechce být starý,“ všiml 
si spisovatel Jonathan Swift. Příležitost strávit příjemné odpoledne dostali všichni 
zájemci během Svátku seniorů. Tradiční a hojně navštívená akce, jejímž vrcholem 
se stalo vystoupení zpěváka Radima Schwaba, se konala ve Společenském domě. 

•• Čtvrtek •• 
Československá sranda. „Já som Simona, som komička. Tým, čo budem ho-
voriť, nechcem nikoho uraziť, ale ak sa mi to podarí, budem rada, samozrejme.“ 
Takto obvykle začíná svá vystoupení komička Simona Obšivanová. Neznámější 
slovenská stand-up komička se představila ve Společenském domě s programem 
Simona – Donaha.  

•• Pátek •• 
Výhody Halloweenu. Na Halloweenu je nejlepší, že vaše domácí pavučiny 
mohou konečně vypadat jako dekorace… Na halloweenskou Dýňovou stezku 
vyrazily davy lidí do potemnělých Smetanových sadů. 

•• Sobota •• 
Je libo draka, či princeznu? Kolikrát i ten nejobávanější drak představuje pro 
muže menší nebezpečí než princezna po svatbě… Pohádkové prohlídky plum-
lovského zámku nabídly příběhy, v nichž právě draci a princezny hráli hlavní roli.

•• Neděle •• 
Velké věci v Pardubicích. Kdo chce zhubnout, může začít jezdit na koni. K za-
myšlení však stojí to, pokud za měsíc o deset kilo zhubne pouze ten kůň… Žo-
kejové, kteří se vyhoupli do sedel během Velké pardubické, hubnout nepotřebují. 
Přestože musí dodržovat přísnou životosprávu, o jejich vítězství nakonec neroz-
hodují pouze oni sami, ale zejména výkonost svěřeného zvířete. O víkendu jsme 
mohli sledovat svátek všech milovníků koní, v němž díky trenéru Popelkovi ze 
Hvozdu měl početné zastoupení i prostějovský region. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“

PROSTĚJOV Možná jste se s tím setkali také. Naložený kontejner ve Waitově ulici se v průběhu uply-
nulého týdne stal cílem romských spoluobčanů, kteří projevili zájem o recyklaci vyhozených kovů. 
Jejich snímek se objevil na sociálních sítích. Jisté je, že pokud se pracanti dopředu domluvili s majite-
lem a vytříděný materiál skončí skutečně ve sběrně, a nikoliv pohozený někde za domem, pak v takové 
činnosti nikdo nemůže hledat jakýkoliv problém. Horší by bylo, pokud by tomu bylo jinak… 

 Martin ZAORA L

Foto: Facebook

CIKÁNSKÁ RECYKLACE 
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V  minulých dnech vyšel žebříček 
transparentnosti veřejné správy 
a  radničních periodik. Pořadí je 
výsledkem průzkumu provedeného 
spolkem Oživení.
A jaké výsledky nezávislé hodnoce-
ní přineslo? V  žebříčku otevřenosti 
samosprávy obsadil Prostějov děle-
né 4. až 5. místo z celkem stovky 
hodnocených obcí. V případě perio-
dik vydávaných městy skončily naše 
Prostějovské radniční listy dokonce 
na děleném 2. až 4. místě. Považuji 
to za skvělý výsledek.
Nezávislý průzkum potvrdil, co ří-
káme dlouhodobě. Jsme maximálně 
otevření a  transparentní a  napří-
klad měsíčník vydávaný městem 
poskytuje velmi výrazný prostor pro 
názory opozice. Jsem rád, že to au-
toři projektu Transparentní Česko 
vidí stejně.

František JURA,
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PROSTĚJOV

Neuvěřitelné se stalo 
skutkem! Prostějovská 
studentk a Marcela 
Burgrová ve svých dva-
advaceti letech dokázala 
přejít pěšky Evropu. Jak Večerník 
informoval, na svou pouť se vy-
dala v pátek 20. ledna z nejjižněj-
šího bodu „starého kontinentu“ 
z  Mysu Tarifa ve Španělsku. Po 
zhruba 9 tisících ušlých kilomet-
rech dorazila v neděli 1. října na 
nejsevernější cíp Norska, který 
leží na poloostrovu Nordkinn. 
„Mnohokrát jsem si během své 
dlouhé cesty zkoušela před-
stavit, jaké to bude na konci. 
Nedokázala jsem to. Zdálo se to 
nemožné. Stejně jako pro mě 
bylo nemožné začít. A  teď tu 
stojím. U  nejsevernějšího ma-
jáku Evropy,“ svěřila se se svými 
pocity mladá žena, která si nepo-
chybně zaslouží obrovský obdiv. 
Její cesta však nekončí, ještě má 
před sebou tři a půl tisíce kilome-
trů… Ptáte se, jak to? 

pro Večerník 

původní
zpravodajství

Martin
ZAORALZAORAL

Dvaadvacetiletá Marcela Burgrová 
pochází z  Prostějova, v  Uherském 
Hradišti vystudovala Střední umělec-
koprůmyslovou školu, obor design 
obuvi a  módních doplňků. Talento-
vaná designérka jako svou maturitní 
práci navrhla zcela rozložitelnou obuv 
vyrobenou z  hub, která zaujala nejen 
odbornou veřejnost. Hned nato se však 
naplno vrhla do plnění dalšího ze svých 
snů. Tím byl přechod Evropy z jihu na 
sever. „Cestovat po vlastních nohou, 
na kole nebo stopem je podle mě ten 

nejlepší způsob, jak poznat cizí země 
a  jejich obyvatele,“ byla od počátku 
přesvědčená Marcela Burgrová, které 
se její přání naplnilo vrchovatě. Během 
své více jak osmiměsíční pěší túry ob-
jevila nádherná místa zapadlých koutů 
našeho kontinentu, stejně jako potkala 
vzácné a často poměrně svérázné oby-
vatele Evropy.  Na cestě přitom utrati-
la minimum peněz. Spala totiž pouze 
venku či u místních a živila se téměř 
výhradně jídlem z kontejnerů za su-
permarkety (tzv. dumpster diving).

Køik na konci svìta

Do cíle své trasy dorazila v neděli 1. říj-
na v  pravé poledne. „Přicházím blíž 
a blíž, až na samotný konec světa. A je to 
tak, je tam okraj, Země je placatá! Voda 
stéká dolů do nicoty, občas i s loděmi. 
Jinak ale mám prázdno, prakticky nic 
necítím. Až po chvíli, odkládám batoh 
a jdu na kraj kousek od nejsevernějšího 

majáku Evropy a začnu křičet, řvát. Rá-
zem mě zaplavují všechny možné emo-
ce, vzpomínám na vyřešené problémy 
na cestě, všechny úzkosti, všechny 
strasti i radosti, vše je obsažené v tom 
řevu. Všechno vypouštím ze sebe do 
Arktického oceánu. Je to až neuvěřitel-
né. Když jsem začínala, nevěřila jsem, 
že dojdu až sem. Ale teď tady stojím!“ 
popsala okamžiky „konce“ své dlouhé 
a  nelehké cesty Marcela Burgrová na 
svém facebookovém profilu, kde pravi-
delně zveřejňuje poutavé zápisky i po-
zoruhodné fotografie o  místech, jimiž 
prošla, i o lidech, které potkala.  

Peníze pro Svìtlušku 

Cestovatelka se zároveň spojila s  na-
dací Světluška a  pochodem podpořila 
ty, kteří se nebojí objevovat svět ko-
lem nás, ač je pro ně mnohdy zahalen 
v  mlze či úplné tmě. Dosud její akti-
vita k příspěvku vyburcovala na dva-

cet lidí, díky nimž se vybralo celkem 
11 100 korun. Přispět Světlušce však 
můžete stále prostřednictvím webu  
www.darujme.cz/vyzva/1203593.

Ze zimy zpátky stopem 

Pouť odvážné a  sympatické Marci do-
sažením nejsevernějšího majáku Evro-
py ještě nekončí.  „Co teď budu dělat? 
Postavím si chaloupku na konci světa 
a  budu pást sobíky? Nebo se pojedu 
ohřát na jih? Zima totiž přichází. A tady 
je docela zákeřná a  tuze tvrdá. První 
vločky už padly den po mém příchodu 
na okraj poloostrova,“ přemítala Mar-
cela Burgrová s tím, že návrat letadlem 
rozhodně není nic pro ni. „Zpátky se 
vrátím stejným způsobem, jak jsem se 
dostala na začátek. Tedy mým oblíbe-
ným stopem!“ uzavřela Marcela Bur-
grová, která tak má při návratu do naší 
vlasti před sebou ještě úctyhodných 
3 500 kilometrů. 

PROSTĚJOV Je rohatý, hnědý a  nepolapitelný. 
I když se příslušníka kozího rodu, který již něko-
lik týdnů bloumá v okolí města, pokoušela chytit 
řada lovců v  čele se strážníky, zatím neuspěl ni-
kdo z nich. A tak rohatý dobrodruh dál nerušeně 
brázdí polní cesty, remízky a pole.

Kristýna BOHATOVÁ
Jde buď o kozla kamerunského, nebo kozla krátkosrs-
té hnědé kozy. „Zvíře se pohybuje již několik týdnů 
v  polích mezi Brněnskou a  Určickou ulicí, viděno 
bylo u Žešova, ale i u Mládkových sadů. Jeho výskyt 
hlásili i  zahrádkáři z  kolonie u  cihelny,“ potvrdila 
Večerníku informaci náměstkyně prostějovského 
primátora Marcela Župková. Podle jejích slov je zvíře 
velmi plaché a není možný jeho odchyt. O ten se opa-
kovaně pokoušeli i strážníci městské policie. 

V diskusích na sociálních sítích se objevila řada ná-
vrhů na odchyt, mimo jiné hasiči. To ale není tak 
jednoduché. Při rozloze území, kde se kozel pohybu-
je, nelze s jistotou říci, kde se objeví. Zvíře by podle 
oslovených odborníků rovněž mohlo zpanikařit 
a skončit třeba na nedaleké dálnici. 
Odbor životního prostředí prostějovského magistrá-
tu proto žádá majitele, aby si zvíře odchytil a zajistil: 
„Vzhledem k tomu, že se pohybuje u frekventovaných 
komunikací, může ohrozit bezpečnost provozu.“

 Foto: Facebook  
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PROSTĚJOV Když se člověk jed-
nou dožije stáří, měl by si ho užít. 
Možnost k  tomu měli lidé dříve 
narození během akce SVÁTEK 
SENIORŮ, kdy uplynulou středu 
4. října zcela zaplnily prostorný sál 
Společenského domu. Pro všechny 
přítomné byl připraven skutečně 
bohatý a různorodý program, jehož 
cílem bylo zpříjemnit chvíle starším 
spoluobčanům, a to cestou humo-
ru, kultury i poučení. Táhl hlavně 
zpěvák Radim Schwab.  (mls)

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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Napsáno

14. 10. 2013

ulice Pod Záhořím 
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: ulice U Boží muky  Příště: ulice U Boží muky  
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 
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PROSTĚJOV Okamžiky obav 
o  vlastní bezpečnost a  strach 
z  toho, zda nebudou muset čelit 
fyzickému útoku ze strany pře-
sily, prožili v  sobotu odpoledne 
klenovičtí hráči i  hrstka jejich 
fanoušků. V  hektickém závěru 
utkání I.A  třídy Olomouckého 
KFS na hřišti Lipníku nad Beč-
vou totiž vzplály emoce na hřišti 
i  v  hledišti. Na trávník dokonce 
vběhl jeden divák a  po slovním 
vyhrožování zabitím probíhaly 
poslední minuty hry za přítom-
nosti státní policie. 

„Kluci se hecovali, pokopali se a  je-
den náš i  jejich hráč dostali červe-
nou kartu. Tomáš Lakomý s  jejich 
útočníkem byl v souboji, někteří to 
viděli a taky se pokopali. Pak šli dva 
domácí na našeho stopera, spoluhrá-
či mu šli na pomoc, domácí trenér 
tam poslal čtyři hráče, aby se zapojili 
do strkanice,“ popisoval vznik celé 
situace kouč Klenovic Petr Navrátil. 
„Vznikla mela, kterou neunesli 
romští diváci. Na hřiště sice ne-
vběhli, hulákali ale po nás, že nám 
propíchají gumy, že nás nepustí do 
autobusu a  že za to někdo z  nás 

zaplatí životem. Je to pro nás nová 
a  velmi nepříjemná zkušenost,“ 
pokračoval kouč. 
Na místo tak musela vyrazit policie, 
teprve po jejím příjezdu se situace 
uklidnila a mohlo se zbývajících pat-
náct minut dohrát. Podle slov kou-
če musel strážníky zavolat asistent 
trenéra, protože domácí pořadatelé 
tak neučinili. Tomuto svědectví ale 
oponoval hlavní pořadatel a předse-
da klubu Lipníku nad Bečvou Václav 
Navrátil, podle něhož situaci vypro-
vokovali hostující hráči svými rasis-
tickými poznámkami. 

Emoce k fotbalu neodmyslitelně patří, bez nich by to určitě neby-
lo ono. Pokud se ale dostanou za hranici mezí, tak nastává pro-
blém. Před deseti lety tato situace eskalovala až příliš a chování 
za hranou bylo pravděpodobně na obou stranách. Padly tresty 
a hlavně se nesl ještě dlouho nad celou událostí stín ostudy, S od-
stupem času ale určitě oběma kohoutům došlo, že stále šlo jen 
o tři body a fotbalisté i diváci musí stejně na druhý den do práce. 
Za poslední období a  s  příchodem elektronických zápisů i  vel-
kých trestů k těmto aférám naštěstí dochází ve stále menší míře.  

 (jaf )
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PROSTĚJOV Je to už rok, co vel-
kou ztrátu zaznamenal nejen pro-
stějovský region, ale i  celý taneční 
svět. V neděli 2. října 2022 zemřel 
ve věku 85 let taneční mistr Jiří 
Šindler, který přes padesát let vedl 
v  Prostějově kurzy tance a  spole-
čenského chování. „Chybí mi hlav-
ně jeho humor. Některé jeho vtípky 
jsou však tady s námi pořád. Občas 
je totiž v hodinách používám, stejně 
jako vyučuji podle metody, kterou 
jsme během těch společných pěta-
třicet let vypilovali k dokonalosti,“ 
svěřila se Večerníku s  ročním od-
stupem Šárka Milarová. 
Jiří Šindler tancem doslova žil. Už 
v roce 1965 poprvé zřídil taneční krou-
žek ve městě, tehdy ve spolupráci s OP 
Prostějov. O dva roky později se začal 
svému koníčku věnovat naplno, načež 
v roce 1970 se pustil do výuky pokra-
čovacích tanečních a  také kurzů pro 
dospělé. V roce 1992 založil Taneční 
klub v  Prostějově. Až do vysokého 

věku tak i on sám tancoval a pomáhal 
své dlouholeté taneční partnerce a ka-
marádce Šárce Milarové s  vedením 
kurzů. Od roku 1965 až do roku 2018 
se aktivně věnoval pedagogické čin-
nosti. Za tu dobu mu „rukama“ prošlo 
na 30 000 tanečníků. 
„Poslední čtyři roky už neučil, zů-
stával upoután na vozík. I  přesto 
jsem ho občas brala na lekce a  on 
občas do mikrofonu komentoval 
výkony tanečníků,“ zavzpomínala 
na poslední roky Šárka Milarová. 
Jiří Šindler byl držitelem bron-
zového, stříbrného a  zlatého od-
znaku Svazu učitelů tance za práci 
s mládeží. V roce 2006 se stal do-
životním čestným členem Svazu 
učitelů tance České republiky. 
Obdržel také Cenu města Pros-
tějova za rok 2020. Po sobě za-
nechal rodinu, přátele i spoustu 
příjemných vzpomínek, která 
na něj s  láskou vzpomíná. 
Čest jeho památce!   (mls)  Foto: Facebook

STÍNY MINULOSTIPO STOPÁCHPO STOPÁCH STARÉHOSTARÉHO
PŘÍPADUPŘÍPADU

TRAGICKÁ NEHODATRAGICKÁ NEHODA

PROSTĚJOV Historie vojenské-
ho sportovního parašutismu sahá 
do roku 1961, kdy v posádce Pro-
stějov vznikla sportovní parašu-
tistická četa, z  níž se postupným 
vývojem stal samostatný sportovní 
oddíl. Od svého prvního meziná-
rodního závodu se stali parašutisté 
velmi úspěšní na mezinárodním 
poli jak mezi armádami, tak v civil-
ním sportovním parašutismu. Byli 
doslova „strojem na medaile“.  
Poté však přišlo osudné 21. září 
1972, kdy tuto partu zastavila ne-
lítostná smrt v  podobě rozjetého 
vlaku. Osudy tragédie jsou dosta-
tečně známé. V  Bulharsku se v  té 
době konalo Mistrovství spřátele-

ných armád a na le-
tiště k závěrečným 
soubojům mířil 
i  autobus s  druž-
stvem českých výsadkářů. (kib)
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Po letech promarněných možností 
nastoupil jedenadvacetiletý Marek 
Miko do vězení letos 28. srpna. Rok 
po svém podmíněném odsouzení to-
tiž podvedl důvěřivého muže, které-
ho postupně obral o 550 000 korun. 
Jeho finta byla celkem jednoduchá. 
Na internetu zveřejnil inzerát na-
bízející prodej levných mobilních 
telefonů, když peníze vybral, začal 
se vymlouvat a nabízel nejrůzněj-
ší protislužby jako například po-
skytnutí certifikátu na prodej in-
vestičního zlata. Napálený muž mu 
paradoxně posílal další a další pení-
ze, neboť věřil tomu, že pouze tak 
se mu podaří získat své předchozí 

finance zpět. Za to byl Marek Miko 
letos v dubnu olomouckým soudem 
odsouzen na 18 měsíců do vězení.

Kamaráda pøesvìdèil, Kamaráda pøesvìdèil, 

To ale nebylo vše. Odsouzený pod-
váděl, přestože byl v  podmínce. Tu 
dostal za to, že svému dědečkovi 
z  konta vysál 28 000 korun. Starý 
muž na to přišel jen díky zaměst-
nankyni pošty, která ho upozor-
nila na podivné výběry. Dále pak 
přesvědčil svého mladšího ka-
maráda, aby okradl oba své roz-
vedené rodiče. Ten jim následně 
vzal peníze a šperky v hodnotě 65 
000 korun! Posledním činem do 
této mozaiky pak byly jeho úvěrové 
podvody, kdy si nesmyslně nabral 
půjčku v celkové výši 14 500 korun. 
Prostějovský soud jej za to vše od-
soudil na tři roky do vězení, trest mu 

však na stejnou dobu ještě podmí-
nečně odložil, když přihlédl zejména 
k jeho nízkému věku. 

Jak se ovšem ukázalo, Marek Miko 
opět selhal, a  tak bylo nařízeno 
veřejné zasedání. Toho se odsou-
zený neúčastnil, vzhledem k  jeho 
uvěznění se konalo prostřednic-
tvím videokonferenčního zařízení. 
Ostatně karty byly jasně rozdané 
a  Miko mnoho prostoru k  obha-
jobě ani neměl. „Všechno, co jsem 
získal podvodem, jsem naházel 
do automatů nebo profetoval,“ 
svěřil se zloděj, který během něko-
lika málo uplynulých let stihl s pří-
telkyní, s níž bydlel v Lipníku nad 
Bečvou, zplodit hned tři děti. Ty 
ovšem svého tátu jen tak neuvidí. 

Prostějovský soud totiž jeho tří-
letý podmíněný trest proměnil 
v nepodmíněný.
„Odsouzený zásadním způsobem 
porušil stanovené podmínky, když 
se dopustil další trestné činnosti, 
která byla ještě závažnější než ta, za 
niž byl odsouzen. Navíc neprojevil 
zájem uhradit větší část škody, kte-
rou svým předchozím trestným či-
nem spáchal,“ odůvodnil rozhodnutí 
senátu jeho předseda Petr Vrtěl. 
Usnesení soudu je již pravomoc-
né, neboť obě procesní strany se 
vzdaly práva stížnosti. 
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Přebarvil značku

Minulé úterý 3. října v  odpoled-
ních hodinách prostějovští stráž-
níci prověřovali telefonické ozná-
mení týkající se pozměnění nově 
vyznačeného dopravního značení 
ve Vodní ulici. Šetřením na místě 
bylo zjištěno, že došlo k zabarvení 
černou barvou části vodorovné 
dopravní značky – žlutá čára sou-
vislá, zákaz zastavení, a to v délce 
jednoho metru. Osoba podezře-
lá z  protiprávního jednání vše 
popřela. Po zadokumentování 
vzniklé situace strážníci celou věc 
oznámili příslušnému správnímu 
orgánu pro podezření z porušení 
zákona O provozu na pozemních 
komunikacích. 

Reklamy musel odstranit
Při kontrolní činnosti svěřené-
ho okrsku si strážník v  pondělí 
2.  října povšiml neoprávněně 
rozmístěných reklamních ban-
nerů na veřejně prospěšném 
zařízení a  na zábradlí mostní 
konstrukce v  Olomoucké ulici. 
Následným šetřením se strážní-
kovi podařilo zjistit osobu, která 
nechala čtyři reklamní bannery 
na místech umístit. Po zkontak-
tování strážníkem muž uvedl 
místo do původního stavu a ne-
oprávněně rozmístěné bannery 
následující den odstranil. Tím, 
že neoprávněně zabral veřejně 
prospěšné zařízení, je důvodně 
podezřelý z  přestupku proti ve-
řejnému pořádku. Celá záleži-
tost byla předána k  projednání 
příslušnému správnímu orgánu.  

Sdílená kola nezaplatili
Ve večerních hodinách ve čtvr-
tek 5. října se na linku 156 ob-
rátil pracovník firmy zajišťující 
službu sdílených kol a uvedl, že 
v  okrajové části města zadržel 
dvě osoby, které odmítly vrátit 
kola do stojanu a nechtějí zapla-
tit za jejich výpůjčku. Strážníci 
na místě zjistili, že si muž a žena 
kola vypůjčili s vědomím, že ne-
mají na účtu dostatek peněz na 
zaplacení. I přesto si kola půjčili 
a  odjeli na nich mimo katastr 
města. Tím došlo k  překročení 
půlhodinové výpůjčky zdarma, 
které mohli bez problému vyu-
žít. Pokud by bicykly po první 
půlhodině odevzdali zpět do 
stojanu, bylo by vše v pořádku. 
To se ovšem nestalo. Dvojice si 
udělala delší výlet a po několika 
hodinách se vrátila zpět do Pro-
stějova, kde byla zadržena. Kola 
byla bez poškození vrácena zpět 
do stojanu. Škoda, kterou svým 
jednáním dvojice způsobila, 
byla pracovníkem firmy vyčísle-
na na 1000 korun. Protiprávní 
jednání dvaatřicetiletého muže 
a  jednatřicetileté ženy strážníci 
oznámili příslušnému správní-
mu orgánu pro podezření z pře-
stupku proti majetku.  

168
KRONIKA
K seniorce přes balkon 

Návštěvu, o  niž nestála, na-
víc v  její nepřítomnosti, měla 
postarší žena bydlící v  Prostě-
jově v  ulici E. Valenty. Špatně 
dovřených balkonových dveří 
využil, aby se neznámý, ale evi-
dentně mrštný darebák dostal 
do bytu. Možná mu původně 
nešlo o  krádež, protože si to 
nejprve namířil do ložnice. 
Když však v posteli nenašel ni-
koho, s  kým by prožil několik 
žhavých chvil plných vášně, 
rozhodl se, že si z  bytu ale-
spoň něco odnese. Ještě v  lož-
nici našel ženinu peněženku, 
v  níž byly doklady a  platební 
karta. V  dalších místnostech 
potom sebral pět zlatých prs-
tenů a  prozatím neurčené, byť 
větší množství zlatých řetízků 
a  řetězů. A  nepohrdl ani dese-
titisícovou hotovostí. Celko-
vou škodu okradená seniorka 
nedokázala ve středu 4. října 
vpodvečer, kdy událost zjistila, 
jednoznačně vyčíslit. Událost 
je vyšetřována pro trestné činy 
krádež a  porušování domovní 
svobody. Neznámému pacha-
teli hrozí za tyto skutky dva 
roky za mřížemi.

PROSTĚJOV Toto nemohlo jinak dopadnout. Dokud byl Marek Miko ze Smržic na svobodě, dbal 
hodně o svůj zevnějšek. Potrpěl si na pečlivě střižený účes, značkové boty i oblečení. Ovšem tím 
vším pouze zakrýval hadry, které nosí v duši. Mladý muž totiž nepracoval, naopak o peníze obíral 
ostatní. Nestyděl se okrást i vlastního dědečka, který se o něj celý život staral. Přesto prostějov-
ský soud dal mladému otci tří dětí ještě šanci, kterou však fatálním způsobem nevyužil. Minulý 
úterý 3. října proto zdejší tribunál rozhodl o tom, že si původní tříletou „podmínku“ bude muset 
odsedět. Mladý podrazák by tak měl za mřížemi strávit celkem čtyři a půl roku. 

Otec tří dětí Marek Miko si tříletou 
podmínku musí odsedět 
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Jedenadvacetiletý Marek Miko byl za-

PROSTĚJOV Drsná doba plná 
drahého zboží a  hodně hluboké 
kapsy obyčejných lidí jsou podle 
všeho příčinou i toho, že přibývá 
drobných krádeží v  obchodech 
s  potravinami, drogerií i  obleče-
ním. Za pouhých sedm dní řešili 
strážníci Městské policie Pro-
stějov neuvěřitelných jedenáct 
přečinů tohoto typu, převážně 
v  supermarketech. Smutná je 
i skutečnost, že hned třikrát kradly 
nezletilé děti. Zajímavé je i skuteč-
nost, že při těchto protiprávních 
činech nešlo často o krádeže s vel-
kou škodou, kradou se opravdu 
hlavně drobnosti za pár desetiko-
run, maximálně stovek korun... 

Michal KA DLEC
„V  období od 29. září do 5. října 
strážníci řešili jedenáct případů 
drobných krádeží v prostějovských 
obchodech,“ potvrdila Tereza 
Greplová, vedoucí skupiny preven-

ce kriminality Městské policie Pro-
stějov. Podle jejího vyjádření byly 
scénáře krádeží vždy velice podob-
né. „Pachatelé si na prodejní 
ploše vybrali z  regálu 
zboží, které si uschovali 
do kapes, kabelek nebo 
připravených tašek 
a  batohů.  S  ukrytým 
zbožím se poté pokusili 
projít přes pokladní zónu 
bez zaplacení.“ 
V hledáčku pachatelů byly převáž-
ně potraviny, sladkosti a pochuti-
ny, nechyběl ovšem ani alkohol, 
drogerie nebo oblečení. Nekalé 
počínání nakupujících však neu-
niklo prodavačkám a  pracovníkům 
ostrahy, kteří je při odchodu z pro-
dejen zadrželi a  přivolali strážníky. 
Celková škoda, kterou svým jedná-
ním prodejcům způsobili, dosáhla 
částky 3 103 koruny, přičemž v jed-
nom z případů pachatel odcizil zbo-
ží v hodnotě 1 800 korun. „Ostatní 

osoby podezřelé z  krádeže odcizily 
zboží v hodnotě desítek korun až ně-
kolika stokorun. Ve třech případech 
se protiprávního jednání dopustily 
nezletilé osoby, které byly násled-
ně předány zákonným zástupcům. 
O  jejich počínání strážníci vyrozu-

měli pracovníky OSPODu,“ prozra-
dila Greplová s tím, že jeden přestu-
pek proti majetku byl s pachatelkou 
vyřešen pokutou příkazem na místě, 
ostatní zjištěná protiprávní jedná-
ní strážníci oznámili příslušnému 
správnímu orgánu. 

LOUPILY 



BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek po-
řizujeme každou středu v  porodnici 
Nemocnice Prostějov. Pokud již mi-
minko na pokoji nezastihneme a má-
te zájem, aby snímek miminka byl 
zveřejněn v rámci rubriky „Vítejte na 
světě“, zašlete fotografii na adresu 
miminka@vecernikpv.cz a dodejte k to-
mu údaje: jméno a příjmení miminka, 
datum narození, výška a váha při naro-
zení a také adresu bydliště, na kterou 
vám pak  zašleme jako dárek graficky 
redakčně zpracovaný obrázek. Pro 
snazší a rychlejší komunikaci uváděj-
te i tel. kontakt. Děkujeme! Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a odchyt psů na tel.: 606 855 797 nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. 

Vedoucím útulku je Ing. et Bc. Leopold Dostál.
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Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Petr VLČEK
1. 10. 2023 | 50 cm | 3,25 kg 

Krumsín

Tomáš SMÉKAL
2. 10. 2023 | 51 cm | 3,60 kg 

Přemyslovice

Marek KLVÁČEK
30. 9. 2023 | 52 cm | 4,10 kg 

Zdětín

PROSTĚJOV Na Gymnáziu Ji-
řího Wolkera začali školní rok 
značně aktivně. Hned druhý zá-
řijový týden se studenti z nejstar-
šího prostějovského gymnázia 
rozhodli vycestovat na poznávací 
exkurzi do zahraničí. Hlavním 
cílem byla sice Velká Británie, 
ale cestou se jim podařilo plno-
hodnotně navštívit hned další tři 
země. 
Zastávka první, Amsterdam. Po 
cestě na britské ostrovy si na pade-
sát prostějovských studentů udělalo 
přestávku v hlavním městě Nizo-
zemí. Čekaly je typické vodní 

kanály, plovoucí květinový trh a na-
koukli i do muzea Anny Frankové. 
Nemohli si ale dovolit ztrácet čas, 
takže rychle zpátky do autobusu a 
vzhůru do belgických Antverp, pro-
slulých broušením diamantů, a dále 
přes Bruggy do Calais. Ve francouz-
ském přístavu se nalodili na trajekt a 
konečně se přesunuli do Velké Bri-
tánie. 
Bohatý program poznávacího zájez-
du pokračoval i na druhé straně ka-
nálu La Manche, který kdysi slavně 
pokořil Hanák František Venclov-
ský. To se ale stalo 

dávno před narozením mladých 
cestovatelů z GJW, ti kanál překro-
čili suchou nohou a po návštěvě 
Canterbury, kde si prohlédli slav-
nou katedrálu, přejeli na jih An-
glie do Brightonu. „Slunce, pláž, 
odpočinek a spousta historie, to 
vše na ně čekalo v přímořském 
letovisku. Po načerpání energie 

se vydali do Londýna a tam jejich 
výjezd měl vyvrcholit,“ uvedl uvedl 

Ing. Lukáš Matoušek, třídní učitel a 
hlavní organizátor exkurze.
Během několikadenního pobytu 
studenti a studentky navštívili snad 
všechny známé památky, které vás 
při vyslovení jména britské metro-
pole napadnou. „Měli dokonce mož-
nost podívat se do Buckinghamské-
ho paláce, sídla nového krále. Ten 
však nebyl zrovna doma, takže byl 
čas i na další aktivity, návštěvy parků, 

muzeí, fotbalových stadionů před-
ních londýnských klubů a mnoho 
dalšího,“ vypíchnul z programu vý-
jezdu učitel Matoušek. 
Čas neúprosně běží, zvlášť pokud 
je člověk na cestách. Pár dnů v Lon-
dýně bylo skutečně nabitých, ale 
prostějovská škola volá, tak je po-
třeba se vrátit. Ovšem opět s atrak-
tivní zastávkou, tentokrát v Paříži. 
Eiffelovka, Notre-Dame, Sorbonna, 
Montmartre, Louvre, to vše a mno-
ho dalšího studenti z GJW stihli na-
vštívit po cestě zpět domů. 

Gymnázium Jiřího Wolkera zájezdy 
do Velké Británie pořádá už desítky 
let a tento další se tedy opět vydařil. 
„Prostějovští studenti měli možnost 
dozvědět se něco o historii navštíve-
ných zemí, a navíc si procvičit znalost 
cizích jazyků, na které na „Wolkrovi“ 
kladou tradičně velký důraz. A nic sa-
mozřejmě nekončí, další výjezdy na 
GJW už chystají,“ ujistil Mgr. Michal 
Marek, předseda předmětové komi-
se anglického jazyka prostějovského 
gymnázia s tím, že příští rok se chystá 
cesta do Španělska.  (pk)

Studenti GJWStudenti GJW
na toulkách Evropouna toulkách Evropou

Michal KADLEC

„I  dnes putují tyto peníze do roz-
počtu a my z nich financujeme pře-
devším preventivní programy. Těch 
máme spoustu, nejvíce pod patrona-
cí městské policie, zdravého města 
a dalších institucí. Do nich dáváme 
spoustu peněz,“ podotkl Jura. 
V některých městech České repub-
liky se aktuálně potýkají s  tím, že 
investoři chtějí otevírat nové provo-
zovny s hazardem, ať už jde o herny, 
kasina, nebo velké sázkové kancelá-
ře. Podle primátora v Prostějově nic 
takového nehrozí. „Vím, že v někte-
rých městech v současnosti probíha-
jí dokonce referenda. My o  něčem 
takovém vůbec neuvažujeme, množ-
ství provozoven s hazardními hrami 
rozšiřovat nebudeme. Určitě to není 
cesta, kterou bychom v  budoucnu 
chtěli jít,“ ujistil František Jura.
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PROSTĚJOV Bude to velká změ-
na, ale mohlo to dopadnout hůř.  
Už od konce minulého roku zůstá-
vají prázdné městské prostory po 
uzavřené lékárně U  Černého orla. 
V  tomto případě se jedná o  nej-
tradičnější prodejnu v  Prostějově, 
medikamenty zde už v  19. století 
míchal pozdější starosta a  zřejmě 
nejslavnější prostějovský mecenáš 
Karel Vojáček. Večerníku se poda-
řilo zjistit, co tuto tradiční lékárnu, 
která úspěšně přečkala dvě světové 
války, rozpad Rakousko-Uherska, 
komunistický převrat i  revoluci 
v roce 1989, nakonec nahradí. 

Martin ZAORA L
Budova U Černého orla zůstávala relativ-
ně dlouho opuštěná, až nyní se magistrát 
konečně ozval vhodný nájemce. „Zájem-
ců bylo více, ale nikdo nebyl ochotný 
platit námi požadovaný nájem, přestože 
je nižší než ten, který v minulosti hradila 
lékárna. Také se nám často nelíbil sor-
timent, který by se tu nabízel. Objekt je 
památkově chráněný a my jsme nechtěli, 
aby v  něm byla zastavárna či prodejna 
oděvů,“ reagovala na dotaz Večerníku 
Marie Hájková z Domovní správy Pros-
tějova, která prostory spravuje. 
Tentokrát vše nasvědčuje tomu, že je 
peripetiím s  hledáním nového nájemce 
konec. „Zdá se, že se našel seriózní part-
ner, který chce v domě U Černého orla 
nabízet luxusní potraviny ze zahraničí 

jako například speciální sýry, oleje a další 
lahůdky. K tomu se mu bude částečně ho-
dit i stávající vzhled interiéru,“ dodala Háj-
ková s tím, že nového nájemce již schvá-
lila Rada města Prostějova a nic by tedy 
nemělo bránit podpisu nájemní smlouvy. 
Nezbývá než doufat, že se novému 
provozovateli bude v  centru Prostě-

jova dařit. „Už nejsme v devadesátých 
letech minulého století, kdy byl o pro-
story v centru města obrovský zájem. 
Doba se změnila. Být podnikatelem 
a fungovat v pronájmu je dnes nesmír-
ně náročné,“ konstatovala vedoucí 
odboru kanceláře jednatele Domovní 
správy.   

 Foto: Martin Zaoral

23
09

08
11

20
9

22
08

05
21

35
6

NEZASTAVIL 

na èervenou... 

PROSTĚJOV Rozbouřená hla-
dina po obrovské kritice opozič-
ních zastupitelů se v posledních 
měsících poměrně uklidnila, ne-
boť jakékoliv debaty o další vý-
znamné stavební investici města 
na čas utichly. Nyní se ale zdá, že 
výstavba dopravního terminá-
lu v ulici Újezd v Prostějově má 
zelenou. Vedení magistrátu na 
tiskové konferenci ve středu pro-
zradilo, že město pracuje na po-
dání žádosti o dotaci a náměstek 
primátora pro stavební investice 
Jiří Rozehnal dokonce Večerníku 
exkluzivně potvrdil, že přípravné 
práce budou podle všeho zahá-
jeny ještě letos! 

pro Večerník

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC
Jak jsme se na středeční tiskové konfe-
renci po jednání rady města dozvěděli, 
konšelé schválili přípravu a podání žá-
dosti o  dotaci na projekt Dopravní 
terminál Újezd, Prostějov z Integrova-
ného regionálního operačního pro-
gramu. „V současné době je vyhlášena 
výzva k předkládání žádostí o podpo-
ru z uvedeného operačního programu 
pro roky 2021 až 2027 Multimodální 
osobní doprava. V rámci níž jsou pod-
porovány aktivity jako výstavba a mo-
dernizace přestupních terminálů pro 
veřejnou dopravu, výstavba a moder-
nizace parkovacích systémů zajišťují-
cích přestup na veřejnou dopravu a re-
alizace přestupních opatření 
a zvyšování kapacity veřejné dopravy 
stavebními úpravami silnic a místních 
komunikací,“ vysvětlil podstatu výzvy, 
do níž se město přihlásí, primátor Sta-

tutárního města Prostějova František 
Jura (ANO 2011).
Jelikož se o  této významné stavební 
investici už dlouho nehovořilo, požá-
dal Večerník náměstka primátora Ji-
řího Rozehnala, aby veřejnosti osvě-
žil paměť. Co se tedy v ulici v samém 
centru Prostějova chystá? „V  rámci 
projektu ‚Dopravní terminál‘ dojde 
k novému řešení části uličního prostoru 
ulice Újezd. Po úpravě stávajících zastá-
vek bude ve směru sever – jih vybudová-
no stanoviště s pěti zastávkovými místy 
na dvou nástupních hranách s bočním 
podélným řazením a ve směru jih – sever 
stanoviště se dvěma zastávkovými místy 
na nástupní hraně s bočním podélným 
řazením. Součástí stavby je i  zastřešení 
terminálu, řešení komunikací a zpevně-

ných ploch, veřejné osvětlení, vybudo-
vání nových parkovacích míst, výsadba 
doprovodné zeleně, nové dětské hřiště 
a  doplnění mobiliáře. Ke stavebním 
úpravám dojde i  v  ulici Sádky,“ popsal 
plánované úpravy náměstek primátora 
s tím, že celkové náklady podle staveb-
ního položkového rozpočtu činí 117 
965 000 korun. „Předpokládáme, že 
na tuto stavební investici získáme dotaci 
ve výši přesahující dvaašedesát milionů 
korun. Jsem přesvědčen, že se do země 
takzvaně ‚kopne‘ ještě letos na podzim, 
ty hlavní práce budou ale zahájeny na 
jaře příštího roku,“ doplnil Jiří Roze-
hnal s tím, že součástí projektu měla být 
i stavba parkovacího domu. „O této in-
vestici se bude ještě jednat,“ poznamenal 
Rozehnal. 

BYLI  JSME

U TOHO

PROSTĚJOV Několik let trvalo, než 
se úředníci z magistrátu dohodli s ob-
čany ze sídliště Moravská na způsobu 
revitalizace této prostějovské lokality. 
Letos konečně chtěli radní vyhlásit vý-
běrové řízení na zhotovitele projekto-
vé dokumentace, vše se ale odkládá... 
Na úterní schůzi radní projednávali návrh 
na zrušení zadávacího řízení na projekto-
vou dokumentaci regenerace sídliště Mo-
ravská. Večerník pochopitelně zajímalo, 
proč?
„V rozpočtu jsme na vypracování projek-
tu počítali s částkou 2,4 milionu korun. 
Do výběrového řízení se však přihlásil 
jediný zájemce, a to s nabídkou přes čtyři 

miliony korun. Tato cena byla neúměrně 
vysoká, proto jsme celé řízení v  červnu 
zrušili a vyhlásili nové. Do něj se ale už ne-
přihlásil žádný zájemce, tudíž jsme nyní 
odhlasovali rovněž zrušení konkurzu,“ 
vysvětlil Večerníku Jiří Rozehnal (ANO 
2011), náměstek primátora pro stavební 
investice v Prostějově. 
Podle něj magistrát přikročí k  dalšímu 
vyhlášení výběrového řízení zhruba 
v  listopadu. „Ano, zkusíme to ještě 
jednou. Myslím si, že projektanti samotné 
realizace regenerace sídliště Moravská. 
Když to dobře půjde, dostaneme se 
k ní až v roce 2025,“ zalitoval Rozehnal. 

(mik) 

ZRUŠENO!
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nemazat
Tradice, která funguje

Hodové slavnosti patří mezi tra-
dice, které se daří udržovat. A  já 
osobně jsem za to nesmírně ráda, 
protože spousta připomínek minu-
lých časů nám dnes chybí. Nejde 
ani tak o různé nové kulturní zážit-
ky, ale hlavně si oživit tradice našich 
předků. Připomínají si je především 

na vesnicích, kde stále dodržují sta-
ré lidové obyčeje, ve městech je to 
horší. A tak často zapomínáme a ne-
dokážeme si ani představit, jaké to 
bylo v dobách našich babiček. O to 
více jsem ráda, když se z  historie 
může člověk něco dozvědět. 
 Jana Nováková, Prostějov

Poctivci stále nevymøeli
Stále se hovoří o  tom, kam současná 
doba spěje a jak bude vypadat společ-
nost za pár let. Za sebe mohu říct, že 
mám poměrně velkou radost z  toho, 
že i když se často zdá, jak jde všechno 
špatným směrem, tak nikdy není až tak 
zle. Jen za poslední období jsem nejed-

nou slyšela o poctivých nálezcích, kteří 
neváhali a  nalezené věci vrátili buďto 
přímo osobě, která je ztratila, nebo 
to vyřešili s  pomocí policie. Ono to 
s námi možná stále nebude tak špatné, 
jak si sami myslíme. 
 Marie Hornová, Prostějov

Jistě víte, že jednou za čas si v každé 
redakci (naše není výjimkou) zařádí 
pověstný tiskařský šotek. A tentokrát 
si zašpásoval opravdu až nemístně! 
V předchozím čísle v rubrice Hlasu lidu, 
hlas boží nám tento šprýmař zaměnil 

dvě jména, Chtěli bychom se tímto 
omluvit panu Ladislavu Štrajtovi za 
odepřené autorství u příspěvku s ná-
zvem Reakce na článek, který nepsal 
Antonín Dušek, jemuž se také omlou-
váme. redakce Večerníku

Mìsto továren
Na okrajích Prostějova se neustále 
buduje, nejedná se o  nic nového 
pod sluncem. Vznikla tady už řada 
výrobních továren, které předsta-
vují pro většinu lidí hlavní pracov-
ní náplň. Na další důležitou infra-
strukturu ale trošku zapomínáme 
a pak se divíme, že mladí vzdělaní 

lidé v  drtivé většině odcházejí 
o  kus dál, protože tu pro ně není 
uplatnění. Určitě by nebylo špatné 
se zaměřit i  na toto, protože vše-
možné součástky a  další výrobní 
procesy – byť potřebné – nezna-
menají spokojený život. 
 Marek Tábor, Prostějov

Již 300 let máme ve městě vý-
znamný počin v  umění. V  roce 

1713 byl pověřen výzdobou 
upravené zasedací síně městské 
rady a soudu František Josef Vele-
hradský. Měl vytvořit podobiznu 
císaře Karla VI. a obraz postihu-
jící význam práva pro život obce. 
Velehradský zhotovil olejomalbu 
na plátně Justitia (Spravedlnost). 
Olejomalba se nachází v  Muzeu 
a galerii v Prostějově. V roce 2013 
byla restaurována a  podle prove-
deného výzkumu byl předlohou 
malíři zřejmě ručně kolorovaný 
dřevoryt neznámého autora z roku 
1579. Pod tetragramem Jahveh 
(v hebrejštině) bdí ústřední postava 
Spravedlnost ( Justitia) podporova-
ná Láskou (Charitas) a Moudrostí 
(Prudentia) nad spojením Míru 
(Pax) a Republiky. 

A  něco málo k  autorovi
 díla. Rodák z  Kroměříže 

(*10. 1. 1668) se usadil v Prostějo-
vě koncem 17. století. Pracoval pro 
zdejší cechy, spolky a církev. Je au-
torem obrazů s církevní tematikou. 
Naše město nejen dokonale znal, 
ale také ho měl rád. Dokladem 
toho je skutečnost, že obrazy často 
signoval přídomkem „civis Pro-
stanensis“ (občan prostějovský). 

Do jeho historie se zapsal přede-
vším jako autor veduty Prostanna 
z roku 1728, která se stala součástí 
publikace Dismase Josefa Hynka 
von Hofera Historie moravská.  
Kresba o rozměrech 79 krát 37 cm 
nebyla samozřejmě dokonalým 
dílem. Obsahovala četná zjed-
nodušení a  nepřesnosti. Přesto 
se jedná o  dílo zajímavé a  tvůrčí 
podávající cenný doklad o  našem 
městě. Prostějov a nejbližší okolí 
zachycuje od jihu po úpravách 
provedených po velkém požáru 
města 27. dubna 1697. Velmi 
dobře zobrazil půdorys města 
a jeho opevnění. Zvláště se zamě-
řil na církevní objekty (například 
obnovená věž kostela Povýšení sv. 
Kříže, přestavěný kostel sv. Petra 
a  Pavla s  kaplí) a  také sochy, kří-
že, boží muka (mezi nimi napří-
klad socha sv. Floriána, morový 
sloup na hlavním náměstí, socha 
Panny Marie Karlovské). Zobraze-
ní světských budov už nebylo tak 
spolehlivé. Výjimkou byla radnice 
po provedené přístavbě barokní 
lodžie a  pultových střech. Hlavní 
objekty stručně popsal v připojené 
legendě. František Velehradský byl 
člověkem hluboce věřícím a prak-
tikujícím katolíkem. Byl zakláda-

jícím členem náboženského bra-
trstva Povýšení sv. Kříže, ilustroval 
jeho matriku.

A  co přinesl rok 2013?
Ve středu 9. října v 9.00 ho-

din byly po rekonstrukci ofici-
álně otevřeny Smetanovy sady. 
Obnova parku byla zahájena 
v  březnu téhož roku. Tím však 
rekonstrukční práce neskončily.
Postupně bylo vybudováno oploce-
ní přiléhající k  Vápenici a  napojení 
vody z historické studny pro závlahu 
zeleně. Pro závlahu město hodlalo 
využít požární studnu, která vznikla 
za druhé světové války jako rezer-
voár vody pro hašení v  případě le-
teckého náletu na město. Historická 
studna o  šířce 5 metrů s  hloubkou 
12 metrů byla skryta pod povrchem 
vozovky na Přikrylově náměstí, 
k  jejímu napojení mělo dojít boční 
přípojkou směrem od zámku. Na-
pojení mělo pokračovat do zásob-
níku vody o objemu 200 hektolitrů 
umístěného v severozápadním rohu 
parku. Potrubí mělo být instalováno 
protlakem bezvýkopovou techno-
logií, čímž nemělo dojít k  narušení 
komunikace, cyklostezky a  chod-
níku z  Přikrylova náměstí směrem 
k  radnici. Využitím této studny ve 
vlastnictví města mělo dojít k úspo-
ře finančních prostředků za spotřebu 
vody potřebné k  závlaze. Jsem rád, 
že se dnes mohu procházet krásný-
mi sady. A  i  když občas zakopnu 
o  bezdomovce a  dojem mi kazí 

podivná individua s  ještě podiv-
nějšími věcmi v  rukou, po nichž 
jsou podezřele veselá, tak rekon-
strukce se povedla.

Snad vás svařák zahřál a kroniky 
potěšily. Potkáme se nad nimi 

zase v  listopadu, pak již tu budou 
kroniky vánoční. Tak nezapomeňte 
koupit dárky, protože doručování 
s Českou poštou bude jistě o mno-
ho veselejší než loni. Abyste si ne-
museli nechat stromeček pro dárky 
až do března...

Podzim je tady, a tak šup svařák do jedné ruky a městskou kro-
niku do druhé, načež pojďme se jako každý měsíc opět začíst 
historických análů. Tentokrát přichází ty s říjnovým datumem. 
Tak pojďme na to.

aneb

ANALÝZA
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Nová prostìjovská hokejová barva
Zatímco se moji novinářští kolegové 
zajímali na tiskové konferenci SK 
1913 o  kádr, tréninkové metody, 
plány do budoucna či ekonomickou 
stránku, já se kochala pohledem. Po-
hledem na dresy, ve kterých budou 
hokejisté reprezentovat dobré jmé-
no Prostějova.  Černá evokující tvar 
střechy našeho zimního stadionu 
i nezbytný puk je fakt dobrá. I když 
černá je vlastně nepřítomnost bar-
vy! Kde není světlo, není barva. Čer-
ná je teoreticky nejtmavším odstí-

nem všech barev, pohlcuje všechny 
viditelné světelné frekvence. Na to, 
že černá de facto fyzikálně neexistu-
je, je ale výjimečně oblíbená. 
Černá je znakem dominance 
(soudcovské taláry), ale i  podříze-
nosti (kněží, mniši). Černou barvu 
na sebe berou lidé, když chtějí při-
táhnout pozornost ke svému tělu, 
ale stejně tak když chtějí naopak 
tělo z kontaktu vynechat. 
V magii byly černé pláště spojovány 
s neviditelností. Zřejmě to funguje, 

když po černé sahají i tělnatější oso-
by. Zároveň podle různých výkladů 
psychologie barev je černá znám-
kou inteligence, nejlépe prý fungují 
černé obroučky brýlí.
Chceme-li vyjádřit smutek, být 
sexy, elegantní, punk, ortodoxní 
anebo všechno dohromady, bere-
me na sebe černou. Každé nábo-
ženství, které aspoň jednou nohou 
stojí v evropské tradici, se do černé 
rádo zahalilo. Od chasidských židů 
po katolíky. Ale také stoupenci emo 
nebo Depeche Mode, blahé paměti.
Černou milují sekty, ať už vzývají 
Boha, nebo Satana. Snad jediní, 
kteří dali přednost před černou vý-

střední oranžové (a  taky je kolem 
nich na ulici pěkný rámus) jsou 
„krišnovci“. Nicméně samo jméno 
Krišny znamená „ten černý“.
A  černá je taky praktická. Nestár-
ne tak rychle a skvrny na ní nejsou 
vidět. V jednom a tom samém čer-
ném modelu lze ráno vyběhnout 
do práce, přežít oběd a večer v něm 
odskotačit do baru. 
Takže, chlapci, chlapi, hokejisté. 
My, tedy prostějovské baby, vám 
budeme držet při zápasech pěs-
ti, (což je štěstí), protože černá je 
prostě skvělá! Lepší barvu jste si 
vybrat nemohli. A taky na ní není 
vidět krev…. 

KRISTÝNA BOHATOVÁ

ŠOTEK OPÌT ØÁDIL

pro Večerník

původní
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC

Máme se radovat, nebo se obávat? 
Tak vysoký příjem do městské po-
kladny sice správce veřejných fi-
nancí určitě potěší, ovšem chlubit 
se takovými zisky právě z hazardu?
Navíc jak Večerník zjistil ze získané-
ho materiálu, ve srovnání s předešlý-
mi pololetními výkazy se daň z  ha-
zardu v  Prostějově výrazně zvýšila! 
Zatímco v době covidové pandemie 
činila pololetní daň z hazardu 22 mi-
lionů a posléze v roce 2021 pouhých 
16 milionů korun, od roku 2022 za-
čala výše poplatku rapidně stoupat.

V  prvních šesti měsících loňského 
roku dosáhla výše přesahující 37 mi-
lionů korun, letos už dokonce 48 mi-

lionů korun. Je to tedy dobrá zpráva, 
nebo to znamená i to, že se v Prostě-
jově více rozmáhá hazard? 

„Já si myslím, že nejde o  nějakou 
špatnou zprávu. Je obecně známo, 
že dnešní společnost prostě více 
sází, a  to jak v  běžných sázkových 
kancelářích, tak i  při internetovém 
sázení. To samé platí i o hrách na au-
tomatech nebo v kasinech,“ uklidňu-
je společenské mínění František Jura 
(ANO 2011), primátor Statutárního 
města Prostějova. „Před lety jsme ře-
šili problém, kdy jsme rušili několik 
heren nebo kasin. Všechny jsme ale 
nezavřeli, dbali jsme jen na to, aby 
tato zařízení byla v předepsané vzdá-
lenosti od škol, veřejných míst a po-
dobně. O plošném zákazu heren ale 
v  žádném případě neuvažujeme ani 
nyní. Pokud bychom to udělali, pak 
by i u nás vznikla šedá zóna a lidé by 
začali sázet tajně někde po garážích 
nebo sklepích. Vznikaly by „černé“ 

sázkové kanceláře nebo herny. A  to 
by bylo špatně! Takhle má město ce-
lou síť heren a  sázkových kanceláří 
pod kontrolou,“ vyjádřil se exkluziv-
ně pro Večerník František Jura.
Vzápětí ovšem primátor připustil, že 
s  ohledem na stále vyšší vybranou 
daň z hazardních her je zřejmé, že se 
lidé v Prostějově hazardu oddávají ve 
zvýšené míře. „Situace ve společnosti 
je taková, jaká je. Pokud si ale někdo 
myslí, že si hazardní hrou vylepší svůj 
rodinný rozpočet nebo svoji životní 
úroveň, pak může skončit velmi špat-
ně a s velice hořkým výsledkem,“ va-
ruje první muž Prostějova. 
V  dřívějších letech se výtěžek 
z  hazardních her přerozděloval 
v  rozpočtu města na podporu 
sportovních klubů, ale i  kultur-
ních či společenských organizací.

O rozpoètu se nejednalo
Prostějov (mik) – Prostějovští 
radní neměli minulé úterý na pro-
gramu příliš zásadní body jednání, 
ovšem jedno téma samozřejmě vy-
bočovalo z  průměru. A  tím mělo 
být schválení návrhu rozpočtu 
města Prostějova na rok 2024. 
Nakonec se o  tomto nejdůleži-
tějším dokumentu města vůbec 
nejednalo. „Tento bod programu 
jsme odložili, protože některé po-
ložky je třeba ještě prodiskutovat 
s  vedoucími jednotlivých odborů 
magistrátu. V  sestavování roz-
počtu na příští rok chceme být 
maximálně zodpovědní, a  ještě 
jednou se setkat s  vedoucími 
odborů, aby nám zkonkretizovali 
své požadavky,“ vysvětlil František 
Jura (ANO 2011), primátor Statu-
tárního města Prostějova.  

se stravovacím omezením
Prostějov (mik) – Celkem 170 
000 korun poputuje z  městské 
pokladny na podporu více než tří 
desítek dětí se stravovacím ome-
zením. Podporu schválili radní 
na svém zasedání v  úterý 3. října. 
„Už před časem jsme se v  radě 
dohodli, že podpoříme pěti tisí-
ci korunami rodiče dětí, které se 
nemohou stravovat ve školních 
jídelnách, protože mají určitý di-
etní režim, nejčastěji trpí celiakií. 
Školy zřizované městem Prostějov 
přijaly celkem čtyřiatřicet žádostí 
od rodičů a  zákonných zástupců 
těchto dětí. Administraci finanční 
pomoci zajistí odbor školství, 
kultury a sportu. K žádostem bylo 
třeba, aby škola doložila čestné 
prohlášení, že dítě má na základě 
lékařského potvrzení konkrétní 
stravovací omezení,“ vysvětlil 
náměstek prostějovského primáto-
ra pro oblast školství Miloš Sklen-
ka (ANO 2011). 

Prostějov (mik) – Radní na svém 
jednání v  úterý 3. října odsouhla-
sili přípravu a podání žádosti o do-
taci na projekt s  názvem Podpora 
přírodě blízkých opatření v krajině 
a  sídlech. „Ministerstvo životního 
prostředí vyhlásilo výzvu, v  níž 
jsou podporována ekologická 
opatření. Konkrétně tvorba no-
vých a  obnova stávajících přírodě 
blízkých vodních prvků, vytváření 
a  obnova tůní mokřadů, výstavba 
či komplexní zásadní rekonstrukce 
malých vodních nádrží nebo revi-
talizace vodních toků a  niv. Dále 
také tvorba a  obnova stávajících 
vegetačních prvků a struktur, včet-
ně opatření proti vodní a  větrné 
erozi,“ informoval o  detailech vý-
zvy primátor František Jura (ANO 
2011). Konkrétní prostějovský 
projekt se bude týkat nového prv-
ku územního systému ekologické 
stability v  lokalitě Za Cihelnou. 
„Cílem navržených výsadeb kra-
jinné zeleně je posílení ekologic-
ky stabilizační funkce řešeného 
území, omezení vodní a  větrné 
eroze, zvýšení biodiverzity v  úze-
mí a  podpora krajinného rázu. 
Předpokládaný termín dokončení 
projektu je listopad 2024,“ dodal 
náměstek primátora Jiří Rozehnal 
(ANO 2011) s  tím, že celkové 
náklady projektu činí zhruba 19 
milionů korun, z  toho odhado-
vaná výše dotace je až 15 milionů 
korun. 

RYCHLÝ
NÍK
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„Lidé stále více sází, množství heren ale rozhodně 
rozšiřovat nebudeme,“ ujišťuje primátor František Jura

PROSTĚJOV Poměrně nedávno jsme informoval io velmi pozitivním stavu veřejných financí 
prostějovské městské pokladny. Primátor František Jura společně s dalšími radními sdělil, že 
ekonomické hospodaření za první pololetí roku 2023 je v kladném saldu příjmů a výdajů přes 
133 milionů korun. Jak následně Večerník zjistil z podrobné zprávy o hospodaření města, kte-
rou má redakce k dispozici, lví podíl na kladném stavu financí má takzvaná daň z hazardních 
her. Je známo, že provozovatelé platí magistrátu předem dané poplatky z každého výherního 
automatu, rulety či jiných výherních zařízení. Ze statistických dat vyplývá, že od ledna do 
června přiteklo z hazardu do městské kasy přes 48 milionů korun!

daň z hazardních her v prostějově za I. pololetí

PROSTĚJOV Okamžiky hrůzy 
musela minulou středu 4. října 
před polednem prožívat mladá ma-
minka, která s jednoletým dítětem 
v  kočárku přecházela bílou zebru 
přes silnici ve Svatoplukově ulici. 
Na přechod se vřítila řidička osob-
ního vozidla, která už nestačila včas 
zabrzdit a zabránit srážce. 
Ve vozidle Volkswagen jela třiapadesá-
tiletá žena a přehlédla chodkyni, které 
nedala přednost. Ta přitom vezla po 
přechodu pro chodce v  kočárku své 
jednoroční dítě. Když šoférce došlo, 

že by měla zastavit, bylo už pozdě. Ne-
dobrzdila a narazila...  
„I  přes prudké brždění na poslední 
chvíli se nepodařilo zabránit kontaktu 
mezi vozidlem a  kočárkem. Jen díky 
tomu, že matka držela kočárek pevně, 
nespadl na zem. Dítě bylo i tak z pre-
ventivních důvodů společně s matkou 
převezeno do nemocnice na vyšetře-
ní,“ konstatovala následky střetu Milu-

še Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého kra-
je. 
„Požití alkoholu u  obou žen bylo 
vyloučeno dechovými zkouškami. 
Hmotná škoda byla v  tomto případě 
vyčíslena na jeden tisíc korun,“ do-
plnila Zajícová s  tím, že tato závažná 
nehoda je stále v  šetření dopravních 
policistů. (mik) 

PROSTĚJOV K  fatálnímu selhání 
postaršího řidiče osobního vozidla 
došlo minulou středu před osmou 
hodinou. Dva studenti mířící do 
školy přecházeli přechod pro chod-
ce v  ulici Vápenice v  Prostějově. 
Šofér škodovky vůbec nereagoval 
na červenou a vjel na přechod...
S  rozpoznáváním barev už má evi-
dentně problémy postarší řidič Fabie, 
jedoucí od Kostelecké ulice směrem 
k  Vápenici. Červené světlo na sema-
foru buď viděl v  jiných bar-
vách, nebo si myslel, že 
jde o zelenou a může 
jet. V  tu chvíli, bo-
hužel, přecházeli na 
přechodu za křižovat-
kou po přechodu pro chodce řádně 
na zeleného panáčka dva šestnáctiletí 
hoši. „Barvoslepý“ či nezodpovědný 
senior jednoho z nich srazil a způsobil 
mu zranění, se kterým musel být hoch 
převezen do nemocnice. 
„Hlídka dopravních policistů vyjíž-
děla ve středu čtvrtého října před 
osmou hodinou do ulice Vápenice 

v  Prostějově. Na místě bylo zjištěno, 
že dva šestnáctiletí mladíci přecházeli 
po přechodu pro chodce. Ve směru 
od Kostelecké ulice jel ve vozidle 
Škoda Fabia starší muž a na semaforu 
nezastavil na signál ‚stůj‘ a pokračoval 
v  jízdě. Přehlédnutí červeného světla 
mělo vliv na sled dalších událostí. 
Auto do jednoho z  přecházejících 
hochů narazilo a zranilo ho. Na místě 
ho zdravotníci ošetřili a poté převezli 

do nemocnice na další vy-
šetření,“ potvrdila 

událost Miluše 
Zajícová, tisková 

mluvčí Krajské-
ho ředitelství policie 

Olomouckého kraje.
K  jiným zraněním podle mluvčí 
krajské policie nedošlo. „Alkohol 
u  nikoho z  účastníků nehody zjištěn 
nebyl a  negativní a  hmotná škoda 
byla v tomto případě nulová,“ dodala 
mluvčí krajských policistů. Vzhledem 
k závažnosti přestupku však lze očeká-
vat, že starý řidič Fabie dojezdil…  

(mik, ofr)   

NEZASTAVIL 
NEZASTAVIL 

na èervenou... 
na èervenou... 

Michal KADLEC

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Prostějovští konšelé na 
svém dosud posledním jednání schvá-
lili uzavření smlouvy o dotaci z rozpoč-

tu Olomouckého kraje z Programu na 
podporu aktivit v oblasti životního pro-
středí a zemědělství 2023. 

Žádost o  dotaci podalo statutární 
město Prostějov v  dubnu letošního 
roku a  dotace krajem byla následně 
schválena. „Konkrétně jde o podporu 
výsadby záhonů lilií a  lučních směsí 
v  Žešově a  ve Vrahovicích. Na ka-
ždou z  těchto výsadeb obdržíme 
z kraje přes 87 tisíc korun, což je 50 
procent z  celkových nákladů na vý-
sadbu. V  rámci uvedeného projektu 
jsme liliemi a  lučními květy osázeli 
v  Žešově a  Vrahovicích celkem 200 
metrů čtverečních plochy,“ shrnul Jiří 
Pospíšil (PéVéčko), náměstek prostě-
jovského primátora pro komunální 
oblast.  (mik) 
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Na přelomu září a  října si Prostějované 
mohli prohlédnout legiovlak, který opět 
zavítal do Prostějova. Výstava uvnitř his-
torického vlaku zmapovala cestu našich 
legionářů zpět do vlasti. 
Zprvu je nutné zdůraznit, že legiovlak 
pomáhá veřejnosti a především mládeži 
obnovovat povědomí o  českosloven-
ských legiích a jejich zásluhách na vzniku 
samostatného československého státu. 
V letech 2011 až 2015 zakoupila Českoslo-
venská obec legionářská celkem 13 vyřaze-

ných historických vagonů. Jeden z plošino-
vých vagonů dlouhodobě zapůjčily České 
dráhy a  kovářský vagon zrekonstruovala 
a dodala slovenská strana v čele s Nadáciou 
Milana Rastislava Štefánika a Klubom his-
torickej techniky RD Zvolen. Legiovlak se 
tak stal skutečně československým. 
Zatímco ve všední dny patřil vlak zejména 
žákům a  studentům prostějovských škol, 
sváteční den a vůbec předminulý víkend si 
užili zájemci z řad veřejnosti. „Můj pradě-
da byl legionář, děda nám o tom vyprávěl 

spoustu příběhů. Tak jsem vzal rodinu, 
aby se všichni podívali, v jakých podmín-
kách legionáři bojovali a žili,“ sdělil Večer-
níku pan Milan.   
„Přibližujeme návštěvníkům příběh našich 
legionářů. Vysvětlujeme, že před více než 
sto lety tady byli muži, kteří se zasloužili 
o vznik našeho státu, tenkrát Českosloven-
ského, a že naše vojenské dějiny jsou sku-
tečně bohaté a máme být na co hrdí,“ po-
tvrdil záměr pojízdné expozice její vedoucí 
Jiří Charfreitag.  

Když s projektem ČSOL v roce 2013 začí-
nala, představila tři vozy, o pár let později už 
začala vyjíždět na štace po Česku s 12 vozy. 
„V současné době je v Legiovlaku čtrnáct 
vozů reprezentujících různé činnosti, které 
museli naši legionáři v Rusku zažívat,“ kon-
statoval. Pro co největší přiblížení podoby 
legionářských vlaků a životních podmínek, 
bojové činnosti a  zvyklostí našich dob-
rovolců, byly vybrány pro rekonstrukci 
nejčastěji používané vozy. Vlak se skládá 
z vozu polní pošty, těplušky, plukovní pro-

dejny, ubytovacího, filmového, krejčov-
ského, zdravotního, štábního, velitelského, 
obrněného a dvou vozů plošinových.
Nejobyčejnější z výše zmíněných činnos-
ti je takzvaná těpluška, ve které legionáři 
žili. Velitelský vůz naopak působí dost 
honosně, je v  něm nábytek i  záclony. 
Ve štábním voze se plánovaly bojové 
operace, ve vlaku je zdravotní vůz, polní 
pošta i  kovárna. Nejnavštěvovanější je 
pak obrněný vůz, ve kterém jsou zbraně 
– třeba kulomety Maxim a Šoša. Zřejmě 
největší zajímavostí je kanón Putilov, mo-
del 1902, kdysi standardní zbraň carského 
polního dělostřelectva. Podle legionářů je 
dělo umístěné na konci posledního vagonu 
střelbyschopné a  je využíváno při různých 
natáčeních nebo bojových ukázkách.  
V Legiovlaku byly k vidění rovněž ukáz-
ky uniforem, staré psací stroje nebo 
zdravotnické a  krejčovské pomůcky. 
Součástí byly informační tabule i krátké 
video o legiích. Vystaveny byly i osobní 
předměty legionářů jako psací potřeby, 
holicí náčiní, stejně jako různé věci, kte-
ré si legionáři sami vyráběli, například 
náramky a  prstýnky nebo třeba sedlo 
na koně. 

Každý vůz Legiovlaku je uzpůsoben 
tak, že jeho polovina je přesnou re-
konstrukcí toho, jak vozy vypadaly ve 
skutečnosti, v  té druhé polovině jsou 
originální předměty ze sbírek. „Máme 
velkou radost, že dodnes za námi cho-
dí potomci legionářů a nosí nám různé 
artefakty, které my pak vystavujeme 
a představujeme veřejnosti prostřednic-
tvím našeho Legiovlaku, ale i  muzeí,“ 
dodal Jiří Charfreitag.
Konec roku by Legiovlak měl 
oslavit u  příležitosti 105. výročí 
vzniku Československa na pražském 
Masarykově nádraží. A  možná s  nově 
připojeným patnáctým vagonem. 
Ten by měl zahrnovat druhý odboj 
a činnosti českých legionářů během 2. 
světové války. 
Dodejme, že většinu vozů odkoupila 
ČSOL od Českých drah jako vyřazené, 
některé zakoupila od soukromých 
spolků. Veškeré vozy byly vraky, které 
prošly kompletní rekonstrukcí, aby 
mohly zpět na koleje. S putováním Le-
giovlaku se zatím počítá do roku 2026, 
do kterého má ČSOL zajištěno financo-
vání i díky státní podpoře. 

LEGIOVLAK
PROSTĚJOV Pojízdné muzeum čes-
koslovenských legií nazvané Legiovlak 
i letos křižuje celé Česko. Od jara do pro-
since stihne navštívit kolem čtyřiceti 
měst. Jedním z nich byl v minulém týdnu 
i Prostějov, kde byly na hlavním nádraží 
viděny věrné repliky československých 
legionářských vozů z  let 1918 až 1920. 
O době, kdy na Transsibiřské magistrále 
v Rusku probíhaly válečné operace le-
gií, stovkám zájemců vyprávěli členové 
Československé obce legionářské (ČSOL) 
v dobových uniformách.

 Foto: www.prostejov.eu

saa jak vypadal život legionářů v rusku…jjaakk vvyyppaadaaal žživvvot leleegiionnáářřůůů vv ruuusskuu……
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Ať se to někomu líbí, nebo ne, vlastnit v dnešní uspě-
chané době osobní vozidlo je prostě nutnost. Už žádná 
otázka přepychu či mamonu, ale běžná životní i spole-
čenská nutnost. Není tedy divu, že v současnosti máme 
v rodině i dvě, někde dokonce tři auta. To je samozřejmě 
náročné na zajištění místa pro parkování, na financo-
vání a údržbu. A co si budeme povídat, ze současných 
potřeb lidstva profitují nejen automobilky, ale rovněž 
autoservisy, prodejny 
náhradních dílů, auto-
bazary - prostě všechny 
služby související s mo-
torismem. Mnohdy je 
každá rada drahá, ne-
boť když se naše au-
tíčko pokazí, většinou 
nám pomohou jen od-
borníci. Zatímco ještě 
před pár desetiletími 
stačily na běžnou údrž-
bu vozidla kleště, kladi-
vo či šroubovák, za sou-
časného technického 
stavu už to nezkoušejte 
ani náhodou! Dnešní 
tematická dvoustra-
na PROSTĚJOVSKÉHO 
Večerníku je zaměřena 
právě na to, abychom 
se vám pokusili poradit 
či nabídnout nejlepší 
služby pro motoristy. 

Texty připravil: 

Michal Kadlec
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Poslanci na konci června schválili no-
velu zákona, která mění pravidla silnič-
ního provozu. Ta například zavádí v ně-
kterých úsecích na dálnici rychlost 150 
kilometrů za hodinu, upravuje také bo-
dový systém, zpřísňuje pokuty či zavádí 
řidičák od 17 let. Novela by po schvá-
lení senátem a  prezidentem republiky 
měla platit od ledna 2024.

Zjednoduší se systém trestných bodů 
pro řidiče. Místo nynějších pěti skupin 
trestných bodů budou jen tři kategorie. 
Řidiči budou za přestupky podle míry 
jejich závažnosti dostávat jen dva, čtyři 
nebo šest trestných bodů. Za nasbí-
raných 12 trestných bodů řidič přijde 
o  řidičský průkaz, stejně jako dosud. 
Nově bude platit, že u  nejzávažnějších 
přestupků, tedy těch za šest bodů, bude 
princip dvakrát a dost, u středně závaž-
ných přestupků pak třikrát a dost.

66
 řízení motorového vozidla bezpro-

středně po požití alkoholického nápoje 
nebo v takové době po jeho požití, po kte-
rou je řidič ještě pod vlivem alkoholu, je-li 
zjištěný obsah alkoholu u řidiče vyšší než 
0,3 promile, nebo řízení motorového vo-

zidla bezprostředně po užití jiné návykové 
látky nebo v takové době po jejím užití, po 
kterou je řidič ještě pod jejím vlivem

 řízení motorového vozidla ve stavu 
vylučujícím způsobilost, který si řidič při-
vodil požitím alkoholického nápoje nebo 
užitím jiné návykové látky

 odmítnutí řidiče podrobit se vyšetření 
ke zjištění, zda není ovlivněn alkoholem 
nebo jinou návykovou látkou

 způsobení dopravní nehody, při které 
došlo k  usmrcení nebo k  těžké újmě na 
zdraví jiné osoby

 otáčení, couvání nebo jízda v protismě-
ru na dálnici nebo na silnici pro motorová 
vozidla

 vjíždění na železniční přejezd v případě, 
kdy je to zakázáno

 předjíždění vozidla v případě, kdy je to 
zakázáno

 překročení nejvyšší dovolené rychlosti 
o 40 km/h a více v obci nebo o 50 km/h 
a více mimo obec

 nezastavení vozidla na signál, který při-
kazuje řidiči zastavit vozidlo, nebo nezasta-
vení vozidla na pokyn k zastavení vozidla 
daný při řízení nebo usměrňování provozu 
na pozemních komunikacích anebo při 
dohledu na bezpečnost a plynulost provo-
zu na pozemních komunikacích osobou 
k tomu oprávněnou

 ohrožení chodce přecházejícího po-
zemní komunikaci po přechodu pro 

chodce nebo ohrožení chodce přechá-
zejícího pozemní komunikaci, na kterou 
řidič odbočuje, nebo ohrožení chodce 
při odbočování s vozidlem na místo ležící 
mimo pozemní komunikaci, při vjíždění 
na pozemní komunikaci nebo při otáčení 
či couvání

 řízení motorového vozidla, které je 
technicky nezpůsobilé k  provozu na po-
zemních komunikacích z  důvodu nebez-
pečné závady

44
 omezení chodce, který přechází po-

zemní komunikaci po přechodu pro chod-
ce nedání přednosti v jízdě

 řízení motorového vozidla bez držení 
řidičského oprávnění pro příslušnou sku-
pinu vozidel

 porušení povinnosti použít dětskou 
autosedačku nebo bezpečnostní pás při 
přepravě dětí

 překročení nejvyšší dovolené rychlosti 
o 20 km/h a více v obci nebo o 30 km/h 
a více mimo obec

 řízení motorového vozidla řidičem, 
kterému byl řidičský průkaz zadržen nebo 
prohlášen za zadržený

 ohrožení jiného řidiče při přejíždění 
z jednoho jízdního pruhu do druhého

 porušení povinnosti být za jízdy při-
poután bezpečnostním pásem nebo užít 
ochrannou přílbu

2

Za přestupky více bodů, hrozí
i mnohem vyšší pokuty



23
08

04
11

12
3

  Řidič má povinnost použít zimní pneumatiky, pokud se na komunikaci nachází sníh, led nebo námraza. 
 Zimní pneumatiky musí být vždy na všech čtyřech kolech vozidla.
 Řidič má povinnost použít zimní pneumatiky v případě, že lze vzhledem k povětrnostním podmínkám

  předpokládat sníh, led nebo námrazu na vozovce.
 Povinné zimní obutí v období od začátku listopadu do konce března na některých komunikacích přikazuje

  dopravní značka „Zimní výbava“. Jedná se o problematické úseky se zvýšeným rizikem výskytu sněhu, ledu nebo námrazy.
Praxe je však taková, že většina řidičů přezouvá pneumatiky během října a dubna.
Je to bezpečné, zároveň nemusíte řešit počasí a ani se nedopustíte přestupku.

Prostějovský SV AUTOSERVIS sídlící 
v  Dolní ulici (bývalý areál Hanáckých 
železáren) je prostorově, technicky 
a  moderně vybavený autoservis. Díky 
tomu může nabídnout pestrou paletu 
komplexních služeb v  oblasti oprav 
a  údržby nejen osobních, ale i  užitko-
vých automobilů všech značek. Při 
provádění ať už jednoduchých, nebo 
náročných servisních prací je pro tento 
autoservis vždy prioritou kvalita prove-
dení daných úkonů. „Jsme schopni na-
bídnout velice rychlý servis s minimál-
ní čekací dobou. Chceme, aby zákazník 
odjížděl z našeho autoservisu maximál-
ně spokojený s  poskytnutou službou 
a cenou, kterou zaplatil. Důvěra našich 
zákazníků v naše služby je pro nás vel-
mi důležitá, na tom ostatně stavíme 
obchodní vztahy, které se časem mění 
třeba i v přátelské,“ deklaruje krédo své 
firmy Jakub Vymlátil, vedoucí SV Auto-
servisu v Prostějově. 
V  areálu bývalých Hanáckých železáren 
a  péroven působí firma již od června 
2021. Které služby umí motoristům na-
bídnout? „Jsme multiznačkovým auto-
servisem, to znamená, že nabízíme služ-
by zaměřené pro všechny značky vozidel, 

a zejména pro ta, která jsou již mimo zá-
ruční dobu. Týká se to jak osobních, tak 
lehkých užitkových automobilů. V  na-
šem záběru jsou jak soukromé osoby, tak 
i  podnikatelé a  firmy s  větším vozovým 
parkem, kterým vozidlo vydělává peníze 
a potřebují ho denně. Dbáme na rychlost, 
ovšem v žádném případě to není na úkor 
pečlivosti a  tím i  kvality našich služeb,“ 
ujišťuje dále Vymlátil. „Navíc spolupra-
cujeme s  ověřenými externími firmami 
a  pracovníky, zejména co se týká oprav 
řídicích jednotek nebo oprav benzíno-
vých i naftových vstřikovačů. Náš záběr je 
opravdu široký a v podstatě komplexní.“
Aktuální službou bude již za pár 
dnů přezouvání letních gum za 
zimní. I  v  tomto případě vám SV 
AUTOSERVIS nabídne služby od 
A do Z. „Ano, disponujeme veškerým 
vybavením k  tomu, abychom moh-
li nabídnout kompletní pneuservis 
včetně geometrie kol. Když zákazník 
přijede s autem, můžeme při přezou-
vání najít i  nějaký problém na pod-
vozku vozu. Můžeme tedy vyměnit 
vadný díl, provést následně i seřízení 
geometrie a tím dosáhneme komplet-
ní opravy pomocí vlastních prostřed-

ků, a  to opět poměrně rychle,“ uvedl 
Jakub Vymlátil. 
Nejsnazší cestou, jak tuto firmu oslovit, 
je telefonická komunikace a  poptávka 
prostřednictvím elektronické pošty či 
objednávkového formuláře, který je 
zákazníkům k dispozici na našich inter-
netových stránkách www.svautoservis.
cz. „Pokud nám někdo zavolá, můžeme 
se zákazníka doptat na záležitosti o jeho 
vozidle, které on sám třeba napoprvé 
nezmíní. Během pár minut tak můžeme 
alespoň přibližně diagnostikovat závadu 
a navrhnout řešení. A pochopitelně do-
mluvit si i  termín opravy, předběžnou 
cenu i termín dokončení opravy.“ 
Firma SV AUTOSERVIS neodmítne 

ani zákazníka, který přijede s problé-
mem na vozidle bez objednání. „Ba 
naopak jsme vždycky rádi, když můžeme 
vytrhnout trn z paty člověku, který se na 
nás obrátí se žádostí o  pomoc přímo. 
Jsme schopni zabezpečit i odtah vozidla 
v  rámci prostějovského regionu, pokud 
motoristovi vzniknou problémy přímo 
na silnici a  jeho auto už není schopno 
provozu,“ uvádí vedoucí autoservisu.
Pracovní doba je od pondělí do pátku 
7.30 až 16.00 hodin, ovšem dle doho-
dy se zákazníkem se můžeme domlu-
vit i na jiném čase. „Opravené vozidlo 
jsme schopni předat zákazníkovi po do-
hodě i během víkendových dní,“ přidává 
nadstandard Jakub Vymlátil.   (pr)
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 držení telefonního přístroje nebo jiné-
ho hovorového nebo záznamového zaří-
zení v ruce nebo jiným způsobem při jízdě 
vozidlem

 neprodlené nezastavení vozidla při 
dopravní nehodě nebo nedovolené opuš-
tění místa dopravní nehody, neprodlené 
nevrácení se na místo dopravní nehody po 
poskytnutí nebo přivolání pomoci nebo 
po ohlášení nehody

 řízení motorového vozidla řidičem, 
který je držitelem řidičského průkazu 
členského státu, řidičského průkazu vyda-
ného cizím státem nebo mezinárodního 
řidičského průkazu vydaného cizím stá-
tem a  pozbyl právo k  řízení motorového 
vozidla na území České republiky nebo je 
ve výkonu správního trestu nebo trestu zá-
kazu činnosti spočívajícího v zákazu řízení 
motorových vozidel

22
 překročení nejvyšší dovolené rychlosti 

o 10 km/h a více
 řízení motorového vozidla bez profesní 

způsobilosti
 nezastavení vozidla před přechodem 

pro chodce v případech, kdy je řidič povi-
nen tak učinit

 neoprávněné stání s vozidlem na par-
kovišti vyhrazeném pro vozidlo označe-
né parkovacím průkazem pro osoby se 
zdravotním postižením nebo neopráv-
něné použití parkovacího průkazu pro 
osoby se zdravotním postižením při stání 
nebo při jízdě.

 Přísnější pokuty budou za alkohol za 
volantem. Hrozí pokuta ve správním říze-
ní až 25 tisíc korun namísto dnešních až 
20 tisíc.

 Pokud řidič odmítne zkoušku na alko-
hol, nově má být pokuta až 75 tisíc korun.

 Pokuta 25 tisíc korun hrozí v i za pře-
kročení rychlosti o 50 km/h, respektive 40 
kilometrů v hodině mimo obec a v obci, 
vjezd na železniční přejezd přes zákaz 
nebo jízdu na červenou

Zm i
 Na vybraných úsecích dálnic bude 

možné zvýšit povolenou rychlost až na 
150 kilometrů v hodině.

 Týkat se to bude jen nových a moder-
nizovaných úseků, kde to dovolí úřady.

 Řídit osobní auto půjde pod dohledem 
mentora od 17 let.

 Zavádí se řidičák na zkoušku, tedy po-
kud dva roky od získání řidičského opráv-
nění spáchá řidič šestibodový přestupek 
nebo mu bude odebrán řidičský průkaz 
za závažný přečin, bude muset absolvo-
vat dopravně-psychologickou přednášku 
a takzvanou evaluační jízdu.

 Řidiči u  sebe nebudou muset mít 
řidičský průkaz a  osvědčení vozidla od 
roku 2024.

Možná se to ani nezdá, ale ta doba se 
nezadržitelně blíží! Už za pár týdnů 
nás čeká každoroční rutina – přezutí 
pneumatik. Povinnost používat zimní 
pneumatiky platí v České republice již 
několik let. Zákonem stanovené obdo-
bí mezi 1. listopadem a  31. březnem 
má však svá specifika a povinnost zim-
ního obutí platí v těchto případech:
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Lidská solidarita stále ještě funguje. 
Během uplynulého týdne se poda-
řilo na oba účty zřízené obcí Oti-
noves pro pozůstalé i  poškozené 
zasažené ničivou explozí vybrat po-
měrně slušné částky. Většina, kon-
krétně tedy prozatím 257 450 Kč, 
poputuje manželce a  dětem po 
zemřelém hasiči, dalších více jak 
90 000 pak bude rozděleno mezi 
sousedy, kterým výbuch poni-
čil domy. Přirozeně se nejedná 
o  konečnou sumu, sbírka bude 
pokračovat až do srpna 2024. 
„Chvíle solidarity jsou v  těchto 
těžkých životních situacích jed-
nou z  nejdůležitějších, nejkrás-
nějších a  nejdojemnějších věcí. 
Lidé okamžitě začali nabízet svou 
pomoc ať už osobně při odstraňo-
vání následků, nebo chtěli přispí-
vat i finančně,“ píší zastupitelé na 
stránkách obce Otinoves.

Dva účty obce
Obec Otinoves se bezprostředně 
po události rozhodla zřídit dva účty 

– na jeden mohou lidé zasílat fi-
nanční pomoc poškozeným v okolí 
následkem exploze, na druhý účet 
mohou lidé poslat peníze pro po-
zůstalou rodinu, který nezřídili 
místní hasiči, jak bylo v minulém 
vydání Večerníku mylně inter-
pretováno, za což se omlouváme.
„Finanční pomoc v  jakékoliv výši 
jim pomůže v  těžkých a  psychicky 
velmi náročných nových začátcích,“ 
uvádí vedení obce v čele se staros-
tou Petrem Kolářem.

Od 300 korun
do 10 tisíc korun

Během prvních šesti dnů po zalo-
žení sbírek se na transparentních 
účtech objevilo již výše zmíněných 
zhruba 350 tisíc korun. Nejmenší 
částka, kterou dobří lidé poslali, 
je 300 korun, největší pak 10 000. 
Bude to však stačit? Logicky ne! 
Experti se nyní pokoušejí dobrat 
ke konečnému součtu škod. Už 
teď je ale jisté, že půjdou do de-
sítek milionů korun. Výbuch 
poškodil nejen samotný dům, ale 
i  více jak deset objektů v  okolí, 
které mají poničená okna, střechy 
a  vnitřní vybavení. Lidé se vrátili 
do svých domovů a vyčíslují škody. 
Jeden dům vyhořel úplně, zbyly jen 
obvodové zdi a starší paní, která zde 
prožila skoro celý svůj život, našla 

azyl u svých nejbližších. „Je to jako 
malý zázrak, že se při neštěstí niko-
mu dalšímu nic nestalo,“ konstato-
val starosta Kolář.

Policie vyšetřuje
Případ je i  nadále ve fázi prověřo-
vání, které potrvá několik měsíců. 
„Budou probíhat výslechy poškoze-
ných, budeme žádat o znalecké po-
sudky, bude se upřesňovat hmotná 
škoda a  zajišťovat další dokumen-
tace související s  případem, která 
povede k  řádnému objasnění celé 
události,“ sdělila Večerníku Miluše 
Zajícová, tisková mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého 
kraje s  tím, že policie případ vy-
šetřuje pro podezření z  obecného 
ohrožení z nedbalosti.

Žena a dvě děti
Už teď je ovšem podle policejních 
zdrojů jisté, že po důkladném vyšet-
ření a  zadokumentování bude pří-
pad odložen. Pravděpodobný viník, 
tedy majitel domu a  profesionální 
hasič v  jedné osobě, je totiž sám 
obětí výbuchu. Zůstala po něm 
nešťastná manželka a  dvě malé 
děti Michalka a Davídek... Právě 
jim by měly putovat peníze z účtu 
určeného pozůstalým. Mimo slu-
žební povinnosti u  hasičů provo-

zoval dnes již mrtvý hasič ve svém 
domě obchod s pyrotechnikou. Na 
internetových stránkách se chlubil, 
že vše, co prodává, sám také testuje. 
Možná profesní slepota, rutina či 
nedbalost při manipulaci s  nebez-
pečnými předměty jej stály život.

V celé obci oblíben
Rodina mrtvého hasiče přitom 
byla v  obci velmi oblíbena a  jeho 
obchod místní občané rádi navště-
vovali. „Oni byli moc hodní a  ve-
lice vstřícní. Vždycky, když někdo 
pořádal nějakou oslavu a  chtěl ji 
vyšperkovat ohňostrojem, poradi-
li, vybrali vhodné věci, je to velká 
tragédie a  nenahraditelná ztráta 
dobrého člověka,“ svěřila se nám 
žena ze sousedství.
Jinak se život v obci dle místních 
už víceméně vrátil k  normálu, 
domy se pomalu opravují. „Lidi to 

berou tak, jak to je. Jasně že všechny 
šokovalo, co se stalo, ale už se s tím 
smířili. Kromě rodiny zemřelého to 
určitě nejhůře odnesla stará paní, 
které po výbuchu začal hořet dům. 
Ten je teď na odpis a ona se musela 
přestěhovat k rodině. Přitom tu žila 
skoro celý život. Ale, co jsem slyšela, 
tak to snáší statečně,“ prozradila Ve-
černíku jedna z místních obyvatelek, 
která si nepřála zveřejnit své jméno.

Odešel za kamarádem
Tragédie z  Otinovsi se jako přes ko-
pírák podobá události, která se stala 
téměř na den přesně před pěti lety 
v  osmnáct kilometrů vzdálených 
Mostkovicích. I tam tehdy explodova-
la pyrotechnika v domě profesionální-
ho hasiče, který při výbuchu zahynul. 
„Nemá cenu si nic nalhávat. Samo-
zřejmě že se znali. A co vím, původně 
tu pyrotechniku dělali spolu,“ prozra-

dil Večerníku jeden z hasičů, spadající 
pod HZS Olomouckého kraje. Jak 
Večerník zjistil u  několika zdrojů, 
společně pracovali nejen u hasičů, ale 
podíleli se i na prodeji pyrotechniky či 
vytváření silvestrovských ohňostrojů. 
Ten zřejmě největší opakovaně vy-
tvořili pro město Plumlov. 

Šéf hasičů apeluje
na zodpovědnost

Přestože Jiří P. nebyl v době výbu-
chu ve službě, apeluje ředitel HZS 
Olomouckého kraje Karel Kola-
řík na zodpovědné chování hasičů 
nejen ve službě, ale i mimo ni. „Už 
po události v  Mostkovicích byl ze 
strany vedení sboru učiněn apel na 
příslušníky ve věci zodpovědné-
ho chování v  době mimo službu. 
Nicméně každý je sám zodpovědný 
za své chování a dodržování platné 
legislativy,“ konstatoval Kolařík.
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V OTINOVSI PO VÝBUCHU 
OTINOVES Obrovskou vlnu solidarity vzbudily v Otinovsi následky výbuchu domu se skladem 
pyrotechniky, v němž zahynul jednačtyřicetiletý profesionální hasič Jiří P., majitel nemovitosti. 
Poškozen byl nejen dům patřící rodině, ale celkem asi 15 objektů v okolí. Stalo se tak pět let 
poté, co k podobné události došlo v Mostkovicích, kde zemřel rovněž profesionální člen hasič-
ského sboru a zároveň také blízký spolupracovník muže z Otinovsi. Na podporu pozůstalých 
i poškozených se na dvou dobročinných účtech sešla částka přesahující již 350 000 korun.

Lidé se skládají na rodinu mrtvého i další poškozené

MARTIN ZAORAL

Říká se, že kdo s čím zachází, tím 
také schází. Stoprocentně to platí 
v případě dvou hasičů, kteří kromě 
svého povolání také čile obchodo-
vali s  pyrotechnikou. První z  nich 
zemřel před pěti lety po výbuchu 
v Mostkovicích, jeho kolega z prá-
ce i  podnikání zahynul stejným 
způsobem letos v  září v  Otinovsi. 
V  obou případech ničivá exploze 
napáchala škody na okolních ne-
movitostech. V  Mostkovicích bylo 
poškozeno 53 domů, v Otinovsi to 
bylo „pouze“ 15. Oba pachatelé 
trestných činů obecného ohrožení 
na místě zahynuli, naštěstí přitom 
nedošlo k  úmrtí či výraznějšímu 
zranění nikoho dalšího. 

Obě události jsou nepochybně 
tragédiemi, při nichž byl viník 
zároveň i obětí. Jako takové na 
ně lze pohlížet hned ze dvou 
úhlů pohledu. V  první řadě je 
třeba si uvědomit, že při nich 
zemřeli manželé a  tátové od 
malých dětí. Jak již s odstupem 
času ukázal výbuch v Mostkovi-
cích, všechny poničené domy se 
opraví a ty zcela zničené se po-
staví znovu. Ale vyhaslý lidský 
život už nikdo nikdy vzkřísit 
nedokáže. 
Na druhou stranu ovšem nelze 
přehlížet fakt, že lidé neradi 
doplácí na vlastní chyby, natož-
pak na ty způsobené někým ji-

ným. Opravdu nikoho nepotěší, 
pokud mu soused poboří plot, 
když mu rozmlátí všechna okna, 
či dokonce ho doslova připraví 
o střechu nad hlavou.
Je tedy zcela logické, že jinak 
budou celou událost vnímat ro-
dinní příslušníci mrtvého muže 
a  jinak jeho sousedé či ti, kteří 
ho osobně neznali, přičemž si 
představí, že by k  něčemu po-
dobnému došlo zrovna v  jejich 
bezprostředním okolí. 
Ideální by přitom bylo, pokud 
se všichni byli schopni na celou 
rozporuplnou událost podívat 
i očima toho druhého. Alespoň 
na chvíli… 
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RYCHLÝ
NÍK

zprávy z regionu
aneb jsme s vámi u toho...

Bagry se zakously
do Hlouèely

Hamry (mls) – Aktuálně 
v  Hamrech probíhají stavební 
práce, které mají zpevnit břehy 
koryta řeky Hloučely, které se tu 
správně ještě říká Okluka. S  tím 
mimo jiné souvisí zvýšený vý-
skyt nákladních automobilů, na 
což upozorňuje dopravní značka. 
Práce by měly trvat ještě do ne-
děle 15. října.  

V Èelechovicích
staví dráhu

Čelechovice na Hané (kib) -
Díky asfaltu budou moci dráhu 
využívat cyklisté, ale i skateboar-
disté, bruslaři nebo děti na kolo-
běžkách. Univerzální pumptrac-
kovou dráhu pro mládež, 
která vzniká v  blízkosti zdejší 
sokolovny, otevřou ještě letos. 
Asfaltový povrch bude mít drá-
ha jako jediná v našem regionu. 
Sportoviště doplní sklilcentrum 
s  balančními prvky pro jízdní 
kola, které cyklistům umožní zdo-
konalovat zručnost a  obratnost. 
Investice bude kolem 1,9 milionu 
korun, část pokryjí dotace. Dráha 
bude otevřena po kolaudaci, což 
zdejší sokolové odhadují na ko-
nec letošního října. 

Více ètìte na
www.vecernikpv.cz
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ŠTOČEK:➢ z titulní strany
ČUNÍN V  Čuníně zažili už před 
prázdninami šok, který soudní tri-
bunál řeší dodnes. Smrt nalezeného 
muže se s  největší pravděpodob-
ností obešla bez cizího zavinění, 
stejně tak jde ale o veskrze smutnou 
událost. Jiří Kočí měl mít ještě kus 
života před sebou…
Osud ale chlapíkovi nepřál. Devěta-
padesátiletý poustevník žil sám, do ži-
vota mu nikdo výrazněji nezasahoval.

Mrtvý byl nalezen sousedem ve čtvr-
tek 4. května odpoledne tohoto roku 
na zemi v místnosti sloužící jako lož-
nice v prvním patře zchátralého dom-
ku v Čuníně. Lékař už mohl konsta-
tovat pouze jeho smrt. Datum úmrtí 
odhadl na 28. dubna 2023. 
Celou věc šetřila Policie ČR, jejíž 
vyšetřovatelé ovšem nezjistili nic, 
co by napovídalo na zavinění smrti 
jinou osobou. Jiřího Kočího viděli 
naposledy živého sousedi týden 
předtím, než byl nalezen mrtvý. 

Okresní soud v  Prostějově vyzývá 
každého, kdo si je vědom skutečnosti, 
z nichž lze zjistit přesné datum smrti Jiří-
ho Kočího, nebo kdo zná okolnosti, jež 
by k takovému zjištění mohly vést, aby 
o nich podal ve lhůtě jednoho měsíce 
od uveřejnění vyhlášky zprávu soudu. 
„Soud oznamuje, že po uplynutí lhů-
ty jednoho měsíce od uveřejnění vy-
hlášky, která končí dne 29. října 2023, 
vydá rozhodnutí, v  němž určí den 
smrti Jiřího Kočího,“ uvedla samo-
soudkyně Ivana Pazderová.  (mls)

DZBEL Jedno vloupání devěta-
dvacetiletému muži a o dva roky 
starší ženě prošlo, když však 
chtěli „úspěch“ zopakovat, skon-
čili v policejní cele.
Policisté po dvojici pátrali od po-
loviny srpna. Tehdy se povedený 
párek vloupal do rekreační chalupy 
ve Dzbeli. Nejprve přelezli plot, po-
tom kamenem rozbili okno a z cha-
lupy odnesli vci za takřka 5  000 
korun. „Majitel policistům sdělil, že 
mu po nezvané návštěvě chybí tři 

roky stará televize, myslivecký da-
lekohled a láhev alkoholu. Hodnota 
odcizených věcí byla vyčíslena na 3 
224 korun a na poškození 1 000 ko-
run,“ upřesnila Miluše Zajícová, tis-
ková mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje. 
První říjnový den si opět ve Dzbeli 
vybrali zahradní domek Poškozený 
přišel o  nářadí v  hodnotě 12 000 
korun. Policisté ovšem krátce po 
činu zadrželi mužskou část dvoji-
ce. Poté, co dotyčný při výslechu 

vše svedl na partnerku a policistům 
řekl, kde ji najdou, došli si muži 
zákona i  pro ni. „Oba případy še-
tří policie pro trestný čin krádeže 
a první navíc o trestný čin porušo-
vání domovní svobody. Šetřením se 
podařilo ustanovit jako osobu po-
dezřelou z obou krádeží devětadva-
cetiletého muže, kterému v prvním 
případě ještě asistovala o  dva roky 
starší žena. Muži i  ženě nyní hrozí 
až tříletý trest odnětí svobody,“ sdě-
lila tisková mluvčí. (ofr, mik)

Povedený páreèek vykradl 
chalupu a domek

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

původní
zpravodajství

Právě v  těchto místech se na Kosíři 
za dob vlády Marie Terezie pěstova-
lo víno. Po následném ochlazení se 
s tím muselo přestat. V posledních le-
tech se sem teplomilné rostliny opět 
vrací. „Už nyní zde roste velké množ-
ství nejrůznějších stromů a  rostlin. 
My jsme tu teď třeba navíc začali pěs-
tovat fíky, které nám bez problémů 
plodí,“ prozradila Večerníku při naší 
návštěvě Helena Křepelková. 
Oba manželé na sebe upozornili již 
letos na jaře, když právě na svém po-
zemku zorganizovali veřejné sázení 
památného stromu věnovaného 

anglickému králi Karlu III. Už tehdy 
předestřeli plány projektu „Soukromé-
ho arboreta se školicím střediskem“, 
které by mělo vzniknout na jejich po-
zemku o rozloze zhruba 1,5 hektaru.  

Ve druhé polovině září se manželský 
pár Křepelkových rozhodl připravený 
projekt prezentovat veřejnosti. 
Učinili tak přímo na „Ulmance“. „Za-
hrada v  současné podobě je velmi 
členitá a  různorodá. Cílem projektu 
je jednotlivá místa propojit, umožnit 

pohodlný průchod prostorem a navá-
zat na tradice, které se k tomuto vzác-
nému místu vážou,“ představil svoji 
vizi zahradní architekt Petr Mičola. 
Ve velmi strmém kopci by tak měl 
vzniknout systém pěšin. Architekti 
rovněž chtějí navázat na tradici ka-
menných zídek a teras, které dokáží 
zadržovat vodu. Ostatně stále se zde 
nachází zbytky poldru, který byl dle ma-
jitelky vybudován v době, kdy pozemek 
patřil šlechtickému rodu Lichtenštejnů. 

Součástí chystaného projektu je vybu-
dování několika míst doplněných o la-
vičky a další mobiliář, kde budou moci 
návštěvníci tvořit, posedět u ohně či 
se rozhlížet do okolní krajiny. 
Majitelé provádí kultivaci pozemku 
už nyní. „Odstraňujeme náletové 
akáty a vysazujeme domácí a ovocné 
dřeviny. Chceme podpořit neuvěři-
telnou druhovou rozmanitost, kterou 
toto místo už nyní skýtá. Zároveň 
jsme se zavázali respektovat všechny 

druhy živočichů, kteří si na tomto 
pozemku již zvykli žít nebo po něm 
třeba pravidelně jen prochází,“ zdů-
raznila Helena Křepelková. 

Dalším krokem by mělo být vy-
budování vzdělávacího střediska. 
To by mělo vzniknout tam, kde se 
aktuálně nachází zchátralý rodin-
ný dům, jenž v  minulosti sloužil 
k  bydlení původní majitelky. „Po 
kompletní rekonstrukci by měl po-
skytnout zázemí pro různé seminá-
ře, vzdělávání a školení zaměřených 
na udržitelnost a ochranu přírody,“ 
nastínila Křepelková, které se Ve-
černík zeptal, zda má představu, 
kdy by arboretum i  školicí stře-
disko mohly přivítat své první 
návštěvníky. „To v  tuto chvíli ne-
dokáži říct. Pokud vše půjde dobře, 
pustíme se do realizace projektu 
v  průběhu příštího roku. Předpo-
kládáme, že vše zabere zhruba další 
dva roky,“ nastínila podnikavá žena. 

STAŘECHOVICE Místo, které určitě bude stát za výlet! Pokud po-
jedete z Čelechovic na Hané ve směru na Stařechovice a zhruba 
v polovině cesty odbočíte doprava na polní cestu, dojedete na 
úpatí Kosíře. Právě tudy prochází takzvaná Mánesova cesta zna-
čená žlutými turistickými značkami. Kromě ní narazíte i na prostor 
zvaný Ulmanka. A právě v něm se chystají velké věci. Manželé 
Křepelkovi zde plánují vybudovat veřejně přístupné arboretum, 
jež by mělo být doplněno o stavbu školicího centra. Jejich projekt 
již zpracovali architekti a oni jej nedávno představili veřejnosti. 

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ

Prostor na úpatí hanáckého Mont Blancu
by měl být přístupný i veřejnosti

 Foto: Martin Zaoral
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Že se na hodové slavnosti nezapomíná, 
potvrzuje řada obcí, k nimž Otaslavice 
směle patří. Především spanilou 
jízdou a  výstavou historických strojů 

si připomínají časy minulé, kdy se 
hodovalo po dobré úrodě. Letošní rok 
opět překonal ten předchozí. Stále více 
strojů se těší neutuchajícímu zájmu 
místních, kteří tak nedělní dopoledne 
tráví za okny či před obydlími, aby jim 
z té projíždějící nádhery nic neuteklo.  
Celou první říjnovou neděli pak 
měli návštěvníci možnost si stroje 
prohlédnout z  blízka, letos navíc 
výstava probíhala poprvé už na 

dvou místech. Na tradičním za poto-
kem byly k vidění historické traktory, 
ale i ty, které stále slouží. V areálu soko-
lovny se zase pro změnu skvěly v celé 
své nádheře motorky, k nimž byly při-
praveny také různé zajímavosti. 
Ukázalo se, že to v Otaslavicích žije 
nejen technikou, páteční i  sobotní 
večer patřily zábavám. O  tu první 
se postaral DJ a  sobotu zpestřila 
živá hudba s  kapelou NAOSTRO. 

Po oba dny si cestu do Otaslavic našla 
řada místních i přespolních a všichni si 
pochvalovali velmi dobrou atmosféru. 
Zatímco pátek byl určen pro mladou 

generaci, tak sobota patřila všem bez 
rozdílu věku. „Letošní hody jsem si 
užila jak už dlouho ne. Program byl 
dobře rozdělen. Velkou radost mi 
udělala už sobotní zábava, na které 
byla skvělá atmosféra. V  neděli pak 
bylo co dělat od brzkých ranních 
hodin až do pozdního večera. Když 
k tomu člověk přičetl perfektní poča-
sí, tak to nemělo chybu,“ netajila spo-
kojenost Božena Nováková.
Sobota byla zasvěcena sportu, hlavně 
fotbalu, který se na místním hřišti hrál 
od ranních hodin až do pozdního od-
poledne. Nejprve se představily mladé 
naděje místní kopané, na které v hlav-
ním zápase dne navázali jejich dospě-
lí kolegové. Zlatým hřebem v  rámci 

fotbalu tentokrát nebyl výsledek, ale 
slavnostní nástup mužů, které dopl-
nili kluci a  holky z  místní přípravky. 
Zakusili tak nástup jako na ligových 
trávnících. „Tento nápad vznikl už před 
derby s Brodkem u Prostějova, kde se 
to realizovat nepodařilo. Dohodli jsme 
ho na hody a mělo to skvělý ohlas. Jsme 
moc rádi, že si nástup děti užily. Máme 
být na co hrdí, vždyť máme tolik mla-
dých talentů,“ prozradil sekretář klubu 
a starosta Sokola Pavel Skalický. 
Samozřejmostí pak byly nezbytné stán-
ky se spoustou dobrot a kolotoče, kte-
ré vyzkoušeli především ti nejmenší. 
V Otaslavicích se tak jen těžko hledal 
někdo, kdo by s  letošním průběhem 
hodů nebyl spokojený. 
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KRONIKA
Vykradač aut odhalen

Koncem června měli policisté 
v  obci Mostkovice nahlášeny dvě 
krádeže vloupáním do osobních 
automobilů. Tehdy neznámý pa-
chatel vnikl do uzamčeného vozid-
la Volkswagen Passat na parkovišti 
v  Letní ulici a  odcizil z  něho au-
torádio v hodnotě 2 000 korun. Na 
poškození zařízení způsobil škodu 
1 500 korun. Do druhého vozidla 
stejné značky se násilím, po roz-
bití okna, vloupal na odstavném 
parkovišti nacházejícím se nap-
roti hotelu Plumlov na takzvaném 
rybářském parkovišti. Na vozidle 
poškodil i zámek a zmizelo stejně 
jako předtím autorádio. Škoda byla 
v tomto případě vyčíslena na 3 500 
korun. Po celé léto tak pátrali poli-
cisté po zloděj. S příchodem pod-
zimu spadla klec a  lump skončil 
v cele předběžného zařízení, načež 
mu bylo ve zkráceném přípravném 
řízení sděleno podezření z  trest-
ného činu krádeže s  dvouletou 
trestní sazbou odnětí svobody. 

s
jaké byly hody v Otaslavicích…jjakkkéé bbyllyy hooddyy vv v Otttasllavviicícch………
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Hody v Otaslavicích bavily místní i přespolní

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Jan FREHARJan FREHAR

akce v regionu
                            Indiánské války v parku pod Kosířem 

Po delší odmlce se do zámeckého parku v  Čechách pod 
Kosířem vrací akce s názvem „Indiánské války“. Návštěvníci tak mají možnost 
zhlédnout historickou bitvu z dob koloniálních válek, při níž nebudou chybět 
členové armád na obou stranách barikády, dobové zbraně a boj na život a na 
smrt. Po skončení bude možnost nahlédnout do vojenského ležení. Brány 
památky se pro návštěvníky otevřou v 11.00 hodin. 

Bazárek v Pivíně
Nadcházející sobota 14. i  neděle 15. října budou tentokrát v  místním 
kulturáku v Pivíně patřit bazaru různých věcí od oblečení přes knížky až po 
všemožné domácí vybavení. Věci na tuto akci mohou lidé prodávat, darovat, 
ale i  nakupovat. Maximální počet přinesených věcí na osobu je stanoven na 
padesát kusů a jejich příjem proběhne ve čtvrtek 12. října od 15.00 do 18.00 
hodin. Pro nakupující pak bude otevřeno v sobotu i neděli od deváté hodiny. 
V sobotu bude možné přijít do 18.00 hodin, v neděli do pravého poledne.

Halloween na zámku v Plumlově 
Návštěvníci se mohou těšit na Velkou halloweenskou show pro rodiny s  dětmi, 
o  kterou se postará Pája a  jeho hosté. Velký zájem nepochybně bude také 
o  prohlídky strašidelného sklepení s  oživlými halloweenskými postavami 
a  promítáním příběhů rodiny Simpsonových. V  doprovodném programu bude 
připraveno malování na obličej a soutěže, tvořivá podzimní dílna s kouzelnými 
vílami a soutěže o sladké odměněny. Kostýmy dětí i dospělých jsou vítány. Akce se 
bude konat v sobotu 14. října od 13:00 hodin.  

Módní přehlídka v Němčicích 
Město Němčice nad Hanou ve spolupráci s  agenturou Studio 365 pořádá 
v  pátek 13. října od 19:00 hodin módní přehlídku. Moderovat bude 
Libor Čada. Módu, autorské šperky a  doplňky z  hedvábí představí Jitka 
Jarmarová, kterou doplní řada dalších.  
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Dali chùzi šanci 

Plumlov (mls) – Výzva Deset tisíc 
kroků, která přivádí lidi zpět k  nej-
přirozenějšímu lidskému pohybu, 
padla na úrodnou půdu zejména 
v  Prostějově. Okresní město se na 
jaře těšilo z  největší účasti ze všech 
zúčastněných měst v rámci celé ČR. 
Aktuálně se do stejné výzvy zapo-
jilo vůbec poprvé také 22 občanů 
Plumlova, kteří se rozhodli zpříjem-
nit si nastávající podzim. Naopak 
Konice, která byla účastníkem ně-
kolika předchozích ročníků, mezi 
76  městy a  obcemi říjnové výzvy 
tentokrát vůbec nefiguruje. 

RYCHLÝ
NÍK

OTASLAVICE Přelom září a října patří v Otaslavicích hodovým slavnostem, které tak nemohly chybět 
v programu obce ani v letošním roce. Jedním ze základních předpokladů úspěchu bylo samozřej-
mě počasí, a to kromě dopoledne předminulé soboty připomínalo spíše léto než sychravý podzim. 
Stejně jako v letech předešlých se i tentokrát těšila největšímu zájmu spanilá jízda všech druhů his-
torických vozidel konaná v neděli dopoledne. Tyto kousky pak měli návštěvníci možnost zhlédnout 
celý den díky výstavě, která proběhla hned na dvou místech, a nechyběl ani výklad. Kromě toho se 
uskutečnily i dvě zábavy, ty nejmenší samozřejmě potěšily kolotoče. V obci to tak žilo od pátečního 
večera 29. září až do pozdních nedělních hodin 1. října. A PROSTĚJOVSKÝ Večerník byl u toho!

MĚROVICE NAD HANOU Zřej-
mě vysoká rychlost a  také mladic-
ká nezkušenost. To vše asi stálo za 
nehodou teprve šestnáctiletého 
motorkáře, který nezvládl zatáčku 
u Měrovic a se svým strojem skončil 
na čerstvě pooraném poli. 
Příliš silný byl stroj značky Honda na 
mladého motorkáře (16) z  Prostějov-
ska. V  pravotočivé zatáčce mezi Mě-
rovicemi nad Hanou a  Dlouhou Vsí 
nezvládl řízení a vyjel ze silnice na čer-
stvě zorané pole. Následoval pád, který 
mladík nedokázal koordinovat a nepří-
jemně se pak při něm „pocuchal“. Vážně 
„zraněna“ byla také jeho „honda“, škodu 
na ní znalci odhadli na 30 000 korun.
„Ve středu 4. října odpoledne ne-
zvládl šestnáctiletý mladík jízdu na 

motocyklu značky Honda mezi ob-
cemi Měrovice nad Hanou ve směru 
na Dlouhou Ves. V táhlé pravotoči-
vé zatáčce vyjel vlevo mimo silnici 
a havaroval na zoraném poli. Mladík 
se zranil a sanitním vozem byl převe-
zen do kroměřížské nemocnice,“ po-
psala karambol mladého motorkáře 

i  s  jeho následky Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje.
Dopravní policisté nyní prověřují, 
co stálo za nehodou. „Že by mladík 
řídil pod vlivem alkoholu, vyloučila 
dechová zkouška,“ prozradila Zají-
cová.  (mik)
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DOBROMILICE Nepříjemné cink-
nutí zastavilo oráče na poli u  Dob-
romilic. Když seskočil z  traktoru, 
aby se podíval, co vyoral, krve by se 
v něm nedořezal. Jeho oči nevěřícně 
zíraly na rezavou bombu.
Zemědělec provádějící orbu pole 
u  Dobromilic podle všeho vyoral vá-
lečnou munici. Dělostřelecký granát ze 
druhé světové války se povaloval vol-
ně na poli. Muž neváhal a neprodleně 
o nálezu informoval policisty. 
„V  pátek devětadvacátého září 
dopoledne vyslal policista operačního 
střediska hlídku do Dobromilic. Při 
orbě pole našel oznamovatel věc, která 
připomínala munici, a proto zavolal na 
linku 158. Hlídka nález zkonzultovala 
s pyrotechnickou službou, jež na základě 
získaných informací a fotodokumentace 
nálezu vyrazila na místo,“ uvedla Miluše 

Zajícová, tisková mluvčí Krajského ředi-
telství policie Olomouckého kraje a pro-
zradila: „Pyrotechnik hned na místě 
nálezu určil, že se jedná o dělostřelecký 
granát ze druhé světové války 37 mili-
metrů PZGR, který si na místě převzal 
a odvezl ke zničení.“
A  zatímco traktorista ještě chvíli roz-
dýchával fakt, že se podruhé narodil, 
pyrotechnici odvezli nález k  odborné 
likvidaci.  (mik, ofr)

PYROTECHNIK MUSEL
PØIJET DO DOBROMILIC

VŘESOVICE Do této školy musí 
být radost chodit! Škola ve Vřeso-
vicích působící v  krásném histo-
rickém objektu bývalé fary prošla 
v minulosti bezvadnou rekonstruk-
cí. Loni v dubnu zde pak byl otevřen 
prostor bývalé orlovny, jež je se ško-
lou propojena. Tento projekt do-
kázal postoupit do finále prestižní 
Ceny Rudolfa Eitelbergera.  

Martin ZAORA L
Celková a  nesmírně zdařilá rekon-
strukce školy ve Vřesovicích proběhla 
již v roce 2019. Projekt elegantně pro-
pojující historii a moderní současnost 
v  architektonické soutěži zvítězil už 
v roce 2021. Aktuálně pořádající Spo-
lek za krásnou Olomouc zařadil rekon-

strukci bývalé orlovny ve Vřesovicích 
mezi 9 nejlepších z celkem 25 přihlá-
šených architektonických projektů. 
„Je nám velkou ctí. Velké díky panu sta-
rostovi Jožkovi Ficovi za neutuchající 
snahu podpořit naši školu. Je to takové 

jeho dítě, které miluje. Stejně jako my 
všichni, kteří děláme vše pro to, aby byly 
‚naše děti šťastné a  spokojené a  stejně 
tak ‚naši‘ rodiče. To je přece nejvíc,“ ko-
mentovala nominaci ředitelka ZŠ a MŠ 
Vřesovice Dagmar Halašová. 

PLUMLOV Ještě vloni se 
v kempu Žralok na plumlov-
ské přehradě konal populární 
Plumlovský kotlík, tedy soutěž 
ve vaření kotlíkových gulášů. 
Po technických problémech 
ale nyní organizátoři přišli 
s novinkou, která má tradič-
ní akci ve Žraloku nahradit. 
Uplynulou sobotu se v tom-
to kempu rovněž rozvonělo 
několik druhů kotlíkových 
gulášů, muselo se za nimi 
ale lidově řečeno špacírovat. 
Kemp Žralok ve spolupráci 
se Spolkem Plumlovských 
nadšenců uspořádal nultý 
ročník Gulášové Plumlovské 
Stezky. „Pokud se naše no-
vinka lidem zalíbí, založíme 
tím novou tradici,“ hlásil 
Večerníku správce kempu 
Žralok Plumlov Petr Piňos. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MichalMichal KADLECKADLEC
Sobotní Gulášová Plumlovská Stezka 
každopádně uzavřela celosezónní 
program akcí, kterých letos v kempu 
Žralok bylo opravdu požehnaně. „Na 
závěr sezóny jsme vymysleli společně 
s Markem Otrubou a jeho Plumlov-

skými nadšenci trošku obměněnou 
akci, která nahrazuje dříve tradiční 
Plumlovský kotlík. Smyslem nové 
akce Gulášová Plumlovská Stezka je 
rovněž soutěž mezi jednotlivými 
soutěžícími družstvy, která navaří 
v kotli svůj guláš dle vlastního recep-
tu. Stanoviště kuchařů ovšem nejsou 
u sebe, ale rozmístili jsme je nejen po 
kempu, ale také okolo Podhradského 
rybníka, jeden je dokonce až u býva-
lého kina v  Plumlově. Každý ná-
vštěvník obdrží hned po příchodu 
hodnoticí kartičku a  pak v  libovol-
ném pořadí navštíví jednotlivá sta-
noviště kuchařů. Hodnotí se nejen 
chuť, ale i vzhled guláše či vstřícnost 
obsluhy. A to vše zapíše na kartičku, 

než ji odpoledne odevzdá,“ popsal 
strategii organizátorů Večerníku Petr 
Piňos, správce kempu a jeden z hlav-
ních pořadatelů sobotní gulášové 
akce. „Ale pozor, kromě návštěvní-
ků hodnotí guláše i obsluhu ještě od-
borná porota. A jak jsem se dozvěděl, 
soutěžící kuchaři se budou snažit jed-
notlivé porotce zkorumpovat! Ať už 
porcemi guláše zadarmo, šťopičkami 
slivovice, nebo jinými korupčními 
prostředky,“ hlásil zcela otevřeně a se 
smíchem Petr Piňos. 
Nultého ročníku Gulášové 
Plumlovské Stezky se zúčastnilo 
pět družstev, mezi nimi samo-
zřejmě i  Spolek Plumlovských 
nadšenců. „My jsme připravili gu-

lášek z vepřového masa a podle prv-
ních ohlasů příchozím lidem moc 
chutná,“ pochvaloval si prezident 
Plumlovských nadšenců a  spoluor-
ganizátor celé akce Marek Otruba. 
Podle jeho kolegy a šéfkuchaře není 
jejich recept nijak tajný. „Tajný není, 
protože on si ho stejně nikdo z  nás 
nezapamatuje! Tak nejdříve se krás-
ně vyškvaří slaninka a  na to se hodí 
cibule. No a  pak na tu cibuli se dá 
nakořeněné vepřové masíčko, zapráší 
se to paprikou a přidá se trocha čer-
veného vína. A pak do guláše patří to, 
co i do jiných vepřových gulášů, tedy 
česnek, majoránka a  kmín. Ovšem 
jedno naše tajemství máme, součástí 
našeho guláše je i „Pišta Éres“. Tato 

kupovaná maďarská ingredience je 
trochu pálivá, ale nebojte, huba tady 
nikomu neupadne,“ smál se Ondřej 
Borský, v sobotu jasně určený šéfku-
chař Plumlovských nadšenců. 
Další čtyři soutěžní družstva pak 
lidem nabídla i hovězí Zlechovský 
kotlík, mufloní guláš, guláš Ro-
bina Hooda či guláš z Monprace-
mu. Kdo vyhrál návštěvnickou cenu 
nebo cenu odborné zkorumpované 
poroty, není podstatné. Důležité 
je, že se stovky lidí skvěle bavily. 
„Odpoledne všem zahrály ještě dvě 
kapely, které sezónu definitivně 
ukončily. A  my se nyní pustíme do 
rekonstrukce kempu,“ prozradil 
správce kempu Žralok Petr Piňos. 

„Dobroty hodnotí návštěvníci i zkorumpovaná porota,“ smál se Petr Piňos

 Foto: Michal Kadlec
  

 Foto: Michal Kadlec
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PRAHA Hudba mu učarovala 
od mala, hraje na kytaru, je vy-
nikající bubeník, skládá hud-
bu.  Absolvoval hudební kon-
zervatoř v  Brně a  Konzervatoř 
Jaroslava Ježka, hrál mimo jiné 
s  Alešem Brichtou, Ewou Far-
nou, Davidem Krausem a sesku-
pením Čechomor. Za ženu má 
herečku Lucii Černíčkovou, se 
kterou vychovává dcery Sofinku 
a Etelku. Bude mu 37 let, pochá-
zí z Prostějova a nyní již několik 
let a  hraje s  kapelou Chinaski. 
Ano, nejslavnějším zdejším mu-
žem s paličkami na bicí je Lukáš 
Pavlík (na snímku).

pro Večerník
se ptala

v rámci exkluzivního
interview

KRISTÝNA BOHATOVÁKRISTÝNA BOHATOVÁ
 Jak jste se dostal k hudbě?

„Můj táta byl muzikant, hrál na 
baskytaru v  kapele. Já jsem po-
slouchal muziku, kterou jsem po 
něm zdědil jako skupiny Katapult, 
Olympic, Lucii, Metallicu, Kiss… 
Dal mi tu jiskru, která byla: ́ Jo, mů-
žeš to dělat!´ Táta mě přihlásil do 
hudebky a už to jelo.“ (úsměv)

 Proč zrovna bicí?
„Na základní škole jsme měli pana 
učitele Petra Knotka, který uměl 
hrát na piano, na kytaru, na bicí. 
Byla tam souprava Amati, na kterou 
zabubnoval, a já jsem věděl, že to je 
přesně ono, co chci dělat. Že chci 
být bubeník.“ 

 Jaké byly vaše první bubny? 
„Já jako své vnímal už ty první škol-
ní. Dostal jsem důvěru a klíč od hu-
debny, kde jsem s povolením škol-
níka a školnice chodil každý den po 
vyučování hrát. Když jsem si koupil 
svoje vlastní bicí, byly to taky Ama-
ti. Byl jsem tehdy na lyžáku a zlomil 
si nohu, když mi naši řekli, že pro 
ně zajedeme. S nimi jsem pak prožil 
první kapelu, zábavy. Měl jsem je 
hodně dlouho.“

 Hrajete muziku nejrůznějších 
žánrů, měníte s nimi bicí soupravy?
„To ne, ale s žánry se mění nastave-
ní, paličky, dynamika, tuning, ladě-
ní. Jiné je u jazzu, jiné u rocku. Do 
každé písničky to ladím, aby tam 
buben zapadl.“

 Trénujete ještě?
„Já jsem hudebník, producent, skla-
datel, takže jsem s  muzikou každý 
den. Doma si pak něco pustím a bub-
nuju tak, aby to byla pohoda, aby vše 
lehce plynulo a  byla to zábava. To 
dělám, i když se učím něco nového. 
V klidu, pohodě, užívám si to.“

 Jak jste se dostal k Čechomoru?
„Poprvé mě kluci viděli hrát s Ewou 
Farnou na jednom festivalu v  roce 
2011. Později jsem se dozvěděl, že se 
jim to líbilo, že o mě projevili zájem 
už tehdy. Já měl s Ewou podepsanou 
smlouvu a  výměna by ani nebyla 
možná. Věřil jsem, že vše má své 
perfektní načasování a  bližší sezná-
mení s Čechomorem přišlo o 3 roky 
později, kdy jsem se zpěvákem Pete-
rem Aristonem předskakoval na jejich 
podzimním turné 2014. 

V  té době jsem už také koncerto-
val s  Kamilem Střihavkou &amp; 
LEADERS! Bubeník od Čechomo-
ru zrovna odcházel, tak jsem kon-
taktoval po novém roce manažera 
Čechomoru, dohodli jsme termín 
zkoušky, konkrétní písničky a  za-
hráli si, abychom zjistili, jak nám to 
spolu sedne. A  sedlo to skvěle! Po 
zkoušce jsme si plácli a připili skle-
ničkou bílého.“ 

 Od Čechomoru k  Chinaski. 
Jak se vám s nimi hraje?
„Byl to vždycky můj sen, hrát 
s  takhle velkou kapelou, se kterou 
si budeme všichni hudebně rozu-
mět. A najednou je to splněný sen. 
Hrajeme spolu už pět let a odehrá-
li jsme přes tři stovky koncertů. Je 
to něco, co mi dalo hodně skla-
datelsky, protože spolu skládáme 
písničky, hraji, co mě baví, a  celý 
koncert si zpívám.“

 Čeho byste v  muzice rád do-
sáhl?
„Jsem spokojený tak, jak to mám. 
Hodně koncertuji, natáčím v  hu-
debních studiích, věnuji se skládání 
písní, hudební produkci a také cel-
kovému studiovému zvuku. Takže 
to mám opravdu pestré, nenudím 
se. Jestli jít, nebo nejít do zahraničí, 
jsem moc neřešil. Vše musí být při-
rozené, rozhodně na nic netlačím, 
dělám věci, jak nejlépe momentál-
ně dovedu. Beru příležitosti, jak 
přicházejí. Jsem opravdu rád, že 
koncertuji v  Čechách a  užívám si 
to! S Ewou Farnou jsem procesto-
val Polsko, s  Peterem Aristonem 
jsem absolvoval několik koncertů 

v Londýně, s evropským symfonic-
kým orchestrem jsem byl v Japon-
sku, s  Čechomorem jsme začínali 
turné v  čínské Šanghaji a  tak dále. 
Takže bych si přál více takových 
zpestřujících akcí. A rozhodně bych 
chtěl natočit hodně podařené 
muziky a  zahrát nespočet 
skvělých, energických 
koncertů.“

 Jaké máte záli-
by mimo hudbu?
„Moje největší 
záliba je ro-
dina. Mám 
dvě holčičky 
a  úžasnou 
manželku 
Lucinku, se 
kterými trávím 
volný čas. Je to 

v e l i k á radost! Občas si zahraji 
golf nebo jdu bruslit.“ 

 Jak byste popsal svůj ideální 
den?
„Pro mě je každý den ideální, jen je 
důležité, aby si ho člověk vlastním 
přičiněním nezkazil. Ten vysně-
ný je, ve kterém se jste pozitivní, 
zdravý, máte radost i  chuť do ži-

vota a  jste natěšení do jakéhokoliv 
tvoření. Pak je jedno, co konkrétně 
děláte nebo kde se přesně nachází-
te, protože nejdůležitější je, jak se 

cítíte. A když máte těchto dnů více 
za sebou, tak jste šťastní.“

 Co vás v poslední době nejvíc 
potěšilo?
„Docela těžká otázka, protože mě 
těší hodně věcí. (pousměje se) Ale 
jednu věc bych přece jenom mohl 
jmenovat, tou je právě pocit pří-
tomného okamžiku a možnosti vý-

běru mezi pozitivem a  negativem. 
Když si tohle uvědomím, tak mě 
to pokaždé potěší, jak jsou některé 
věci jednoduché...“

 Bez čeho si nedovedete před-
stavit svůj život?
„Bez lásky. Láska musí být ve 
všem, co dělám, aby to mělo vý-
znam a smysl.“
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Bubeník Lukáš Pavlík hrajeBubeník Lukáš Pavlík hraje
s Chinaski, jeho ženou je princezna

Lucie Černíková

vizitka
LUKÁŠ PAVLÍK

✓ narodil se 13. prosince 1986 v Prostějově
✓ je hudební skladatel, aranžér, producent a studiový zvukař v oblasti pop, rock
✓ aktuálně působí ve skupinách Chinaski, Ondřej Kabrna Trio a Unicorn Group
✓ jeho zájem o hudbu se vzbudil už v útlém dětství, i proto, že otec byl rovněž muzikant
✓ od 7 roků navštěvoval hodiny tance, v 11 letech začal
 hrát nejen na bicí, ale i na rockovou kytaru

✓  od třinácti působil postupně v kapelách Storm, Black rose, Marasd,
 Patý element, Klementův Lazaret, kde všude hrál převážně na bicí
✓ následně začal hrát v brněnském seskupení Anime a dostal se i k natáčení různých CD: Anime- Cuts, 
 Equirhodont-Black crystal, Grandiose magus(česká verze), Marasd-Dál už to znám, Black rose- Černá růže...
✓  studoval na ZUŠ Vladimíra Ambrose v Prostějově, Janáčkově konzervatoři Brno
 a na Konzervatoři Jaroslava Ježka v Praze
✓ při studiu v Brně se Lukáš dostal přes výběrový casting do projektu Roths&amp;Rothes v Amsterodamu, 
 kam se sjeli muzikanti z celé Evropy a spolupracovali společně na písních, které prezentovali na hudebním 
 festivale a v místních médiích, načež při této zkušenosti získal cenu označenou jako The Best Talent
✓ o rok později vyrazil hrát na bicí percuse s evropským „orchestrem mladých“ 
 na turné po Japonsku, které bylo zakončeno v nějvětším sále Asie Suntory hall
✓ ve čtvrtém ročníku studia vyhrál celorepublikovou soutěž konzervatoří v oboru bicí nástroje
✓ hned v začátku kariéry se stal bubeníkem muzikálové scény pod agenturou Goja music, 
 zahrál si známé muzikály jako Les Miserables (Bídníci) nebo Miss Sajgon
✓ v Praze spolupracoval hend s několika kapelami jako například Dymytry, Velvet evolution, 
 načež u jedné zakotvil na delší dobu - s ABBandem rockové legendy Aleše Brichty hrál od 1. 6. 2007
✓ v lednu roku 2010 nastoupil do kapely Davida Krause, se kterým také vystupoval v pořadu 
 Jana Krause-Uvolněte se, prosím a Show Jana Krause
✓ v kariéře bubeníka dále působil u zpěvačky Ewy Farné, ke které se připojil v lednu 2011, 
 později hrál také v Čechomoru
✓ momentálně žije v Praze, je ženatý, s herečkou Lucií Černíkovou má dvě dcerky Elenku a Sofinku
zajímavost: k bicím ho přivedl učitel v hudební škole Petr Knotek



PROSTĚJOV Někdo se na závody 
rychlých formulí rád dívá v  tele-
vizi, jiný je dokáže nakreslit, ale 
jsou mezi námi lidé, kteří je umí 
vyrobit. To je přesně případ týmu 
studentů VUT Brno, kteří na le-
tošní Burze vzdělávání a  práce 
představili svůj vlastní model for-
mule Dragon E3. Zejména u žáků 
základních škol se jejich věrně vy-
padající trenažér s pedály i volan-
tem, v jehož kokpitu si na monito-
ru mohli zajet okruhy světového 
poháru Formule 1, těšil obrovské 
oblibě. Do konstruování jezdí-
cího modelu by se však asi žádný 
z nich nepustil.
Myšlenka vyrobit si vlastní funkč-
ní model Formule sahá až do roku 
1981, kdy se zrodila na amerických 
univerzitách. Tím byla založena tra-
dice soutěží jednotlivých vysokých 
škol mezi sebou, kdo postaví rych-
lejší, spolehlivější a celkově lépe fun-
gující model. 
Aktuálně se této soutěže účastní 
více jak 800 univerzit z celého svě-

ta. A patří mezi ně i brněnské VUT. 
Jeho studenti na burze představili 
i  na prostějovské burze simulátor, 
málokdo z  procházejících však 
věděl, že ten má i  svého bratříčka, 
s nímž se dá skutečně jezdit. „Pro nás 
studenty je vytvoření takové formule 
úžasnou praxí, která se nedá ničím na-
hradit. Soutěžení mezi univerzitami je 
pak hodně nejen o vědomostech a ob-
hájení vlastního projektu, ale je to i zá-
bava. Závody pojízdných formulí totiž 
probíhají na skutečných okruzích F1,“ 
prozradil Marek Viktořík.  Student Fa-
kulty strojní VUT je pro letošní ročník 
vedoucí týmu, který stál za výrobou 
modelu Dragon E3. „Na VUT v mi-
nulých letech vzniklo celkem deset 
modelů Formule se spalovacím moto-
rem, tohle už je třetí, který v sobě má 
elektrický pohon. V týmu je nás aktu-
álně osmadvacet, ale po většinu času se 
na vývoji, výrobě a testování podílelo 
kolem čtyřiceti studentů. V současné 

době probíhá generační výměna a na-
bírají se noví členové,“ dodal Viktořík, 
který pochází ze Zlínska. 
Model z  brněnského VUT aktu-
álně v  klání univerzit slaví velké 
úspěchy. „Loni jsme skončili na 
šestatřicátém místě na světě, letos 
to vypadá, že pronikneme mezi 
nejlepší dvacítku. Na velkých závo-
dech v Německu, kde je tvorba a zá-
vodění s formulemi velmi prestižní 
záležitostí, jsme skončili na skvělém 
desátém místě,“ pochlubil se Vik-
tořík, jenž se o  možnosti vyrobit 
vlastní formuli dozvěděl až po prv-
ním ročníku studia na VUT. „Teď 
už na škole pomalu končím, ale 
musím říct, že mi to opravdu hodně 
dalo. Nejen od našich učitelů, ale 
i od starších studentů jsem se toho 
naučil mnohem víc, než kdybych 
jen chodil na přednášky,“ uzavřel 
sympatický a  zároveň nepochybně 
velmi talentovaný mladík. 
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Burza práce a vzdělávání, která se v prostorách Společenského domu v Prostějově uskutečnila v úterý 26. září, byla jednou z nej-
více navštívených akcí v průběhu tohoto roku. Školou povinné děti, studenti středních škol a také dospělí uchazeči o zaměstnání 
zde našli nepřeberné množství informací, ale rovněž praktických ukázek o činnosti škol, odborných učilišť, firem nebo dalších 
podnikatelských subjektů. Určitě tak není na škodu se za jednou z nejúspěšnějších akcí roku ohlédnout a také burzu zhodnotit. 
Exkluzivní mediální partner PROSTĚJOVSKÝ Večerník tak učinil hned ve dvou částech, dnes přinášíme tu první. A co vás čeká? 
Pohled čelních představitelek dvou hlavních pořádajících subjektů v podobě původních rozhovorů s ředitelkou Okresní hospo-
dářské komory v Prostějově Helenou Chalánkovou a ředitelkou prostějovského Úřadu práce Věrou Crhanovou. Do svého nitra 
daly Večerníku nahlédnout další firmy  působící nejen v Prostějově, stejně jako vybrané střední školy a objevili jsme i jednu zajíma-
vost v podobě vlastní formule jedné z vystavujících univerzit. 

pro Večerník 
původní zpravodajství

Michal KADLEC, Michal KADLEC, 
Martin ZAORAL Martin ZAORAL 
a Kristýnaa Kristýna BOHATOVÁ

VUT na burze pøedstavilo formuli Dragon E3. Vyrobili ji sami studenti 
V „Kasku“ byl k vidění simulátor, jezdící model sklízí úspěchy na závodech  

Foto: Martin Zaoral

„„Burza svùj úèel zcela splnilaBurza svùj úèel zcela splnila,“ ,“ 
pyšní se spoluorganizátorka pyšní se spoluorganizátorka 
Helena Chalánková,Helena Chalánková, øeditelka 
Okresní hospodáøské komory
PROSTĚJOV Okresní hospo-
dářská komora v  Prostějově se 
významnou měrou podílela na 
pořadatelství dalšího úspěšného 
ročníku Burzy práce a vzdělávání. 
Ředitelka OHK Helena Chalán-
ková (na snímku) také po ukonče-
ní akce zářila štěstím. Spokojená 
byla jak s její celkovou úrovní, tak 
samozřejmě i  rekordní návštěv-
ností. A jak v exkluzivním rozho-
voru pro Večerník potvrdila, Bur-
za rozhodně splnila svůj účel. 

Jak byste celkově zhodno-
tila úroveň letošní Burzy práce 
a vzdělávání a také účast firem či 
škol a učilišť? 
„Určitě celá akce dopadla velmi 
dobře. V průběhu i po skončení jsem 
se ptala vystavovatelů a všichni měli 
jen kladné a pozitivní ohlasy. Letos 
nám přálo i  počasí, byl nádherný 
slunečný den, takže i  pro venkovní 
expozici to byly velké plusy. Byl o ni 
obrovský zájem nejen u cílených ná-
vštěvníků, ale i u těch, co jen kolem 
Společenského domu procházeli.“

Nejen Večerník zaujala mi-
mořádná návštěvnost akce. Pře-
kvapila vás hojná účast, nebo jste 
s ní počítala? 
„Ano, máte pravdu, návštěvnost byla 
vysoká a jsme za to moc rádi. Řekla 
bych, že rok od roku se zájem zvyšu-
je. Letos máme povědomí o  téměř 
třech tisících návštěvníků, což je na-
prosto úžasné.“

Z  návštěvníků převažovala 
většina mladých lidí, nejčastěji 
žáků základních a středních škol. 
Zachytila jste ale i  vy sama větší 
zájem ze strany dospělých, kteří 
aktuálně hledají novou práci?
„Tak akce je prioritně zaměřená 
na žáky základních škol a  studenty 
středních škol, proto je i jejich účast 
každý rok nejvyšší. Navíc je tato cí-
lová skupina i s dostatečným předsti-
hem oslovována před konáním akce. 
Předností naší akce oproti burzám, 
které se konají v okolních regionech, 
je zajištění takzvaného průvodcov-
ství. Žáci a studenti jsou po menších 
skupinkách cíleně provázeni Burzou 
a  průvodce je seznamuje s  každou 
firmou, která zde vystavuje. Až poté 
se každý pohybuje volně a může se 
už sám individuálně vrátit ke stán-
kům, které jej zaujaly. A  co se týká 
návštěvnosti dospělých, letos jsem 
jich zaznamenala oproti předchozím 
rokům nejvíce. Chodili spíše v  od-
poledních hodinách, kdy už jim tře-
ba skončila jejich dosavadní práce.“

Velice atraktivní byla pro 
diváky ukázka vojenské nebo po-
licejní techniky před budovou 
„Kaska“. Jak se osvědčuje tento 
nápad a budete v tom pokračovat 
i v dalších ročnících?
„Tento náš nápad se od prvopo-
čátku velmi osvědčil, je atraktivní 
pro děti i  dospělé. Převzali ho od 
nás i  organizátoři burz, které se 

konají v  okolních regionech. Kaž-
dým rokem se snažíme vymyslet 
novou atrakci, abychom lidi nalá-
kali k účasti. Pro letošní rok byl tou 
třešničkou na dortu policejní vůz 
Ferrari, který přijel z Prahy a který 
budil před ‚Kaskem‘ velký obdiv. 
Fronty se stály před simulátorem 
přetočení se vozidla na střechu, kte-
rý jsme letos zajistili od soukromé 
firmy z Olomouce. Samozřejmě ani 
ostatní nezůstávalo bez povšimnutí, 
a to ať už to byla olafetovaná vozidla 
armády, eskortní vozidlo vězeňské 
služby, ve kterém si každý mohl vy-
zkoušet pozici převážejícího vězně, 
dále policejní vůz a motorky včetně 
nové elektromotorky Městské po-
licie Prostějov, kamion s  návěsem 
a  letos poprvé i moderní zeměděl-
ský traktor.“

Burza práce a  vzdělávání 
v  Prostějově je za vámi. Splnila 
tedy podle vás svůj účel?
„Rozhodně zcela naplnila. Ná-
vštěvníci měli možnost se v  jed-
nom dni seznámit se zajímavými 
zaměstnavateli, poznat jejich vý-
robní programy, zhlédnout mo-
derní roboty, dozvědět se zajímavé 
informace, vyzkoušet technické 
produkty, moderní simulátory 
a další. Super je, že se tady sezná-
mili i  s  odbornými školami, které 
nabízí atraktivní technické obory 
zaručující vysokou uplatnitelnost 
na trhu práce.“

Jak Burzu práce a vzdělávání vnímají sami vystavovatelé? 
To Večerník minulé úterý odpoledne zjišťoval u stánku společnosti Mubea. 

Firma je jedním z největších zaměstnavatelů v regionu 
a také tradičním účastníkem akce, která se v Prostějově 
pravidelně koná již od roku 2016. „S letošní burzou jsme 
velmi spokojeni. Účast byla obdobná jako loni, ale přišlo 
mi, že vše bylo takové plynulejší, studenti přicházeli rov-
noměrněji v průběhu celého dne, nenahrnuli se sem v je-
den moment a zároveň ubylo hluchých míst. Je vidět, že 
se organizátoři zejména z těch prvních, občas poněkud 
chaotických let poučili a vše stále vylepšují,“ zhodnotila 

Dagmar Minaříková ze vzdělávacího střediska společ-
nosti Mubea. 
Zástupkyně firmy měla radost z toho, že na akci zavíta-
li hlavně ti, kteří měli o prezentace jednotlivých škol či 
firem skutečný zájem. „Jednalo se tedy zejména o žáky 
devátých ročníků základních škol. Právě jim jsme věno-
vali naše letošní téma, kdy jsme prezentovali stipendijní 
programy určené pro tuto věkovou kategorii,“ dodala 
Minaříková.

  

 Foto: Martin Zaoral
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Přichází období, které se bez spolupráce neobejde. Sami nezmůžete nic, a  jelikož 
vás čeká řešení zásadních problémů, sami ani zůstat nemůžete! Prostějov bude nyní 
zahalen do mraků, které rozhodně nepřinesou nic dobrého. 

Vy v těchto dnech rozhodně nespor-
tujte, vyhýbejte se také rychlejším 
pohybům. Vaše tělesná schránka je 
totiž značně oslabena, hrozí vám ne-
bezpečí úrazu. Vezměte s povděkem 
hezkou knížku a čtěte si.

BERANI – 21.3. až 20.4. 
Okolo vás bude spousta bacilů, takže 
není divu, že vaše zdraví bude pod-
lomeno. V případě teploty okamžitě 
navštivte lékaře, vůbec nepřemýšlej-
te o tom, že byste chřipku přechodili. 
Mějte ohled na ostatní.

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Dostanete úkol, se kterým si sami 
vůbec nebudete vědět rady. Po-
žádejte kolegy o  pomoc, ve dvou 
nebo raději ve třech to zvládnete 
lépe. Nezapomeňte ale, že o  od-
měnu se musíte také podělit.

KOZOROZI – 22. 12. až 20. 1. 

Dostanete nádherný dárek, ovšem 
marně si budete lámat hlavu, od koho 
je. Bude vám totiž doručen anonym-
ně a bez zpáteční adresy. Víc se neptej-
te, převezměte jej a používejte ho. On 
se dotyčný přihlásí časem sám.

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Nesnášíte zubaře, nicméně nyní ho 
budete potřebovat jako sůl. Chrup 
vás začne příšerně bolet zrovna ve 
chvíli, kdy to nejméně budete potře-
bovat. Zapomeňte na brufen, jenom 
zubař vám může pomoci!

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Ve vašem partnerském soužití to za-
čne trochu skřípat, během tohoto 
týdne se nedokážete shodnout takřka 
v ničem. Může to být i tím, že s part-
nerem jste už dlouho a trávíte společ-
ně i chvíle, kdy můžete být sami.

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Dostanete chuť si vyhodit z  kopýt-
ka. Zároveň ale dobře víte, že se to 
nesmí dozvědět váš žárlivý partner. 
Menší nevěru můžete jistě zatajit, ale 
budou mlčet i ti, kteří s vámi budou 
flámovat? To těžko.

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Nedá se nic dělat, ve vašem případě 
pomůže už jedině tvrdá dieta! Kilo-
gramy navíc vám přibývají, a jelikož 
nejste zvyklí sportovat, budete si 
muset drasticky upravit jídelníček. 
Zapomeňte nějaký čas na maso.

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Celkem lehce přijdete k  majetku, 
musíte se o něj však dělit. I tak si ale 
výrazně polepšíte, obzvláště když 
se se sourozenci dohodnete na jeho 
prodeji. Utržené peníze ale nenechá-
vejte ležet ladem, investujte je.

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Nevymýšlejte žádné úhybné mané-
vry, jak se vyvléknout z  náročných 
pracovních úkolů. Výmluvy vám ne-
pomohou, naopak. Iniciativa musí být 
za každých okolností vaší doménou, 
pak si získáte respekt.

BÝCI – 21.4. až 21.5. 

Pokud podnikáte, připravte se na 
kontrolu z finančního úřadu. Dorazí 
naprosto nečekaně bez předchozího 
upozornění! Ani běžným smrtelní-
kům se však nevyhnou patálie s úřa-
dy kvůli zapomenutým restům.

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Čekají vás zdlouhavá a  otravná jed-
nání, po kterých budete totálně vy-
čerpaní. Za to si zasloužíte delší re-
lax, vezměte o víkendu celou rodinu 
a  vyrazte do přírody. Domácí práce 
odložte, ty vám nikam neutečou.

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Druh čaje z listů rostliny Camellia sinensis pochází z Činy. Při zpracování si zacho-
vává přírodní látky a polyfenol, který je obsažen v čajových lístcích. Pili jej už naši 
předci již před pěti tisíci lety pro své léčivé účinky, jedinečnou chuť a  vůni. Zelený 
čaj funguje jako antioxidant. Jeho detoxikační vlastnosti pomáhají tělu eliminovat 
škodlivé látky a  toxiny. Pití zeleného čaje vás nabudí stejně jako káva, může za to 
látka nazývaná tein, která má podobný účinek jako kofein. A věděli jste, že pití dvou 
až tří šálků čaje denně pomáhá snižovat riziko infarktu nebo mrtvice? I proto jsme 
vyrazili do tradičního půltuctu prodejních míst, abychom zjistili, kde se co vyplatí 
nakoupit. A zjistili jsme, že cenově nejvýhodnější zelený čaj privátní značky najdete 
v Bille a v Penny marketu. Legendární Jemča se vyplatí zakoupit v Albertu, Kauflan-
du i v Tescu, kde také nabízí cenově nejvýhodnější čaj od značek Teekanne a Lipton. 
Kdo preferuje Picwick, měl by navštívit Albert či Billu. No a nejlevnější varianta od 
značky Loyd se nachází v obchodech Kaufland a Penny market. Dobrou chuť.
 Průzkum byl proveden ve středu 4. října 2023.

NAŠENAŠE

... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: 

Pickwick 
30 g 34,90 - 34,90 45,90 45,90 -

Loyd 
40 g - - 59,90 44,90 - 44,90

Teekanne 
35 g 49,90 - 32,90 42,90 29,90 42,90

35 g
39,90 
(32 g)

26,90 
(43,5 g)

12,90 
(40 g) - 20,90 14,90

Lipton 
32,5 g - - - 59,90 39,90 -

30 g 27,90 - - 27,90 27,90 -

Obce: Čelechovice na Hané,
Kaple, Kostelec na Hané

Dne: 16.10.2023 od 7:30 do
15:30 hodin. Vypnutá oblast:
celá obec Kaple, část obce
Čelechovice na Hané včetně
podnikatelských subjektů
ve vymezené oblasti ul. Pod
Kosířem celá (mimo Sofizo
s.r.o.), Světničky po č. 123,  Pod
Hrází od č. 38 po č. 225,
Kostelec na Hané - Plachý Mlýn - č. 
p. 247 a 831. Areál ČOV Kostelec 
na Hané č. p. 922, odběratelská TS 
Čelechovice ŠS (č. 300753), areál 
Semo a.s.
Obec: Vrchoslavice
Dne: 16.10.2023 od 7:30 do
14:30 hodin. Vypnutá oblast:
Vrchoslavice č. p. 12, 26-30, 41-
48, 50, 52, 55, 58, 59, 62, 63, 65,
66, 68, 69, 72-74, 79, 81, 84, 86,
88, 94-96, 101, 111, 112, 114-
119, 121, 125, 127-130, 134,
136, 137, 140, 142, 143, 150,
K/803.
Obec: Prostějov
Dne: 17.10.2023  od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast:
jednostranně ul. Melantrichova č. 
24-58.
Obec: Ondratice
Dne: 17.10.2023 od 7:30 do
14:00 hodin. Vypnutá oblast:
Ondratice: č. p. 83, 114, 130,
180, 189, 190, K/609/16,
K/609/27, K/609/31, K/556,
K/873.

Obec: Čehovice
Dne: 17.10.2023 od 7:30 do 12:30 
hodin. Vypnutá oblast: Čehovice: 
č. p.: 1-3, 5-7, 9, 34, 104-107, 114, 
123, 125, 126, 133-137, 139, 140, 
163, 171, K/471, č. o. 900A.
Obec: Želeč
Dne: 18.10.2023 od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast: celá 
obec Želeč,
odběratelská TS: PZ PROStějov 
(č. 706750) Farma Želeč 
u  Prostějova, FVE Želeč 1 (č. 
701618).
Obec: Prostějov – Čechovice
Dne: 18.10.2023 od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast: celá 
ul. Slunečná, K  Rybníku mimo č. 
11, 24, 26, 28, Ovocná č. 1.
Obec: Určice
Dne: 19.10.2023 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
Určice: č. p. 360, 455, 414, 349, 
313, 469, 487.
Obec: Prostějov – Čechovice
Dne: 19.10.2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
jednostranně ul. Čechovická č. 90-
126 vč. kaple, ul. Žitná č. 1.
Obec: Držovice
Dne: 20.10.2023 od 7:30 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: Držovice - 
celá ul. Levandulová.
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 20.10.2023 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast:
Němčice nad Hanou: č. p. 458, 
628, 50-55.

Obec: Suchdol – Labutice
Dne: 23. 10. 2023 od 7:00 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
část obce Suchdol - místní část 
Labutice: část ulice od domu 
Labutice č.17,18 po č. 21 včetně 
objektu Labutice ev. č. 9 a statku.
Obec: Prostějov – Krasice
Dne: 24.10.2023 od 08:00 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: Prostějov, 
ul. Zahradní č. 11, 13 a 13A.
Obec: Alojzov
Dne: 24.10.2023 od 08:00 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast: celá 
obec Alojzov včetně chat (celá 
chatová lokalita Suchov) FVE 
Určice 3. (702149), Areál Elmo-
Plast a.s. Alojzov (700650).
Obec: Myslejovice – Kobylničky
Dne: 25.10.2023 od 07:30 do 15:30
hodin. Vypnutá oblast: Kobylničky:
č. p. 7-17, 19-22, 26, 29-33, 39-42, 45-
48, 50-54, 57, 59-61, 65-68, K/524/1.
Obec: Hrubčice
Dne: 26.10.2023 od 07:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast:  č. p. 
3, 28 - 38, 40 - 42, 147, 200, 220.
Obec: Křenůvky
Dne: 26.10.2023 od 07:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Křenůvky - celá chatová oblast 
podél Brodečky.
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 27.10.2023 od 07:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Němčice nad Hanou: č. p. 161, 
158, 470, 507, 588 na ulici Sadová.

E.G.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy - rekonstrukcí, oprav, údržbových
a revizních prací - bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie

PROPRO

 Večerní pozorování
Říjen a jeho kratší dny nám umožní začít večerní pozorování dříve, a to už ve 21:00 hodin.
Pozorujeme každý čtvrtek a pátek za příznivého počasí.

 Pozorování Slunce 
Pozorování naší nejbližší hvězdy probíhá za jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 14:00 hodin.

 Astronomický víkend 
Pro ty, kterým nevyhovují pozorování ve všední dny, nabízíme v sobotu 14. října pozorování
Slunce od 14:00 hodin a večerní observace od 21:00 hodin.

OBJEDNÁVEJTE SE (9:00 - 16:00) NA ČÍSLE 724 013 039.
Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny.

Zveřejňujeme aktuální přehled, kde bude probíhat blokové 
čištění ulic města Prostějova. 

úterý 10. října - blok 48
Sídl. svobody - vnitroblok, Sídl. svobody - parkoviště, Anen-
ská, Sídl. svobody – parkoviště a komunikace, Sídl. svobody 
– komunikace a  parkoviště, Sídl. svobody, cyklostezka U  sv. 
Anny – Sídl. svobody 

čtvrtek 12. října – blok 49
Sídl. svobody – vnitroblok, sídl. svobody - parkoviště, Plum-
lovská (Jungmannova – včetně kruhového objezdu), Jung-
mannova parkoviště, Jungmannova (Plumlovská – Česká), 
cyklostezka (Jungmannova – křižovatka)

chystá se akce na rok 2024chystá se akce na rok 2024
více v pøíštím vydánívíce v pøíštím vydání
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Kdo byl milován,Kdo byl milován,
nebude nikdy zapomenut.

Dne 12. října 2023Dne 12. října 2023
 uplyne 5. smutné výročí úmrtí  uplyne 5. smutné výročí úmrtí 

paní Miluše ČERNÉ. paní Miluše ČERNÉ. 
S láskou vzpomínají a za tichou S láskou vzpomínají a za tichou 

vzpomínku děkují manžel vzpomínku děkují manžel 
a syn s rodinou.a syn s rodinou.

Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 9. října 2023 Dne 9. října 2023 
uplyne 5. smutné výročí úmrtí uplyne 5. smutné výročí úmrtí 

paní Věry SMRČKOVÉ. paní Věry SMRČKOVÉ. 
Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 
věnujte jí tichou vzpomínku. věnujte jí tichou vzpomínku. 
Manžel a dcery s rodinami.Manžel a dcery s rodinami.

UZÁVĚRKA
ŘÁDKOVÉ 
INZERCE

proběhne
v PÁTEK

13. října
v 10.00 hodin
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Pondělí 9. října 2023
Jaroslava Ringlová 1932 Přemyslovice 12.30 Obřadní síň Prostějov 
Úterý 10. října 2023
Marie Hrazdilová 1931 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
Čtvrtek 12. října 2023
Teodor Kudlička 1942 Vyškov 12.00 Obřadní síň Dědice 
Pátek 13. října 2023
Karla Konečná 1959 Pěnčín 11.30 Obřadní síň Brněnská 104 
Sobota 14. října 2023
Leo Zatloukal 1934 Prostějov 13.00 kostel Kralice na Hané 

Vladimír Lžičař 1928  Vyškov
Libuše Průšová 1933  Prostějov
Eliška Havířová 1933  Ludmírov
Radomíra Blahová 1952  Ohrozim
Antonín Kopřiva 1924  Prostějov
Josef Nečacký 1969  Výšovice
Jindřich Skácel 1930  Prostějov
Vojmíra Kopečná 1928  Ptení
Marcela Koblihová 1952  Kostelec na Hané
Jarmila Vybíhalová 1937  Protivanov
Marta Mudrlová 1939  Dobrochov

Blanka Pařenicová 1946  Určice  Alois Švéda 1956  Vrbátky Miloš Kaštil 1948  Kostelec na Hané

Růžena Pěnčíková 1948  Prostějov

Pohřební služba Václavková a spol.

Pohřební služba Pavel Makový

Pondělí 9. října 2023 
Jiřina Štefková 1940 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov
Jarmila Sivcová 1952 Smržice 11.45 Obřadní síň Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o.
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, 602 581 098

GALERIE UMĚNÍ 
PROSTĚJOV,

nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy a  starožitnosti, 
zlaté šperky 1 g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz

KOUPÍM

20
01

02
20

00
9

RE ALIT Y

23
05

26
20

78
2

Pohřební služba FCC Prostějov

Pronajmu byt 2+1 v PV, 3. patro zděné-
ho domu bez výtahu, 45 m2, po celko-
vé rekonstrukci, neku-řácký, prostorný 
sklep. V  bytě jsou plastová okna, kou-
pelna s podlahovým vytápěním, vlastní 
ohřev teplé vody, nová kuch. linka, in-
dukční varná deska, digestoř, el. trouba, 
mikr. trouba a myčka. Vytá-pění dálko-
vým ústředním topením. 15 min. chůze 
od centra, 2 min. od samoobsluhy. Cena 
nájmu 10.000,- Kč, + 4.000,- Kč záloho-
vé platby + 2.000,- Kč plyn a elektrika. 
v případě zájmu volejte: 724 525 138

Dne 8. října 2023Dne 8. října 2023
uplynuly 3 smutné roky,uplynuly 3 smutné roky,

kdy nás opustila milovanákdy nás opustila milovaná
paní Dagmar PŘIKRYLOVÁ. paní Dagmar PŘIKRYLOVÁ. 

S láskou v srdci stále vzpomínajíS láskou v srdci stále vzpomínají
manžel Jaromír, dcera Ivanamanžel Jaromír, dcera Ivana

a syn Tomáš se svými rodinami.a syn Tomáš se svými rodinami.

Zapalme svíce,Zapalme svíce,
kdo jsme je milovali,kdo jsme je milovali,

vzpomeňme na hezké chvíle,vzpomeňme na hezké chvíle,
co jsme s nimi prožívali.

Dne 6. listopadu 2023 
vzpomeneme 14. výročí úmrtívzpomeneme 14. výročí úmrtí

pana Jiřího RŮŽIČKY pana Jiřího RŮŽIČKY 
ze Ptení

a dne 6. října 2023 
jsme vzpomenuli 20. výročíjsme vzpomenuli 20. výročí

úmrtí jeho dceryúmrtí jeho dcery
paní Svatavy RŮŽIČKOVÉpaní Svatavy RŮŽIČKOVÉ

ze Ptení.ze Ptení.
S láskou vzpomínáS láskou vzpomíná

a nikdy nezapomenea nikdy nezapomene
nejbližší rodina.nejbližší rodina.

Díky za to, čím jsi nám Díky za to, čím jsi nám 
v životě byl, za každý den,v životě byl, za každý den,

který jsi s námi žil, Tvůj odchod který jsi s námi žil, Tvůj odchod 
stále bolí, na Tebe zapomenout nedovolí.

Dnes, tj. 9. října 2023, Dnes, tj. 9. října 2023, 
vzpomínáme 2. smutný rok, vzpomínáme 2. smutný rok, 

kdy nás opustil kdy nás opustil 
pan František ŠIMEK pan František ŠIMEK 

ze Zdětína. ze Zdětína. 
S láskou vzpomíná rodina.S láskou vzpomíná rodina.

Dne 11. října 2023 Dne 11. října 2023 
uplyne 20 let uplyne 20 let 

od tragického úmrtí našeho od tragického úmrtí našeho 
syna Petra LEBEDY syna Petra LEBEDY 

z Výšovic. z Výšovic. 
Stále vzpomínají rodiče, Stále vzpomínají rodiče, 

bratr David a sestra Lenkabratr David a sestra Lenka
s rodinou.s rodinou.

Kdo byl milován,Kdo byl milován,
nebude nikdy zapomenut.nebude nikdy zapomenut.

Dne 10. října 2023 Dne 10. října 2023 
vzpomeneme 15. smutné výročí vzpomeneme 15. smutné výročí 

úmrtí mého manželaúmrtí mého manžela
pana Drahoslava PĚNČÍKA.pana Drahoslava PĚNČÍKA.
Za tichou vzpomínku děkujeZa tichou vzpomínku děkuje

manželka Eva s rodinou.manželka Eva s rodinou.

SEZNÁ MENÍ
Hledám ženu, která by se mnou měla 
zájem o vztah. Jsem muž ve věku 61 let. 
Ženě by mohlo být okolo 40-54 let. 
Klidně by mohla mít jedno i  více dětí, 
mohla by být z  okolí Prostějova nebo 
nejlépe přímo z Prostějova. Samota tíží. 
 Tel.: 722 740 832

SLUŽBY

Péče o zeleň, realizace a údržba zahrad, 
kácení stromů, stříhání živých plotů, 
čištění pozemků. Bc. Ivo Kroupa.
Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz

Rizikové kácení a řez stromů. 
Odborný řez ovocných stromů. 

Tvarování živých plotů.
Ing. Igor Maťovčík 720 420 618.

„Je dobré vědět a uložit
si tel. číslo 777 135 540.“

Otevírání zaklapnutých nebo
uzamčených dveří nebo drobné

vodoinstalaterské práce. Opravy vodo-
vodní baterie, WC, karmy 370, 371

a PO-35. Praxe v oboru 30 let. 
Pronajmu obchodní prostory po

renovaci 68 m2 v centru města Prostějova.
Tel.: 777 13 55 40,

email: 99fab@seznam.cz

Přijímáme objednávky na vertikutaci
a údržbu travnatých ploch pro sezonu 
jaro 2024. Objednávky přijímáme na 
tel.:603 961 860.

Ruce Tvé už nikdy nepohladí,Ruce Tvé už nikdy nepohladí,
srdce v nouzi neporadí,srdce v nouzi neporadí,

lásku Tvou už nikdo nenahradí.lásku Tvou už nikdo nenahradí.

Dne 12. října 2023 
vzpomeneme 3. smutný rok, vzpomeneme 3. smutný rok, 

kdy nás navždy opustil náš kdy nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, tatínek, milovaný manžel, tatínek, 

dědeček a pradědeček dědeček a pradědeček 
pan Ladislav SKOPAL pan Ladislav SKOPAL 

z Držovic. z Držovic. 
S láskou vzpomínají manželka S láskou vzpomínají manželka 

Maria, dcery Eva a Helena Maria, dcery Eva a Helena 
s rodinami.s rodinami.

Nikdy nezapomeneme. Nikdy nezapomeneme. 

Dne 12. října 2023 Dne 12. října 2023 
uplyne 5. výročí od úmrtí uplyne 5. výročí od úmrtí 

pana Františka PŘECECHTĚLA pana Františka PŘECECHTĚLA 
z Václavovic.z Václavovic.

Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 
děti s rodinami.děti s rodinami.

Kdo byl milován, Kdo byl milován, 
nebude nikdy zapomenut.

Dne 13. října 2023
 vzpomeneme 15. smutné výročí,  vzpomeneme 15. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Josef MIKEŠ pan Josef MIKEŠ 

z Prostějova.z Prostějova.
 Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje

manželka Marie a dětimanželka Marie a děti
s rodinami.s rodinami.

Dne 10. října 2023Dne 10. října 2023
uplynou 4 roky od úmrtí našíuplynou 4 roky od úmrtí naší

milované manželky, maminky a dcery milované manželky, maminky a dcery 
Ivety MILAROVÉIvety MILAROVÉ

z Prostějova.z Prostějova.
S láskou vzpomínají manžel,S láskou vzpomínají manžel,

dcera Lucie s vnoučkem,dcera Lucie s vnoučkem,
syn Michal, otecsyn Michal, otec

a sestra Jana.a sestra Jana.

12
Právě tolik vzpomínek
najdete v naší rubrice
PROSTĚJOVSKÉHO

Večerníku.
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AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

Asistent/ka výroby 25 000 jednosměnný ÚSO s maturitou Alika, Čelčice
Číšník/servírka 20 000-25 000 dvousměnný střední odborné LRVgroup, Mostkovice
Montážní dělníci 21 500 jednosměnný základní+praktické Agusta, Kralice na Hané
Operátoři 20 000-35 000 nepřetržitý provoz střední odborné Amcor Flexibles Prostějov
Ošetřovatel/ka skotu 19 000-24 000 dvousměnný základní+praktické ZOD Ludmírov
Pracovník/ce v sociálních službách 19 090-27 570 nepřetržitý provoz základní+praktické Domov u rybníka, Víceměřice
Řezníci, uzenáři 28 000 jednosměnný základní+praktické Makovec a.s., Kostelec na Hané
Řidič/ka 21 480 pružná prac. doba základní+praktické Hopi CZ, Kralice na Hané

22 WWW.VECERNIKPV.CZ

EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

Bezpečnostní agentura přijme 
invalidní důchodce/důchodkyně 
na práci vrátného a  úklidu. 
Výhodné pracovní podmínky. 
Informace na tel.: 602 786 692. 

PRÁCI NABÍZÍ

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.

UZÁVÌRKA 
ØÁDKOVÉ INZERCE 

probìhne 
v PÁTEK 13. øíjna
v 10.00 hodin
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Také jednačtyřicáté číslo letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat či psát SMS na telefonní číslo 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vrahovická 41d, Prostějov a to do ČTVRTKA 12. ŘÍJNA 2023, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                       POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

KDEKDE V PROSTĚJOVĚ V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na uvedeném snímku?

OSMISMĚRKA
PODZIM KLEPE...

BIDET, DIVOCH, DMOUT, DOJMY, ELUCE, EROZE, IZOLÁT, 
JUSTICE, KLIPSA, KORSO, KYČLE, ODCHYT, POVRCH, PRVNÍ, 
RESTY, TACHOV, TOPIČ, TORNÁDO, TREST, UZRÁT, VĚDMY, 
VOSÍK, VZPOR, ŽÁBRY, ŽDIBEC

Výherce získá 

23WWW.VECERNIKPV.CZ

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO 

Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč se sortimentem prodejny.
Od: ANNABIS

Jméno výherce: Vladimír PINKAVA, Prostějov
ulice Okružní

KDO je tváø na obrázku...?

OSMISMÌRKA

SUDOKU

Jméno výherce: Hana NEVRLOVÁ, Stražisko Maleny

Kulturní a přírodní dědictví UNESCO
v kroměříži.

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:

Výhra: ČTYŘI VSTUPENKY v hodnotě 400 Kč na Vánoční Florii 2023. 
Od: VÝSTAVIŠTĚ KROMĚŘÍŽ

Jméno výherce: Helena ŽVÁČKOVÁ, Prostějov
Miroslav Srostlík Moravský 

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč se sortimentem prodejny.

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od marketingové společnosti.

Výhra: VSTUP v hodnotě 400 Kč, okruh dle domluvy a výběru.

Od: PROFITEX

Od: TK PLUS

Od: ARCIBISKUPSKÝ ZÁMEK A ZAHRADY V KROMĚŘÍŽI

Jméno výherce: Ludmila DOČKALOVÁ, Vícov

Jméno výherce: Jiří OŠLEJŠEK, Plumlov

...POTŘEBUJETE

5, 7, 4, 9

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

Výherce získá 

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili 
do SPORTU a graficky lehce poupravili nového 
kanonýra prostějovského fotbalového týmu 1.SK, 
který v 1. kole MOL Cuou nastřílel neuvěřitelných 
jedenáct branek…
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KDY: ÚTERÝ 10. ØÍJNA, 14.00 - 19.00 HODIN
KDE: OC ZLATÁ BRÁNA, DUKELSKÁ BRÁNA 25, PROSTÌJOV 

TIPTIP    VečerníVečerníkuku

KDE SE
CO DÌJE?

582 333 433, 
608 960 042,

Úterní odpoledne bude v  Prostějově patřit obchodní-
mu centru ZLATÁ BRÁNA, která si na magické datum 
10. 10. připomene právě desáté výročí od svého otevře-
ní. Nebude to však jediná věc, za níž se budeme ohlížet. 
Přesně 10. října 1973 byl totiž slavnostně otevřen Ob-
chodní dům Prior, tedy předchůdce současné galerie 
a bývalá prodejní dominanta centra města, která se pak 
v listopadu 2013 dočkala své modernizace. Návštěvníci 
se mohou těšit na různé atrakce pro děti, ochutnávky 
z  kuchařské show, hudební program, načež u  správné 
oslavy nemůže chybět řada soutěží o hodnotné ceny. 
Obchodní centrum Zlatá brána plní potřeby i přání zákaz-
níků z Prostějova a okolí již od zmíněného roku 2013, kdy 
byla dokončena komplexní rekonstrukce, díky níž se bývalý 
obchodní dům Prior proměnil v moderní galerii. A pro tuto 
speciální příležitost bude připraven den plný zábavy, který 
naláká do prostor obchodního centra malé i velké. 
V úterý 10. října tak budou ve Zlaté bráně vítat návštěvní-
ky hostesky s welcome drinky, pro děti se nafoukne skákací 
hrad a těšit se mohou i na malování na obličej. „Všechny vě-
kové kategorie pak zcela jistě potěší ochutnávky z kuchařské 
show a z prodejen vín, sýrů či dobrot z Matějova pekařství, 
hlad zaženou například párky v rohlíku a další drobné ob-

čerstvení. Probíhat mají nejrůznější soutěže s  možností 
vyhrát hodnotné ceny od nájemníků a partnerů, jež udělají 
radost, a to jak na místě, tak on-line na sociálních sítích. Na 
památku bude připraven i fotokoutek a k poslechu bude hrát 
cimbálová muzika,“ prozradila Karla Otavová, manažerka 
obchodního centra Zlatá brána a  jedním dechem přidala: 
„Mám velkou radost, že tento významný milník v  historii 
našeho obchodního centra můžeme oslavit se zákazníky, 
kteří nás pravidelně navštěvují. Jsou to právě oni, pro koho 
se neustále snažíme přicházet s novými trendy a koncepty, 
jež v centru Prostějova chybí, a vytvořit z našeho obchodní-
ho centra prostředí, v němž se budou cítit příjemně. 
Datum se dvěma desítkami samozřejmě nebylo vybráno 
náhodou. „Chtěli jsme tento termín, protože k  desátému 
jubileu se hodilo ze všeho nejvíc. Navíc to v tento den bude 
přesně padesát let od otevření Prioru, který na tomto místě 
stál dříve. Zároveň se tak nebude slavit jen deset let Zlaté 
brány, ale i padesát let Prioru, na což mě upozornil bývalý 
generální ředitel pan Vlk, který tuto funkci zastával několik 
desetiletí. Proběhne k tomu i výstava, na níž nebudou chy-
bět fotografie z doby výstavby Prioru, ale i jeho přerodu ve 
Zlatou bránu. Trošku se tak vrátíme i do minulosti,“ utvrdila 
Otavová, že se návštěvníci mají skutečně na co těšit. 

Zámek 99, Plumlov

Zámek
Plumlov

sobota 14. října
13:00 HALLOWEEN NA ZÁMKU
prohlídky strašidelného sklepení s oživlými 
haloweenskými postavami a  promítáním 
příběhů rodiny Simpsonových

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem

Zámek Èechy
pod Kosíøem

neděle 15. října
11:00 INDIÁNSKÉ VÁLKY 
 V ZÁMECKÉM PARKU
návrat oblíbené vojensko-historické 
akce v  zámeckém parku z  dob 
koloniálních válek v Severní Americe

Husovo nám. 91, Prostějov

Divadlo
Point

čtvrtek 12. října
19:00 SLAM POETRY: 

VYPOINTOVANÁ EXHIBICE
performance, show, diváci jako porota - 
pestrý mix slamerů ze sebe vydá to nejlepší
sobota 14. října
19:00 ENCYKLOPEDIE 
 AKČNÍHO FILMU
sci-fi  komedie o  svobodných lidech 
v nesvobodné době

Školní 4, Prostějov

Kino klub
DUHA

úterý 10. října
9:00 a 10:15 KRTEK A HODINY
pásmo pohádek pro MŠ a veřejnost
středa 11. října
14:00 PŘÁNÍ K NAROZENINÁM
česká komedie
sobota 14. října
16:00 KRTEK A OSLAVA
pásmo pohádek pro nejmenší diváky
18:00 DUNGEONS A DRA GONS: 
 ČEST ZLODĚJŮ
dobrodružný fi lm USA

Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

pondělí 9. až pátek 13. října
17:00 TANEČNÍ KURZY 
 PRO STŘEDNÍ ŠKOLY
Lektor: Jan Halíř
neděle 15. října
16:00 TANEČNÍ ODPOLEDNE 
 NEJEN PRO SENIORY
k tanci a poslechu hrají manželé Vyroubalovi

MC CIPÍSEK

Sídliště Svobody 3520/21, Prostějov
* Ve středu 11. října od 18:00 
hodin proběhne beseda pro rodiče, 
s  názvem NEBOJME SE EMOCÍ 
ANEB JAK ZVLÁDAT NEJEN 
OBDOBÍ VZDORU“

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 9. října
17:30 BARBIE
komedie USA
20:00 TORI A LOKITA
francouzské drama
úterý 10. října
15:00 PORTRÉT KRÁLOVNY
dokument Itálie
17:00 AFTER: ODLOUČENÍ
americké romantické drama
19:00 PŘÍZRA KY V BENÁTKÁCH
horor USA
středa 11. října
17:30 BOD OBNOVY
české sci-fi 
20:00 CHLÉB A SŮL
drama Polsko
čtvrtek 12. října
17:30 JEANNE DU BARRY – 
 KRÁLOVA MILENKA 
francouzské romantické drama
20:00 STVOŘITEL
sci-fi  USA
pátek 13. října
15:30 TLAPKOVÁ PATROLA 
 VE VELKOFILMU
americký animovaný fi lm
17:30 CITLIVÝ ČLOVĚK
komedie ČR
20:00 VYMÍTAČ ĎÁBLA: 
 ZNAMENÍ VÍRY
americký horor
sobota 14. října
15:00 TLAPKOVÁ PATROLA
 VE VELKOFILMU
17:00 AFTER: ODLOUČENÍ
19:00 THE ROLLING STONES: 
 SWEET SUMMER SUN 
 – HYDE PARK LIVE
rock and roll Velká Británie
21:30 VYMÍTAČ ĎÁBLA: 
 ZNAMENÉ VÍRY
neděle 15. října
10:30 TLAPKOVÁ PATROLA 
               VE VELKOFILMU
15:00 ESA Z PRA LESA 2: 
 SVĚTOVÉ DOBRODRUŽSTVÍ
17:00 STVOŘITEL
19:45 ÚSVIT
české historické drama

24 WWW.VECERNIKPV.CZ zveme vás...

CO, KDY, KDECO, KDY, KDE aneb informace
a události z vašeho okolí…

sobota 14. října
13.00 SK K2 Prostějov – BK Loko 
Trutnov (4. kolo extraligy kadetek U17 
skupiny „B“, Národní sportovní centrum 
Prostějov)

BASKETBAL

sobota 14. října
9.00 a 11.40 SK HFP Prostějov – HC 
Zlín, - TJ Holešov (turnaj 3. kola Ligy 
Zlínského a Olomouckého kraje starších 
žákyň, hala Suprovka Němčice nad 
Hanou)

HÁZENÁ

neděle 15. října
11.30 a  14.30 SK RG Prostějov – KK 
Brno, – SK Respo Kutná Hora (turnaj 1. 
kola Ligy starších žáků ČR, hala RG a ZŠ 
Ott o Wichterleho Prostějov)

KORFBAL

neděle 15. října
12.30 SK Prostějov 1913 – HC Spartak 
Uherský Brod (4. kolo soutěže 5. tříd, 
Víceúčelová hala-ZS, Prostějov)

LEDNÍ HOKEJ

sobota 14. října
8.00 Okresní liga mužů ČUS 
Prostějovska (skupina Jihovýchod, 
hřiště Vrbátky a hřiště Dřevnovice)

MALÁ KOPANÁ

neděle 15. října
10.00 turnaj 1. kola krajského přeboru 
mladších žákyň U14 (skupina A o 1. až 
4. místo, Národní sportovní centrum 
Prostějov)

VOLEJBAL

sobota 14. října
11.00 Memoriál Gustava Frištenského 
2023 (sokolovna na Skálově náměstí 
Prostějov)

ZÁPAS

Knihovna

Skálovo nám. 6, Prostějov
pondělí 9. října
17:00 ZDRA VÍ JE V NAŠÍ HLAVĚ
přednáška Jarmily Mandžukové, autorky 
mnoha publikací o zdravém stylu
úterý 10. října
9:30 KA ŽDODENNÍ ŽIVOT 
 V BAROKNÍCH 
 ČECHÁCH A NA MORA VĚ 
pravidelné setkání účastníků Virtuální 
univerzity třetího věku přináší další 
přednášku, která se koná pod záštitou 
provozně-ekonomické fakulty České 
zemědělské univerzity v Praze
středa 11. října
16:00 TRÉNOVÁNÍ PAMĚTI
přednáška certifi kovaného kouče je určena 
pro zájemce všech věkových kategorií
čtvrtek 12. října
15:30 PORA DNA SOS
Máte spotřebitelský problém a  nevíte, 
kam se obrátit? Přijďte si pro radu! 
Odborní právní poradci Sdružení obrany 
spotřebitelů – Asociace s  vámi budou 
řešit váš konkrétní problém.

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
čtvrtek 12. října
17:15 SETKÁNÍ S TEREZOU
  PAŘÍZKOVOU
Diskuse se spisovatelkou, která bude 
povídat nejen o  svých knihách a  práci, 
ale a  o  tom, jak kniha vzniká, k  čemuž 
přidá také autorské čtení a autogramiádu

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 12.  listopadu
MIROSLAV SROSTLÍK 
MORA VSKÝ 77: 
HOVORY SE DŘEVEM
výstava obrazů

do 22. října
MARK THER: V HEDVÁBÍ
výstava reinterpretuje výtvarné sbírky muzea

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov

Mìstské divadlo
Prostìjov

středa 11. října
19:00 RA DŮZA S KA PELOU
koncertní vystoupení zpěvačky Radůzy
19:00 JOE DIPIETRO: FAMÍLIE
představení divadla Na Fidlovačce

dùm

Komenského 6, Prostějov
neděle 15. října
15:30 PÁRTY PRO DĚTI VE

STYLU TLAPKOVÉ PATROLY
oblíbená dětská akce s programem

CENTRUM PRO RODINU

nám. J. V. Sládka 2, Prostějov
* Každé pondělí od 16:00 hodin, po 
předchozí telefonické domluvě, nabízí-
me podporu a doprovázení při hledání 
řešení v  čase náročné životní etapy či 
manželské krize, poradenství pro rodiče 
při obtížích ve vztahu s  dětmi, pomoc 
při výchovném směřování s psycholož-
kou Marcelou Anežkou Kořenkovou.
* Každé úterý a  čtvrtek od 8:30 do 
11:30 hodin se uskuteční PRVNÍ 
ŠKOLIČKA  – adaptační kroužek pro 
děti od 2 do 4 roků. Účast v  kroužku 
usnadňuje přípravu na nástup do MŠ, 
připravuje na separaci od rodičů a na-
vazování vztahů s  vrstevníky v  malé 
skupině a bezpečném prostředí.
* Každou středu od 8:30 do 11:30 ho-
din se uskuteční PRVNÍ ŠKOLIČKA 
– 2. skupinka
* Každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 
hodin se koná PRVNÍ ŠKOLIČKA  MC 
KOSTELEC NA HANÉ. Jedná se o do-
polední kroužek typu miniškolky určený 
dětem od 2 do 4 roků.

Raisova 1159, Prostějov
* Každé pondělí od 9:30 do 11:30 
hodin se uskuteční program s  názvem 
KLUB RODIČŮ A DĚTÍ. Tento pro-
gram je vhodný pro rodiče s  malými 
dětmi.

* Každý čtvrtek od 16:30 do 19:00 
hodin se koná KLUB UKRA JINCŮ. 
Setkání ukrajinské komunity za účelem 
vzájemné podpory, výměny informací 
a rozvoje znalostí českého jazyka.

MULTIKULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA

EKOCENTRUM IRIS

Husovo nám. 67, Prostějov
* V úterý 10. října v 10:10 hodin se koná 
vycházka pro méně zdatné seniory. Vydáte 
se příjemnou cestou z  Pohodlí podél 
potoka Ptenka do Ptení, na závěr navštívíte 
naučnou stezku Světluška. Společný odjezd 
autobusem na zastávku Ptení-Holubice-
Pohodlí v  10:10 hodin (st. č. 10), návrat 
autobusem ze Ptení dle počasí mezi 13:45 
a 14:45. Délka trasy asi 4 km.
* Ve středu 11. října v  8:35 hodin je na 
programu vycházka nejen pro seniory, 
která povede naučnou stezkou Údolím 
Bystřice. Zastavíte se na zajímavých 
místech (přírodní památka Kamenné 
proudy, skalní útvar Malý Rabštejn, 
břidlicové lomy, meandry řeky Bystřice). 
Vycházku ukončíte v  Hrubé Vodě. Ráno 
společný odjezd vlakem z hlavního nádraží 
v  Prostějově v  8:37 hodin do Domašova 
nad Bystřicí, návrat do Prostějova asi 
v 17:00 hodin. Délka trasy 13 km.
* Každý čtvrtek od 15:00 do 17:00 hodin
je připraveno příjemné odpoledne pro 
maminky na mateřské dovolené a  další 
rodinné příslušníky s  malými dětmi. 
Na zahradě budou připraveny zajímavé 
Montessori hračky, plyšáci, skluzavka, malé 
pískoviště, tvořivé aktivity, jezírko, stavění 
z  přírodních materiálů, stan…V  případě 
špatného počasí je připravena herna uvnitř. 
* V sobotu 14. října v 7:55 hodin proběhne 
vycházka nejen pro rodiny s dětmi do lesů 
mezi Sečí a  Ptením, při níž „uzamknete“ 
studánky a  upravíte jejich okolí. Postupně 
navštívíte studánky Plavuňka, Wilhelmova 
studánka, V  Hlubokém a  U  Františka. 
Pro děti budou připraveny hravé aktivity. 
Společný odjezd autobusem v 7:55 hodin do 
Seče (st. č. 10), návrat vlakem ze Ptenského 
Dvorku do 13:30 hodin. Délka trasy 6 km.

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště 
TyfloCentra Olomouc v Prostějově

nadále poskytuje služby nevidomým 
a slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
Provozní doba:

pondělí od 8:00 do 12:00 a od 12:30
do 14:00. V úterý a ve středu po

telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v ČR,
o.s. v  Prostějově, Kostelecká 17, 
nabízí k  zapůjčení kompenzační 
pomůcky, např. polohovací
lůžka, ortopedické vozíky, 
chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o  rozvoz pomůcek.

Bližší info na tel.:
588 008 095, 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB V ČR, z.s.

Svatoplukova 15, Prostějov,
tel.: 775 549 777
Provozní doba:
úterý a středa 

8:30 -11:30 a 13:00 - 16:30, 
čtvrtek jen pro objednané klienty.

Můžete využít služeb našeho zařízení 
v podobě odborného sociálního 
poradenství a nabídky baterií do 

sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety či 

ušní tvarovky různých velikostí). 

SETKÁNÍ
ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ
se koná každý čtvrtek v 18:00 hodin 
Šárka 10a, Prostějov. E-mail: 
prostejov@aamail.cz, tel.: 728 354 716.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých 
nestačí. Neboj se požádat o  pomoc. 
Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené 
organizace nevidomých a  slabozra-
kých (SONS) poskytuje zrakově 
postiženým klientům základní pora-
denství, sociálně aktivizační služby 
a  dopomoc v  rámci dobrovolnické 
služby. Dále nabízí možnost zapůjče-
ní kompenzačních pomůcek a  zajiš-
ťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplu-
kově ulici č. 15: pondělí 9:00-12:00 
a  14:00-16:30 hodin, čtvrtek 9:00-
12.00 hodin a dále po tel. domluvě.

Kostelní 46, Konice

Zámek
Konice

středa 11. října
19:00 S FLÉTNOU A KYTAROU 
 NAPŘÍČ STALETÍMI
Lukáš Štěpánek – kytara / Eliška 
Bošková – fl étna
pátek 13. října
17:00 ŽIJEME V RUMUNSKU
vernisáž k  výstavě dokumentárních 
fotografi í Pavlíny Novotné

ZLATÁ BRÁNA SLAVÍ 
DESÁTÉ NAROZENINY

akce
v regionu



PARDUBICE, PROSTĚJOV Do 
nedělních dostihů v rámci 
Velké pardubické vy-
slal trenér Stanislav 
Popelka z  dosti-
hové centrály 
Srdéčko u Hvozdu 
hned sedm koní. Tři 
z nich se postavili na start 
hlavního závodu, zbytek útočil 
na vítězství v rámcových klá-
ních. Do Hvozdu se vracejí dva 
bronzoví, jeden padlý, jeden 
diskvalifikovaný a jeden čtvrtý, 
tedy takříkajíc s „bramborami“. 
Tím se stal právě ve Velké star-
tující dvanáctiletý Lombargini. 
Vlastního odchovance 
Stanislava Popelky v barvách 
stáje EŽ Praha provedl cílem 
anglický žokej James Best. 

Kristýna BOHATOVÁ
Hned v  prvním dostihu, Ceně spo-
lečnosti VCES – Ceně Laty Brandi-
sové, steeplechase crosscountry na 
4200 m zazářila sedmiletá Ztracenka. 
Pod žokejem Petrem Tůmou absol-
vovala dostih v  čele sedmihlavého 
pole stylem start – cíl a vyhrála do-

slova „o  parník“.  Radost z  vítězství 
vzápětí zkalila zpráva, že klisna byla, 
spolu s  dalšími třemi, diskvalifiko-
vána. Jejich žokejové totiž neobjeli 
jeden z točných bodů. Chyba jezdce 
tak zabránila Ztracence zopakovat ví-
tězství z roku 2021, vloni ve stejném 
dostihu doběhla druhá. 

Ani ve druhém dostihu, tedy 
Ceně společnosti Chládek a  Tin-
těra - Cena ČASCH, steeplechase 
crosscountry, rovněž na 4200 m, se 
Popelkovu svěřenci nedařilo. Čtyř-
letý Impas, běhající v barvách stáje 
Zámecký vrch, od samého startu 
velmi špatně skákal. Svého jezdce 
Adama Čmiela po pár překážkách 
katapultoval ze sedla a  dostih ne-
dokončil. 
 >>> dokončení na str. 40

navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz
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11. KOLO
SK LIPOVÁ

FK MEDLOV
NEDĚLE 15. 10. 15.00 HODIN

fotbalový stadion v Lipové

11. KOLO
SOKOL PLUMLOV

SK PASEKA
SOBOTA 14. 10. 15.00 HODIN

fotbalový stadion v Plumlově

11. KOLO
FC KRALICE NA HANÉ

FC BEŇOV
SOBOTA 14. 10. 15.00 HODIN

fotbalový stadion v Kralicích

11. KOLO
SOKOL MOSTKOVICE

SOKOL KLENOVICE
NEDĚLE 15. 10. 15.00 HODIN
fotbalový stadion v Mostkovicích

11. KOLO
SOKOL DRŽOVICE
SOKOL URČICE „B“

SOBOTA 14. 10. 15.00 HODIN
fotbalový stadion v Držovicích

7. KOLO
1.SK PROSTĚJOV

SK SIGMA OLOMOUC „B“
NEDĚLE 15. 10. 15.00 HODIN

fotbalový stadion Za Olympijskou ulicí

boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M

Večerník 
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PROSTĚJOV Už dva venkov-
ní zápasy extraligy žen ČR 
2023/24 budou mít za sebou 
volejbalistky VK Prostějov, až 
poprvé v  této sezóně nastoupí 
do prvního domácího střetnutí. 
Tuto sobotu 14. října od 17.00 
hodin v Národním sportovním 
centru PV půjde o duel 4. kola 
elitní tuzemské soutěže s Olympem Praha. Vékáčko má hodně silný 
kádr a  společně s  Duklou Liberec se netají nejvyššími ambicemi, 
do okruhu extraligových favoritů však patří právě i pražský výběr. 
Ostřílený trenérský lišák Stanislav Mitáč disponuje kvalitním hráč-
ským kádrem, jenž táhnou talentovaná univerzálka Monika Bran-
cuská, zkušená blokařka Pavlína Šimáňová, nebezpečná smečařka 
Eva Hodanová či špičkové libero Veronika Dostálová.
„Z  mého pohledu je Olymp rozhodně favorizovaným celkem na 
jednu z ligových medailí. Už v minulém ročníku měl hodně dobrý 
tým, kde velmi výkonnostně nahoru šla Monika Brancuská a jako 
posilu navíc získal Evu Hodanovou. Jeho jádro tvoří české repre-
zentantky, bude to pro úvodní zápas doma pořádně těžký soupeř,“ 
upozornil generální manažer prostějovského klubu Miroslav Čada. 
„V prvních utkáních sezóny půjde primárně o to, abychom se sou-
středili hlavně sami na sebe a  na náš co nejlepší výkon. K  tomu 
holkám samozřejmě dodáme i  potřebné informace o  současném 
družstvu Olympu. A  věřím, že při soutěžní premiéře této sezóny 
na vlastním hřišti předvedeme fanouškům pěkný kvalitní volejbal,“ 
přál si hlavní kouč ženského A-týmu VK Michal Matušov.  (son)

ŠLÁGR VEČERNÍKU – VOLEJBAL

Domácí premiéra VK
v sobotu proti Olympu!

vs.vs.

➢SERVIS KE STARTU VOLEJBALOVÉ EXTRA LIGY ŽEN 
NAJDETE NA STRA NÁCH 46 AŽ 48

Nová  letá obèanka

PROSTĚJOV Františka Lakomá žijící v Domově seniorů v Nerudově ulici je od 
minulého pondělí 2. října 2023 další stoletou občankou Prostějova. Ke kulaté-
mu životnímu jubileu přišel přímo do domova poblahopřát seniorce i primátor 
František Jura. A nebyla to jediná sláva těchto dnů v uvedeném sociálním zařízení. 
Už tuto sobotu se zde totiž koná kamenná svatba!   (mik) 28

Lombargini dobìhl 
Lombargini dobìhl 

ve Velké pardubické 
ve Velké pardubické 



PROSTĚJOV Nezapomenutelné 
herecké koncerty nabídne šestnác-
tý ročník divadelní přehlídky Aplaus 
2023. V  Národním domě přivítá dvě 
mimořádné inscenace. První pochá-
zí z  Divadla Viola, které si zakládá 
na autorské a  inscenační kvalitě a  na 
stoprocentních hereckých výkonech. 
Divákům nabídne v  pátek 20. října 
silný umělecký zážitek představením 
Anděl v modrém, v němž se potkají Jiří 
Langmajer a  Jiří Dvořák. Druhý titul 
Vzpomínky zůstanou se Zlatou Ada-
movskou a  Petrem Štěpánkem bude 
k  vidění v  pondělí 30. října. Lístky na 
obě atraktivní představení jsou v před-
prodeji v pokladně Městského divadla 
ode dnešního dne, tj. pondělí 9. října. 

Martin ZAORA L
Řadu let byl festival Aplaus trojdílný, 
v  posledních letech nabízí duo předsta-
vení. Proč? „Pro Aplaus chceme vždy 
jen to nejlepší. Dvojici představení jsme 
zvolili nejen kvůli finanční náročnosti, 
ale i  s  ohledem na to, že najít volný ter-
mín u námi vybraných souborů není vů-
bec nic snadného. To se ostatně týkalo 
i hry Šašek a syn, v níž vystupuje Bolek 
Polívka a jeho syn Vladimír. S ní jsme si 
prožili hotový horor, když představení 
bylo v daném termínu nejprve zrušeno, 
následně potvrzeno, nakonec ale defini-

tivně zrušeno. Vše dopadlo tak, že jsem 
zavolal Jirkovi Langmajerovi, kterého 
coby herce zbožňuji, a  operativně se 
s  ním domluvil na představení Anděl 
v  modrém. I  pro něj existoval jediný 
možný termín,“ vysvětlil šéf pořádající 
agentury TK PLUS Miroslav Černošek.

Právě inscenace s  charismatickými Jiřím 
Langmajerem a  Jiřím Dvořákem zahájí 
Aplaus v  pátek 20. října. Hra pojednává 
o  osobních i  uměleckých poutech jed-

né z  nejslavnějších dvojic francouzského 
umění 20. století — herce Jeana Maraise 
a  básníka, dramatika i  filmového režiséra 
Jeana Cocteaua. Na proměnlivém hvězd-
ném nebi před- i  poválečné Paříže zůsta-
nou tyto dvě hvězdy navždy stálicemi. 
Přesvědčivým svědectvím jsou jejich ži-

votopisy a  korespondence, ale i  Cocteau-
ovy básně, dramata, scénáře a  myšlenky. 

Druhým titulem bude v  pondělí 30. 
října milostný příběh klavíristy a  jeho 
dvou osudových žen Vzpomínky zů-
stanou. Tentokrát půjde o  hru o  lásce 
a  rodinných poutech plnou úsměv-
ných, dojemných, ale i  vážnějších 
momentů. V  hlavních rolích uvidíme 
manželský pár Zlatu Adamovskou 
a Petra Štěpánka. Dále hrají Lucie Štěpán-
ková nebo Jana Stryková a Vilém Udatný.

Primátor František Jura na pondělní tis-
kové konferenci ocenil dlouhodobou 
kvalitu programu prostějovského divadla. 
„Přehlídka Aplaus již řadu let do toho na-

víc přináší to nejlepší z  českých a  sloven-
ských scén. Jsem moc rád, že se do Pro-
stějova znovu vrací, a  těším se na krásné 
zážitky,“ prozradil primátor František Jura. 
Hlavním partnerem přehlídky bude již 
čtvrtý rok po sobě firma PLP MICOS. 
„Jde nám o to, aby ‚Prostějovák‘ mohl při-
jít do divadla na extra dobrá představení. 
Je to dar firmy našemu městu, lidem, kteří 
zde žijí, a  také našim zaměstnancům,“ vy-
světlil ředitel společnosti Svatoslav Novák. 
Večerník oslovil také osobu nejpovolanější,
první náměstkyni primátora Statutárního
města Prostějov Miladu Sokolovou, která
máv gescikulturu.„Jsemvelmiráda,žei další
rok bude pokračovat spolupráce Městského
divadla a  společnosti TK PLUS v  podobě
festivalu Aplaus. Jeho představení tradičně
patří k  vrcholům nabité prostějovské diva-
delní sezony a podle ohlášených představení
tomu tak bude i  letos. Díky Aplausu u  nás
v  Prostějově opět uvidíme nejlepší české
herecké osobnosti a  jejich skvělá předsta-
vení. Už se moc těším!“ okomentovala
letošní divadelní festival dáme, která má
na starosti nejenom zmíněnou kulturu, ale
také samotné Městské divadlo v Prostějově.
Plakáty, pozvánky a  tradiční aplau-
sovské vstupenky jsou i  letos vy-
tvářeny dle návrhu akademického 
malíře Borise Jirků. Aplaus 2022 si 
návštěvníci připomenou fotografiemi 
Pavlíny Novotné v promenoáru divadla. 

Oldřich Říha v tomto roce slaví 60 let na scéně 
a 18. května 75. narozeniny. V historii Kata-
pultu musel překonat mnohá těžká období. 

Z nejsilnější a nejznámější sestavy totiž zůstal 
sám. V roce 2007 nečekaně zemřel ve věku 61 
let bubeník Katapultu Anatoli „Tolja“ Kohout. 

Katapultem za dobu jeho existence prošlo 
několik bubeníků, stálé jádro vždy s  Říhou 
tvořil baskytarista Jiří „Dědek“ Šindelář, který 
zemřel v lednu 2009 dva dny po svých 60. na-

rozeninách. V té době v Katapultu bubnovala 
legenda českého bigbeatu Karel „Káša“ Jahn, 
který o  měsíc později zemřel v  nedožitých 
60 letech, paradoxně v den, kdy Říha zahájil 
sérii vzpomínkových koncertů na „Dědka“. 
Předčasně už dříve zemřeli i  další bubeníci 
Katapultu, Jaroslav Kadlec a  Milan Balcar.
Říha v polovině roku 2009 představil nové 
spoluhráče, s nimiž v roce 2016 natočil des-
ku „Kladivo na život“ a v dubnu 2020 singl 

„Zahrajem vám rokenrol!“. O  rok později 
vzhledem k  tehdejším protikoronavirovým 
opatřením a překládání koncertů Říha uvedl 
Katapult do stavu, který označil jako „hiber-
nace“. Odkázal tak na specifickou reakci, kdy 
živočichové v  klidovém stavu a  při útlumu 
fyziologických procesů přečkávají nepříznivé 
období. V té době však z kapely odešli jeho 
spoluhráči a Říha na čas znovu zůstal sám. 
„Dokázal jsem se vrátit. Celé je to vlastně 

takový příběh chlápka, který se nevzdal, 
protože chce stále hrát,“ konstatoval Olda. 
Po celou kariéru neopustil Katapult jed-
noduchý a  chytlavý rock plný energie 
a  radosti ze života – přesně takový byl 
i  prostějovský koncert. „Nostalgii jsem 
čerpal z mého mládí, kdy se hrála muzika 
bez efektů a  počítačového zpracování. 
Je to energická show, plná pořádného 
bigbeatu a  rokenrolu,“ doplnil Říha. 
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A KATAPULT ROZPÁLILI „KASKO“A KATAPULT ROZPÁLILI „KASKO“
PROSTĚJOV Uplynulý pátek vystoupala na prkna prostějovského 
Společenského domu legenda. Olda Říha, mozek, srdce a duše slavné kapely 
Katapult, slaví 60 let na scéně (1963 až 2023), a to už je obrovský důvod k osla-
vě. Olda se s tím nepáral. Postavil novou kapelu, vydal desku „Nostalgia“ (vyšla 
v dubnu) a naplánoval stejnojmenné velké výroční turné! Chlapský rock´n ŕoll 
se vrátil i do Prostějova a nebylo to žádné uplakané vzpomínání na mládí. 

Z VÝSTAVY…

pro Večerník

původní
reportáž

KRISTÝNA BOHATOVÁKRISTÝNA BOHATOVÁ

Foto: katapult.cz

PROSTĚJOV Tady vzniká nová tradice. 
První květnovou sobotu se v Divadle Point 
konala akce Slam Poetry: Masters & Divas. 
Jelikož se setkala s  diváckým úspěchem, 
tak je na čtvrtek 12. října od 19 hodin 
připraveno pokračování. A  lidé se opět 
mohou těšit na finalisty Mistrovství ČR!
Tentokrát akce ponese název Slam poetry: 
Vypointovaná exhibice. Opět mimo jiné 
dorazí finalisté Mistrovství ČR, konkrétně 
půjde o Juru Juráně, Kateřinu Suchánkovou 

z Vrahovic čili Katunu a performera vystu-
pujícího pod přezdívkou Malda. „Ty doplní 
performeři, kteří se v  Prostějově představí 
poprvé. Chybět tedy nebudou Krákor, Me-
dard Capek či Elizabeth. Oproti minulé ex-
hibici ještě připravujeme jedno překvapení 
z  ryze prostějovského rybníčku,“ přiblížila 
Kateřina Suchánková, která minule na do-
mácí půdě dokázala zvítězit, přičemž od di-
váků získala stejný počet bodů jako ostřílený 
Jura Juráň. (mls)

PROSTĚJOV „To jsou ale panorama-
ta!“ Slavná hláška z  filmu Homolka 
a  Tobolka pasuje na téma letošní v  po-
řadí již čtrnácté klubové výstavy Fo-
toklubu Prostějov. Ta byla v prostorách 
Státního okresního archivu v  Prostě-
jově zahájena v  úterý 3. října. K  vidění 
jsou na ní i  unikátní panoramata na-
šeho města ze 70 let minulého století. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ 
zpravodajství

Martin Martin ZAORALZAORAL
Fotoklub Prostějov vznikl před více než de-
seti lety z bývalého Svazu českých fotografů. 
Nejen pro členy, ale i pro veřejnost se stal 
zajímavým svou výstavní činností v Galerii 
u  Hanáka, která vznikla v  roce 2009 díky 
obětavé práci Alberta Halmo. Galerie však 
v roce 2017 zanikla a spolek ve svých výroč-
ních výstavách pokračuje v prostorách Stát-
ního okresního archivu v Třebízského ulici. 
„Počet našich členů se v poslední době sní-

žil, mladí lidé sice fotografují, ale nemají po-
třebu své snímky vystavovat ani se nějak více 
družit,“ shrnul na úvod výstavy Jan Svačina. 
Pak už si vzal slovo aktivní fotograf, malíř 
a  také hudebník Bob Pacholík, který pří-
tomné zasvětil do tajemství tvorby správ-

ného fotografického panoramatu, navíc se 
svojí životní partnerkou i svými přáteli z řad 
hudební rodiny Kaprálových zdatně zahrál 
na mandolínu několik keltských melodií.  
Na výstavě je k vidění celá řada panoramat 
města Prostějova či jeho okolí. K  nejzda-

řilejším patří zřejmě snímky Miloslava 
Koláře, najít se tu však dá i jeden originální 
panoramatický portrét kastelána zámku 
v  Čechách pod Kosířem. „Nyní už kvůli 
starostem o  rodinu a  syny téměř nefotím, 
tato fotka vznikla již před lety a teprve nyní 
se mi ji podařilo upravit tak, abych s ní byl 
spokojen,“ vysvětlil její autor Petr Sládek. 
Návštěvníky rovněž nepochybně zau-
jmou panoramata prostějovských ulic 
a  náměstí vytvořená Bohuslavem Hor-
nou v  70 a  80 letech minulého století, 
která pro potřeby výstavy zapůjčila jeho 
dcera. Při pohledu na ně mohou lidé nej-
lépe posoudit, jak zásadním způsobem 
se naše město za uplynulá desetiletí změ-
nilo a  nakolik byla tato změna k  lepšímu.     
Výstavu Panoramata můžete v  pro-
storách Státního okresního archivu 
zhlédnout každé pondělí a  středu od 
8:00 do 17:00 hodin, zbývající všed-
ní dny pak od 8:00 do 15:00 hodin. 
K  vidění zde bude až do 3. listopadu.

  Foto: Martin Zaoral 
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Jen ti nejlepší. 

 Foto: Martin Zaoral 

LIŠTA PARTNERŮ
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odpracovat v  obraně i  mezihře se so-
lidním zakončením. Což myslím, že se 
nám angažováním Jade Cholet podařilo. 
Za mě je celkově s  přípravou spokoje-
nost, byť nějaké problémy se vždy vy-
skytnou. Pokaždé jsme se je snažili co 
nejrychleji vyřešit a můžu říct, že jsme 
udělali maximum, abychom byli na se-
zónu dobře nachystaní.“„Přišel jsem do tradičního klubu s bo-
hatou i  úspěšnou historií, Prostějov 
vždy má vysoké ambice. Nás ale zastihly 
některé nečekané změny, hlavně mám 
na mysli zmíněnou ztrátu Jéssicy Sil-
va, která v  minulém ročníku dokázala 
týmu bodově velmi pomáhat. Bohužel 
jsme bez ní a mančaft si teď i s ohledem 
na dílčí komplikace v  přípravě ještě 
sedá. V  úplně kompletní sestavě jsme 
dosud neodehráli ani jedno přípravné 
utkání, proto potřebujeme trochu času 
na to vše vyladit. Mezitím se více uká-
že rozložení sil v  české extralize, co se 
týče našich soupeřů. A my tak budeme 
přesněji vědět, kam se můžeme řadit 
s  našimi ambicemi. Každopádně chce-
me určitě bojovat o medaili a teprve se 
uvidí, kam přesně dokráčíme. Teď se 
musíme maximálně soustředit na každé 
nejbližší střetnutí, jít zápas od zápasu 
a  vždy se snažit o  vítězství. Rozhodně 
bychom rádi došli až úplně na vrchol, 
ovšem nechceme to nyní přehnaně 
vykřikovat, když v  našem týmu nastal 
zmíněný personální vývoj mimo pů-
vodní předpoklady. Je potřeba teď najít 
optimální součinnost mezi našimi hráč-
kami v jednotlivých formacích, což chce 
nějaký čas i  trpělivost. Potom uvidíme, 
momentálně nemá smysl vyhlašovat 
příliš vysoké cíle. Důležitější je každý 
den odvádět co nejlepší práci, jít všichni 
společně krok za krokem.“„V posledních dvou týdnech před prv-
ním soutěžním utkáním v  Brně jsme 
vzhledem k  situaci v  našem družstvu 
raději zrušili dva přátelské zápasy proti 
Ostravě, čímž jsme však podle mě nic 
nepokazili. Naopak bylo potřeba trochu 
modifikovat podobu přípravy a  dát víc 
prostoru tréninku, abychom intenziv-
ně zapracovali na jednotlivých herních 
činnostech i  týmové součinnosti, což 
se nám z  mého pohledu pozitivně vra-
cí. Potřebujeme být v  rámci možností 
co nejlépe vyladění, protože střetnutí 
zvláště v  úvodu sezóny budou hlavně 
o nás, o našich výkonech.“

KARIN ŠUNDERLÍKOVÁ

„Moc se těším na první soutěžní zápas 
a  začátek nové sezóny. Mám radost, že 
jsem po dlouhodobém zranění zdravá, 
zpátky ve hře a konečně znovu ve svém 
klubu, tady v Prostějově. Věřím, že tento 
ročník může být pro nás velice úspěšný. 
Máme dobře postavené družstvo ze 
zkušených i mladých hráček a dáváme si 
ty nejvyšší cíle.“„Sice přišly některé nové hráčky, ale 
celkově se náš tým za poslední rok 
zase tak moc nezměnil. Já osobně se 
navíc skvěle znám s  novým liberem 
Míšou Pállovou, i Jade Cholet do ko-
lektivu rychle zapadla. Nálada v druž-
stvu je tak výborná, stejně tak výborně 
se cítím já sama. Věřím, že budeme 
předvádět společně na hřišti kvalitní 
volejbal tak, aby se nám dařilo jak 
herně, tak výsledkově.“

 Jaká pro vás byla zápasová premiéra 
za Prostějov?
„Určitě jsem se chtěla ukázat v  dobrém 
světle. Možná proto bylo utkání z mé stra-
ny takové trochu rozpačité, taky se proje-
vilo, že s  novými spoluhráčkami nejsem 
dlouho. Sama jsem byla v očekávání, jaké 
to tady napoprvé bude. Teď už chci v dal-
ších utkáních hrát jen lépe a lépe.“

 Proč jste se vlastně rozhodla sem jít?
„Už delší dobu jsem přemýšlela nad změnou. 
Velice dlouho jsem totiž působila v Nitře, do-
končila vysokou školu a před rokem jsme se 
vzali s mým manželem. Tím se náš vztah ješ-
tě upevnil a já si řekla, že jestli chci ve volejba-

le zkusit něco nového, je nejvyšší čas. A proč 
Prostějov? Dlouhodobě je na tom výborně, 
má výsledky, předloni získal další titul, navíc 
tady působily či stále působí mé spoluhráč-
ky z reprezentace. Místní klub se mi prostě 
zdál jako ideální místo k přestupu. A teď po 
prvních pěti dnech v Prostějově můžu říct, že 
i zdejší prostředí je velmi příjemné.“

 Máte za sebou náročné léto s národ-
ním výběrem. Nakolik jste spokojená 
s mistrovstvím Evropy žen 2023?
„Připravovaly jsme se opravdu dlouho a to, 
co jsme měly splnit, se nám povedlo splnit. 
V základní skupině jsme vyhrály zápasy, se 
kterými se počítalo, ale mně osobně chyběl 

ještě takový krůček navíc k  tomu plánova-
nému. Tedy vyřadit v  osmifinále Bulharky 
a postoupit mezi nejlepších osm, což by byl 
super úspěch. I tak jsem samozřejmě spoko-
jená a vážím si, čeho jsme dosáhly, protože to 
nebylo jednoduché. Na druhou stranu není 
podle mě špatné chtít ještě víc a do budouc-
na na sobě ještě intenzivněji pracovat.“

 Osmifinále proti Bulharsku jste měly 
výtečně rozehrané, vedly 2:0 na sady. Co 
se pak stalo?
„Soupeřky se zlepšily, my jsme trochu 
prostřídaly sestavu a přihrávka už potom 
nebyla tak dobrá. Bulharky nás víc odtla-
čovaly od sítě, výborně bránily a kontraú-
toky dokázaly skládat. Zatímco my, když 
jsme neměly přihrané za jedna, jsme se 
přestaly prosazovat útokem proti vysoké 
stěně bloků. Ony nám dávaly série bodů 
a to byly takové zlomové okamžiky, které 
vedly k obratu celého utkání.“

 Jak probíhaly vaše úvodní dny v Pros-
tějově po připojení k vékáčku?
„Stále tady teprve víceméně začínám, prv-
ní dny ještě probíhají. Nástup sem ve mně 
vyvolával takovou směsici pocitů, hlavně 
velké očekávání s trochou stresu a spous-

tou endorfinů, z nástupu v Prostějově jsem 
měla respekt. Přišla jsem do nového půso-
biště, poznávám zde řadu nových lidí i věcí, 
ale musím říct, že mi spoluhráčky velice 
pomáhají. Když jsem potřebovala něco 
zařídit v  bytě, tak holky přišly a  se vším 
potřebným mi ochotně pomohly. Což 
mě neskutečně potěšilo a děvčatům moc 
děkuji. Trochu už chodím i po městě a po-
znávám to tady, postupně si zvykám. Chci 
Prostějovu odvést to nejlepší, co dokážu.“

 Můžete okomentovat sílu týmu 
VK pro právě začínající sezónu ze 
svého pohledu?
„Opravdu se mi hodně líbí spolupráce na-
hrávačky s blokařkami, je vidět, že spolu ne-
hrají první rok. I další holky včetně mladých 
mají svou kvalitu, navíc některá děvčata 
ještě chybí ze zdravotních důvodů. Všechno 
je o práci a celý tým tady každý den maká 
skutečně naplno. Už teď jsme na tom po 
herní stránce myslím dobře. A  věřím, že 
ještě půjdeme nahoru.  M usíme postupně 
odstraňovat veškeré chyby, lépe a  lépe se 
sehrávat. V dobrém kolektivu dobrou vzá-
jemnou komunikací jít za společným cílem, 
na rozhodující play-off být týmově ready.“
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původní  zpravodajství
a EXKLUZIVNÍ
ROZHOVORY

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

Ve ètvrtek pøedehrávka
na palubovce Šternberka

Prostějov (son) – Po soutěžní premiéře 
nové sezóny u Šelem Brno proběhne i dru-
hé zápasové vystoupení prostějovských vo-
lejbalistek v rámci extraligy žen ČR 2023/24 
na venkovním hřišti. Ve čtvrtek 12. října od 
18.00 hodin půjde o předehrávku 9. kola na 
palubovce TJ Sokol Šternberk.
„Soupeř nás už před delší dobou požádal 
o  dřívější termín tohoto utkání, my jsme 
jeho prosbě rádi vyhověli. Původně se to-
tiž mělo hrát ve čtvrtek 18. listopadu a nás 
v  tom týdnu čeká duel evropského Cha-
llenge Cupu, proto jsme přesun střetnutí 
ve Šternberku uvítali,“ vysvětlil generální 
manažer VK Miroslav Čada. Sokolky byly 
v minulém ročníku elitní české soutěže je-
jím nejslabším družstvem, skončily posled-
ní desáté a extraligovou příslušnost musely 
zachraňovat v baráži. Přes léto však výrazně 
přebudovaly hráčský kádr, navíc mají i jiné-
ho hlavního trenéra. Tím se stal dosavadní 
asistent Miroslav Jehlář. Ve šternberských 
službách zůstaly z loňských opor jen Aneta 
Weidenthalerová (odchovankyně vékáč-
ka) a  Nikola Látalová, nově přišly Dana 
Cohen z  Izraele a  hned čtyři polské ple-
jerky Aleksandra Deptuch, Martyna Klo-
da, Ksenia Kurerova i  Lucja Laskowska. 
 V tomto složení měl nadcházející protivník 
Prostějova během přípravy dost solidní 
výsledky a na Tomi-Remont Cupu v Olo-
mouci velmi potrápil právě i  svěřenkyně 
Michala Matušova. Ty tedy ve čtvrtečním 
podvečeru nesmí absolutně nic podcenit, 
neboť současný výběr TJ může být zvláště 
v domácím prostředí nadmíru nebezpečný.

konèí partnerství se svazem

Prostějov (son) – Jak si možná pozorní 
čtenáři Večerníku všimli, přestali jsme po-
slední dobou používat dlouhá léta platný 
název nejvyšší tuzemské soutěže volejba-
listek UNIQA extraliga žen ČR, místo nějž 
teď píšeme zkrácenou verzi extraliga žen 
ČR. Proč? Na konci tohoto kalendářního 
roku totiž vyprší dlouholeté partnerství 
mezi Českým volejbalovým svazem a po-
jišťovnou UNIQA, tím pádem její jméno 
mizí rovněž z  názvu extraligové soutěže. 
A už teď se podle instrukcí z ČVS má pou-
žívat inovovaná varianta bez UNIQY. Sva-
zová generalita přitom samozřejmě vede 
jednání s  novými potenciálními partnery, 
z nichž jeden by od příštího roku 2024 pře-
vzal titulární sponzorství a nově by tak figu-
roval v soutěžním názvu. Že by třeba sázko-
vá kancelář Chance, která má momentálně 
pod křídly volejbalový Český pohár?

RYCHLÝ
NÍK

 Jaká je nálada v  mančaftu krátce 
před vstupem do nového extraligového 
ročníku?
„Po zápasech v přípravě, které se nám docela 
povedly, je atmosféra v  týmu velice dobrá. 
I když jsme ještě ani jednou nehrály v sestavě, 
co teď asi nastoupí do prvního utkání v Brně, 
tak věřím v náš dobrý výkon a že začneme ví-
tězstvím. Že si sedneme herně i lidsky.“

 Koho považujete za největší soupe-
ře v tuzemských soutěžích?
„Myslím si, že nahoru bude patřit určitě 
Liberec. Jinak se hodně změnilo složení 
většiny družstev v české lize. Samy budeme 
zvědavé, v jakých sestavách nastoupí. Třeba 
o Šelmách, kde v sobotu začínáme, máme 
nějaké informace, ale nemůžeme vědět jis-
tě, že jich bude opravdu tak málo, jak zatím 
nastupovaly. Uvidíme, jestli bude kousat 
Olymp Praha, Ostrava, případně to Brno.“

 Takže před zmíněným startem u Še-
lem panuje určitá nejistota, s kým přesně 
na vás soupeřky vyrukují?

„Trochu nejistota to opravdu je. Ony ale 
zahajují přípravu tradičně později a v to-
mhle máme před nimi náskok, což pro 
nás bude jedině plus.“

 Může být pro vás výhoda, že většina 
kolektivu zůstala pohromadě a jste tedy 
lépe sehrané?
„Tohle výhoda rozhodně je, pokud tým 
zůstává delší dobu spolu, než když se 
po každé sezóně většina rozejde a  musí 
se znovu budovat hra i  vztahy. V  našem 
družstvu hodně hráček zůstalo a  máme 
tak na čem stavět, aby to fungovalo. Navíc 
se po roční pauze kvůli zranění vrátila Ka-
rin Šunderlíková, se kterou jsme už hrály, 
a  nepůjde tedy o  nic nového. Víme, co 
umí, předvedla to už i teď v přípravě, bude 
naše velká opora. Celkově chci proto říct, 
že získat double je možné.“

 Vyhrát českou extraligu i pohár zní 
dost odvážně. Vy se toho nebojíte?
„Máme na to postavený tým, jen to musíme 
dokázat. Hráčky máme podle mě nejlepší.“

 Klíčové rozhodně bude pevnější 
zdraví než v minulé sezóně. Dá se nějak 
pozitivně ovlivnit?
„Když někomu dopadnete nešťastně 
na nohu a  zraníte se, to se samozřejmě 
ovlivnit nedá, takové věci se ve volejba-
lu stávají. Předcházet jiným zraněním 
– třeba svalovým a  podobně – se však 
určitě dá dobrým posilováním nebo 
regenerací, což máme na vysoké úrov-
ni. Prostě mít svaly i  tělo maximálně 
zpevněné, aby hlavně kolena a  kotníky 
co nejvíce držely. Vyložené smůle po 
hodně špatném dopadu ale nezamezíte.“

 Jaká vlastně byla příprava z vašeho 
pohledu?
„Velice intenzivní, měly jsme hodně 
přípravných utkání, na můj vkus až 
moc. Takový je však styl našeho nové-
ho trenéra, který ví, co dělá. Věřím, že 

připravené jsme dobře, 
dohrávky na trénincích 
už docela sedí a zvykly 
jsme si na sebe v poli 
i  s  mladýma holka-
ma, protože sestava 
se v přátelácích často 
střídala.“

 Dá se těžit z  po-
četně širšího kádru 

oproti předchozímu 
ročníku?

„Hlavně pro tréninky je náš větší počet 
extrémní výhoda právě na zmíněné do-
hrávky. Je nás v přípravě hodně, každá 
do toho může dávat pořád sto procent. 
Tuhle dobrou práci pak můžeme pro-
dat v zápasech.“

 Forma teď ještě nemusí být ideál-
ní, ale vidíte v  týmu potenciál se po-
stupně zlepšovat?
„Zlepšovat se budeme určitě, tak to 
vždycky v sezóně bývá, ze začátku panu-
je třeba i nějaká nervozita. My společně 
pracujeme na souhře i komunikaci a až si 
to ještě více sedne, může být naše výkon-
nost ideální. Jinak ale není z mého pohle-
du na co čekat, musíme se snažit od za-
čátku do toho šlapat naplno. Vzpomeňte 
si na covid, jak předčasně ukončoval se-
zóny, proto je lepší se na topu držet oka-
mžitě. Nikdo neví, co může zase nastat.“

PROSTĚJOV Prostějovské volejbalistky mají v aktuální sezóně vysoké 
cíle, to ano. Na tiskové konferenci hanáckého klubu však většina osazen-
stva mluvila ohledně výsledkových ambic z určité opatrnosti spíš v obec-
nější rovině a bez příliš silných prohlášení. Jen kapitánka Simona Bajusz 
se s tím tradičně vůbec nemazala a na rovinu prohlásila, že vidí reálnou 
možnost na zisk českého double. Tedy vítězství v extralize ČR i národním 
poháru současně.

PROSTĚJOV Úvod letošní sezóny 
je pro volejbalistky VK Prostějov 
ve znamení venkovních duelů. Prv-
ního střetnutí na vlastním hřišti se 
dočkají až ve 4. kole extraligy žen 
ČR 2023/202 4, když v  hale Národ-
ního sportovního centra PV přiví-
tají Olymp Praha. Jeden ze zápaso-
vých taháků nejbližšího víkendu je 
na programu v  sobotu 14. října od 
17.00 hodin.
„Premiéru doma před našimi fanoušky 
samozřejmě chceme vyhrát,“ ubezpečil 
hlavní kouč prostějovského A-týmu Mi-
chal Matušov. Porazit celek z české me-
tropole však určitě nebude vůbec jed-
noduché, neboť dal pro aktuální ročník 
dohromady dost silný kádr, v  němž se 
zajímavě mísí hráčská zkušenost s  mlá-

dím pod taktovkou ostříleného trenéra 
Stanislava Mitáče.
„Olymp má na klíčovém postu univer-
zálky sice velmi mladou, ale už výbor-
nou Moniku Brancuskou. Může se opřít 
hned o tři současné reprezentantky ČR 
a  jednu nedávnou, jeho oporami jsou 
kromě zmíněné Brancuské taky sme-
čařka Eva Hodanová jako letní posila, 
blokařka Pavlína Šimáňová a libero Ve-
ronika Dostálová. Celkově jde o kvalitní 
družstvo, jež počítám mezi favority na 
ligovou medaili,“ řekl o PVK na tiskové 
konferenci generální manažer vékáčka 
Miroslav Čada.
Svůj vstupní mač ale Pražanky nezvlád-
ly, neboť v domácím prostředí podlehly 
Olomouci těsně 2:3  (24, -22, 13, -23, 
-14), byť během tiebreaku vedly už 8:5. 

Zažily tedy opačný vývoj než Matušovo-
vy svěřenkyně, které naopak otočily hůř 
rozjetou bitvu u Šelem Brno. Ze statistik 
souboje v  hlavním městě lze vyčíst, že 
Brancuská dala 27 bodů, Šimáňová 16 
a Lucie Kalhousová 11.
Bez ohledu na tato čísla Hanačky roz-
hodně čeká těžké utkání, na jehož konci 

by triumf 3:0 nebo 3:1 měl opravdu vel-
kou cenu. „Co nejlépe se na Olymp při-
pravíme a stanovíme taktiku na soupeře, 
ale hlavně se musíme soustředit sami 
na sebe. Abychom dobře hráli, dokáza-
li odvést kvalitní týmový výkon. Potom 
můžeme dosáhnout příznivého výsled-
ku a jít za vítězstvím,“ přemítal Matušov. 

vsvs..

PROSTĚJOV Jednoznačně největší posilou družstva pro-
stějovských volejbalistek pro aktuální sezónu 2023/2024 je 
Michaela Pállová, opora slovenské reprezentace na liberu. 
Právě s národním výběrem SR postoupila do osmifinále ev-
ropského šampionátu, načež dostala týden volna a poté se za-
pojila do společné přípravy VK a nechyběla ani při extraligové 
premiéře svého nového zaměstnavatele. Vůbec první utkání 
za tým však odehrála již v přípravě proti Olomouci, kdy jsme ji 
také vyzpovídali.

 Foto: Marek Sonnevend
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Kristýna Kristýna BOHATOVÁBOHATOVÁ
Páteční odpoledne 6. října bylo ve Sme-
tanových sadech ve znamení velkého 
chystání. Z MŠ v ulicích Partyzánská, A. 
Krále, Hanačka, Květná, Melantrichova, J. 
Železného, Žešov, Libušinka, Dvořákova, 
Šárka, Moravská, Raisova, Rumunská, 

Husova a  RC Lodička museli pořadate-
lé dýně navézt, rozmístit a také rozsvítit. 
Stejně tak se chystala stanoviště, kde na 
malé návštěvníky čekaly nejrůznější úko-
ly. Mezitím se u  vstupu dlouho před 18 
hodinou tvořila fronta sahající až do třeti-
ny parkoviště ve Školní ulici. „Čekání nám 
nevadí. Nemůžeme si to nechat ujít, malá 
moc chtěla lampion a těší se, až ho rozsví-
tíme,“ smála se paní Simona.  
Spokojená byla i hlavní organizátorka 
a  podporovatelka Milada Sokolová.
„V  první řadě musím pochválit všechny 

školky a samozřejmě RC Lodička. Každý 
rok žasnu, jaké nápady mají a jak originál-
ní dýně se na stezce objeví. Od strašidel 
přes nevěsty po mumie,“ netajila se potě-
šením nad výtvory, které svítily u stezky.  
Malí návštěvníci navíc u vstupu obdrželi 
kartičky se svými jmény a mohli soutě-
žit o drobné dárky a sladkosti. „Děti pl-
nily tematicky laděné úkoly jako například 
slalom s dýněmi, namotávání pavouků, srá-
žení strašidel míčem či posouvání kelímků 
dechem,“ vypočítala jedna z pomocnic. 
Osvětlené sady lákaly k  návštěvě i  ko-
lemjdoucí a  kolemjedoucí. „Náhodou 

jsme jeli kolem, viděli v parku světýlka, 
tak jsem se musela jít pokochat. Bylo to 
nádherné i pro mě jako dospělou. Příš-
tí rok budu číhat na termín a pojedeme 
i s bráškou. Sice jsme až z Havířova, ale 
mělo to nepřekonatelnou atmosféru. 
A tu on musí zažít taky,“ napsala na FB 
Eliška Martínková. 
Po skončení akce dýně, ostatně jako 
každý rok, našly nové domovy u  ma-
lých soutěžících. „A já doufám, že budou 
dělat radost ještě dlouho,“ doplnila Soko-
lová zároveň s poděkováním všem, kteří 
se na akci jakýmkoli způsobem podíleli. 
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„Jsem ráda, že se z této akce stala tradice,“ pochvaluje si Milada Sokolová
PROSTĚJOV Poprvé se Smetanovy sady rozzářily Dýňovou stezkou od-
vahy a zručnosti v říjnu roku 2016. Okrašlovací spolek města Prostějova 
tehdy spolu se Spolkem koncesionářů taxi Prostějov zajistil a navezl do 
sadů na osmdesát vyřezaných dýní. Jejich výrobu tehdy předsedkyně 
Okrašlovacího spolku Milada Sokolová svěřila 
dětem a učitelkám z MŠ v ulicích Partyzánská, 
A. Krále, Hanačka, Květná a RC Lodička. Letos 
už bylo dýní na stezce přes sto padesát a stej-
ně tak po osm let stoupá počet účastníků. Těch 
soutěžících bylo na sedm set!

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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PROSTĚJOV Jarní a  podzimní 
výstavy zvířat, výchova mladé ge-
nerace chovatelů a  práce s  dětmi, 
které často na vlastní oči neviděly 
například králíky a drůbež. To byla 
hlavní témata pondělní návštěvy 
primátora Františka Jury v  sídle 
prostějovské organizace Českého 
svazu chovatelů.
Svaz sídlí v  Plumlovské ulici, kde má 
v zadní části areálu také halu na pořá-
dání výstav. V  přední části v  budově 
letos díky dotaci 300 tisíc korun od 
prostějovské radnice vybudoval zase-
dací místnost pro své mladé chovatele. 
A právě tu si primátor Jura přijel pro-
hlédnout. „Organizace odvádí dlouho-
době spoustu dobré práce pro chova-
tele i veřejnost na celém Prostějovsku. 

I proto se mi myšlenka podpořit jejich 
práci s mládeží od začátku líbila,“ říká 
František Jura.
Svaz řeší budoucnost výstav, které 
pořádá vždy na jaře a  na podzim, ale 
také možnost představovat například 
holuby, králíky a drůbež žákům mateř-
ských a základních škol. Ti často znají 
exotické druhy fauny ze zoo, ale zvířata 
provázející po staletí život našich před-
ků už nikoliv.
„Se zástupci svazu jsme se určitě ne-
viděli naposledy. Už v  listopadu rád 
převezmu záštitu nad jejich tradiční 
výstavou, přijdu se podívat na zají-
mavé exponáty a pogratuluji vítězům. 
Budeme rozvíjet také myšlenku ex-
kurzí prostějovských škol na výstavách 
a další témata,“ dodal primátor.  (red)

PLUMLOV „Chopte se mě, 
pochopové!“ I  toto zvolání 
z legendární filmové pohád-
ky Šíleně smutná princezna 
zaznělo během speciálních 
pohádkových prohlídek 
plumlovského zámku, kte-
ré se konaly po oba dva dny 
uplynulého víkendu. Nabídly 
přitom scénky i  notoricky 
známé „hlášky“ z  pohádek, 
bez nichž by žádné Vánoce 
snad ani nebyly Vánocemi. 
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Kostýmované prohlídky plumlovského 
zámku jsou dlouholetým fenoménem, kte-
rý se nepochybně vyplatí navštěvovat zno-
vu a znovu. O tom, že tato atraktivní podí-
vaná má před sebou skvělou budoucnost, 

svědčí nejen nevyčerpatelná studnice na-
šich pohádek, ale i  fakt, že v  jednotlivých 
scénkách se vedle zkušených harcovníků 
stále častěji objevují mladí a zapálení herci. 
I  tentokrát návštěvníci zámku putovali 
skutečně z  pohádky do pohádky. Nej-
prve spoluprožívali osud prince Bajaji, 
který si přátelství a nakonec i lásku krás-
né princezny získá navzdory tomu, že 
se s ní seznámí v přestrojení za němého 
zahradníka. Teprve, když přijde na scé-
nu drak, se ukáže, kdo měl princeznu 
opravdu rád a komu z četných nápadní-
ků šlo pouze o bohaté věno. 

Druhou pohádkou byla Šíleně smutná 
princezna, které věhlas mimo jiné získa-
ly i písně v podání Heleny Vondráčkové 
a Václava Neckáře. Dvojici, která dodnes 
úspěšně působí na tuzemské hudeb-
ní scéně, v  Plumlově nahradil výrazně 
mladší pár. I tentokrát ovšem musela lás-
ka překonat tvrdohlavost mladých lidí, 
kteří si chtěli žít po svém bez ohledu na 
přání jejich královských rodičů.     
Poslední scénky přiblížily příběh těžce 
zkoušené princezny Jasněnky, kterou její 
jinak spravedlivý tatínek marně chrání 
před sňatkem se ševcem. Jenže než vše 

dobře dopadne, ocitne se princezna 
v doupěti zlovolných čarodějnic, které jí 
dávají opravdu co proto. I tato princezna 
však nakonec najde své štěstí, a to v náru-
či zdatného řemeslníka. 
Celkově se dalo říci, že v  pohádkách si 
každé dítě našlo to své. Svoji roli v tom 
hrál i  jeho věk. „Nejvíce se mi líbila asi 
ta šíleně smutná princezna a  jsem moc 
ráda, že to s ní nakonec dobře dopadlo. 
Naopak vůbec se mi nelíbily ty čaroděj-
nice z  pohádky O  princezně Jasněnce, 
protože byly velmi zlé,“ zhodnotila tříletá 

Jasmínka. Naopak její desetiletý brácha 
ocenil právě obě divoženky. „Přišly mi ze 
všech asi nejlepší, protože byly fakt akční 
a docela i vtipné,“ vysvětlil Filip.  
Zatímco na řadě zámků letošní turis-
tická sezóna už skončila, pro plum-
lovský zámek to tak úplně neplatí. Už 
nadcházející sobotu 14. října se zde 
od 13:00 hodin bude konat Velká hal-
loweenská show pro rodiny s  dětmi. 
Přístupné bude i strašidelné sklepení 
s  oživlými nestvůrami a  promítáním 
příběhů rodiny Simpsonových.

jura

Na plumlovském zámku se bojovalo hned o tøi princezny

jaké byly tři pohádky na Plumlově…  jjakkké bbyylyy tři pppoohhádddkyy nanana PPlummlloovvěě…… 
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Za vékáčko přišli mezi novináře 
generální manažer Miroslav Čada, 
hlavní trenér Michal Matušov, kapi-
tánka Simona Bajusz i  univerzálka Karin 
Šunderlíková. Jen klubový šéf a předseda 
správní rady Petr Chytil se musel na po-
slední chvíli omluvit kvůli neodkladným 
pracovním záležitostem. V  následujících 
odstavcích si můžete přečíst, co vše během 
tiskovky od vyslanců a  vyslankyň prostě-
jovského volejbalu zaznělo. První nahrá-
vačka a kapitánka SIMONA BAJUSZ se 
vyjádřila v obsáhlém rozhovoru, který 
najdete na jiném místě této dvoustrany.

MIROSLAV ÈADA

„Naše hlavní myšlenka pro letošní se-
zónu byla taková, že chceme sestavit co 

možná nejsilnější tým, který bude mít 
ty nejvyšší ambice. Proto došlo k někte-
rým změnám ve složení družstva. Jedna 
z těchto změn však bohužel byla neplá-
novaná, když se naše brazilská smečařka 
Jéssica Silva během letní přípravy začala 
potýkat s  vážnějšími zdravotními pro-
blémy. Teď ji čeká operace, což poně-
kud narušilo naši koncepci, patřila mezi 
opory. Nicméně i tak náš současný hráč-
ský kádr odpovídá vysokým ambicím 
Prostějova v jeho silnějších dobách.“„Jako nová posila na libero přišla slo-
venská reprezentantka Michaela Pállo-
vá, která už pět let dominuje na svém 
postu jako opora národního výběru 
SR. Chtěli jsme ji už v minulých letech 
a máme radost, že se nám ji teď koneč-
ně podařilo získat. Místo Jéssicy Silva 
jsme nedávno angažovali francouzskou 
reprezentantku Jade Cholet, jež dosud 
působila v  nejsilnějším klubu Francie 
z Paříže. Neboť jsme chtěli skloubit zku-
šenost s mládím, zařadili jsme do kolek-
tivu rovněž talentované mladé holky. 
Jsou to nahrávačka Bára Abendroth, 
smečařka Jana Dvořáková a blokařka Ju-
lie Bažó, které v minulém ročníku byly 
tahounkami našeho družstva juniorek. 
Z Liberce pak přišla na místo druhého 
libera Kateřina Brunclíková.“„Velmi důležité je, že v  kádru zůstaly 
kvalitní a  stabilní hráčky, o  jejichž se-
trvání jsme hodně stáli. Po roční zdra-
votní pauze v  důsledku vážného zra-
nění se vrací klíčová univerzálka Karin 
Šunderlíková, která má za sebou celé léto 
v  reprezentaci Slovenska a  nabrala tam 
zpátky výbornou formu. Máme skvělou 
první nahrávačku a  zároveň kapitánku 
Simonu Bajusz, dvě špičkové blokařky 
Veroniku Trnkovou s Raquel Löff a dob-
ré smečařky včetně nesmírně talentova-
né Josefíny Smolkové. Navíc se už brzy 
k týmu připojí Klára Faltínová, jež zatím 
měla individuální tréninkový režim po 
dlouhodobém zranění. Nejpozději od 
Vánoc s ní naplno počítáme.“

„Podstatnou změnou je také výměna 
na pozici hlavního kouče, kde jsem já 
definitivně ukončil trenérskou kariéru, 
místo sebe jsem přivedl Michala Ma-
tušova. V pětatřiceti letech je sice stále 
dost mladý, ale už má na kontě řadu 
úspěchů, Slávii Bratislava dovedl k pěti 
mistrovským titulům. Navíc několik 
let působí také u  slovenské reprezen-
tace jako asistent trenéra. Hodně jsme 
o Michala stáli, a byť se jednalo i s jiný-
mi kouči, on byl pro nás jasná priorita 
s  dlouhodobější perspektivou. Proto 
uzavřel víceletý kontrakt a  jsem pře-
svědčený, že tým bude pod jeho vede-
ním dobře fungovat.“„Nepříjemné je, že už druhým rokem 
za sebou jsme hned na začátku přišli 
kvůli dlouhodobému zranění o stěžejní 
hráčku. Loni to byla Karin, letos Jéssica. 
Z tohoto pohledu je jasně vidět, že zdra-
ví má ze všeho nejdůležitější význam. 
Přes dílčí komplikace však nyní máme 
z  mého pohledu silný tým, který bude 
asi potřebovat nějakou dobu, než se do-
stane na svou top výkonnost. Ale věřím, 
že to postupně přijde a dokážeme se na 
hřišti prosazovat. Samozřejmě potřebu-
jeme zůstat co nejvíc zdraví. A v přípa-
dě potíží spolupracujeme s vynikajícím 
lékařem Vladimírem Macháčkem, který 
je schopen na nejvyšší odborné úrovni 
nám pomoct s  případnými problémy 
zdravotního charakteru. Což mě svým 
způsobem uklidňuje.“„V současném volejbalu bývá klíčová 
pozice na univerzálu, jak ji má to které 
družstvo obsazenou. My se aktuálně 
můžeme opírat o Karin Šunderlíkovou, 
Liberec má Nikolu Kvapilovou a třeba 
Olymp Praha mladou, leč už výbor-
nou Moniku Brancuskou. Uvidíme, 
jak se budou prosazovat účka dalších 
mančaftů, každopádně znovu očeká-
vám dost vyrovnanou extraligu. Do 
Ostravy šla Petra Kojdová, Šelmy Brno 
nedávno získaly finskou reprezentant-
ku právě na post univerzálky. Rozhod-

ně nás čeká velmi zajímavá a divácky 
atraktivní sezóna, proto věříme v opě-
tovně výraznou pomoc našich výbor-
ných fanoušků. A také touto cestou jim 
děkujeme za věrnou podporu, stejně 
jako všem našim partnerům v čele se 
statutárním městem Prostějov a  Olo-
mouckým krajem.“

MICHAL MATUŠOV

„Od začátku přípravy 1. srpna už máme 
za sebou více než dva měsíce a musím 
říct, že ohledně podmínek a  zázemí 
jsem v  Prostějově našel výborné před-
poklady ke sportovní činnosti týmu. 
S  nejbližšími spolupracovníky Mirkem 
Čadou, Lubošem Petrášem, Soli Soares 
i dalšími je naše každodenní práce i ko-
munikace na nejlepší možné úrovni, což 
se snažíme přenést do kvality trenérské-
ho procesu. Za uplynulé týdny jsme se 
již více poznali také s hráčkami, ale ostrý 
start sezóny se soutěžními zápasy tepr-
ve přijde. Přesto jsme za ty dva společné 
měsíce udělali spoustu práce a věřím, že 
jsme na nový ročník dobře připraveni. 
Holky každou tréninkovou jednotku od 
začátku do konce poctivě odmakaly.“„Během přípravy se některé hráčky po-
týkaly s různými zdravotními problémy. 
Například Karin Šunderlíková a  Míša 
Pállová se k nám připojily po extrémně 
náročném programu v reprezentaci Slo-
venska s vrcholem v podobě mistrovství 
Evropy, takže jejich potíže se zdravím 
byly vzhledem k  vysoké zátěži vcelku 
pochopitelné. S jejich postupným zapo-
jením do hry jsme se vypořádali, stejně 
tak s  dalšími komplikacemi v  podobě 
menších zranění či nemocí. Jen Jéssica 
Silva bohužel vypadla trvale, proto jsme 
za ni museli najít v rámci možností ade-
kvátní náhradu. Za situace, kdy na uni-
verzálu i na bloku máme hodně kvalitní 
útočnice, jsme mezi smečařkami hledali 
spíše dobrou přihrávačku schopnou to 

PROSTĚJOV Výsledkově nadmíru vydařenou přípravu 
na čerstvě odstartovanou sezónu 2023/24 mají za sebou 
volejbalistky VK Prostějov. Byť ani jedno střetnutí neab-
solvovaly zdaleka v kompletní sestavě a leckdy jim chy-
běla celá řada hráček, dokázaly ze čtrnácti přátelských 
duelů hned dvanáct vyhrát a jen dvakrát podlehly. Nutno 
však podotknout, že ani soupeřky většinou nebyly v nej-
silnějším složení.
Přesto se z přípravného období slibně vyjímá několik za-
jímavých, až cenných počinů. Především jde o dva turna-

jové triumfy: nejprve na Tomi-Remont Cupu v Olomou-
ci před druhým Libercem a  poté na maďarském Fatum 
Cupu v  Nyíregyháze, kde se ve finále podařilo zdolat 
slovinského účastníka Champions League z  Kamniku.
K  tomu Hanačky v  přátelácích dvakrát spláchly mistrovské 
Královo Pole (notně oslabené), jednou přehrály ambiciózní 
Olymp Praha (bez reprezentantek) a v generálce na nový roč-
ník extraligy žen ČR vítězně zvládly také krásnou bitvu proti 
silnému Tarnówu z Polska. Tréninkové období tak vékáčku 
vyšlo skvěle, leč rozhodovat budou až soutěžní boje.   
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Za hanácký klub promluvili 
na setkání s médii Miroslav Čada,
Michal Matušov, Simona Bajusz

a Karin Šunderlíková

 
Marek SONNEVEND

Zápasový jízdní øád

volejbalistek VK 
Prostìjov 2023/24

Sobota 7. øíjna (18.00 hodin):
Ètvrtek 12. øíjna (18.00 hodin):
Sobota 14. øíjna (17.00 hodin):
Støeda 18. øíjna (18.00 hodin): 
Pátek 20. øíjna (17.00 hodin):
Ètvrtek 26. øíjna (18.00 hodin):
Sobota 28. øíjna (17.00 hodin):
Ètvrtek 2. listopadu (18.00 hodin): 
Sobota 4. listopadu (17.00 hodin): 
Sobota 11. listopadu (17.00 hodin):
Ètvrtek 23. listopadu (17.00 hodin):
Sobota 25. listopadu (17.00 hodin):
Sobota 2. prosince (17.00 hodin): 
Sobota 9. prosince (17.00 hodin):
Ètvrtek 14. prosince (17.00 hodin): 
Sobota 16. prosince (18.30 hodin):
Ètvrtek 21. prosince (18.00 hodin): 
Sobota 13. ledna (16.00 hodin): 
Sobota 20. ledna (17.00 hodin):

Toto jsou dosud známá utkání prostìjovského celku. Další budou následovat v pokraèování 

PROSTĚJOV Dva dny před sobotní zápasovou premiérou no-
vého ročníku extraligy žen ČR 2023/2024 uspořádal volejbalový 
klub VK Prostějov oficiální tiskovou konferenci rozebírající před-
stavy a ambice úspěšné sportovní organizace směrem k aktuální 
sezóně. Setkání s médii proběhlo tradičně v konferenční míst-
nosti domovské haly Národního sportovního centra PV.

trrriuummmmfyy naa tuuurrnnaajjííccchh vv OOllloomouci
i vvv MMMMaaïïïaarsskkuuu aa sskkkalpp TTaaarrnówa

PØÍPRAVA VK PROSTÌJOV V KOSTCE

14
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12 2

CELKOVÁ BILANCE
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pro Večerník

původní
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
za přispěníza přispění
KRISTÝNY BOHATOVÉKRISTÝNY BOHATOVÉ
Po slavnostním zahájení oficiálního 
programu dětským pěveckým sbo-
rem Horáček se ve 14 hodin ujal slova 
primátor František Jura a náměstkyně 
pro sociální oblast Marcela Župková, 
kteří návštěvníkům popřáli příjem-
nou zábavu a pevné zdraví. Společně 
strávit čas se seniory přišli také první 
náměstkyně primátora Milada Soko-
lová i další náměstkové Jiří Rozehnal 
a Miloš Sklenka.
Program odstartovalo vystoupe-
ní pěveckého sboru Horáček ze ZŠ 
v ulici Dr. Horáka. Po zahájení v režii 
vedení města se představily mažoret-
ky ze souboru Krokodýlek. Důležité 

informace zazněly během přednášky 
zaměstnanců Úřadu práce o  systému 
dávek, pak už však přišla řada na popu-
lárního muzikálového zpěváka Radima 
Schwaba. Po prvním kole losování tom-
boly se lidé dobře bavili při roztomi-
lých ukázkách tanců se psem tzv. Dog 
Dancingu. Následná přednáška Terezy 
Drmolové z Městské knihovny Prostě-
jov zprostředkovala často překvapivá 
fakta ze zákulisí této oblíbené instituce. 
Po spíše statické ukázce to na pódiu 
pořádně rozparádily mladé tanečnice 
gymnastického aerobiku a  také street 
dance. K tomu, aby se senioři zbytečně 
nestali obětí podvodníků, měla přispět 
přednáška Policie ČR. A po finálovém 
losování oblíbené tomboly vše uzavřelo 
druhé vystoupení Radima Schwaba. 
„Jsem tady už asi po čtvrté a je to bez-
vadné jako každý rok. Tentokrát se mi 
obzvláště líbilo super vystoupení ma-
žoretek, které bylo hned ze začátku. Ale 
asi hlavním tahákem je Radim Schwab, 
kterého si v Prostějově nikdy nenechám 

ujít,“ svěřila se Jana Kubínová, která je 
častou návštěvnicí všech možných kul-
turních akcí. 
Podobně to viděla i další z přítomných. 
„Radim je jednička, to je jasné.  Ale i ti 
ostatní jsou skvělí. Za sebe bych ale pře-
ce jen zkrátila některé přednášky, při-
náší sice zajímavé informace, ale když 
je jich moc, tak to člověk stejně hned 
zapomene,“ zhodnotila Věra Hlobilová.  
„Jsme tady s kamarádkami už asi potřetí 
v řadě a vždy si odneseme něco nového. 
Tentokrát nás zaujala nabídka magistrá-
tu, který představil participativní roz-
počet. Hodně nás překvapilo, že návrhy 
na realizaci nějaké akce do něj můžeme 
podat i my,“ přidala se paní Eva. 

Oslavy Svátku seniorů se opět konaly 
pod hlavičkou Zdravého města Pros-
tějova, záštitu nad nimi letos převzala 
již zmíněná náměstkyně primátora 
Marcela Župková. „Představili se zá-
stupci sociálních služeb, ale i  výrobci 
nejrůznějších kompenzačních pomůcek. 
Mimo jiné jsme zde měli studenty střední 
zdravotnické školy, zástupce Centra soci-
álních služeb, Charity, SONS a Tyflo cen-
tra, Onko Diana a další,“ sdělila Večerníku 
náměstkyně, s níž vám již v příštím čísle 
přineseme exkluzivní rozhovor.
Tradice pořádání této akce se v Prostějo-
vě nepochybně velmi dobře ujala, senio-
ři z Prostějova se tak již nyní mohou těšit 
na její příští ročník.
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ze strany 4
BULHARSKO, PROSTĚJOV Bul-
harský řidič si ale zřejmě kvůli mlze 
nevšiml výstražného signálu a  vjel 
na přejezd. V rozmetaném autobuse 
zahynulo jedenáct parašutistů, dva 
další vyvázli s  těžkými zraněními. 
Jen pár dnů předtím přivezli z  mis-
trovství světa v USA pět medailí.
Miloš Krška, Jiří Stárek, Jaroslav Havrá-
nek, Stanislav Blažej, Jaroslav Jehlička, 
Václav Kumbál, Josef Pospíchal, Luboš 
Majer, Oldřich Varmuža, František Sle-
žuk a Jaroslav Svoboda byli povýšeni in 
memoriam. 
Svůj věčný sen sní na prostějovském 
hřbitově, kam je chodí navštěvovat 
i Bedřich Chudoba a Ivan Hoššo. Dva 
šťastlivci, kteří neštěstí přežili. „Viděl 
jsem semafory, podíval se doleva a uvi-
děl lokomotivu. Najednou náraz, dostal 
jsem pecku,“ vzpomínal na tragický mo-

ment podplukovník v záloze Hoššo. „Pak 
jsem se probral až venku. Bok autobusu 
se utrhl a mě to vyhodilo ven. Vedle mě 
ležel Bedřich Chudoba. Byl to šok,“ říkal 
a  dodal, že až za dva dny v  nemocnici, 
když si naladil stanici Praha, se dozvěděl, 
že ostatní jsou mrtví. „To byl druhý šok 
a já jsem pak dva měsíce přemýšlel, jak 
se s tím vyrovnat,“ konstatoval smutně.  
„Slíbil jsem, že na jejich počest se pokusí-
me vyhrát mistrovství světa. To byla pro 
mne obrovská motivace a to se nakonec 
za dva roky podařilo,“ dodal Ivan Hoššo, 
který následně trénoval mladé parašutis-
tické naděje.
Dukla se ale zvedla jako bájný Fénix 
z  popela. Dnešní výsadkáři hájící pro-
stějovské barvy patří ke světové elitě. 
Několikanásobný mistr republiky a svě-
tový šampion Ivan Hoššo své kolegy 
přežil o 49 let. Zemřel v úterý 5. ledna 
2021 ve věku 72 let.    (kib)

Foto: www.army.cz

ze strany 25
PROSTĚJOV V plné svěžesti a život-
ním elánu se v pondělí 2. října dožila 
nádherných 100. narozenin Františka 
Lakomá žijící v Domově seniorů v Ne-
rudově ulici v Prostějově. Stala se tak 
další stoletou občankou našeho měs-
ta, k životnímu jubileu jí přišel popřát 
i primátor Prostějova František Jura. 
A  není to jediná sláva v  uvedeném 
sociálním zařízení. Už tuto sobotu se 
zde koná kamenná svatba! 

Michal KA DLEC
S  pugétem květin mířil prostějovský 
primátor František Jura do domova 

seniorů v  Nerudově ulici. V  pondělí 
zde kulaté sté narozeniny oslavila paní 
Františka Lakomá. „Oslavenkyně se 
podle svých slov na návštěvu pana pri-
mátora velmi těšila a srdečně jej vítala,“ 
podotkla prostějovská radní Alena Pa-
gáčová, která v  domově pracuje jako 
vedoucí pracovník sociální aktivizace. 
Ke gratulaci ke kulatým narozeninám 
se připojil i ředitel domova Marek Ně-
mec. „Paní Lakomá je ležící uživatelka, 
je silně nábožensky založená. Ráda 
přijímá návštěvy pana faráře, jenž k ní 
pravidelně dochází. Volný čas tráví sle-
dováním televize, pochutná si na kávě 
a  doplní ji něčím sladkým. Má dceru, 
která jí při pravidelných návštěvách 

nosí květiny, vždy jí udělají velkou ra-
dost. Jinak celý život žila skromně, vě-
novala se dceři, nikdy nikomu nezávi-
děla a přála všem jen to nejlepší. Byla 
by ráda, kdyby mohla chodit, ale to už 
bohužel sama ví, že se jí to nesplní. Těší 
se na každý den a je na světě ráda,“ pro-
zradila právě Alena Pagáčová Večerníku 
na čerstvě stoletou dámu Františku La-
komou. Jak se Večerník ještě dozvěděl, 
už tuto sobotu 14. října se v  domově 
seniorů v  Nerudově ulici koná další 
slavnost. „Hodinu po poledni se v na-
šem zařízení uskuteční kamenná svatba 
manželů Szabových,“ prozradila Alena 
Pagáčová. Tuto událost si Večerník roz-
hodně nenechá ujít! 

A v sobotu do domova na kamennou svatbu!

100. narozeniny

PROSTĚJOV Uplynulou středu 4. října se ve Společenském 
domě v Prostějově opět sešli senioři, aby oslavili svůj svátek. 
Osmého ročníku v pořadí se jich tentokrát zúčastnilo na pět 
set. Čekal je nejen veletrh sociálních služeb, ale i kulturní 
program, který mimo jiné nabídl i tanec se psy. Závěr patřil 
Radimu Schwabovi a jeho hudebnímu vystoupení, při kte-
rém si návštěvníci mohli i zatančit.

Účast na akci ve Společenském domě byla skutečně hojná

saa kdo byl na pódiu před seniory.. kkdddo bbyll nnnaa póóóddiuuu ppřeeedd seenniooorry.. 3x foto: Martin Zaoral

23
10

05
21

30
6

S bolavým tìlem jdeme k lékaøi 
hned. 

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Již zítra, tj. v  úterý 
10.  října se slaví CELOSVĚTOVÝ 
DEN DUŠEVNÍHO ZDRAVÍ. Při-
pomínáme si při něm nejen exis-
tenci duševního zdraví, ale přede-
vším jeho důležitost srovnatelnou 
se zdravím tělesným. I  když na to 
možná občas zapomínáme. Duševní 
zdraví totiž není jen absence dušev-
ní nemoci, ale spíše naplnění vlast-
ních životních možností. 
Doba je rychlá, uspěchaná a je na nás 
vyvíjen okolím a společností často tlak 
a nároky, kterým musíme denně čelit. 
Není divu, že se mnohdy cítíme zahl-
cení a ve stresu. 
A  co když je toho příliš a  problémy 
nám zasahují do každodenního fungo-
vání? Počty lidí s  duševním onemoc-
něním každoročně narůstají. Vyhledat 
pomoc není známkou slabosti. Mimo 
zdravotníků, psychologů, psychote-
rapeutů pomáhají lidem s  duševními 
obtížemi také sociální služby. 
Na Prostějovsku a na Konicku působí 

pod Charitou Prostějov služba Sociál-
ní rehabilitace Cesta. Ta poskytuje 
podporu a  pomoc lidem s  chronic-
kým duševním onemocněním, kteří 
se aktuálně neobejdou bez pomoci 
druhých. A mohou se cítit osamocení. 
Pracovníci se snaží lidem s  duševním 
onemocněním vždy pomoci s  tím, co 
oni sami chtějí změnit tak, aby mohli 
žít spokojený život. To, že člověk má 
zkušenost s  duševním onemocněním 
neznamená, že nemůže žít plnohod-
notný život. Může, jen si potřebuje 
někdy osvojit dovednosti, díky nimž si 
dokáže poradit se svým životem lépe. 
Stejně tak je důležité mít někoho, 
komu se mohu svěřit se svými pro-
blémy, aniž bych byl hodnocený. Ně-
koho, kdo podá pomocnou ruku, je 
oporou, poskytne naději a pomůže na 
cestě životem, která někdy může být 
spletitá a náročná.
Takže, nezapomeňte si v úterý 10. 10. 
vzpomenout na své duševní zdraví.  

(zuz)

chystá se akce na rok 2024chystá se akce na rok 2024
více v pøíštím vydánívíce v pøíštím vydání



PROSTĚJOV Nadcházející so-
botu 14. října od 11.00 hodin 
se v  prostějovské sokolovně na 
Skálově náměstí uskuteční již 
XXXVI. ročník tradičního turna-
je zápasníků Memoriál Gustava 
Frištenského 2023 organizovaný 
oddílem TJ Sokol I Prostějov.
Slavnostní zahájení akce ozdobí 
svou účastí slavný MMA bojovník 
Karlos Vémola, který v  mládí řadu 
let zápasil a  aktuálně má za sebou 
historický počin v  podobě rekord-
ně rychlého vítězství v  Oktagonu. 
Vémola se stal staronovým králem 
polotěžké váhy v hlavním zápase tur-

naje v  Bratislavě, kde knokautoval 
svého slovenského soupeře Pavola 
Langera za pouhých sedm sekund!
Společně s ním před mládežnické 
účastníky nastoupí také prane-
teř legendárního borce národní 
historie Zdena Frištenská, před-
seda pořádajícího klubu Zdeněk 
Petržela a  náměstek primátora 
statutárního města Prostějov Jiří 
Pospíšil.
„Roku 1956 v  naší sokolovně pře-
vzal Gustav Frištenský titul Zaslou-
žilý mistr sportu. Tuto sobotu se 
stejná budova zaplní talenty zápasu, 
v  němž bude mít Česká republika 

opět zastoupení na olympijských 
hrách, protože Artur Omarov získal 

medaili na nedávném mistrovství 
světa a  tím se kvalifikoval na LOH 
2024 v Paříži,“ připomněl hlavní or-
ganizátor Memoriálu Frištenského 
Jindřich Hejčík.
V rámci oslav 120 let tohoto spor-
tovního bojového odvětví v  Pro-
stějově bude mít turnaj speciální 
kapitolu v  podobě ocenění zdej-
ších bývalých zápasníků s nejvíce 
starty v tuzemské lize. Zasloužené-
ho dekorování se dočkají Josef Tuša 
(130 ligových utkání), Milan Karger 

(160), Václav Hejčík (201), 
Vojtěch Szilva (230), Jiří 
Smékal (290) a  právě Jin-
dřich Hejčík (360). Společ-
ně s nimi bude oceněn i ně-
kdejší juniorský vicemistr 
světa Jiří Holemý.
„Na letošní Memoriál 
Gustava Frištenského zve-
me všechny příznivce to-
hoto tradičního olympij-
ského sportu,“ zdůraznil 
Hejčík za pořádající oddíl 
Sokola I PV.  (son)
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SPORTU ZDAR – DOSLOVAVZORY HLEDAT JINDE

Každému fotbalovému fanouškovi bych čas od času 
doporučil udělat jednu věc. Nebát se a zajít si v dopo-
ledních hodinách na některou z mládežnických kate-
gorií. Může narazit na výborný zápas, ale taky může 
vidět něco, co má do fotbalu hodně daleko. 
Pokyny některých trenérů, ale i  rodičů jsou často na 
zamyšlenou, řečeno velmi umírněně. „Když už nic, 
tak ho aspoň kopni, ať ho to bolí.“ „Jestli on hrál tvr-
dě, tak mu to oplať.“ A řada dalších věcí v podobném 
duchu mě nutí nejednou přemýšlet, kde jsme jako 
celá společnost udělali chybu. Nemám problém svého 
svěřence pochválit za faul, kdy hasí nějakou chybu. Ale 
i tento faul musí mít nějaké pravidla. Nemůže to být 
nic, čím by snad chtěl soupeři ublížit. 
Najde se ale nejeden člověk, který dovede dítěti do 
hlavy dostat takové myšlenky, že ho vlastně nic než 
zranění soupeře nezajímá. Pokud je to rodič, tak včas 
doporučuji tyto zápasy vynechat, jestli je to dokonce 
trenér, tak by měl včas svou licenci roztrhat a zmizet 
v propadlišti sportu, protože nic dobrého do dalších 
let nepřinese. 
Smutné je, že jako vzor nemůžeme vzít ani ty nej-
lepší kluby u nás, protože se stačí podívat na zápasy, 
když o  něco skutečně jde. Jediné, co těmto zápa-
sům totiž pravidelně chybí, je právě fotbal. Pokud 
se s  tímto nezačne pracovat od nejmenších klubů 
a  dětí až po profi scénu, tak se pak nedivme, proč 
nám ten vlak stále ujíždí... 

Stát a  podpora sportu, to je nekonečný evergreen 
a téma, které bude rezonovat asi už navěky. Jen těž-
ko se dá najít jiný obor, který by byl takto podfinan-
covaný. Stejně se bude neustále hovořit spíše o tom, 
že by se tu mělo škrtat. Až nebude ani na udržování 
sportovišť, tak už bude pozdě. Zpátky něco nastar-
tovat nezvládne ani kouzelník.
I  ty nejmenší kluby od tělovýchovných jednot po 
různé sportovní kluby mají řadu svých výdajů, kte-
ré musí uhradit a  bez nichž by nemohly fungovat. 
Často se k nim ale žádná pomoc ani nedostane, pro-
tože z už tak malého koláče ty největší kusy uzob-
nu největší hráči na trhu. To je ještě pochopitelné, 
protože i  jejich náklady jsou samozřejmě nejvyšší, 
ale na řadě míst mají spolky problém vůbec uhradit 
provoz, natož tak například přispět svým trenérům, 
cvičitelům, nebo si naspořit finance na různé opra-
vy, rekonstrukce a další skutečnosti. 
Předseda České unie sportu Miroslav Jansta se opa-
kuje pravidelně jako kolovrátek, což není myšleno 
nijak zle, protože s  jeho názory na podfinancování 
souhlasím, ale ani to mu není platné, aby dokázal 
zvednout prostředky, které připutují. 
Tak můžeme jen vzhlížet k  sousedům, kteří mají 
nové stadiony, kvalitní zázemí a  usilují o  největší 
sportovní akce světa, zatímco u nás usilujeme o to, 
aby se našel dobrovolník, který se dětem ve svém 
volném čase přijde ideálně zadarmo věnovat.

Po většinu roku ticho po pěšině, ale jakmile se začne 
blížit mistroství světa v hokeji, najednou odněkud vyle-
ze jeden expert za druhým a půl republiky vlastně neře-
ší nic jiného. Když se náhodou blíží domácí šampionát, 
který přijde na řadu právě v příštím roce, je toto období 
ještě o kus delší a mluví se o všem okolo. Marketing, 
maskot, logo, kdy, kde, kdo s kým a podobně. 
Názory se v  těchto ohledech samozřejmě budou lišit 
a je jasné, že do vkusu se nemůžete trefit každému. Ale 
o barvy, znaky a další věci tu až tolik nyní nejde. Řeč 
je hlavně o  vstupenkách, které dle pořizovacích cen 
budou nejdražší v  historii. Jasně že ceny rostou a  vše 
se nyní šponuje do výšin, o nichž se nám dříve nesnilo, 
ale přeci jen si neumím představit, že bych se za „takové 
peníze“ měl skutečně účastnit. 
Jedním z faktorů je, že člověk vlastně kupuje tak trošku 
zajíce v pytli. Dopředu nikdo neví, jak budou soupisky 
jednotlivých celků vypadat. To, že bude svaz a někdo 
další slibovat, jak přijede každé zvučné jméno, které 
bude mít po sezóně v NHL, skutečně jistota není. A dí-
vat se na béčkové zápasy za cenu pomalu nejlepší hoke-
jové ligy světa nezní lákavě.
Druhým je i podpora svazu. Naivně jsem žil v přesvěd-
čení, jak se věci budou postupně otáčet tím správným 
směrem. Místo toho pokračuje šlendrián, jen holt pod 
jinými jmény. Rozšíření juniorky, házení špíny všude 
okolo, jen ne na sebe. Zmatečné a  chaotické jednání. 
Toto není nic, co chci podpořit v dalším fungování. 

Foto: internet

SONDA 
JANA

FREHARA

PROSTĚJOV Rodák ze Skalky a odchovanec klenovického fotbalu vyhrál po zápasech 
druhého kola skupin Evropské ligy anketu o hráče týdne. Momentálně slávistický útočník 
Mojmír Chytil díky dvěma gólům a jedné asistenci při výhře 6:0 nad Tiraspolem ovládl 
hlasování fanoušků. branky do sítě Sheriffu Tiraspol a pomohl k jednoznačné výhře 
Slavie na domácí půdě 6:0. Chytil, který v posledních zápasech příliš nenastupoval od 
začátku, dokonale využil šanci v základní sestavě a připsal si první dva góly v evropských 
pohárech. V Edenu nejprve ve čtvrté minutě poslal Pražany do vedení a pak v 71. 
minutě uzavřel skóre. Také se asistencí podílel na páté brance. Navíc někdejší hráč 
olomoucké Sigmy nechybí ani tentokrát v nominaci národního týmu České republiky 
pro zápasy v Albánii a proti Faerským ostrovům. A právě od jeho galapředstavení proti 
Faeřanům na „jeho“ Andrově Stadionu už uplynul téměř rok. Od té doby se vytáhlý 
útočník a usídlil v reprezentaci nastálo.

Jan FREHAR

CHYTIL SE STAL HRÁÈEM TÝDNE
EVROPSKÉ LIGY!

zahájení bude
s Karlosem
VÉMOLOU

  Foto: Marek Sonnevend

Parašutisté Dukly Prostìjov

opìt ovládli MÈR
OLOMOUC, PROSTĚJOV 
Vzhledem k tomu, že parašu-
tisté Armádního sportovního 
oddílu Dukla Prostějov trva-
le reprezentují ČR a  patří do 
nejužší světové špičky, jsou 
logicky vždy nejlepší na mis-
trovství České republiky. To 
letošní pro rok 2023 se kona-
lo v  Olomouci a  prostějovští 
borci mu nedaleko svého do-
mova tradičně kralovali.
„Splnili jsme naši každoroční 
nepsanou povinnost a  vyhráli 
národní šampionát v  klasickém 

parašutismu, který tentokrát proběhl v Olomouci. Jako obvykle se nám podařilo 
zvítězit ve všech jednotlivých disciplínách i v absolutním celkovém pořadí jed-
notlivců a družstev,“ informoval vedoucí starší trenér ASO Dukla Libor Jiroušek.
„Na olomouckém letišti se pořadatelé činili, počasí nám přálo a všechno 
klapalo velice slušně, takže se celý program mistrovství povedlo odskákat 
za tři dny,“ připojil Jiroušek. Z  jeho svěřenců Oldřich Šorf opanoval in-
dividuální akrobacii i absolutní hodnocení, Miloslav Kříž vládl přesnosti 
přistání a Oldřich Zbíral triumfoval mezi juniory.
Soutěž družstev na přesnost přistání vyhrál nejzkušenější tým 
Dukla 1 v sestavě Jiří Gečnuk, Hynek Tábor, Oldřich Šorf a Petr 
Směšný. Nyní čeká prostějovské parašutisty šestý závod sedmi-
dílného seriálu Světového poháru 2023 ve švýcarském Locarnu 
(22. až 24. září). (son)

VÝSLEDKY MÈR V KLASICKÉM 
PARAŠUTISMU 2023 – OLOMOUC

Individuální akrobacie: 1. Šorf 27,09 

nuk 28,04 sec, 4. Rataj 29,22 sec, 5. 

 Foto: archiv L. Jirouška



PROSTĚJOVPROSTĚJOV Nedávno uplynulo  Nedávno uplynulo 
přesně padesát let od historického přesně padesát let od historického 
momentu, kdy prostějovský cyklista momentu, kdy prostějovský cyklista 
Vladimír Vačkář (Vladimír Vačkář (na snímkuna snímku) poprvé ) poprvé 
slavně vyhrál spolu s Miroslavem Vy-slavně vyhrál spolu s Miroslavem Vy-
mazalem dráhové mistrovství světa mazalem dráhové mistrovství světa 
v  disciplíně tandem. Společně pak v  disciplíně tandem. Společně pak 
šampionát ovládli ještě třikrát, ke šampionát ovládli ještě třikrát, ke 
čtyřem zlatým navíc přidali ještě stří-čtyřem zlatým navíc přidali ještě stří-
bro i bronz. Nejen za těmito báječný-bro i bronz. Nejen za těmito báječný-
mi úspěchy se čtyřiasedmdesátiletý mi úspěchy se čtyřiasedmdesátiletý 
místní rodák podrobně ohlédl v rám-místní rodák podrobně ohlédl v rám-
ci příjemného povídání na zahradě ci příjemného povídání na zahradě 
jeho rodinného domu v  Seloutkách, jeho rodinného domu v  Seloutkách, 
kde žije a momentálně léčí nešťastně kde žije a momentálně léčí nešťastně 
zlomenou nohu. zlomenou nohu. 

v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Marek
SONNEVEND

 Co se vám stalo? Co se vám stalo?
„To byla taková hloupost, úplně zbyteč-„To byla taková hloupost, úplně zbyteč-
ně jsem spadl z kola a zlomil si krček na ně jsem spadl z kola a zlomil si krček na 
noze. Nejradši bych si nafackoval, proto-noze. Nejradši bych si nafackoval, proto-
že takhle blbě spadnout by se bývalému že takhle blbě spadnout by se bývalému 
cyklistovi určitě stát nemělo.“ cyklistovi určitě stát nemělo.“ (smích)(smích)

 Pojďme k příjemnějším záležitos- Pojďme k příjemnějším záležitos-
tem. Jak vzpomínáte na své premié-tem. Jak vzpomínáte na své premié-
rové světové zlato ze San Sebastianu rové světové zlato ze San Sebastianu 
před půlstoletím?před půlstoletím?
„V rychlostní cyklistice jsme byli první „V rychlostní cyklistice jsme byli první 
s duhovým dresem v Československu. s duhovým dresem v Československu. 
Před námi vyhráli mistrovství světa jen Před námi vyhráli mistrovství světa jen 
sáloví bratři Pospíšilové a Jiří Daler zís-sáloví bratři Pospíšilové a Jiří Daler zís-
kal zlato na olympiádě, ale z  mistrov-kal zlato na olympiádě, ale z  mistrov-
ství světa druhový dres neměl. Bylo ství světa druhový dres neměl. Bylo 
přesně 28. srpna 1973 a  my jsme se přesně 28. srpna 1973 a  my jsme se 
s Mirkem Vymazalem dostali do finá-s Mirkem Vymazalem dostali do finá-
le světového šampionátu v  závodech le světového šampionátu v  závodech 
tandemů. Tam jsme porazili Sověty, tandemů. Tam jsme porazili Sověty, 
kteří rok předtím ovládli lympijské kteří rok předtím ovládli lympijské 
hry 1972 v Mnichově. Už v semifinále hry 1972 v Mnichově. Už v semifinále 
našeho prvního vítězného mistrovství našeho prvního vítězného mistrovství 
světa jsme přitom vyřadili i  stříbrné světa jsme přitom vyřadili i  stříbrné 
z Mnichova, jezdce NDR. O to víc mě z Mnichova, jezdce NDR. O to víc mě 
mrzelo, že jsem na olympiádě v  Ně-mrzelo, že jsem na olympiádě v  Ně-
mecku nemohl startovat, i  když jsem mecku nemohl startovat, i  když jsem 
byl původně nominován. Na mé místo byl původně nominován. Na mé místo 
ale zasedl Ivan Kučírek…“ale zasedl Ivan Kučírek…“

 Proč jste v Mnichově na tandemu  Proč jste v Mnichově na tandemu 
nestartoval?nestartoval?
„Tehdejší reprezentační trenér Puklic-„Tehdejší reprezentační trenér Puklic-
ký mě nakonec nenominoval, byť jsem ký mě nakonec nenominoval, byť jsem 
v  olympijském závodě sprinterů skončil v  olympijském závodě sprinterů skončil 
devátý a měl výbornou formu. Kdybych devátý a měl výbornou formu. Kdybych 
si právě od kouče nenechal špatně pora-si právě od kouče nenechal špatně pora-
dit, mohl jsem klidně postoupit i do čtvrt-dit, mohl jsem klidně postoupit i do čtvrt-
finále. Navíc později v roce 1974 byly tan-finále. Navíc později v roce 1974 byly tan-
demy z  programu letních olympijských demy z  programu letních olympijských 

her úplně staženy, přestože byly jednou her úplně staženy, přestože byly jednou 
z prvních cyklistických olympijských dis-z prvních cyklistických olympijských dis-
ciplín vůbec. Prostě další smůla.“ ciplín vůbec. Prostě další smůla.“ 

 Ve Španělsku šlo o váš první světo- Ve Španělsku šlo o váš první světo-
vý šampionát?vý šampionát?
„Ne, poprvé jsem na MS startoval už „Ne, poprvé jsem na MS startoval už 
roku 1969 v Brně a vypadl tam ve čtvrt-roku 1969 v Brně a vypadl tam ve čtvrt-
finále sprintu s  gruzínským cyklistou finále sprintu s  gruzínským cyklistou 
Pchakadzem ze SSSR. Byl jsem tehdy Pchakadzem ze SSSR. Byl jsem tehdy 
italskou federací vyhlášen nejúspěšněj-italskou federací vyhlášen nejúspěšněj-
ším závodníkem Československa.“ším závodníkem Československa.“

 Tehdy vám bylo dvacet let, co MS  Tehdy vám bylo dvacet let, co MS 
1969 znamenalo pro vaši další kariéru?1969 znamenalo pro vaši další kariéru?
„Považoval jsem to tenkrát za svůj nej-„Považoval jsem to tenkrát za svůj nej-
větší úspěch a snažil se pak soustředit na větší úspěch a snažil se pak soustředit na 
závody tandemů, kde jsem cítil větší po-závody tandemů, kde jsem cítil větší po-
tenciál. V  roce 1970 jsme tak startovali tenciál. V  roce 1970 jsme tak startovali 
právě na tandemu s Antonem Tkáčem, právě na tandemu s Antonem Tkáčem, 
pozdějším olympijským vítězem, který pozdějším olympijským vítězem, který 
mě však tehdy velmi zklamal, když jsme mě však tehdy velmi zklamal, když jsme 
podlehli anglické dvojici. Na moji otázku podlehli anglické dvojici. Na moji otázku 
po jízdě, co se stalo, odpověděl: ‚Vladko, po jízdě, co se stalo, odpověděl: ‚Vladko, 
prepáč, ja som nevládal.‘ Po této zkuše-prepáč, ja som nevládal.‘ Po této zkuše-
nosti jsem se dohodl pro olympijskou nosti jsem se dohodl pro olympijskou 
sezónu 1972 s  Vladimírem Popelkou, sezónu 1972 s  Vladimírem Popelkou, 
se kterým jsme byli nominováni na OH se kterým jsme byli nominováni na OH 
do Mnichova, a až přímo tam jsem byl do Mnichova, a až přímo tam jsem byl 
nahrazen Ivanem Kučírkem také z Brna. nahrazen Ivanem Kučírkem také z Brna. 
Na další sezónu jsem se potom dohodl Na další sezónu jsem se potom dohodl 
s  Mirkem Vymazalem, který nastoupil s  Mirkem Vymazalem, který nastoupil 
do Dukly Pardubice, kde jsem byl čle-do Dukly Pardubice, kde jsem byl čle-
nem i  já. Připravovali jsme se společně nem i  já. Připravovali jsme se společně 
už od jara 1973.“už od jara 1973.“

 Proč jste si vybral dvacetiletého zá- Proč jste si vybral dvacetiletého zá-
vodníka, který teprve přešel z juniorů vodníka, který teprve přešel z juniorů 
mezi muže?mezi muže?
„Za prvé jsem potřeboval parťáka, „Za prvé jsem potřeboval parťáka, 
s nímž si budu rozumět a se kterým jsme s nímž si budu rozumět a se kterým jsme 
společně mohli i trénovat, ne jen závodit, společně mohli i trénovat, ne jen závodit, 
což tehdy bylo u sprinterů obvyklé. Poří-což tehdy bylo u sprinterů obvyklé. Poří-
dili jsme si i silniční tandem a hodně času dili jsme si i silniční tandem a hodně času 
strávili na něm. Vysvětloval jsem mu, že strávili na něm. Vysvětloval jsem mu, že 
musí cítit intenzitu šlapání, abych nemu-musí cítit intenzitu šlapání, abych nemu-
sel verbálně pokřikovat informace, což sel verbálně pokřikovat informace, což 
tenkrát bylo také normální. Toto společ-tenkrát bylo také normální. Toto společ-
né ‚sjetí‘ se nám pak dařilo uplatňovat na né ‚sjetí‘ se nám pak dařilo uplatňovat na 
všech dalších soutěžích.“všech dalších soutěžích.“

 Kdy se nacvičená spolupráce po- Kdy se nacvičená spolupráce po-
prvé ukázala naplno?prvé ukázala naplno?
„Právě na mistrovství světa 1973. V se-„Právě na mistrovství světa 1973. V se-
mifinále jsme narazili na stříbrné závod-mifinále jsme narazili na stříbrné závod-
níky NDR z předchozí olympiády a naše níky NDR z předchozí olympiády a naše 
propojení s Mirkem jsme dokázali využít propojení s Mirkem jsme dokázali využít 
z první i druhé pozice. Stejně tak ve finá-z první i druhé pozice. Stejně tak ve finá-
le proti jezdcům SSSR, kde jsem zakřičel le proti jezdcům SSSR, kde jsem zakřičel 
HOP, jako že nastupujeme, ale ještě jsme HOP, jako že nastupujeme, ale ještě jsme 
nejeli naplno. Až v  závěru jsme Sověty nejeli naplno. Až v  závěru jsme Sověty 
předstihli a získali premiérové zlato.“předstihli a získali premiérové zlato.“

 Při MS 1973 se vám dařilo i  ve  Při MS 1973 se vám dařilo i  ve 
sprintu, že?sprintu, že?
„Ano, skončil jsem na pěkném pátém „Ano, skončil jsem na pěkném pátém 
místě. I když se mi povedlo v rozjížďce místě. I když se mi povedlo v rozjížďce 
porazit Daniela Morelona a on nakonec porazit Daniela Morelona a on nakonec 
získal titul, zatímco já zůstal pátý.“získal titul, zatímco já zůstal pátý.“

 Následovala éra dalších šesti 
let, kdy tandem Vladimír Vačkář 
a Miroslav Vymazal kraloval všem. 
Můžete zavzpomínat?Můžete zavzpomínat?
„Mezi lety 1973 a  1978 jsme opravdu 
byli nejlepší na světě. Mistrovství jsme 
vyhráli po roce 1973 i  v  další sezóně 
1974, potom ještě 1977 i 1978. A mezi-
tím roku 1975 skončili druzí za Poláky, 
které pak ale diskvalifikovali za doping. 
V současnosti bychom zlato dostali do-
datečně my, zatímco tenkrát se pořadí 
neměnilo a  my zůstali druzí. Světový 
šampionát jsme tak ovládli čtyřikrát, ale 
titulů měli mít správně pět. Poslední me-
daile bronzové hodnoty potom přišla na 
MS 1979, jež bylo s Mirkem naším spo-
lečným loučením. Hrozná škoda, že tan-
demy tenkrát vyřadili z olympiády, moh-
li jsme mít určitě jednu a  možná i  dvě li jsme mít určitě jednu a  možná i  dvě 
medaile na hrách. Třeba včetně zlaté. medaile na hrách. Třeba včetně zlaté. 
Velice rád ale vzpomínám na dobu, kdyVelice rád ale vzpomínám na dobu, kdy
jsme v  Prostějově slavnostně otevírali jsme v  Prostějově slavnostně otevírali 
nový velodrom vybudovaný v  akci Z. nový velodrom vybudovaný v  akci Z. 
A pak na jedněch závodech tady starto-A pak na jedněch závodech tady starto-
valo šest mistrů světa, my s nimi a z hle-valo šest mistrů světa, my s nimi a z hle-
diště to nadšeně sledovaly tři tisíce di-diště to nadšeně sledovaly tři tisíce di-
váků. I když ti vzadu nemohli vůbec nic váků. I když ti vzadu nemohli vůbec nic 
vidět.“vidět.“ (směje se) (směje se)

 Co jste pak dělal po ukončení zá- Co jste pak dělal po ukončení zá-
vodní kariéry?vodní kariéry?
„Deset let metodika ve Favoritu Brno, „Deset let metodika ve Favoritu Brno, 
zároveň i  trenéra národní dráhové re-zároveň i  trenéra národní dráhové re-
prezentace. Nejdřív juniorské, s níž jsme prezentace. Nejdřív juniorské, s níž jsme 
získali medaile na mistrovství světa, získali medaile na mistrovství světa, 
a  pak dospělé. Následně jsem se vrhl a  pak dospělé. Následně jsem se vrhl 
na soukromé podnikání, pochopitelně na soukromé podnikání, pochopitelně 
v oblasti jízdních kol. A od roku 1995 po v oblasti jízdních kol. A od roku 1995 po 
návratu do Prostějova jsem dělal něja-návratu do Prostějova jsem dělal něja-
kých dvacet let cyklistiku zase doma, tre-kých dvacet let cyklistiku zase doma, tre-
néra i funkcionáře oddílu SKC. Na po-néra i funkcionáře oddílu SKC. Na po-
čest vzniku místního klubu založeného čest vzniku místního klubu založeného 
roku 1885 otcem básníka Jiřího Wolkera roku 1885 otcem básníka Jiřího Wolkera 
jsme v Prostějově uspořádali mistrovství jsme v Prostějově uspořádali mistrovství 
republiky na silnici a potom ještě něko-republiky na silnici a potom ještě něko-
lik městských kritérií. Dnes máme pro-lik městských kritérií. Dnes máme pro-
stějovský silniční tým TUFO PARDUS stějovský silniční tým TUFO PARDUS 
a tradiční SKC se z názvu nějak vytratilo, a tradiční SKC se z názvu nějak vytratilo, 
což je mi líto. Protože vždycky na rovi-což je mi líto. Protože vždycky na rovi-
nu říkám, co si myslím, a vůbec nemám nu říkám, co si myslím, a vůbec nemám 
povahu diplomata, tak jsem se na konci povahu diplomata, tak jsem se na konci 
svého zdejšího působení neloučil v dob-svého zdejšího působení neloučil v dob-
rém. A teď mě mrzí, že klubové vedení už rém. A teď mě mrzí, že klubové vedení už 
dvakrát zamítlo mou žádost o opětovné dvakrát zamítlo mou žádost o opětovné 
členství v oddílu. V podstatě celý život členství v oddílu. V podstatě celý život 
jsem zasvětil cyklistice a většinu z toho jsem zasvětil cyklistice a většinu z toho 
doma v Prostějově, kde mě za to všech-doma v Prostějově, kde mě za to všech-
no teď nechtějí ani jako člena klubu. Což no teď nechtějí ani jako člena klubu. Což 
je škoda, připadá mi to zbytečné. Přitom je škoda, připadá mi to zbytečné. Přitom 
jinak to tady hlavně trenér Martin Cet-jinak to tady hlavně trenér Martin Cet-
kovský dělá poslední léta velice dobře, kovský dělá poslední léta velice dobře, 
s  mladými má úspěchy a  vozí medai-s  mladými má úspěchy a  vozí medai-
le z  juniorských mistrovství světa le z  juniorských mistrovství světa 
i  Evropy, což jsou krásné výsledky.i  Evropy, což jsou krásné výsledky.

Jde pak ale o  přechod mezi do-
spělé, který je hodně náročný. Mít 
úspěchy i v seniorské kategorii, dostat 
se na olympiádu a tam něco dokázat.“

 Co říkáte na obrovský po-
sun sportovní výkonnosti 
od vašich závodních let do 
současnosti?
„Je to úžasné. V  našich do-
bách jezdili ti nejlepší jeden 
kilometr za minutu a  šest 
sekund, no a  pamatuju si, jak 
tehdy někdo říkal, že jednou 
bude rekord těsně nad minutu. 
Realita? Momentálně se
kilák jezdí hluboko pod minu-
tu a  top jednotlivci zvládnou 
stíhačku na čtyři kilometry 
pod čtyři minuty, což je pará-
da. Nebo se jede časovka na 
silničních závodech Grand 
Tour a vítěz má na třicet ki-
lometrů rychlostní průměr 
skoro šedesát kilometrů 
za hodinu. To je prostě 
mimo chápání nás 
starších, kteří na 
kole závodili 
kdysi. Člo-
věk si jen 
říká, kam 
až může 
růst výkon-
nosti vést? 
Jestli se vůbec 
někdy zastaví, kde 
jsou hranice lid-
ských možností? 
Nejen v  cyklis-
tice. Úroveň 
přípravy, tech-
nika mate-
riálů, spe-
cializace 
a ekono-

mické i  celkové zajištění jdou 
zkrátka pořád nahoru, tomu 
pak odpovídají super 
výkony. Akorát že 
česká dospělá 

reprezentace – především ta dráhová 
– zůstává čím dál víc daleko za mezi-– zůstává čím dál víc daleko za mezi-
národní špičkou.“

 A jak teď žijete, máte se fajn?
„Nebýt té zlomené nohy, tak se 

mám výborně. S  přítelkyní žije-
me v Seloutkách, je tady krásně, 
nic nám nechybí ke spokoje-
nosti. Akorát já jsem takový, 
že jakmile začnu vzpomínat, 
obzvlášť na věci z  cyklistiky, 

tak se hned naštvu. Sám sebe 
dokážu vytočit. Proto je pro 

mě asi lepší radši ani 
nevzpomínat.“ 

(se smíchem)
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Legendární prostějovský cyklista
Vladimír Vačkář padesát let po prvním titulu

mistra světa zavzpomínal nejen na tento úspěch

vizitka
VLADIMÍR VAČKÁŘ

✓ narodil se 6. února 1949 v Prostějově
✓ bývalý špičkový cyklista, následně i trenér a funkcionář
✓ odmalička všestranně sportoval a zkoušel spoustu různých odvětví,
 než se začal intenzivně věnovat cyklistice v létě (TJ OP Prostějov) 
 a lednímu hokeji v zimě (Železárny Prostějov)
✓ do šestnácti let kombinoval oba tyto sporty na vysoké národní úrovni, 
 od sedmnácti si už musel vybrat jeden a zvolil cyklistiku

✓ na dráze se postupně vypracoval mezi nejlepší jezdce světa, 
 dvanáct let byl členem dráhového reprezentačního družstva Československa
✓ získal celkem deset titulů mistra republiky (tandem, sprint, dvojice) 
 a pětkrát vyhrál mezinárodní šestidenní závod dvojic v Brně
✓ postupem času se stále víc specializoval na disciplínu tandem, v níž excelovali společně s Miroslavem Vymazalem
✓ na mistrovství světa získali čtyři zlaté medaile (1973, 1974, 1977, 1978), 
 jednu stříbrnou (1975) a jednu bronzovou (1979)
✓ z MS kromě toho přivezl dvě pátá místa ve sprintu (1969, 1973), 
 na letních olympijských hrách 1972 skončil v téhle disciplíně devátý
✓ klubově prošel po působení v TJ OP Prostějov postupně Duklami Pardubice, Brno, 
 Praha a Trenčín ✓ vyučil se automechanikem, poté vystudoval střední školu
 a nakonec i vysokou školu v Bratislavě (tělovýchovná fakulta)
✓ po ukončení aktivní závodní kariéry a studiu na univerzitě pracoval jako metodik ve Favoritu Brno, 
 současně trénoval i národní reprezentaci – nejprve juniorů, pak dospělých
✓ následně se věnoval soukromému podnikání, samozřejmě v oblasti bicyklů
✓ od roku 1995 se vrátil do Prostějova, v oddílu SKC dělal dvacet let trenéra
 a funkcionáře, než v roce 2015 definitivně skončil
✓ byl dvakrát ženatý, má tři dcery z prvního manželství a syna ze druhého manželství, 
 v současnosti bydlí v Seloutkách
zajímavost: třikrát v životě si zlomil nos, ale ani jednou při pádech z kola



„Závod se nám opravdu vydařil. Po-
časí ráno nevypadalo moc dobře, ale 
postupně se umoudřilo a tak jsme si 
letošní Cenu Moravy všichni užili,“ 
konstatovala spokojená předsedkyně 
prostějovského oddílu Magda Robo-
vá, jež pro nejlepší aktéry populární 
závěrečné soutěže Vinař roku připra-
vila kromě dalších cen i speciální me-
daile se stylovým potiskem.

Nejprve se však zápolilo klasic-
kým stylem, tedy formou kvalifi-
kace. Jak v ní dopadli prostějovští 
lukostřelci a lukostřelkyně? V mu-
žích 2. Josef Křesala (636 bodů) 
a 3. Michal Hlahůlek (632), mezi 
juniory 1. Jan Čalkovský (622), 2. 
Václav Vybíral (589) a  4. Ondřej 
Martinek (516), v  juniorkách 1. 
Eliška Koleňáková (595), 3. Petra 
Cetkovská (521) a 5. Markéta Jan-
číková (380).
Dále mezi kadety 1. Denis Zvo-
nek (626) a  3. Michal Rolenc 
(541), v kadetkách 1. Zita Pecha-
nová (488), ve starších žácích 1. 
Jindřich Kopecký (584), 2. Ště-

pán Marke (526) a 3. Josef Tuček 
(501), mezi staršími žákyněmi 3. 
Zuzana Křečková (560) a  4. Ni-
kola Šínová (512), v  seniorech 
5. Zdeněk Zapletal (550) a 6. Ivo 
Macenauer (505).
Opravdovým vyvrcholením se pak 
stal výše zmíněný a  velmi oblíbený 
Vinař roku, přičemž hned dvěma ka-
tegoriím vládli domácí zástupci. Do-
spělé totiž vyhrál Josef Křesala před 
Michalem Hlahůlkem, dorostenec-
kou kategorii opanovala dokonce 
celá prostějovská trojice: vítězný Jan 
Čalkovský, stříbrný Michal Rolenc 
a bronzový Ondřej Martinek!
Pouze žactvu nekraloval nikdo 
z klubu organizátorů, nýbrž Adéla 
Fučíková ze Šanova. Nikola Šínová 
ale obsadila pěknou třetí pozici. 
„Gratulujeme vítězům i  všem dal-
ším medailistům a děkujeme všem 
za skvělý závod. Jak účastníkům, 
tak těm, kteří se podíleli na pořádá-

ní Ceny Moravy 2023. Velké díky 
samozřejmě patří také všem našim 

partnerům, zejména statutárnímu 
městu Prostějov, Olomouckému 

kraji a  firmě Norma,“ zdůraznila 
Robová.  (son)
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CENY MORAVY

PROSTĚJOV Posledním závodem této letní sezóny, 
který na své střelnici u zimního stadionu pořádal oddíl 
Lukostřelba Prostějov, byla tradiční Cena Moravy 2023. 
Její průběh ozdobila jak rekordní účast 69 závodníků, tak 
kvalitní výkony ve všech věkových kategoriích.

pro Večerník

PŮVODNÍ
zpravodajství

MarekMarek
 SONNEVEND SONNEVEND

 Foto: Facebook Foto: Facebook  Foto: Facebook

KOLÁROVO, PROSTĚJOV Dal-
ším mezinárodním turnajem, který 
absolvovali mládežničtí zápasníci 
TJ Sokol Čechovice, byla Velká 
cena Kolárova 2023. Tentokrát tedy 
vyrazili do zahraničí, k  našim vý-
chodním sousedům na Slovensko.
A jako vždy byli svěřenci hlavního tre-
néra Vojtěcha Szilvy po výkonnostní 
i  výsledkové stránce velmi úspěšní, 
když domů přivezli pět cenných kovů: 
dvě zlaté medaile, dvě stříbrné a jednu 
bronzovou. Řecko-římským stylem 

zápasilo 89 závodníků ze čtyř zemí 
(domácí SR, Rumunsko, Maďarsko, 
Česko).
 Zde je umístění jednotlivých bor-
ců z Hané: 1. Lukáš Vávra (mladší 
žáci do 52 kilogramů, absolvoval 
4  utkání), 1. Pavel Zbořil (mladší 
žáci do 63 kg, 4  utkání), 2. Adam 
Dvořák (přípravka kategorie A  do 
37 kg, 3  utkání), 2. Filip Jílek (pří-
pravka kategorie B do 40 kg, 2 utká-
ní), 3. Martin Zatloukal (starší žáci 
do 75 kg, 4 utkání).  (son)

PROSTĚJOV Nádherný areál Klubu biatlonu Pro-
stějov v krásném prostředí mezi Zdětínem a Bělec-
kým Mlýnem, který vybudovali i zrekonstruovali 
oddíloví členové za nezištné pomoci rodičů do 
současné podoby, nese své ovoce. Závodníci hlavně 
mládežnických kategorií se zde systematicky při-
 pravují pod vedením výborných trenérů Romana 
Večeři (současně klubový předseda a stále kvalitní 
biatlonista), Tomáše Ševčíka a Martina Bábka.
Po úspěšném uspořádání Regionálního závodu v let-
ním biatlonu žactva, dorostu a dospělých právě v areálu 
KB Prostějov za účasti 150 startujících se vyslanci ha-
náckého klubu rozjeli na další klání jak po České repub-

lice, tak i do zahraničí. A dosahovali skvělých výsledků. 
Například František Ševčík zazářil na mezinárodním 
mistrovství Polska, kde vyhrál všechny disciplíny, do 
nichž zasáhl! Tedy vytrvalostní závod, sprint i  štafetu 
dorostenců, byl hvězdou národního výběru ČR.
Další zastávkou byl Slovenský pohár v Predajné se 
ziskem dvou medailí. Vytrvalostní závod: doros-
tenci – 2. František Ševčík, muži – 3. Roman Veče-
řa, 4. Tomáš Ševčík. Závod s hromadným startem: 
žákyně – 6. Eliška Večeřová. Sprint: dorostenci – 5. 
František Ševčík, muži – 5. Roman Večeřa, 7. To-
máš Ševčík, další kategorie – 14. Helena Slintáková, 
22. Michael Vlk, 23. Jakub Koukal, 24. Jan Mička.
Na konci srpna pak prostějovští biatlonisté exce-
lovali při Českém poháru v Plzni, kde talentovaní 
chlapci žákovského věku získali tři cenné kovy 
včetně dvou zlatých! Zasloužila se o to nejen parádní 
střelba, ale i bojovnost na trati. Marek Dostálek neminul 
žádný terč a Jakub Špaček netrefil jedinkrát.

Výsledky – vytrvalostní závod: 3. Jakub Špaček, 8. Ma-
rek Dostálek, 9. Mikuláš Všetička, 23. Richard Bábek, 
29. Dominik Černý. Sprint: 1. Jakub Špaček, 1. Marek 
Dostálek, 9. Richard Bábek, 12. Mikuláš Všetička, 22. 
Dominik Černý.
„Z tohoto stručného přehledu je vidět, že systematická 
práce trenérů v čele s Romanem Večeřou se u mládež-
nických kategorií vyplácí. Klub biatlonu Prostějov je 
v Olomouckém kraji jasnou jedničkou a v rámci České 
republiky patří mezi velice dobré oddíly. Všude vzorně 
reprezentuje statutární město Prostějov. Právě jemu, 
Olomouckému kraji i všem dalším partnerům chceme 
moc poděkovat za výraznou a  nezištnou podporu,“ 
uvedl čestný předseda KB Prostějov Antonín Dušek. 
„Velkým vyznamenáním kvalitní systematické práce na-
šeho klubu bylo také ocenění dvou jeho členů při slav-
nostním vyhlášení ankety Sportovec města Prostějova 
2022, ze kterého si ceny v jedné z kategorií odnesli Ro-
man Večeřa a František Ševčík,“ doplnil Dušek.  (son)

Mladí čechovičtí zápasníciMladí čechovičtí zápasníci
medailově medailově uspěli rovněžuspěli rovněž
ve slovenském Kolárovuve slovenském Kolárovu



Domácí lodivod už před zápasem 
řešil řadu potíží. Z  důvodu karetní-
ho trestu chyběl Zapletal, do toho se 
v týdnu zranila i brankářská jednička 
Vejmola a  do zápasu nemohli zasáh-
nout v  důsledku zranění ani marodi 
Rolinek, Šimek a  Kulig s  Machem. 
I  trenér Valachovič musel sáhnout 
do sestavy, když postrádal zraněného 
dispečera hry Čermáka a disciplinár-
ně potrestaného Otrísala. Navíc se 
rozhodl nechat od počátku na střídač-
ce Jokoviče a  Vandase, místo nichž 
nastoupili Mezera a Tauš.

První čtvrthodina patřila jednoznač-
ně domácím hráčům, kteří začali 
velmi aktivně a  svého soupeře pře-
hrávali. Vše nakonec vyústilo i v první 
branku a Prostějov šel do vedení. Po-
stupem času se ale hra začala vyrov-
návat, naopak konec první půle i  vi-
nou dvou vynucených střídání patřil 
hostům, kteří dokázali využít své dvě 
šance a skóre otočili. 
Druhá půle začala podobně jako ta 
první a  eskáčko postupně svůj tlak 
stupňovalo, zatímco hosté čím dál více 
na jakoukoliv mezihru rezignovali. Vše 
eskalovalo v  poslední půlhodině, kdy 
domácí dokázali dobýt tuto tvrz a třemi 
zásahy skóre otočili ve svůj prospěch.

Ač v úvodu hráli hlavně domácí, tak prv-
ní pokus mezi tři tyče měli hosté, kdy to 
zkoušel stříleným centrem jeden z útoč-
níků, ale Krynského nepřekvapil. Premi-
érové zakončení domácích obstaral Elbel, 
ale těžký volej dostatečně nesklopil. V 18. 
minutě už se lidé na stadionu radovali, 
kdy centrovaný míč na zadní tyči uklidil 
do odkryté klece hlavou právě Elbel, který 
poslal eskáčko do vedení – 1:0. Od první 
branky se hra vyrovnala, ale mezi dvacá-
tou a pětatřicátou minutou větší ohrožení 
nepřišlo ani na jedné straně. Právě ve 35. 
minutě přišel první problém pro domácí, 
kdy hřiště opustil kvůli potížím s tříslem 
Elbel. Minutu nato navíc přišlo vyrovná-
ní, kdy se míč po několika odrazech do-
stal k Vlasákovi, a ten jej i s přispěním teče 
uklidil přesně za tyč – 1:1. Pět minut před 
přestávkou odkulhal ze hřiště další hráč 
Prostějova, tentokrát Spáčil kvůli problé-
mu s kotníkem a Gábriš ho nahradil jen 
pár sekund před druhou brankou hostů. 
Centr po přímém kopu prodloužil jeden 
z hráčů k Jeřábkovi, který z malého vápna 
nedal brankáři šanci – 1:2.
Do druhé půle šel Prostějov s vědomím, 
že potřebuje skóre otočit a  podle toho 
to i vypadalo. V první šanci byl Silný, ale 
v  těžkém úhlu už nedokázal míč poslat 
na branku. Poté vyrovnání z  kopačky 
Koudelky zabránil bránící hráč blokem, 
ale Líšeň nebyla schopna dostat se dál 
jak na třicet metrů od branky. Stupňující 
tlak vyvrcholil v 70. minutě, kdy se k od-

raženému míči dostal Koudelka a ranou 
za vápnem trefil nejlépe, jak mohl. Míč se 
od břevna svalil do branky a bylo srovná-
no – 2:2. Vedení mohl hostům z největší 
šance ve druhé půli vrátit Vandas, ale jeho 
rybička skončila na tyči. V  83. minutě 
přišel zlomový moment, kdy dostal mezi 
obránce míč Malec a  obránci nezbývalo 
nic jiného než zatáhnout za záchrannou 
brzdu. Penaltu si vzal na starost host z Ba-
níku Ostravy Petr Jaroň, který poslal míč 
prudkou ranou k pravé tyči, načež bran-
kář Veselý šel na druhou stranu a neměl 
tudíž nárok – 3:2. Hosté se snažili dát vše 
dopředu, ale do zakončení se nedostali, 
naopak krátce před koncem po rychlém 
kontru Malce s Jaroňem přihrával mladí-
ček z Baníku před prázdnou branku Silné-
mu, který pečetil domácí výhru. K respek-
tu ke svému bývalému klubu Silný tuto 
branku neslavil, ale radost z vítězství měl 
stejně velkou jako jeho spoluhráči.

V sobotním zápase se nedá ukázat na ni-
koho jiného než Jana Koudelku, který byl 
hlavním hnacím motorem Prostějova za 
obratem. Už úvodní branku zápasu při-
pravil skvělým centrem. Druhou branku 
dal neuvěřitelnou ranou a  celkově dnes 
působil jako znovuzrozený. Snad mu to 
vydrží i do dalších zápasů po menší krizi.

Na prvního asistenta sudího Volfa 
zrovna v  lásce nikdo ze střídačky 

Prostějova vzpomínat nebude. Od 
začátku zápasu zde probíhaly jisté 
rozepře a vše vyvrcholilo v závěru, 
kdy po žluté kartě masérovi už 
neudržel nervy na uzdě vedou-
cí mužstva Martin Musil, který 
jej počastoval nepěknými výrazy. 
S  jeho kroky měli problém i  fa-
noušci. Důležitost pomezního byla 
opravdu trošku za hranou...

Na hřišti byla velmi poklidná 
a  žádné vážnější potíže mezi obě-
ma tábory sudí řešit nemusel. Oba 
celky se dobře znají a  po zápase 
tak spolu prohodily pár slov. Na 
tribunách byla ale situace doslova 
až tristní. Návštěvnost 350 diváků 
je sama o sobě opravdu chabá a ne-
důstojná druhé ligy. Přitom zrov-
na v  sobotním duelu přišli diváci 
o hodně.

kouč hostů se tiskové konference
po zápase nezúčastnil

a jeho hodnocení
se nepodařilo získat

„Já musím poděkovat klukům i  celému týmu. Odehráli jsme skvělý 
zápas. Líšeň hrála z hlubokého bloku a my jsme byli hodně na míči. 
Chyběla mi v určitých pasážích ještě větší trpělivost, protože nás ni-
kdo nenapadal. Dali jsme krásnou první branku, potom jsme ale na 
dvacet minut vypadli z role a po poločasu prohrávali. Ve druhé půli 
jsme navázali na začátek první a vydrželi jsme to až do konce zápasu. 
Zjednodušili jsme pak i hru a  tohle nám velmi pomohlo. Dali jsme 
tři krásné branky a já jsem naprosto spokojený. Viděl jsem nasazení 
i obrovskou vůli po vítězství, čehož si nesmírně cením.“

PROSTĚJOV Další důležitý zápas v ces-
tě za klidnějšími vodami čekal na fotba-
listy eskáčka v  sobotu dopoledne, kdy 
přivítali soupeře z Líšně a chtěli navázat 
na předchozí dva zápasy s tímto sokem, 
které dopadly úspěšně. Po skvělém vstu-
pu do zápasu přišla v závěru půle studená 
sprcha, ale druhý poločas byl jasně v režii 
prostějovského celku a kouč Pavel Zava-
dil (na snímku) tak po zápase mohl být 
velmi spokojen.

Jan FREHAR
 Jak zní vaše hodnocení zápasu?

„Já musím poděkovat klukům i  celému 
týmu. Odehráli jsme skvělý zápas. Líšeň hrá-
la z hlubokého bloku a my jsme byli hodně 
na míči. Chyběla mi v určitých pasážích ještě 
větší trpělivost, protože nás nikdo nenapa-
dal. Dali jsme krásnou první branku, potom 
jsme ale na dvacet minut vypadli z role a po 
poločasu prohrávali. Ve druhé půli jsme 
navázali na začátek první a vydrželi jsme to 
až do konce zápasu. Zjednodušili jsme pak 
i hru a tohle nám velmi pomohlo. Dali jsme 
tři krásné branky a já jsem naprosto spokoje-
ný. Viděl jsem nasazení i obrovskou vůli po 
vítězství, čehož si nesmírně cením.“

 Chvílemi to připomínalo házenou. 
Tam je trpělivost nejdůležitějším atribu-
tem. Dá se tato věc nějakým způsobem 
naučit?
„Souhlasím, že to bylo pro tento zápas 
zcela zásadní. My jsme se připravovali na 

to, pokud Líšeň do tohoto bloku zaleze, 
tak že musíme rychle přenášet hru ze 
strany na stranu a dostávat míče do vápna. 
Tohle je hodně těžké a má s tím problém 
každý celek, když hraje do plných. Tím, 
že jsme ale nahoře měli dva velmi silové 
hráče, tak jsme si o ně mohli pomoct. Oba 
odvedli skvělý výkon.“

 Po hodině hry to soupeř zatáhl ješ-
tě víc. Bylo to ještě těžší, nebo naopak 
jednodušší, že jste měli více času na vý-
stavbu hry?
„Bylo to určitě jednodušší v tom, že jsme 
byli blíže k bráně. To je jeden faktor, ale 
hlavně tam pak bylo vidět, že jsme doká-
zali hru zrychlit a  postupně tam hledat 
okna. Skvěle fungovala i záloha, která si 
chodila pro míče. Obzvláště ´Koudy´ 
(Jan Koudelka – pozn.red.), který odehrál 
skvělý zápas, musím před ním smek-
nout. Celkově ale zahráli skvěle všichni 
a rychle se do toho dostali i ti, co šli do 
hry místo zraněných hráčů narychlo, což 
je další důležitý ukazatel.“

 Když jste zmínil dvě nucená střídá-
ní. Byl ten výpadek na konci první půle 
způsoben spíše těmito změnami, nebo 
lacině obdrženou brankou, po které 
bylo srovnáno? 
„Ztratit dva hráče, kteří měli v zápase vel-
mi dobře nakročeno, určitě nebylo nic, co 
bychom chtěli zažít. Ale museli jsme se 
s  tím vypořádat a  kluci, co tam přišli, je 
dokázali nahradit. Jsem s nimi spokojen.“

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

OLOMOUC-HOLICE V  rámci 10.  kola 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY čekal na fot-
balisty Prostějova v posledním období 
oblíbený soupeř z Líšně, kterého v loň-
ském ročníku eskáčko dvakrát porazilo. 
Nyní na to v holické azylu potřebovali 
navázat a přidat další body do tabulky 
druhé nejvyšší soutěže, čímž se dostat mimo sestupové příčky. Vstup do 
sobotního utkání tomu jasně napovídal, ale pak přišla velmi studená spr-
cha v závěru poločasu. Zranění vyřadilo ze zápasu Elbela i Spáčila a do 
toho hosté dvěma brankami otočili stav. Ve druhé půli už ale na hřišti bylo 
jen jedno mužstvo – 1.SK. Svěřenci trenérského dua Mazura - Zavadil si 
tak připsalo důležité a především zasloužené tři body.

Studená sprcha do kabin pomohla, 
eskáčko ve druhé půli dominovalo
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„Odehráli jsme skvìlý zápas,“ 
tìšilo kouèe
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SK Líšeň 2019

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA – 12. kolo
1.SK Prostějov 4:2 

4 : 2 
( 1 : 2 )

LÍSEÒPROSTÌJOV

Rohové kopy: 6Rozhodčí: Trska – Volf, Černoevič  Diváků: 350

Branka: 18. Elbel, 70. Koudelka, 84. z penalty Jaroň, 88. Silný

Střely na branku: 4

Rohové kopy: 5
Žluté karty: 12. Elbel, 86. Koudelka
Střídání: 32. Cienciala za Elbela, 42. Gábriš za Spáčila, 46. Silný za Bartolomea,
 88. Bolf za Ciencialu, 88. Macháček za Koudelku

Střely mimo branku: 5 Střely na branku: 3

Branky: 36. Vlasák, 42. Jeřábek

Střely mimo branku: 5

Žluté karty: 58. Polášek, 82. Mezera, 83. Veselý
Střídání: 61. Vandas za Tauše, 72. Aldin za Machalíka, 85. Raab za Vlasáka,
 85. Mionič za Sokola, 85. Jokovič za Poláška

Pavla ZavadilaPavla Zavadilapro Večerník

původní
reportáž

JanJan FREHAR FREHAR

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

klikni na
www.vecernikpv.cz

 Foto: Jan Frehar



Jak jste viděl sobotní zápas?
„Začali jsme velmi dobře. Povedlo se nám vstře-
lit branku a měli jsme tlak. Pak jsme ale bohužel 
z role trošku vypadli a dostali dva laciné góly. Jinak 
si myslím, že soupeř téměř nebyl u našeho vápna. 
Takový výpadek bychom ale mít neměli a zbyteč-
ně jsme si to sami zkomplikovali. My jsme byli 
všude, ale zároveň nikde... Ve druhém poločase se 
nám vstup opět vydařil, ale tentokrát už jsme to 
zvládli po celý poločas a zaslouženě jsme duel za 
mě otočili.“

Čemu přičítáte výpadek na konci první 
půle?
„Těžko říct. My dostaneme branku ze standardky, 
kde jejich nejlepší hlavičkář je úplně sám. To se 
nám prostě stávat nemůže! Je to jen naše blbost... 

První branka byla spíše 
náhodná, kde se to po-
odráželo k  soupeři a  ten 
to uklidil. Na druhou stra-
nu jsem rád, že jsme pak 
ukázali sílu a ve druhém 
poločase to otočili ve svůj 
prospěch.“

Obzvlášť vy jste tam 
ve druhé půli byl téměř 

všude. Pro míče jste si chodil do hloubi pole, 
ale i na hrot. Cítil jste, že je potřeba to pomoci 
nastartovat?
„Trenér mi po poločase říkal, že jsem málo ve 
hře a musím se víc ukazovat, tak jsem se ho sna-
žil poslechnout. (smích) Já jsem nechtěl úplně 
chodit až někam nízko, protože já ten míč po-
třebuji mezi řady, abych se s  ním otočil a  hrál 
dopředu. Hodně to bylo způsobeno i tím, jak se 
soupeř zatáhl a my hráli stále blíž jejich brance. 
Tohle je pro mě určitě lepší situace.“ 

Nepřekvapila vás trochu Líšeň, která se 
rozhodla ve druhé půli jen betonovat a rezig-
novala na hru směrem dopředu?
„Myslím si, že jim hodně chyběl Čermák na 
středu hřiště, který jim diriguje hru. Řekl bych, 

že tento zápas byl hodně podobný tomu po-
slednímu, co jsme na jaře vyhráli. Oni to mají 
založené na poctivé hře dozadu, ale my jsme 
dneska tou pracovitostí a chutí to zlomit je do-
kázali zcela přehrát.“

Vaše branka na 2:2  byla výstavní. Věděl 
jste přesně, kam to budete chtít kopat, nebo to 
bylo spíše zavřít oči a zkusit to?
„Ke mně to tak dobře skočilo, že jsem hned vě-
děl, že to budu zkoušet. Chtěl jsem mířit na zad-

ní tyčku, ale že to tam zaplavalo až tak, je 
spíše i trošku štěstí. Musím ale říct, že 

když to letělo, tak už jsem věděl, že 
to bude gól. Tady ty míče skvěle 
plachtí.“ (smích) 

Líšeň se stává oblíbený sou-
peřem? Přeci jen poslední tři 
zápasy a  tři výhry, takovou bi-
lanci s každým nemáte.

„Je pravda, že loni na podzim jsme tam taky 
nejeli v dobré situaci, kdy jsme bodů moc ne-
měli a prohrávali tam taky 1:2. Otočili jsme to 
na 3:2  a  pak jsme do konce podzimu udělali 
dvanáct bodů. Doufám, že to tak bude i  nyní 
a uděláme ještě co nejvíce bodů, abychom měli 
klidnější zimní přípravu.“ 

Proč jste nešel sám na penaltu za stavu 2:2?
„On už to trochu naznačil Dušan Melichárek. 
(smích) Já už jsem začínal cítit, že toho mám tak 
akorát, a úplně jsem nebyl přesvědčený, že bych 
ji měl kopat. Peťa Jaroň si to vzal a řekl si o ni. 
Klobouk dolů, že i přes svůj mladý věk zachoval 
klid a poslal ji přesně k tyči. Ne, že bych ji jinak 
kopat nešel, ale jak říkal Dušan, už tam byla troš-
ku zesranost.“ (směje se) 
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Špílmachr eskáčka na začátku ročníku F:NL nebyl 
v optimální formě, ale postupně se znovu dostává do své 
obvyklé provozní teploty. V zápase proti soupeři z Líšně 
to potvrdil a  jasně ukázal, co všechno dovede nabíd-
nout, když mu zápas takzvaně chutná. Gólem 
a asistencí svůj skvělý výkon ještě vyšperkoval. 

JAN KOUDELKA

                                                      

PODLE

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

Tentokrát jsme se zaměřili na dva 
útočníky, kteří do hry přišli až v  průběhu zápasu. 
Domácí útočník, který je paradoxně silně spjat právě 
s Líšní, ukázal, proč si jej eskáčko před sezónou na hos-
tování z Jablonce bralo. Našly se tam sice nepřesnosti, 
ale vepředu byl dotěrný až hnusný a v závěru dokázal 
i skórovat. Na opačné straně měl půlhodinu Vandas 
a v jedné šanci trefil tyč. Jinak ale neměl nic, protože 
mu ani spoluhráči nijak zvlášť nepomohli. 44

JAN JAN 

SILNÝSILNÝ

PAVEL PAVEL 
VANDASVANDAS
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Dojde ve Zbrojovce k zemětřesení? 
Tradiční klub se v posledním období 
trápí i ve druhé lize a ztráta na vedou-
cí Vyškov postupně narůstá. Stále 
více se také mluví o možném konci 
kouče Klusáčka, který to má nahnu-
té i s fanoušky. Skloňuje se dokonce 
jméno exprostějovského lodivoda 
Pavla Šustra. Uvidíme, co přinesou 

dny během repre pauzy… 

F:NL

VRÁTÍ SE VEJMOLA NA PODZIM 

pro Večerník

Původní
zpravodajství 

JanJan FREHAR FREHAR

„Za ten měsíc, co jsme ve funkci, se 
mi potvrdilo, že zdejší mužstvo má 
opravdu kvalitu, hlavně pak skvě-
lý charakter. Každý z  hráčů chápe 
svou roli a  reaguje správně, i  když 
třeba nehraje. V  tom je také síla 
kolektivu. Pevně věřím, že základ 
je pevně daný a  na něm můžeme 
nadále stavět a rozvíjet ho tak, aby 
pozitivních výsledků bylo co nej-
více,“ zmínil svůj pohled na kádr 

eskáčka kouč Pavel Zavadil, který 
vede mužstvo v  praxi jako hlavní 
kouč pod dozorem velezkušeného 
Josefa Mazury. A stejně jako ostatní 
členové týmu měl po vítězném zá-
pase důvod k radosti a k rozhovoru 
vzal i svého syna. 
Pauzu, která nyní přijde na řadu, 
v  prostějovském klubu rozhod-
ně vítají. Zdravotní problémy řeší 
jednička Luděk Vejmola a do toho 
přišly hned dvě špatné zprávy v zá-
pase s Líšní, kdy musel hřiště opus-
tit Elbel a  následně i  Spáčil. „Nám 
se to teď malinko nakupilo, zranění 
přibývalo. Luděk Vejmola se nám 
zranil v tréninku, má problém se zá-
nártní kůstkou, má to v dlaze. Mu-

sím však říct, že ho Voloďa (Kryn-
skij) skvěle nahradil a  předvedl 
spolehlivý výkon. Další dva zranění 
mě hodně mrzí. Věřím ale, že se 
během repre pauzy dají kluci do 
pořádku, protože předváděli velmi 
dobré výkony,“ konstatoval Zavadil. 
Následně kouč 1.SK Prostějov 
prozradil, jak bude vypadat dru-
hý reprezentační blok v  rámci 
podzimní části, po kterém na 
eskáčko čekají poslední čty-
ři zápasy podzimn části F:NL?
„V  neděli dostali kluci volno, ale 
v pondělí se už budou hlásit zpátky 
v tréninkovém módu. Bude nás če-
kat poměrně náročný týdenní pro-
ces, kde budeme vše nadále pilovat. 
Potom dostanou kluci na víkend 
oddech, aby si mohli vyčistit hla-
vy, srovnat myšlenky a  od pondělí 
už pak přijde na řadu příprava na 
Příbram. Tam jedeme hned v  pá-
tek v  podvečer s  tím, že chceme 
i v tomto případě vydolovat body,“ 
prozradil plány během reprezentač-
ní pauzy lodivod Pavel Zavadil .  

PROSTĚJOV Fotbalisté prostějovského eskáčka dokázali 
i potřetí v řadě porazit soupeře z Líšně a díky tříbodovému 
zisku se po delším čase odpoutali ze sestupových příček 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY, takže důvod k lepší náladě po 
druhý reprezentační blok je více než zřejmý. I tak ale če-
ká na všechny spousta práce. Kouč pak také věří, že se 
během čtrnácti dnů vrátí do procesu některý z aktuálně 
zraněných hráčů. 

PROSTĚJOV Zatím tak trochu v ústraní 
hlavního dění působil v  letošním roč-
níku Jan Koudelka (na snímku), který ji-
nak pravidelně patří mezi stabilní pilíře 
sestavy a zřejmě i největšího oblíbence 
tribun. Že své fotbalové přednosti neza-
pomněl, ukázal v rámci sobotního zápasu 
FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY proti Líšni, kde 
se stal jasným tahounem modro-bílých 
barev ke třem bodům. První branku po-
sadil na hlavu Elbelovi, druhou dal sám 
a nutno dodat, že by mohla obletět i rub-
riky GÓL MĚSÍCE. Celkově pak taky hod-
ně dřel a balóny mu šly od nohy, jak jsou 
všichni zvyklí. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

JanJan FREHAR FREHAR

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Ostatní výsledky 12. kola: 

* 

Branky:

karty:

* Varnsdorf 

karty:

n:

Reprezentační pauza
 v pozitivní atmosféře DO BRANKY?

Zapletal dostal dva zápasy 
Prostějov (jaf) – Po reprezentační 
pauze už bude moci kouč Zavadil opět 
počítat s křídelníkem Michalem Zaple-
talem, který za své vyloučení v  rámci 
třetího kola Mol Cupu na půdě Mladé 
Boleslavi dostal stop na dvě utkání. 
První polovinu trestu si odbyl už v zá-
pase s Jihlavou a druhá část o víkendo-
vém v zápase proti Líšni. 

Prostějov (jaf) – Skvělé gesto v zápase 
mezi Varnsdorfem a Vyškovem předve-
dl Pavlo Rudnyrskyy. Hráč původem 
z Ukrajiny měl našlápnuto do jasné tu-
tovky, ale když viděl, že obránce Souaré-
ho postihlo zranění svalu, neváhal a míč 
poslal do zázemí, aby nechal hostujícího 
hráče ošetřit. „Velmi si vážíme počínání 
domácího matadora, který místo po-
stupu do vyložené brankové příležitosti 
prokázal duch fair play,“ napsal vyškov-
ský klub k Rudnytskyyho činu na svůj 
web. „Jsme si vědomi, že chování Rud-
nytskyyho není v  dnešní společnosti 
a  v  dnešním fotbale samozřejmostí, 
a o to více si vážíme jeho činu. A touto 
formou vzkazujeme velké poděkování 
za celý klub MFK Vyškov,“ vzkázal varn-
sdorfskému hráči.

Prostějov (jaf) – Disciplinární ko-
mise na svém posledním zasedání ře-
šila i řadu prohřešků v zápase domácí 
Kroměříže proti Vlašimi. Kouč Čer-
venka dostal stop na jedno utkání za 
červenou kartu během duelu. Kustod 
Hanácké Slavie Ivo Světlík za vulgární 
urážky, kontakt s  rozhodčím i  opuš-
tění vymezené zóny dostal dokonce 
dvanáct zápasů a  klub dostal pokutu 
ve výši třiceti tisíc korun. 

RYCHLÝ
NÍK

               

PROSTĚJOV V minulé nomina-
ci kouče reprezentace do 20  let 
Pavla Šustra byl defenzivní zá-
ložník či stoper prostějovské-
ho eskáčka Karel Spáčil mezi 
náhradníky. V  rámci říjnového 
srazu se už pozvánky dočkal 
a  společně se svými vrstevníky 
se mohl těšit na přípravné zá-
pasy proti Norsku a  Německu. 
Figuroval totiž v hlavním výběru 
národního týmu kategorie do 
dvaceti roků.
Většinu tréninkového období před 
závěrem podzimní části druhé nej-
vyšší soutěže se tak měl realizační 
tým obejít bez odchovance klubu, 
což ale nikomu s  ohledem na tyto 
povinnosti nevadilo. Jenže přišel 
smolný moment v posledním zápa-
se proti Líšni a talent prostějovské-
ho fotbalu může litovat. 
Psala se 40. minuta, když Spáčila 
za vápnem soupeře atakoval jeden 
z  hráčů a  dvacetiletý talent zůstal 
ležet na zemi. Očividně jej silně li-
mitoval kotník, a i když se ho snažil 
rozhýbat, tak to nešlo. Brzy tak při-
šel ke střídačce jasný pokyn a hráč 
odkulhal ze hřiště. Při odchodu 
hlásil, že neví, zda se jedná jen 
o  nakopnutí, či i  výron a  s  hlavou 
v dlaních tak opouštěl hřiště. Nejen 
proto, že nemohl dále pomoci svým 
kamarádům, ale i z  faktu, že repre-
zentační dres mu s největší pravdě-
podobností unikne.  (jaf)

Už je to takovým nepsaným pravidlem, 
ale eskáčko umí pravidelně předvést to 
nejlepší v  těch zápasech, kde už hraje 
téměř o všechno. Sobotní duel v holickém 
azylu mužstvo koučů mazury a Zavadila 
potřebovalo zvládnout za všech okol-
ností, aby se dostalo do klidnějších vod 
a neztratilo kontakt. Silně mi tento zápas 
připomínal utkání s rezervou Slavie, kde 
se hrálo doslova o  život. Prostějov zase 
předvedl skvělý výkon, kde kromě dvaceti 
minut není co vytknout, navíc s přičtením 
okolností se i to dá omluvit. Je však trošku 
škoda, že to takto nejde pravidelně. Pak 
by se určitě dýchalo daleko lépe.  

Jan FREHAR

GLOSA GLOSA 



PROTIVANOV V  domácím dresu 
byl nejmladším hráčem, který se na 
trávník podíval od začátku a  na kraji 
zálohy dokázal využít své rychlosti, 
kdy dělal problémy obraně. V prvním 
poločase toho ale stejně jako další 
moc neměl. Ve druhém do konce 
svého pobytu na hřišti už sršel větší 
aktivitou a byl také u dvou šancí, ale 
ani on se stejně jako spoluhráči se 
proti Plumlovu už prosadit nedoká-
zal, načež Marian Fiedler (na sním-
ku) přiznal, že právě koncovka je 
momentálně v  Protivanově tématem 
číslo jedna. 

Jan FREHAR
 Jak zní vaše hodnocení zápasu?

„První polovina toho moc nenabídla, 
bylo to hodně o  vyčkávání. Celkově 
si ale myslím, že jsme i tam byli lepším 
mužstvem. Ve druhé si myslím, že jsme 

byli určitě lepší, jen jsme to nedokázali 
potvrdit i  nějakou brankou. Konec už 
byl nahoru – dolů a  zrodila se remíza. 
Pro nás možná ztráta, ale každý bod se 
může počítat.“

 Nemrzí to obzvláště po druhé 
půli, kde jste dominovali?
„To ano. Do druhé půle jsme si řekli, že 
na soupeře vletíme a půjdeme do všeho. 
Měli jsme tam i  dobré příležitosti, ale 
často jsme to přehrávali. I  já jsem tam 
měl dvě příležitosti, kdy to už asi chtělo 
zkusit. I za bod jsem tak rád, ale ty tři by 
byly určitě ještě lepší.“

 První branka se jen tak nevidí. Co 
jste na takovou trefu říkal?
„Já jsem vlastně jen slavil, protože jsem 
to ani neviděl. (smích) Už jsem se totiž 
otáčel, aby mi neutekl můj hráč, a  na-
jednou se všichni radovali. Brankáři to 
tam podjelo pod nohou, což se může 
přihodit. Je škoda, že jsme takový dárek 
neudrželi a nepřidali třeba ještě uklidňu-
jící trefu.“ 

 Co vám celkově schází směrem 
do koncovky? Po vápno to přitom 
špatné nebylo.
„Je pravdou, že to nás trápí dlouhodobě. 
Šancí a pološancí máme hodně, ale pak 
přijde na zakončení a je z toho většinou 
malá domů nebo míříme hodně mimo. 
Na tom musíme zapracovat, protože 
efektivita nás sráží, a  když nebudeme 
šance dávat, bude nás to stát zbytečné 
body.“

Protivanovský kouč měl k dispozici dobrou 
sestavu a nechyběl mu například i Ondřej 
Milar, který většinu zápasů v důsledku pra-
covních povinností nestíhá. Toho tak chtěl 
v nedělním zápase využít a mohl si postup-
ně dovolit i obměnit čerstvé síly směrem 
dopředu. Hrající trenér Plumlova Karel 
Frantík se naopak opět vrátil na trávníky, 
kdy stihl poslední minuty. K tomu mu schá-
zel i vykartovaný velezkušený Bárta, ale zase 
se mohl spolehnout na nové přírůstky opro-
ti minulému týdnu. 

Od začátku bylo patrné, že domácí se bu-
dou snažit kombinační hrou přelstít sou-
peře, který však nikam nepospíchal a čekal 
na své případné šance v hlubším bloku. Na 
to se i přes vstřelenou branku nedařilo Pro-
tivanovu najít cestu, takže i  branka padla 
ryze díky štěstí a náhodě. Na opačné straně 
ukázal Plumlov skvělou efektivitu, kdy po 
rohovém kopu dokázal vykřesat gól hned 
z  první šance a  srovnat. Jinak byl ale ob-
rázek víceméně nudný, míč trávil většinu 
času kolem poloviny hřiště. 
Ve druhé půli už toho bylo k vidění více. 
Domácí hráči zvýšili svou aktivitu a unave-
nější obrana hostů začala mít určitá okén-
ka. Pomohlo i prostřídání, ale chybělo da-

leko lepší zakončení, protože přes velkou 
převahu se ryzí tutovky dají spočítat na 
prstech jedné ruky. Plumlov se k většímu 
ohrožení dostával až v závěru, ale své rychlé 
kontry taky nedokázal využít. 

Domácí od začátku chtěli být aktivnějším 
celkem, ale nedařilo se jim dostávat do ne-
bezpečných prostor, kam je hosté nepouště-
li. Všemu mohla pomoci první branka, která 
padla doslova z ničeho, když malá domů od 
Kotlána propadla Simandlovi pod nohou 
až do branky a Protivanov mohl slavit – 1:0. 
Plumlov ale nezmatkoval a nadále čekal na 
své šance. Ta první přišla v 18. minutě, kdy 
měli hráči příležitost rohového kopu a z něj 
se hned povedlo srovnat, míč dostal do 
branky Plajner. Divákům se sice moc nelíbil 
zákrok na brankáře Pitáka, ale sudí měl hned 
jasno – 1:1. Z dalšího průběhu první půle se 
ale kromě branek nedá příliš věcí vypích-
nout, protože míč byl od obou branek až 
zbytečně daleko. 
Ve druhém dějství se zdálo, že obraz bude 
stejný, ale postupem času přidávali hlavně 
domácí na obrátkách a začali se dostávat 
do daleko nebezpečnějších pozic. Franti-
šek Pospíšil ale mířil jen do rukavic bran-
káře Simandla, stejně jako Sedlák. Jednu 
z největších šancí měl na své kopačce Gr-
mela, který dostal centr do ideální pozice 
a volej nemyslel vůbec špatně, jenže minul 
bližší tyč branky. Na druhé straně se mohl 

stát z ojedinělé akce hrdinou Jiří Kiška, ale 
pálil taky mimo. Domácí pak v tlaku pokra-
čovali, ale Závodní až trestuhodně minul 
branku z ideální pozice na malém vápně, 
Grmela se zase neprotlačil přes blok a Vy-
bíhal jednu z akcí překombinoval. V závěru 
tak mohli rozhodnout hosté, kdy brejk řešil 
Hladký centrem na Frantíka, ale scházela 
mu větší výška k  překonání posledního 
obránce.  

Ač byli po většinu zápasu pod tlakem, 
tak se nedá opomenout příspěvek jed-
noho z nejstarších hráčů na hřišti Petra 
Kišky. „Peca“ znovu předvedl, jak kvalit-
ním hráčem je, dokázal v nejedné situaci 
vše uklidnit a bez něj by šla rozehrávka 
Plumlova úplně do kopru. I  on se sice 
nevyvaroval nějakých chyb, ale výkon to 
byl spolehlivý. 

První branka by rozhodně měla patřit do 
silvestrovského sestřihu, protože i  bran-
kář Simandl se jí jednou bude hodně 
smát. Jednoduchá malá domů od Kotlá-
na mu totiž podjela pod nohou a téměř 
polovina domácích hráčů v první řadě ani 
nevěděla, že může slavit, protože si byla 
jistá, že míč poletí dopředu, a už se vracela 
zpátky na svá místa…

I  přes chladné počasí zavítalo do útulného 
prostředí v Protivanově dost diváků, kteří si 
zápas užili se vším všudy. Domácí často ne-
nechali nit suchou na sudím, ale zahanbit se 
nenechali ani někteří příznivci hostů. K regio-
nálnímu souboji to tak trochu patří. Na hřišti 
to pak byla o něco spřátelenější atmosféra. 

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

PROTIVANOV V  rámci 10. 
kola „A“ skupiny I.A  třídy 
Olomouckého KFS čekal na 
fotbalisty Plumlova druhý re-
gionální souboj v  řadě, načež 
na půdě soupeře z Protivanova 
chtěli navázat na úspěch proti Pivínu. Ve velmi sychravém pod-
zimním počasí, které sever regionu Prostějovska nabídl, padly obě 
branky už v úvodních dvaceti minutách zápasu, kdy to v prvním 
poločase byla ale spíše víceméně nuda. Ve druhém byli daleko ak-
tivnější domácí hráči, jenže svoji herní převahu nedokázali v dru-
hou branku přetavit a v závěru po jednom z brejků mohli být rádi, 
že nebyli ještě potrestáni. Dělba bodů tak znamená, že Plumlov 
je nadále v lepší polovině tabulky druhé nejvyšší krajské soutěže, 
Protivanov zůstává těsně za ní. 

„První poločas jsme se snažili hrát, ale to se nám dařilo jen na naší polovině, 
bylo to takové nemastné – neslané. Bez šancí a větších možností na obou 
stranách. Dostali jsme se do vedení hodně se štěstím. Pro nás ale byla smůla, 
že soupeř z ojedinělé šance v první půli srovnal. Do druhé půle jsme šli s tím, 
že to musíme více rozběhat vepředu, což se podařilo, ale chyběl nám větší 
klid a trochu sobeckosti vzít to na sebe. Hledali jsme tak další hráče místo 
zakončení a některé šance spálili. Remíza je pro nás dnes spíše ztrátou, ale na 
druhou stranu musím kluky pochválit, protože ve druhé půli jsme dokázali 
soupeře zatlačit.“  

„Druhé derby, ve kterém jsme chtěli hrát to, co v mi-
nulém týdnu. Ale nebylo to úplně ono. Scházelo nám 
větší nasazení a obzvláště ve druhé půli to bylo vidět, 
kdy nás soupeř hodně zatlačil. V kabině jsme si přitom 
řekli, že musíme přidat, ale přišlo mi, že se to zcela mi-
nulo účinkem. Ve druhé půli byl soupeř až o třídu lepší 
jako my. V závěru už to bylo nahoru – dolů a mohli jsme 
rozhodnout i my, ale jinak můžeme být s bodem určitě 
spokojenější.“ 

 Foto: Jan Frehar
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Sokol Plumlov

I.A třída Olomouckého KFS, skupina „A“ – 10. kolo
SK Protivanov

Protivanov si 
s Plumlovem body podělil

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

1 : 1 
( 1 : 1 )

PLUMLOVPROTIVANOV

Rohové kopy: 3Rozhodčí: Vilímek – Vybíral, Chuda  Diváků: 101

Branka: 9. Kotlán (vlastní)

Střely na branku: 4

Rohové kopy: 6
Žluté karty: 23. Závodný, 41. Henek
Střídání: 58. Liška za Fiedlera, 58. Vybíhal za F. Pospíšila, 68. Z. Pospíšil za Henka

Střely mimo branku: 8 Střely na branku: 2

Branky:  18. Plajner

Střely mimo branku: 5

Žlutá karta: 90. Kolařík.
Střídání: 69. Kolařík za Bureše, 86. Frantík za Aujezdského

klikni na
www.vecernikpv.cz

pro Večerník
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Derby pro Lipovou

Dva celky, které to k sobě nemají 
zrovna daleko se potkaly v rámci 
desátého kola krajského přeboru 
a  úspěšnější byli na půdě svého 
soupeře hosté z  Lipové, kteří se 
dostali do vedení už v prvním po-
ločase a krátce po přestávce se jim 
podařilo navýšit. 
„My jsme dnes zase horko těžko 
skládali základní jedenáctku. Těch 
absencí je už opravdu moc a  jsem 
rád, že kluci z  béčka a  dorostu 
k tomu přistupují takto zodpovědně. 
V prvním poločase to bylo ještě her-
ně vyrovnané, ale musím uznat, že 
soupeř byl nebezpečnější. My jsme 
tam udělali jednu chybu po autovém 
vhazovaní a  z  následného centru 
padla branka a  soupeř se dostal do 
vedení,“ prozradil na úvod kouč Ko-
nice Petr Ullmann.
Jako o zasloužené výhře hovořil pak 
kouč Lipové Pavel Růžička. „Potvr-
dili jsme stoupají tendenci a  jsem 
rád, že jsme zvládli tohle derby. 
Řekl bych, že jsme měli od začátku 
zápasu herně navrch a bylo tak spí-
še otázkou času, kdy se nám podaří 
dát nějaké branky. Mohli jsme určitě 
rozhodnout dříve,“ načal své hodno-
cení. 
Po poločase 0:1 se ještě mohly dít 
zajímavé věci, ale vše hosté utnu-
ly v  rozmezí tří minut, kdy přidali 
další dva zásahy a bylo praktiky po 
zápase. „Tam jsme utkání defini-
tivně zlomili, protože o  tři branky 
už soupeř věděl, že bude jen těžko 
něco dělat. My jsme pak i  trošku 
polevili, ale pro vítězství jsme si do-
kázali dojít a utkání v klidu dohrát,“ 
pokračoval Růžička.
„Ve druhém poločase jsme se snažili 
tlačit dopředu, ale Lipová ukázala, 
v čem je momentálně silná. Počkala 
si na své šance a podařilo se ji zvýšit 
vedení v krátkém sledu, kde vlastně 
bylo za stavu 3:0 prakticky rozhod-
nuto. My jsme ještě korigovali v zá-
věru krásnou střelou Kořenovského, 
ale navíc už to nestačilo a sportovně 
musím uznat, že soupeř dnes vyhrál 
zaslouženě,“ doplnil Ullmann, který 
pevně věří, že do konce podzimu 
se mu ještě některý z  marodů vrátí 
a potvrdil, že u kapitána Filipa Dreš-

ra se skutečně jedná o  prasklé vazy 
a bude rok bez fotbalu.
 Lipová tak po sérii nezdarů má nyní 
zase naopak šňůru dobrých výsled-
ků a kouč přesně ví, kdy se začal lá-
mat chleba. „Hrozně nám pomohl 
příchod Badry, kterého máme z Pro-
stějova. Díky němu máme daleko 
větší sílu vepředu, a  právě branky 
nám v  úvodu ročníku scházeli. Teď 
se o něj můžeme opřít a za to jsme 
velmi rádi. Snad tak budeme pokra-
čovat i  v  dalších zápasech,“ doplnil 
Růžička závěrem. 

Sokol Konice
1:3
 (0:1) SK LipováSK Lipová

Branky: 80. Kořenovský – 23 a 59. 
Badra, 56. Pěček. Rozhodčí: Tráv-
níček – Svoboda, Aberle. Žluté 
karty: 69. Hrušák, 74. Kopečný, 78. 
Zimmermann (L). Diváků: 150.
Sestava Konice: Vévoda – Drešr 
(46. Burget), V. Cetkovský, Bílý, Ja-
neček (67. J. Krása) – P. Krása, Ši-
růček, Kořenovský, Bačovský – O. 
Cetkovský, Jašíček. Trenér: Petr 
Ullmann. 
Sestava Lipové: Kalmár – Takáč, 
Ráček, Bokůvka – Musil, Stryk, 
Hrušák (75. Zimmermann), Vyko-
pal – Badra (75. Šup), Vraj (64. Ko-
pečný), Pěček (83. Žilka). Trenér:
Pavel Růžička. 

Èechovická 
krize prohloubena

Ani v domácím prostředí proti da-
lekému soupeři z  Velkých Losin 
se Čechovicím nepovedlo urvat 
body a odpíchnout se z krize zase 
na vítěznou vlnu. Navíc v  duelu 
kvůli druhým žlutým kartám při-
šli o  další dva hráče a  kouč bude 
mít plnou hlavu starostí, jak se-
stavu v  dalším zápase poskládat, 
protože absencí už začíná být sku-
tečně moc. 
„Do utkání jsme vstoupili aktivně 
a náš výkon splňoval parametry, jaké 
jsme si řekli. Co nám ale vázlo byla 
přesnější muška, protože jsme měli 
čtyři tutové šance, které musíme 
proměňovat, jestli chceme v  zápa-
sech uspět. Soupeř naopak zahrozil 
a  trefil břevno. Varování nám ne-

stačilo a do poločasu jsme tak šli se 
ztrátou jedné branky, i když opticky 
jsme na tom byli daleko lépe my,“ 
glosoval první poločas kouč Čecho-
vic Pavel Kucharčuk. 
Do druhé půle tak byla taktika jas-
ná. Otočit nepříznivý vývoj zápasu 
a  před vlastními fanoušky zvítězit. 
„Podařilo se nám brzy srovnat a vše 
vypadalo, že by se mohlo podařit, 
jenže v  další řadě šancí jsme opět 
vyhořeli a troufnu si tvrdit, že kdyby-
chom hráli ještě teď, tak další branku 
už nepřidáme,“ pokračoval lodivod. 
Závěr pak jeho svěřenci nezvládli, 
což jej nenechalo chladným. „Mu-
sím hráče pokárat za dvě zcela zby-
tečné červené karty po dvou žlutých 
kartách, kterým předcházely chyby, 
které nemůžeme udělat. Schytali 
jsme za to i trest v podání rozhodu-
jící branky a  jsme zase mínus dva 
hráče na další kolo. Teď se musíme 
odrazit od toho, co dnes šlo a v příš-
tím zápase to dotáhnout k bodům,“ 
zakončil Kucharčuk. 

1:2
 (0:1) Velké LosinyVelké Losiny

Branky: 53. Haluza – 30. a 86. Uvízl. 
Rozhodčí: Konečný – Slota, Vičar. 
Žluté karty: 18. Kadlec, 23. a  75. 
Lakomý, 60. a 77. Novák – 75. Šimá-
ček, 83. Kubíček. Červené karty:
75. Lakomý, 77. Novák (Č). Divá-
ků: 168. 
Sestava Čechovic: Holásek – Ze-
lina, Lakomý, Jurníček, Veselý (86. 
Faltýnek) – Kadlec (46. Luža), No-
vák, Petržela, Muzikant (77. Hanák) 
– Haluza (86. Koláček), Halouzka. 
Trenér: Pavel Kucharčuk. 

Urèice v obøí krizi
Už šestou porážku v  řadě zapsali 
fotbalisté Určic, kteří coby nová-
ček zjišťují, že krajský přebor je 
skokem oproti I.A třídě. Mužstvo 
tentokrát padlo na půdě Mohel-
nice a  na posledním místě jim 
postupně další kluby stále více 
utíkají. Podaří se celku ještě v prů-
běhu podzimní části najít cestu 
ven z této šlamastyky?

V  Mohelnice to byl neuvěřitelně 
špatný vstup do utkání, kdy hned 
po devíti minutách prohrávali hosté 
o dvě branky. Na to se ještě podaři-
lo zásluhou Halouzky odpovědět 
a zkorigovat, ale poslední slovo měli 
zase domácí, kteří přidali v  závěru 
pojistku a připsali si další tři body do 
tabulky. Určice se čtyřmi body zůstá-
vají na poslední příčce a boj o holý 
život je blíž a blíž. (jaf)

3:1
 (2:1)

Branky: 7. a  83. Brulík, 9. Ryba – 
36. Halouzka. Rozhodčí: Kouřílek 
– Látal, Konečný. Žluté karty: 49. 
Nguyen, 76. Linhart – 53. Horák. 
Diváků: 70.
Sestava Určic: Sohlich – Navrátil 
(36. Piňos), Rus, Bureš (59. Paul), 
Mariánek, Halouzka, Slezák (74. 
Škrabal), Valina, Němčík, Vaverka, 
Horák. Trenér: Petr Gottwald.
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MSD-E: 
11. kolo, sobota 14. , 15.00 
hodin: Skaštice – FC Kostelec na Hané 
(rozhodèí: Mitura - Krupa, Machorek)

11. kolo, sobota 14. , 15.00 
hodin: Rapotín - TJ Sokol Èechovice 
( - Kundrát, Svoboda), Sokol 
Bìlotín – Sokol Konice (Køebský 
- Hrbáèek, Perutka), Sokol Urèice – 
Brodek u Pøerova (Látal – Koneèný, 
Borovièka), SK Lipová - FK Medlov 
(nedìle 15. 10., 15.00, Ondráèek – 
Svoboda, Vít)

11. kolo, nedìle 15. jna, 15.00 hodin: 
Sokol Plumlov – SK Paseka (sobota 14. 
10., 15.00, Milek – Bìhal, Foral), SK 
Loštice 1923 – SK Protivanov (Koneèný 
– Petr, Bìhal), TJ Sokol Lesnice – Sokol 
v Pivínì (J. Horák – A. Horák, Kopecký)

11. kolo, sobota 14. jna, 15.00 
hodin: FC Kralice na Hané – FC Beòov 
(Chládek – Motal, Brázdil)

11. kolo, nedìle 15. , 15.00 hodin: 
Sokol Brodek u Prostìjova – Sokol 

Vilímek – Panák, Minx), Sokol Dub nad 
Moravou – Sokol Otaslavice (sobota 
14. 10., 15.00, Pekárek – Koníèek, 

Sokol Vrchoslavice 1946 – 
SK Radslavice (Majer – Mašek, Minx),
Sokol Mostkovice – Sokol Klenovice 
(Koníèek – Kašík, neurèeno)

11. kolo, sobota 14. záøí, 15.00 hodin: 
FC Hnìvotín – Sokol Vícov (Straka – 
Šebesta), Haná Prostìjov – Slovan 

 (Rosskohl)

11. kolo, nedìle 15. , 15.00 hodin: TJ 

14. 10., 15.00), 
 FC 

Dobromilice – TJ Jiskra Brodek u Konice, 

– Sokol 

8. kolo, nedìle 15. jna, 15.00 
hodin: 

Tištín, , TJ 
Sokol v Pivín

3. kolo, nedìle 15. , 15.00 hodin: 
TJ Sokol Zdìtín – TJ Jiskra Brodek 

Hvozd – TJ Sokol 
, TJ 

Vilémov – FK Luká

7. kolo, nedìle 15. , 15.00 hodin: 

(rozhodèí nehlášeni).

7. kolo, sobota 14. øíjna, 15.00 
hodin: 
(  – rozhodèí nehlášeni),

11.00, rozhodèí nehlášeni)
MSDL starší dorost:

11. kolo, nedìle 15. øíjna, 10.30 hodin: 

(Poláèek – Jílková, neuèeno)
MSDL mladší dorost:

11. kolo, nedìle 15. øíjna, 12.45 hodin: 

(Poláèek – Jílková, neuèeno) 
MSDD-E st.

11. kolo, sobota 14. øíjna, 10.00 
hodin: 
(Havrlant)

MSDD-E ml.
11. kolo, sobota 14. øíjna, 12.15 
hodin: 
(Havrlant).

11. kolo, nedìle 15. , 10.00 hodin: 

nehlášeni) 

11. kolo, nedìle 15. øíjna, 12.00 hodin: 

nehlášeni)
SpSM-U13

11. kolo, nedìle 15. øíjna, 10.00 hodin: 

nehlášeni)

SpSM-U12
11. kolo, nedìle 15. øíjna, 12.00 hodin:

nehlášeni)

11. kolo, sobota 14. øíjna, 14.00 hodin: 

- neuèeno), FKM Konice – SK Haòovice 
(nedìle 15. 10., 10.00, Minx - neurèeno)

2. kolo, støeda 11. øíjna, 15.00 hodin: 

11. kolo, nedìle 15. øíjna, 10.00 
hodin: 
– Øetìzárna (sobota 14. 10., 10.00, 

14. 10., 11.45, 

Protivanov (Pøenosil). 

11. kolo, nedìle 15. , 10.00 hodin: 

2. kolo, støeda 11. øíjna, 15.00 hodin: 

(Hrbáèek)
11. kolo, sobota 14. øíjna, 10.00 hodin: 

2. kolo, støeda 11. øíjna, 16.30 hodin: 

(Hrbáèek).
11. kolo, sobota 14. øíjna, 11.45 hodin: 

2. kolo, støeda 11. øíjna, 16.00 hodin: 

Beroun
11. kolo, sobota 14. øíjna, 10.00 hodin: 

11. kolo, sobota 14. , 15.30 hodin: 

10. kolo, støeda 11. øíjna, 16.30 hodin: 

Brodek u Konice
8. kolo, sobota 14. øíjna, 10.00 
hodin: 

Kralice na Hané (10.30)

13. kolo, úterý 10. øíjna, 16.30 hodin: 

3. kolo, pátek 13. øíjna, 16.30 hodin: 

11. kolo, nedìle 15. øíjna, 10.00 hodin: 

návštìvu! (jaf) 

PROSTÌJOVSKO Desáté kolo pøineslo bitvu na severu 

se radovali hosté, kteøí svého soka dokázali udolat pomìrem 3:1. 

LIPOVÁ ZVLÁDLA DERBY,

KOSTELEC DOMA OPÌT ZVÍTÌZIL 

LAŠKOV, PROSTĚJOV Ve svém 
pravidelném zápasovém rytmu po-
kračovaly dvěma sobotními turnaji 
okresní soutěže v malé kopané ČUS 
Prostějovska 2023, tentokrát byla na 
programu skupina Severozápad na 
hřištích v Laškově a Prostějově.
Na laškovském trávníku se očekával tvr-
dý boj o účast ve finálovém turnaji le-
tošní okresní ligy, ale opak byl pravdou. 
Domácí 1.FC jakožto naprostý suverén 
severozápadní grupy i  průběžně druzí 
Orli Otinoves jednoznačně přehráli 
třetí Spojené kluby Hluchov/Čehovice 
i čtvrtou FC Zavadilku Prostějov, čímž 
s  předstihem postoupili na závěrečné 
klání čtyřčlenné elity.
Na prostějovském hřišti v Brněnské uli-
ci si hráči FC Juniors Hluchov i BF Pro-
stějov s chutí zastříleli a stoupají tabul-
kou vzhůru. Naopak tým FC Daniels 
Prostějov se během podzimní části ještě 
nesešel ani k jednomu střetnutí, tím pá-

dem se mu připisují samé kontumační 
porážky.   (bk, son)

3. TURNAJE (5. a 6. kolo) 
Hřiště Laškov: 1.FC Laškov – FC Za-
vadilka Prostějov 10:1, Laškov – Spoje-
né kluby Hluchov/Čehovice 9:0, Orli 
Otinoves – Zavadilka PV 10:1, Otino-
ves – Hluchov/Čehovice 5:0.
Hřiště Prostějov, Brněnská ulice: FC 
Daniels Prostějov – BF Prostějov 0:5, 
Daniels PV – FC Juniors Hluchov 0:5, 
SK Prostějov 88 – BF Prostějov 2:7, SK 
Prostějov – J. Hluchov 1:10.

1. Laškov 13 2 0 91:14 41
2. Otinoves 11 0 4 65:39 33

Ze Severozápadu postoupila 
do finálového turnaje o mistra

pro Večerník 
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„Do utkání jsme vstoupili fantas-
ticky, hned v  první minutě jsme 
dali branku. Pravděpodobně šlo 
ale o  ofsajd, takže neplatila. To 
nás ale zdravě nakoplo i do dalších 
minut. Byli jsme i  nadále aktivní 
a hrálo se na polovině soupeře. Po-
tom jsme ale přenechali trošku hru 
soupeři, protože jsme ztráceli zby-
tečně míče. Soupeř byl v optickém 
tlaku, ale právě v  této pasáži hry 

jsme utkání paradoxně rozhodli. 
Preisler tam obešel hráče na kraji 
a  dal míč do vápna, kde to Denis 
Holub uklidil a  poslal nás do ve-
dení. Následně jsme dokázali dát 
ze standardky, kdy nám trošku po-
mohl i terén. Míč zapadl přesně za 
tyč a  vedli jsme tak o  dvě branky. 
Soupeř neměl žádnou vyloženou 
šanci a  střely z  větší vzdálenosti 
dokázal řešit brankář Vítek,“ shr-

nul dění první půle kouč Lubomír 
Keluc.
Do druhé půle se i s ohledem na vý-
sledek pokračovalo ve stejném duchu 
jako končilo dějství první. „Ve druhém 
poločasu jsme spíše bojovali. Soupeř 
měl více míč na kopačkách, ale měl 
takový platonický tlak. Nebyl schopen 
se dostat do nějaké velké šance a bez 
toho se jen těžko dávají góly. Musím 
kluky pochválit za závěr, kdy jsme do-
kázali hru kouskovat a uhráli jsme to 
zkušeně, jak by to mělo za takového 
stavu vypadat. Soupeř to hrál i naivně 
a tvrdě. Nebyly tam ani nějaké názna-
ky, že by míče létaly ze strany na stra-
nu,“ pokračoval Keluc.
„Pro nás je to nesmírně důležitá 
výhra, navíc se spodek tabulky vy-
rovnal se středem, takže pro nás jen 
dobře. A pokud se nám podaří bodo-

vat i v dalších zápasech, tak můžeme 
jít do klidnějších vod tabulky. Dnes 
musím kluky pochválit za bojovný 
výkon a odedřený zápas,“ dodal zá-
věrem spokojený lodivod.  (jaf)

FC Kostelec 
na Hané2:0

 (2:0)

Branky: 34. a 39. Holub. Rozhod-
čí: Jahoda – Holub, Čampišová. 
Žluté karty: 28. Ondroušek, 90. 
Preisler, 90+3. Lužný – 82. Hönig, 
91. Naňák. Diváků: 175.
Sestava Kostelce: Vítek – Fajstl, 
Zbožínek, Ondroušek, L. Grulich 
– Kořenovský (81. Lužný) – Skal-
ník (90+2. A. Grulich), Klimeš (81. 
Los), Škrabal – Holub (67. Hruban), 
Preisler. Trenér: Lubomír Keluc.

PROSTÌJOV V rámci desátého pokraèování divize se 
fotbalisté Kostelce radovali potøetí ze zisku plného poètu 

Divize, sk. E

ÈECHOVICE I URÈICE

OPÌT ZA NULA

O výhře rozhodly dvě branky Holuba



Přesto domácí k  utkání přistoupili se 
vší vážností, odměnou jim bylo dal-
ší vítězství a  pátá nula pro obrannou 
řadu, v  zádech s  Kubou Polákem. Ten 
nakonec nemusel řešit nebezpečnou 
situaci ve čtvrté minutě, kdy se po stan-
dardce ocitl sám ve vápně hostující 
Mlčoch, jeho pokus se ale mezi tři tyče 
nevměstnal. Ještě předtím svůj projektil 
vyslal Lukáš Zapletal, ale ani on neměl 
seřízená mířidla. Pokusy Vojtáška či na 
druhé straně Rozehnala nemohly bran-
káře vůbec ohrozit. Vzrušení přinesla až 

situace z deváté minuty, kdy na poslední 
chvíli vypíchl Tomáš Grepl míč svému 
soupeři, teď již po zhlédnutí videa víme, 
že zcela správně bez možnosti pokutové-
ho kopu proti naší družině. Další pokus 
Zapletala skončil jen v náruči gólmana 
Troubek. Dlouhou klidnou pasáž 
vyplnila jen standardka hostů, zakončila 
ji nebezpečná střela z kopaček Martina 
Neorala, již ale brankář Zápeca vyrazil 
na roh. O  chvíli později už ale takové 
štěstí neměl. Nepřímý kop prodloužil 
Radek Bridzik k  volnému Neoralovi, 

jehož hlavičku ještě gólman vyrazil, ale 
jen zpět k  nohám stopera domácích, 
který se do odkryté brány nemýlil – 1:0. 
Také další nebezpečná situace vyústila 
v branku. Po ose Rozehnal – Všianský – 
Bridzik se posledně jmenovaný prosadil 
krásnou ranou na vzdálenější tyč a navý-
šil vedení – 2:0. Především Zapletal pak 
zaměstnával hostující obranu, bohužel 
střelecký apetit ne a ne přetavit ve vytou-
ženou branku. 
Až do pětapadesáté minuty se toho na 
hřišti příliš neudálo. Poté se hosté ocitli 
asi v nejnebezpečnější akci utkání. Pro-
ti střele Brázdy byl však výtečný Kuba 
Polák, dorážku pak zneškodnil Neoral. 
O  chvíli později se konečně prosadil 
aktivní Zapletal, jeho branka však pro of-
sajd nahrávajícího Všianského nemohla 

být uznána. Ve velké šanci se pak ocitl 
Spálovský, ale ani nadvakrát míč za záda 
hostujícího gólmana dopravit nedoká-
zal. To se nepovedlo ani Všianskému, 
který se uvolnil, ale jen provětral Zápe-
covy rukavice. Po centru Rozehnala, kte-
rý především ve druhé půli zaměstnával 
krajní obránce, se mohl prosadit střída-
jící Lukáš Chlud, míč však nedokázal 
trefit dle svých představ. Opět po centru 
Rozehnala měl zcela volné působiště 
Martin Neoral, svým pokusem hlavou 
však mířil pouze do boční sítě. Sprint 
přes celé hřiště pak předvedl Martin 
Buček, jeho střela mířila pouze do při-
pravených rukavic hostujícího brankáře. 
Víc už se v 10. kole neudálo, zcela zaslou-
ženě si tak fotbalisté Klenovic dokráčeli 
k dalšímu vítězství a mohli si společně se 

svými fanoušky na závěr zakřičet vítězný 
pokřik.

Sokol Klenovice 
na Hané2:0

 (2:0) FK FK 
TroubkyTroubky

Branky: 28. Neoral, 36. Bridzik. Roz-
hodčí: J. Horák – A. Horák, Kopecký. 
Žluté karty: 42. Owusu – 29. Petráš, 44. 
Mlčoch. Diváků: 105.
Sestava Klenovic: Polák – Grepl, Ne-
oral, Procházka, Nehera – Zapletal, 
Rozehnal, Bridzik (46. Buček), Owusu, 
Spálovský (72. Chlud) – Všianský (81. 
Carapic). Trenér: Vladimír Horák.

Hodnocení tren
éra Klenovic Vladimíra Horáka:

 „Z  naší strany prvních dvacet minut 

MSDL ML.
10. kolo:  Poruba – Znojmo 1:2 (1:2). Branky: 39. 

Opava – Sigma Ol „B“ 1:1 (1:1). Branky: 

1 (0:1). Branky: 

40. 

(1:0). Branky: 

10. kolo:

Nové Sady – 
Chválkovice 0:1 (0:0). Branka: Dub nad/M – 

Horka 

10. kolo: 
Branky: 

Slatinice 

Dolany – Velká Byst-

Plumlov-Proti-

10. kolo: Moravský Beroun – Ol.-Chomoutov 

Olšany u PV – Lutín 1:0 (1:0). Branka: 

1:1 (1:1). Branky: 

Velký Týnec – 

Vícov – 

10. kolo:

Klenovice – 
Troubky 2:0 (2:0). Branky: 

Horní 
40. 

Radslavice – Dub nad 
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10. kolo:  Bzenec – Kozlovice 0:2 (0:1). Branky: 

Vsetín – Skaštice 1:0 
(1:0). Branka: 

Strání - Šternberk 

43. 

Kostelec na 

10. kolo:

Branky: 49. 

30. 
Medlov – 

1:2 (0:1). Branky: 

10. kolo:

Libina – Lesnice 1:1 (0:1). Branky: 
Bludov – Maletín 

Protivanov - Plumlov 1:1 (1:1). Branky: 

Paseka - Olešnice 1:1 (0:1). Branky: 

10. kolo:

Kovalovice – 

31. 

36 WWW.VECERNIKPV.CZ 37WWW.VECERNIKPV.CZ

MSDL ST.
10. kolo:  

Opava – Sigma 

Branky: 

0:1 (0:1). Branka: 

1. kolo:

1. 

Tištín – 
Nezamyslice „B“ 2:1 (0:1). Branky: 

1 Výšovice  7 7 0 0 26:8 19 2 0

2:1 (1:0). Branky: Jesenec-
Dzbel – Hvozd 0:2 (0:0). Branky: Brodek 

Branky: 

10. kolo:

Vrahovice – Plumlov „B“ 0:2 (0:1). Branky: 

Konice „B“ – Kostelec n/H „B“ 

TJ Sokol Vícov
1:7
 (1:2)

Branky: 16. Bošek – 78. a 87. Knopp, 13. a 62. 
Fencl, 1. Klabačka, 46. z penalty Niessner, 85. 
Keňa. Rozhodčí: Tandler – Zemánek, To-
mášek. Žluté karty: 4. Šobr, 29. Dostál, 49. 
Humpolíček – 48. Fencl, 49. Vrána, 66. Bá-
bek, 83. Odstrčil. Červené karty: 49. Hum-
políček – 49. Vrána. Diváci: 110.
Sestava Vícova: Šobr – Tesařík (13. Bart-
lík), Humpolíček, Látal, Dostál – Ježek, 
Ritschel, Rajnoha, Bošek – Štěpánek, Plis-
ka. Trenér: Miroslav Krutovský.

Hodnocení trenéra Vícova 
Miroslava Krutovského:

 „Do zápasu jsme vstoupili katastrofálně 

a po pár minutách prohrávali 0:2. V prů-
běhu poločasu jsme snížili a poté jsme byli 
lepší, nic už jsme ale z toho nevytěžili. Do 
druhého poločasu jsme šli s tím, že to oto-
číme, že má tým na takový obrat sílu. Ne-
podařilo se však. Soupeř měl brzy penaltu, 
kterou proměnil. Pak přišly červené karty 
a další šance soupeře. Ve druhém poločase 
jsme podali špatný výkon. Musíme zjistit, 
kde se stala chyba. Je to velká ostuda.“

Sokol Olšany 
1:0
 (1:0) TJ Sigma LutínTJ Sigma Lutín

Branka: 38. Šnejdar (vlastní). Rozhodčí:
Petr – Valouch, J. Novák. Žluté karty: 76. 
Ďurina – 61. Vymazal, 76. Skoumal, 78. 
Vykydal. Diváci: 326.

Sestava Olšan u Prostějova: Bokůvka – 
Keluc, Hansl, Lobodáš, J. Pospíšil – Elner, 
Ďurina (89. Aila), Koleňák (75. Marek), 
Seidler (56. Kaprál) – A. Pospíšil ml., Samek 
(89. Nakládal). Trenér: Antonín Pospíšil.

Hodnocení trenéra Olšan u Prostějova 
Antonína Pospíšila:

 „Bylo to derby a věděli jsme, že to nebude 
jednoduché utkání. Soupeř měl zkušený 
tým, řada hráčů hrávala i  krajský přebor. 
My jsme nicméně měli více ze hry a více 
šancí. Soupeřův brankář nás opakovaně 
vychytal, podle mě na tuto soutěž nadstan-
dardní gólman. Po našem tlaku si Lutín 
dal branku svým útočníkem, stalo se tak 
po centru do vápna. Pak se hrálo nahoru – 
dolů. My to nějak ubojovali. Pro nás jsou to 
důležité tři body.“  (sob, jaf)

PROSTÌJOVSKO Další týden za sebou mají i celky v rámci „B“ 
skupiny I.B tøídy, kde se tentokrát zadaøilo doma Olšanùm, které 
zvítìzily pøed vlastním publikem v rámci derby proti Lutínu a zapsaly 

1. B tøída, sk. B

Uherský Brode
2:3
 (1:3)

Branky: 3. Psotková, 90. z  penalty 
Adamíková – 2. Keňová, 11. a 42. Su-
chánková. Rozhodčí: Schnürbacher 
– Zpěvák, Řihák. Žluté karty: 60. 
Daňková. Diváků: 58.
Sestava Prostějova: Hrazdilová – 
Tanenbergerová, Tichá, Vykopalová, 

Zapletalová – Halgašová, Suchánko-
vá, Kopečková, Zahradníčková – Ke-
ňová, Daňková. Střídaly: Martinčí-
ková, Milerová, Barešová. Trenér:
David Pekař.

Hodnocení trenéra 
Prostějova Davida Pekaře:

„Na půdu soupeřek jsme neodjížděli 
úplně kompletní, některé holky nám 
vypadly z důvodu nemoci či zranění, 
i  tak jsme ale chtěli ukázat zlepšený 

výkon a domů přivézt body. Musím 
říct, že oproti minulému týdnu jsem 
tam viděl velký posun v řadě herních 
aspektů, holky za to musím jedno-
značně pochválit. Výhru jsme si za-
sloužili a mohla přijít i vyšším rozdí-
lem, ale od tohoto výkonu se určitě 
můžeme odpíchnout, protože dnes 
to opravdu splňovalo kritéria. Snad 
takto budeme pokračovat i  nadále.“ 

(jaf)

Mostkovice
4:2
 (2:2) Vlkoš Vlkoš 

Branky: 26. Karafiátová, 44. Smičková, 71. Kra-
váková, 83. Vlková – 6. Rajsiglová, 41. Lungová. 
Rozhodčí: Hubáček – Procházka, Kordzik. 
Žluté karty: bez karet. Diváků: 63.
Sestava Mostkovic: Krčová – Smičková, Kra-
váková, Karafiátová, Šišková, Vaverková, Ho-
ráková, Ptáčníková, Lisická, Vlková, Hynková. 
Střídaly: Pišťáková, Nováčková. Trenérka:
Alena Molerová. 

Hodnocení trenérky 
Mostkovic Aleny Molerové:

 „Do zápasu jsme vstoupily vlažně. Soupeř 
nás i v 10 lidech zejména ve středu hřiště 
přehrával, z  čehož vyplynula i  rychle in-
kasovaná branka. Poté se hra vyrovnala 
a nám se povedlo po rohovém kopu sní-

žit, kdy od rohového praporku zakroutila 
míč přímo do brány Karafiátová tak, že si 
s tím soupeřky nedokázaly poradit. Ve 41. 
minutě jsme bohužel znovu inkasovaly, ale 
ještě do konce poločasu jsme využily naší 
největší zbraně rohových kopů, kdy opět 
Karafiátová přesně našla hlavu Smičkové. 
Ve druhém poločase jsme již byly více na 
míči my, ale soupeřky dokázaly i s dochá-
zejícími silami hrozit z brejků. Vítězný gól 
se nám povedlo vstřelit v  71. minutě po 
přímém kopu Smičkové, který Kraváková 
protečovala za záda brankářky. Výhru jsme 
si pojistily jak jinak než po rohovém kopu, 
kdy se trefila hlavou Vlková. Za další výhru 
a 3 body do tabulky jsme moc rády, ale zá-
roveň bychom chtěly vyzdvihnout výkon 
soupeřek, které nám byly i v nepříznivém 
počtu vyrovnaným soupeřem po většinu 
utkání a naše vítězství se kvůli tomu nero-
dilo vůbec snadno.“

0:9
 (0:4) ProtivanovProtivanov

Branky: 15., 27., 51. a 81. Průchová, 10., 37. 
a 54. Trubáková, 68. Šmídová, 88. Šimeková. 
Rozhodčí: Bílek, Gregůrek. Diváků 30.
Sestava Protivanova: Frommlová – Mikulo-
vá, Kostíková, Ptáčníková, Šimeková, Smyč-
ková, Ptáčníková, Šmídová, Trubáková, Prů-
chová, Brožovičová. Střídala: Nimrichtrová. 
Trenér: Bronislav Ptáčník.
Hodnocení trenéra Protivanova B.  Ptáčníka:

 „Bylo to spíše takové tréninkové utkání. A otáz-
kou hlavně bylo, kolik dáme gólů. Soupeř nemá 
moc silný tým, což jsme věděli, chtěli jsme 
proto od začátku hrát dopředu a zvednout si 
sebevědomí i  do koncovky. Soupeř bude dál 
prohrávat, pokud se tam nic nezmění, ale holky 
tam i začínají, což je vidět a znát.“  (sob, jaf)

Sokol Otaslavice 
2:0
 (1:0)

Branky: 41. M. Hon, 60. T. Hon. Roz-
hodčí: Vičar – Vachutka, Antoníček. Žluté 
karty: 51. Drmola – 51. Navrátil, 51. Un-
hurian, 79. Válek, 80. Štimpl. Červená 
karta: 51. Zatloukal (T). Diváků: 70.
Sestava Otaslavic: Glouzar – Gerneš (73. 
Krejčí), Kaláb, Maňák, Smékal – Urbánek 
(70. Svoboda), Drmola, Dreksler, Tkáč – M. 
Hon (81. Ruszó), T. Hon. Trenér: Jiří Hon. 
Hodnocení trenéra Otaslavic Jiřího 
Hona: „Do zápasu jsme vstoupili hodně 
špatně. Prvních deset minut to vypadalo, že 
jsme myšlenkami někde jinde. Soupeř nás 
přehrával a naší laxností se dostával do šancí. 

Po čtvrthodince se hra vyrovnala. Zlepšili 
jsme pohyb bez míče a v závěru prvního 
poločasu jsme šli do vedení. V šatně bylo 
trošku dusno, ale asi to bylo potřeba. Proto-
že druhou půlku jsme odehráli daleko lépe. 
Navíc soupeř šel kolem padesáté minuty do 
oslabení za nesportovní chování. Z několika 
šancí se nám podařilo jednu využít. Odsko-
čili jsme o dvě branky a zápas se už víceméně 
dohrával. Musím vyzdvihnout výkon Kalá-
ba, který absolvoval několik stoprocentních 
hlavičkových soubojů. A právě jeho záslu-
hou se soupeři nedařilo dostat se za naši 
obranu. Určitě důležité, cenné tři body.“

3:3
 (1:2) Sokol Brodek Sokol Brodek 

Branky: 43. Černošek, 81. Mlčoch, 90. 
Kocfelda – 2. Janura, 21. Doležel, 74. Ke-
diulych. Rozhodčí: Kundrát – Vilímek, 
Pospíšil. Žluté karty: 90. Perutka (Ú). 
Diváků: 76.
Sestava Brodku u PV: Mudrla – Zatlou-
kal, Bureš, Kediulych, Němec – Kordzik, 
Harazín, Matoušek, Dvořák – Doležel, Ja-
nura (72. Nehera). Trenér: Tomáš Bureš. 
Hodnocení vedoucího mužstva Brodku 

u Prostějova Petra Matyse: 
„Utkání se nám bohužel výsledkově vůbec 
nepodařilo, i když herně to nebylo vůbec 
špatné. Měli jsme výborný vstup do zápasu 
a brzké vedení 2:0. Ale bohužel nepodařilo 
se nám z několika šancí dát třetí gól. A před 
poločasem přišel bohužel gólový trest po 
naší chybě a do kabin se tedy šlo za stavu ‚jen‘ 

PROSTÌJOVSKO1. B tøída, sk. A

SK Protivanov
1:1
 (1:1) Sokol Plumlov Sokol Plumlov 

Více v rozhledně na str. 34

3:1
 (1:0) SK Loštice 1923SK Loštice 1923

Branky: 15. Hýžďál, 52. a 68. Svozil – 78. 
Tomaščák. Rozhodčí: Kouřílek – Matu-
lík, Borovička. Žluté karty: 88. Pospíšil 
– 70. Odložil, 75. a 88. Kobza. Červená 
karta: 88. Kobza (L). Diváků: 96.
Sestava Pivína: Běhalík – S. Vrba, T. 
Vrba, Sedlák, Pospíšil – Hýžďál, Ježek, 
Valtr, T. Ježek (88. Vláčilík) – Barto-

ník (76. Prečan), M. Svozil. Trenér:
Pavel Valtr.
Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra: 

„Věděli jsme, že nás čeká mladý a nepří-
jemný soupeř, který bude chtít prodat 
svůj fyzický fond, což se také potvrdilo. 
V průběhu týdne jsme se na to dobře 
připravili. Dnešní zápas pro nás byl 
i  zkouškou, zda budeme hrát nadále 
vrch, nebo budeme ve středu tabulky 
a postupně spadneme z výsluní. Chtě-
li jsme tak uspět. Povedlo se nám brzy 
dostat do vedení, které se nám povedlo 
na začátku druhé půle navýšit. Až na 
branku nás dnes podržela obrana, kte-
rá hrála perfektně a zaslouží absoluto-
rium. Soupeř měl kvalitu, ale my jsme 
ukázali, že na nás to nestačilo. Jsem rád, 
že jsme zase zabrali za tři body.“  (jaf)

PROSTÌJOVSKO
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Plumlova a v desátém kole zavítali 

prostøedí se tentokrát pøedstavili fotbalisté Pivína a proti 
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Sokol Opatovice
3:0
 (1:0) FC Kralice FC Kralice 

na Hanéna Hané

Branky: 23. Šigut, 52. Hostaša, 81. 
Klvaňa. Rozhodčí: Sedláček – Petr, 
Vláčil. Žluté karty: 67. Schvarz (K). 
Diváků: 60.
Sestava Kralic: Moláček – Hoffman, 

Hlačík, Jurtík, Mirga (46. Žáček), Pe-
trík, Lejsek (87. Lexa), Cibulka, Lich-
novský (46. Svozil), Novotný (53. Ko-
vařík), Schvarz. Trenér: Radim Miler. 

Hodnocení trenéra Kralic na Hané 
Radima Milera:

 „My jsme věděli, že soupeř doma za-
tím ztratil jen jednou za remízu a ne-
čeká nás tak nic snadného. Od začátku 
byla taktika jasná, že se budeme snažit 

zahušťovat hru a  nepouštět soupeře 
do velkých šancí. To se nám v prvním 
poločase i dařilo, ale přesto se domácí 
dostali do vedení. Do druhé půle jsme 
si řekli, že takto budeme pokračovat, 
ale brzo přišla druhá branka. Pak jsme 
nedokázali proměnit penaltu a v závě-
ru dostali ještě třetí branku. Je třeba 
uznat, že soupeř vyhrál asi zaslouže-
ně.“  (jaf)

PROSTÌJOVSKO
1. A tøída, sk.B

www.vecernikpv.cz

Branky: 

3. 

PROSTĚJOVSKO Po roční pauze se fotbalisté Klenovic potkali 
s hráči nedalekých Troubek, kteří se po postupu z okresního pře-
boru trápí. Ačkoliv v úvodu sezóny deklasovali Tovačov, ve třetím 
zápase pak ještě zdolali Vrchoslavice, od té doby však sbírají jen 
samé prohry a krčí se na předposledním místě tabulky. 

2:1 pro nás. I tento moment jsme ale zvládli 
a ve druhé půli se nám přece jenom podařilo 
dát na 3:1. Vše nasvědčovalo tomu, že utkání 
dovedeme do vítězného konce a z několika 
šancí skóre ještě navýšíme. To se bohužel 
nestalo a v poslední desetiminutovce přišel 
trest, kdy domácí využili svého specifického 
prostředí a ze dvou závarů se jim podařilo 
srovnat ztracený zápas. Tohle utkání nám 
musí posloužit k ponaučení do dalších kol 
a věřím, že se podobných chyb vyvarujeme 
už příští zápas. Prostě se nám jen nepovedlo 
několik věcí v jinak dobrém zápase.“

Sokol Horní 

4:0
 (1:0) Vrchoslavice Vrchoslavice 

19461946

Branky: 40. Suchánek, 58. a 78. Šebák, 84. 
Keňo. Rozhodčí: Fuchs – Vláčil, Bažant. 
Žluté karty: 63. Ďopan, 67. Karas, 90. 
Keňo – 71. P. Horák, 72. Lakomý, 84. Kra-
tochvíl, 84. Tomek. Diváků: 120.
Sestava Vrchoslavic: Tomek – Fialka, 
Strašák, Lakomý, Vévoda – Jašek, J. Horák, 
P. Horák, P. Horák, Churý – Kratochvíl. 

Trenér: Michal Olšanský. 
Hodnocení kapitána  Vrchoslavic Vladimíra Fialky:
 „Skóre je pro nás až příliš kruté, protože 
bych řekl, že na šance to bylo vyrovnané 
utkání. Soupeř měl více míč na kopačkách, 
ale my jsme hrozili z rychlých brejků. Bohu-
žel se nám nepovedlo skórovat, zatímco do-
mácí se dostali před poločasem do vedení. 
Ve druhé půli přidali i druhou branku. My 
jsme pak hru trochu otevřeli a mohli i snížit, 
ale gól nám přán asi nebyl. V závěru přidali 
domácí další dvě branky, které už ale byly 
způsobeny naší otevřenou hrou. Porážka asi 
zasloužená, ale určitě zbytečně krutá.“ 

0:3
 (0:2) Sokol Sokol 

MostkoviceMostkovice

Branky: 16. a 47. Drábek, 32. Foret. Roz-
hodčí: Valouch – Kryl, Koníček. Žluté 
karty: 43. Dvořák – 69. Grulich. Diváků: 95.
Sestava Mostkovic: Zapletal – Milar, Bu-
reš, Drábek, Kupka – Němeček, Jančík, 
Skoumal, P. Foret (89. L. Foret) – Hanák 
(59. Šlambor), Grulich (84. Frohn). Tre-
nér: Ondřej Milar. 

Hodnocení asistenta trenéra Mostkovic Ivo Kroupy:
 „Zápas jsme začali aktivněji než soupeř, byli 
jsme pohyblivější a nebezpečnější směrem 
dopředu. Jeho občasné rychlé přechody do 
útočné fáze končily většinou na naší dobře 
hrající obranné čtveřici. Za celý první polo-
čas jsme tak soupeře pustili do dvou vážněj-
ších situací, s kterými si ale bez větších potíží 
poradil náš brankář. My jsme, jak už je nám 
vlastní, často hrozili rychlými protiútoky 
přes křídelní prostory. Z jednoho takového 
úniku a přihrávce za obranu soupeře se nám 
podařilo vstřelit krásnou první branku. Za-
nedlouho poté jsme po standardní situaci 
zvýšili na dva nula a těsně po pauze jsme 
přidali uklidňující třetí gól. Soupeř poté hru 
otevřel, ale vyloženou brankovou příležitost 
měl jen jednu. S tou si výborným zákrokem 
poradil náš brankář. My jsme často chodili 
do otevřené obrany, ale přes spoustu gólo-
vých příležitostí se nám již další branku vsítit 
nepodařilo. Odvážíme si tak zaslouženou 
výhru, podpořenou skvělými fanoušky, kte-
rým patří velký dík. I za nepříznivého počasí 
a v ranních hodinách nás přijeli podpořit ve 
velkém po počtu.“  (jaf)

PROSTĚJOVSKO V 10. kole 1.B 
tř. sk. „B“ Olomouckého KFS na-
stoupili Hanáci ve Velkém Týnci. 
Domácí jsou v tabulce na 2. místě, 
a tak se očekával těžký zápas. 
Ve 3. minutě centrovali domácí hráči 
do vápna Hané, ale míč z hlavy Švé-
dy skončil v  Marákově náruči. Prv-
ních patnáct minut zápasu se hrálo 
stylem nahoru – dolů. V 15. minutě 
nahrál Ošlejšek Hladkému, který 
našel volného Gábora a  ten střelou 
vedle gólmana Hložka otevřel skóre 
zápasu – 0:1. Ve 26. minutě se míč 
odrážel od domácích obránců, až 

střela Hladkého zblízka skončila ve 
„vinklu“ – 0:2. Hned z  protiútoku 
zahrozili domácí a  Doležel snížil na 
1:2. Ve 30. minutě vypálil Gábor, ale 
minul domácí branku. Ve 34. minutě 
zahrával Krupička rohový kop a míč 
dopravil za záda Hložka Gábor – 1:3. 
Ve druhém poločase začali domácí 
velkým tlakem a  v  50. minutě opět 
Doležel snížil na 2:3. Hráči Hané se 
postupně otřepali a v 56. minutě Gá-
bor nádhernou střelou z  dálky opět 
navýšil náskok Hané – 2:4. A aby to 
nebylo málo, tak z dalšího útoku po 
přihrávce Gábora Dospiva upravil 

na 2:5. V  74. minutě hráči Týnce 
podnikli rychlý útok, ale střela neú-
navného Doležela minula Marákovu 
branku. Z  protiútoku mohli hosté 
zvýšit, ale uniknuvší Dospiva přeho-
dil Hložka, avšak míč skončil těsně 
vedle tyče. V 77. minutě hosté faulo-
vali v pokutovém území a Mazur nad-
vakrát dorazil nařízený pokutový kop 
– 3:5. Hráči Hané ještě v závěru zápa-
su využili rozhozené domácí obrany 
a Gábor svým čtvrtým gólem upravil 
na konečných 3:6. A tak si Hanáci po 
nádherném boji a nasazení vezou za-
slouženě tři body.

TJ Sokol 
Velký Týnec3:6

 (1:3) Haná Haná 

Branky: 27. a  50. Doležel, 77. Ma-
zur – 15., 34., 56. a  85. Gábor, 26. 
Hladký, 57. Dospiva. Rozhodčí: 
Stloukal – Kopecký, Vlček. Žluté 
karty: 36. Coufal – 80. Krupička. 
Diváků: 100.  
Sestava Hané Prostějov: Marák – 
Khoma, Ošlejšek, Cibulec, Trnav-
ský (84. Pavelko) – Hladký, Typner 
(89. Valach), Krupička, Novák – Ka-

minskyi (46. Dospiva), Gábor. Tre-
nér: Daniel Kolář.
Hodnocení zápasu trenérem Hané 

Prostějov Danielem Kolářem:
 „Z  naší strany výborná první půle, 
kterou jsme odehráli opravdu skvěle 
a zaslouženě po poločase vedli 3:1. 
Na začátku půle druhé nás domácí 
zatlačili a  podařilo se jim snížit na 
rozdíl jediného gólu. Podařilo se 
nám ale otřepat a díky konečně dob-
ré produktivitě jsme vstřelili takový 
počet gólů, který nám v tomto utká-
ní zajistil vítězství. Velká gratulace 
všem hráčům.“  (ol, jaf)

bylo hodně nevýrazných. Sice jsme se 
snažili hrát, ale vůbec jsme se nepro-
sadili, naopak soupeř zahrozil jednou 
z  protiútoku, nicméně i  tuto situaci 
jsme celkem v pohodě vyřešili. Poté po 
standardce Rozehnala skóroval Martin 
Neoral, což nás očividně uklidnilo. Tím 
jsme se dostali více do hry a zanedlouho 
vstřelili i  druhou branku. Po sklepnutí 
Všianského se krásně trefil Bridzik. Od 
té doby si myslím, že utkání bylo pod 
naší kontrolou. Druhou půlku jsme 
soupeře v podstatě do ničeho nepustili. 
Řekl bych, že odpadli i fyzicky. My jsme 
dobře kombinovali, měli i nějaké šance, 
bohužel je neproměnili. Závěr byl jed-
noznačně v naší režii. Kluky bych chtěl 
pochválit za tento zápas. S podobnými 
soupeři se nehraje vůbec snadno. V Ústí 
jsme uhráli remízu, ale Troubky bojují 
o přežití. Takový soupeř je vždy nepří-
jemný, ale zvládli jsme to.“  (jp, jaf)
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KONICE Souboj druhého s prv-
ním, bitva dvou „béček“, které 
mají své hlavní celky ve vyšších 

soutěžích a oba by klidně pokukovaly po možném 
postupu ještě o level výš. Takový souboj přišel na 

řadu uplynulou sobotu odpoledne v Konici, kde domácí při-
vítali soupeře z Kostelce. Ve větrném prostředí duel sliboval 
vše, co mohl. Padlo hned šest branek, k vidění bylo i pár os-
třejších momentů, jedno nepříjemné zranění, červená kar-
ta a mnoho dalšího. Většinu souboje 10. kola Přeboru OFS 
Prostějov alias II. třídy přitom dominovali domácí hráči, jenže 
nemohoucnost v koncovce dokázal Kostelec na Hané v závě-
ru potrestat. A tamní rezerva tak zůstává nadále stoprocentní.

II. tøída

 Foto: Jan Frehar

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

 KONICE HRÁLA, KOSTELEC

pro Večerník 
Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

V  sobotním zápase se příliš na nic 
nečekalo a  hned z  úvodní šance 
padla první branka, kdy se dokázal 
prosadit z  větší vzdálenosti Řehul-
ka a poslal favorita do vedení – 0:1. 
Vedení vydrželo jen chvíli a v 7. mi-
nutě dokázal srovnat Martin Paš, 
který se opřel do rány za vápnem 
a  nádhernou ránou vymetl všech-
ny pavučiny v  brance. V  další šanci 
byl pak Gottwald, ale toho dokázal 
vychytat Drčka. O dvě minuty poz-
ději už byl ale i on krátký, když se po 
rychlé akci dokázal přesným lobem 
prosadit Ryp a  poslal domácí do 
vedení – 2:1.  Stejný hráč mohl po 
čtvrthodině přidat svou druhou tre-
fu, ale minul zařízení. V 19. tak přišel 
trest. Míč si vzal Grulich a  z  velké 
vzdálenosti se podíval, kde je bran-
kář, a neváhal. Na jeho projektil sice 
brankář ještě sáhl, ale vyrazit ven jej 
nedokázal – 2:2. Zbytek první půle 
se už trošku uklidnil, ale další šance 
měli jen Koničtí, kteří byli mno-
hem aktivnějším celkem. Na Drčku 

si ale postupně nepřišel Kořenek, 
Mrňka a  Paš. Na opačně straně 
přišlo největší vzrušení po souboji 
Řehulky s  brankářem Kvapilem, 
kde se zákrok útočníka silně nelíbil 
domácím hráčům. 
Ve druhé půli se pokračovalo stejně, 
jako končila první, konická rezerva 
byla v jasné převaze, Mrňka ale mí-
řil v první šanci mimo a Kořenkovi 
branku překazil včasný skluz Pavlíč-
ka. Drešrův volej mířil taky nad 
břevno, do prostoru branky se ne-
vešla ani hlavička Bílého a skóre tak 
nadále zůstávalo nerozhodné.  Co 
se nepovedlo z řady šancí domácím, 
dokázalo využít „béčko“ Kostelce na 
Hané. Po dlouhém autu přišel v 70. 
minutě pro konickou zálohu hořký 
moment. Grulich dokázal prodlou-
žit míč na zadní, kde zůstal Doležel 
sám, a uklidil míč do branky – 2:3. 
Šok pro všechny přítomné, ale ob-
rovská radost pro hosty. V 75. mohlo 
být pro domácí ještě hůř, ale Bílý na 
poslední chvíli vyřešil situaci hlavou. 
Z  rohu se ale v  80. minutě defini-
tivně rozhodlo, kdy se míč odrazil 
příhodně k  Holoubkovi a  trefil se 
přesně – 2:4. 
V závěru se ještě řešilo nepříjem-
né zranění Petra Mrňky, který si 

přisedl nohu. Hostující hrající 
kouč Pírek pak stihl dvě žluté kar-

ty a  byl vyloučen. Po zápase ale 
mohl být i tak spokojen. 

Domácím ani dominantní
 výkon na hosty nestačil

KONICE Kromě závěrečného na-
stavení, kdy jej trápily křeče, ode-
hrál Adam Grulich (na snímku) za 
kosteleckou rezervu celý zápas a byl 
jedním z hráčů, kteří na sebe často 
strhávali pozornost. Po dvaceti mi-
nutách dokázal srovnat stav zápasu, 
kdy se prosadil z  hranice čtyřiceti 
metrů, na vítěznou trefu asistoval 
a po zápase byl rád, že dokázal spo-
lečně se spoluhráči překonat sou-
peřův tlak a  v  závěru rozhodnout 
o vítězství. Tím Kostelec na Hané 
„B“ potvrdil, že je momentálně nej-
lepším celkem okresního přeboru. 
Pozápasový exkluzivní rozhovor 
s oporou tohoto výběru se tak nesl 
v příjemném duchu.

Jan FREHAR
Vítězství se nerodilo úplně 

jednoduše, souhlasíte?
„Zápas to byl opravdu těžký. Byly tam 
chvíle, kdy nás soupeř tlačil, ale nedal 
z  toho branky. A  na ty se vždy hraje. 
Jsem rád, že jsme potvrdili naši výherní 
šňůru a máme tyto důležité tři body do 
tabulky, které nám vytvoří větší polštář.“

Potvrdilo se, že proti sobě na-
stoupily prozatím dva nejlepší cel-
ky soutěže?
„Určitě. Konice ukázala, že má kva-
litní hráče a nehrála vůbec špatně. 
Musím uznat, že nás potrápili 
zatím asi nejvíce ze všech, o  to 
větší radost mám z  výhry, 
protože jsme si ji museli 
skutečně odedřít.“

Nepřekvapilo vás, že 
po většinu zápasu jste 
byli pod tlakem a  hrál 
spíše soupeř?
„Je to přesně tak, že 
soupeř byl více na míči 
a  měl určitě i  více šancí, 
ale nedokázal je promě-
nit. Pro nás to pak zlomil 
aut, kdy jeho brankář šel 
zbytečně proti míči a  mně 
se to povedlo prodloužit na 
zadní, kde už to Radek Doležel 
v klidu doklepl. Byl to zlomový 
moment utkání.“

Branku na 2:2  jste dával 
z  velké dálky. Viděl jste, že je 
gólman hodně venku z branky?

„Já jsem se dostal do zajímavé si-
tuace, ale byli přede mnou ještě 
dva hráči, tak jsem se podíval, kde 
je brankář. Viděl jsem, že když to 
dobře trefím, tak bude mít problé-
my. Kdybych šel do další kličky, 
tak bych to asi ztratil. Napálil jsem 
to tak a jsem rád, že to vyšlo a po-
vedlo se mi ho přehodit, i když si 
na míč sáhl.“ (úsměv) 

Po dvaceti minutách to bylo 
2:2. Neříkal jste si, aby výsledek 
nebyl třeba 8:8? 
„Celkem jsem hleděl, jak to tam 
padalo. (směje se) Hlavně ty branky 
byly všechny opravdu krásné. Na 
druhou stranu jsem ale tušil, že po-

stupně to tak nahoru – dolů nebu-
de. Vím, že v  okresním přeboru 

to většinou tak je a  postupně 
dochází fyzický fond. To se po-
tvrdilo. My máme mladý kádr 
a tady z toho většinou těžíme, 
což se povedlo i tentokrát.“

Náskok na prvním místě 
tabulky jste dokázali navýšit. 

Co to pro vás znamená?
„V  Kostelci jsme jedna velká ro-
dina a  skvělá parta. Přiznám, že 
o  postupu už jsme se bavili. Ně-
kteří jsou jednoznačně pro, jiní 
zase proti, ale to je asi stále moc 
brzy na takovou otázku. Určitě ale 
chceme soutěž vyhrát a ukázat, že 
jsme nejlepším týmem soutěže. 
Pak můžeme řešit další věci.“Foto: Jan Frehar 
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Petr ANTL – Sokol Konice „B“:
„Odmítli jsme dorostence, které jsme chtěli pošetřit na nedělní vlastní zápas. 
I tak jsme to dokázali poskládat. Očekávali jsme velkého soupeře, který ještě 
neprohrál. My jsme ale svým schopnostem věřili a  myslím si, že soupeř byl 
zaskočen. Většinu zápasu jsme hráli my na soupeřově polovině, ale srazila nás 
smůla či nekvalita v zakončení. Soupeři jsme naopak po našich chybách dvě 
branky nabídli a on jimi nepohrdl. Z takového počtu šancí nemůžeme dát jen 
dvě branky a za to jsme byli potrestáni. Herně ale nemám klukům moc co vy-
tknout.“

David PÍREK – FC Kostelec na Hané „B“:
„Soupeř hrál fotbal, my jsme dávali góly. Musím smeknout před soupeřem, 
protože byl lepší, zatímco my jsme tahali za kratší konec. Faktem je, že dvě 
naše i jejich branky byly nádherné. My jsme vytěžili dvě branky ze standardek 
navíc, což bylo nakonec klíčové pro výsledek utkání. Pro nás to bylo vybojované 
vítězství. Museli jsme se semknout, protože pro zranění nám do druhé půle dva 
důležití hráči scházeli. Tentokrát jsme si to odehráli s béčkem a jsem na kluky 
pyšný. Konice předvedla ale velmi sympatický výkon a výhru bereme všemi de-
seti.“

Pozápasové hodnocení trenérù

Branky:

karta

Trenér Trenér

4422 (2:2)
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Čechovice „B“
Smržice

Branky: 2. Naicler, 62. P. Šteigl, 63. Fal-
týnek – 6. a 88. Vitásek, 20. a 53. Klimek, 
79. Fink, 81. Richter. Rozhodčí: Jurní-
ček – Klimeš, Přikryl. Žluté karty: 47. 
Hanák. Diváci: 109.
Sestava Čechovic „B“: Dadák – Dose-
děl, Naicler, Svoboda, Smolka, P. Šteigl, 
Starý, Klimeš, Zbořil, Luža, Faltýnek. 
Střídali: Cetkovský, Bilík, Hanák, Okle-
štěk. Trenér: Josef Šteigl.
Sestava Smržic „B“: Tomiga – Kimel, 
Richter, Vitásek, M. Verner, J. Fink, Kotlár, 
Kotlár, Janura, Dostál, Daniel. Střídali: M. 
Fink, Hangurbadžo, Macašek, Klimek, 
Kobliha, Štercl. Trenér: Josef Spanilý.

Pohledem trenérů:
Hodnocení trenérů Čechovic „B“ 
a Smržic se do redakční uzávěrky ne-
podařilo získat.

0:2 
(0:1)

Vrahovice
Plumlov „B“

Branky: 42. Křesala, 61. Surma. Roz-
hodčí: Kubalák – Horák, Kratochvíl. 
Žluté karty: 60. Fabiánek, 71. Vitásek 
– 63. Kratochvil. Diváci: 90.
Sestava Vrahovic: Hanák – Vitásek, 
Olejník, Fabiánek, Michalec – Kalandřík, 
Bukovec, Hatle, Pokorný – Bross, Dvo-
řák. Střídali: Holomek, Koriťák, Vybíral, 
Kovařčík, Matula. Trenér: David Můdrý.
Sestava Plumlova „B“: Grepl – Bontem-
po, Čarný, Gryglák, Mynařík – Surma, 
Aujezdský, R. Bureš, Marek Bureš – Ko-
lařík, Chmelař. Střídali: P. Kiška, Krato-
chvil, Nevrla, Hulka, Křesala.
  Hrající vedoucí: Radek Bureš.

Pohledem trenérů:
David Můdrý – Vrahovice: „Hodnoce-
ní moc pozitivní nebude. Přestože jsme 
většinu zápasu drželi balón, tak jsme pro-
hráli. Soupeř trestal naše chyby. My hráli 
profesorsky a  bez pohybu. Zápas z  naší 
strany tedy hodnotím velmi negativně. 
Z  výkonu jsem rozčarován. Musíme si 
utkání rozebrat.“
Radek Bureš – Plumlov „B“: „Byl proti 
nám soupeř, co má ambici hrát vrch tabul-
ky. Tomu jsme přizpůsobili hru, rozhodli 
jsme se hrát zezadu z bloku a na brejky. 
Soupeř byl lepší na balónu, nedostával se 

ale do šancí. Měli jsme více gólových situ-
ací. Herně byly lepší v zápase Vrahovice, 
na gólovky jsme byli lepší my. Takticky to 
od nás bylo velmi dobře zvládnuté.“

3:0 
(3:0)

Nezamyslice
Dobromilice

Branky: 42. a  45. Rudyk, 12. Frgál. 
Rozhodčí: Kaštyl – Mik, Čmela. Žluté 
karty: 45. Hájek – 18. Zapletal, 44. Pro-
kop, 55. Šoc, 57. Václavík. Červená 
karta: 66. Ryška. Diváci: 80.
Sestava Nezamyslic: Král – Machá-
lek, Oulehla, Hájek, Otáhal – Stejkora, 
Přikryl, Frgál, Havlíček, Pleva – Rudyk. 
Střídali: Svoboda, Oulehla, Křepelka, 
Přikryl, Dvořák. Trenér: Marek Pavelka.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Ryš-
ka, Otruba, Kubíček, Václavík – Zaple-
tal, Šoc, Selucký, Prokop – Fialka, Nosek. 
Střídali: Čureja, Mikulášek, Neděla, 
Rochla.  Trenér: Libor Nosek.

Pohledem trenérů:
Marek Pavelka – Nezamyslice: „Byl to 
docela jednoznačný zápas. V prvním po-
ločase jsme vedli už 3:0. Druhý poločas 
už se jen dohrával. Bylo už víceméně roz-
hodnuto. Dobromilice měly ve druhém 
poločase jednu větší šanci, my jsme pár 
dalších neproměnili. Převážně jsme ale na 
míči hráli my.“
Libor Nosek – Dobromilice: „Co 
k  tomu říct… Nezamyslice byly lepší. 
V prvním poločase jsme byli v těžké defen-
zivě. Téměř výhradně se hrálo na naší polo-
vině hřiště. Převaha soupeře byla markant-
ní. Ve druhé půlce už nebyla tak výrazná. 
I my jsme si něco vytvořili. Po celý zápas 
byl ale soupeř lepší. Nám brankář podržel 
asi tak čtyři nebo pět dalších velkých šancí. 
Na bodový zisk jsme prostě neměli.“

1:2 
(1:1)

Brodek u Konice
Držovice

Branky: 6. Y. Yarema – 34. Vymazal, 
49. Grepl. Rozhodčí: Protivánek – 
Liška, Budaj. Žluté karty: 80. Š. Ze-
mánek. Diváci: 80.
Sestava Brodku u Konice: Dokoupil 
– Š. Zemánek, R. Zemánek, Kushnir, 
I.  Yarema – Y. Yarema, P. Koudelka, 
Grepl, Hubený – J. Koudelka, Kolář. 
Střídali: Tuček, F. Vlach, Kalabis, 

Vičnar, Kschwend, Shmulyha. Hrající 
trenér: František Vlach.
Sestava Držovic: Pokorný – Surma, Va-
lenta, Srbený, Kučera – Valenta, Hodu-
lák, Šťastný, Zabloudil, Koutný – Grepl. 
Střídali: Alexy, Budaj, Pospíšil, Štěpánek, 
Vymazal.  Hrající trenér: Viktor Šťastný.

Pohledem trenérů:
František Vlach – Brodek u Konice:
„Držovice jsou silný tým, měl jsem tro-
chu obavu, ať není ostuda. Dobře jsme 
ale začali a po našem třetím útoku přišel 
faul a z přímáku jsme se trefili na 1:0. Ve 
třicáté minutě ale přišel neodpískaný 
ofsajd a soupeř srovnal. Pak soupeř oto-
čil. V  prvním poločase jsme byli lepší 
my, ve druhém nás Držovice zatlačily. 15 
minut před koncem jsme se ještě dostali 
zpět do zápasu a deset minut do konce 
jsme měli velkou šanci z vápna. Bojovali 
jsme, ale jsme bez bodu. Za výkon se sty-
dět nemusíme.“
Viktor Šťastný – Držovice: „Asi jsme si 
mysleli, že to bude jednoduché… Sou-
peř nám ale dal gól po standardce. Pak 
jsme otáčeli a podařilo se nám do půlky 
vyrovnat. Ve druhé půlce jsme dali rychle 
gól, pak už jsme to nějak dokopali. Výkon 
nebyl nic moc, ale tři body jsou.“

3:2 
(2:2)

Němčice nad Hanou
Kralice na Hané „B“

Branky: 45. a 76. Handl, 30. P. Držálek 
– 18. Lichnovský, 20. Kawij. Rozhodčí: 
R. Minx – Kordzik, Horák. Žluté karty: 
58. Korčák 62. Vlach, 64. Řezáč – 75. 
Dokoupil, 90.(+5) Volf. Diváci: 40.
Sestava Němčic nad Hanou: Kopřiva – 
Korčák, Řezáč, O. Tomek, Frýda – Hra-
bal, P. Držálek, Vlach, Hutera – Handl, 
Mai. Střídali: Zounar, Vlach, Jordán, 
Bezouška. Trenér: Pavel Voráč.
Sestava Kralic na Hané „B“: Volf – Dvo-
řák, Répal, Kovařík, Bluma – O. Petržela, 
Kawij, Žáček, S. Bross – Lichnovský, Mir-
ga. Střídali: Korhoň, Otáhal, Dokoupil, 
Spáčil. Trenér: Radim Miler.

Pohledem trenérů:
Pavel Voráč – Němčice nad Hanou: 
„Bylo to ubojované. Hráli jsme s  vel-
kým nasazením, kluci dřeli. Pro sou-
peře to možná vypadalo, že hrajeme 
hodně tvrdě. Nicméně fakt prostě je, 

že Kralice jsou fotbalové, kdežto my 
hrajeme více na souboje. Jsem rád, že 
se podařilo otočit z 0:2 na 3:2. Pak tam 
nebyly proměněné dvě penalty. Dali 
jsme tři góly a konečně jsme vyhráli.“
Radim Miler – Kralice na Hané „B“: 
„Byl to den blbec... Přitom na fotbal 
bylo krásné počasí. Vedli jsme 2:0 
a mysleli jsme si, že už to bude jednodu-
ché. Jak jsme ale lehce góly dali, tak jsme 
je i  lehce dostali. Z  dálky, po zemi… 
Mám z  toho ještě pořád zkažený do-
jem. Navíc jsme neproměnili penaltu. 
V závěru jsme se snažili, ale nepadlo to 
tam. Nechali jsme tak Němčice poprvé 
zazpívat jejich vítězný song…“

9:1 
(5:0)

Určice „B“
Otaslavice „B“

Branky: 5. z penalty, 16., 19. a 61. Javořík, 
39., 59. a 87. Menšík, 45. Halouzka – 53. 
Chvojka. Rozhodčí: Vodička – Prokop, J. 
Milar. Žluté karty: 23. Mariánek, 29. Men-
šík, 85. Svačina. Diváci: 120.
Sestava Určic „B“: Kovář – Šnajdr, Gru-
lich, Frehar, P. Mlčoch – Hanzelka, Mari-
ánek, Menšík, Halouzka – Vodák, Javořík. 
Střídali: Hudský, Pospíšil, Vaverka, Ježek, 
Svačina, Paul.  Trenér: Karel Vlach.
Sestava Otaslavic „B“: Sika – Skalický, 
Koudela, Valenta, Drábek – Tkáč, Vogl, 
Chvojka, Hon – Šatný, Žárský. Střídali: 
Rieger, Urbánek, Svoboda. 

Hrající trenér: Pavel Skalický.
Pohledem trenérů:

Karel Vlach – Určice „B“: „Před za-
čátkem jsme se pasovali do role favorita 
zápasu. Cílem bylo dát na začátku pár 
gólů a v klidu zápas odehrát. Tak se i stalo. 
Přišly první dva góly a Otaslavice vypa-
daly odevzdaně. Do poločasu jsme navíc 
přidali další. Na začátku měl soupeř brejk 
a následně do prázdné brány nedal. To ho 
psychicky nalomilo. Druhý poločas už byl 
jednoznačný. Potvrdili jsme roli favorita.“
Pavel Skalický – Otaslavice „B“: „Naku-
pily se nám nemoci a scházeli nám stabilní 
hráči béčka. Do toho přišlo i nějaké zraně-
ní, pomoct jsme si nemohli ani dorostem, 
který teprve přijížděl z Bělotína. Někteří 
nastoupili i přes zranění. Jsem rád, že jsme 
to odehráli. Přijeli jsme ale jen v roli spa-
ringpartnera.“    (sob)

ŠAMPION KOLA
TJ SOKOL URÈICE „B“

FC KRALICE NA HANÉ „B“

FAVORITÉ ZAVÁHALI

RADIM MILER
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PROSTĚJOV Předminulou neděli 
1. října odpoledne na sebe v rámci 
III. třídy, skupiny „B“ Okresního 
fotbalového svazu Prostějov na-
razily celky domácího Vilémova 
(host z  Olomoucka) a  rezervy 
Brodku u Konice. Vcelku poklidný 
zápas, který drželi domácí hráči 
za stavu 4:1 ve svůj prospěch, byl 
po hodině hry ukončen. Na vině 
byl divák, který napadl jednoho 
z hostujících hráčů. Po tomto inci-
dentu už odmítli hosté pokračovat 
v zápase. Disciplinární komise roz-
hodla, že duel bude zkontumován 
ve prospěch domácího klubu a oba 
celky dostaly od komise pokutu. 

Co se v  zápase mezi Vilémovem 
a  Brodkem u  Konice vůbec stalo, 
popsal ve zprávě rozhodčího arbitr 
duelu Antonín Hubáček. „V 62. mi-
nutě skončil míč mimo hrací plo-
chu. Vhazováním mělo pokračovat 
hostující družstvo. Domácí divák 
šel pro míč. Hostující hráč chtěl vzít 
míč z rukou diváka, došlo ke strka-
nici, kterou začal hráč č. 6, po ní do-
mácí divák udeřil do hlavy hráče č. 
6, vše se událo mimo hrací plochu. 
Poté za domácí střídačkou došlo 
k  slovním napadením hráčů obou 
družstev, fyzické napadení jsem ne-
mohl přes střídačku vidět. Po uklid-
nění jsem sdělil vedoucímu druž-

stva o zjištění diváka, který hráče č. 
6 udeřil. VD sdělil (HP se nacházel 
na opačné straně hřiště), že diváka 
nezná, pořadatelská služba diváka 
vyvedla na můj pokyn mimo areál 
hřiště. Potom jsem vyzval obě druž-
stva k  pokračování hry. Hostující 
družstvo po 5 minutách odmítlo 
ve hře pokračovat. Do dané situace 
vstoupil AR 2 Josef Liška a  slov-
ně vykřikoval, že to je inzultace, 
že utkání je kontumace, a  nabádal 
hráče, aby ve hře nepokračovali. Na 
hrací ploše jsem vedoucím družstev 
a kapitánům sdělil, že incident po-
píši ve zprávě rozhodčího pro STK, 
a  znovu vyzval hostující družstvo, 

aby zahájilo hru a utkání se dohrá-
lo (do 62. minuty nebyl hráčům 
udělen osobní trest). Protože moji 
výzvu opět hostující družstvo ne-
respektovalo, jsem utkání ukončil,“ 
popsal dění ve zprávě. 
Divákem, za kterým předčasné ukon-
čení zápasu stálo, je člen FAČR Kamil 
Dvořák, kterému za jeho chování ko-
mise udělila čtyřzápasový trest. Do-
mácímu klubu pak vyměřila pokutu 
ve výši dvou tisíc korun za nedosta-
tečnou pořadatelskou službu. Ještě 
o  tisíc korun hůře dopadli hosté. Ti 
musí zaplatit tři tisíce korun za nedo-
hrané utkání a v jejich neprospěch byl 
zápas kontumován 3:0.  (jaf)23
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chystá se akce na rok 2024
více v pøíštím vydánívíce v pøíštím vydání
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Regionální liga dorostu – 4. kolo
MBK Vyškov – SK Prostìjov 1913

3:8 (0:3, 3:3, 0:2)
Branky a nahrávky: 21. Pour (Surák, Sládek), 31. Crhonek (Kotyza, Pour), 39. Surák (Crhonek, Pour) – 10. 

Mudrla, A. Pítr. Trenér:

SK Prostìjov 1913 – HC Unièov
8:12 (4:4, 3:1, 1:7)

Branky a nahrávky:

Trenér:

HC Olomouc – SK Prostìjov 1913
20:0 (6:0, 9:0, 5:0)

Branky a nahrávky:

Trenér:

HC Olomouc – SK Prostìjov 1913
13:3 (4:1, 3:2, 6:0)

Branky a nahrávky:

Trenér: 

VHK Robe Vsetín – SK Prostìjov 1913
8:6 (2:1, 5:2, 1:3)

Branky a nahrávky:

Trenér

Valašské Meziøíèí – SK Prostìjov 1913
2:7 (1:1, 0:1, 1:5)

Branky a nahrávky:

Trenér:

SK Prostìjov 1913 – HC Zubr Pøerov
4:5 (1:0, 2:1, 1:4)

Branky a nahrávky:

Trenér:

SK Prostìjov 1913 – HC ISMM Kopøivnice
12:1 (6:0, 4:1, 2:0)

Branky a nahrávky:

Trenér: 

VHK Robe Vsetín – SK Prostìjov 1913
10:4 (5:2, 1:1, 4:1)

Branky a nahrávky:

Trenér:
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PROSTĚJOV Pořádná prověrka 
ambicí dvou hanáckých celků při-
jde na řadu tuto neděli 15. října na 
zimním stadionu v  Prostějově, kde 
hokejisté SK 1913 přivítají soupeře 
z Hokejového klubu Kroměříž. Do-
mácí se před startem ročníku netají 
ambicí hrát nahoře i případným po-
stupem do druhé ligy. To stejné ale 
vyhlásil i jejich sok a nejbližší konku-
rent, co se týče vzdálenosti. Kdo se 
v rámci prvního vzájemného střetu 
ujme vítězství, bude jasné o víkendu, 
kdy je na programu 7. kolo Krajské 
ligy Jižní Moravy a Zlína. 

Ambice jsou jedna věc, ale oba celky 
je dokázaly na začátku nového roční-
ku potvrzovat i výsledkově. Zatím tak 
patří k  tomu nejlepšímu, co krajská 
liga mužů nabízí. V sedmém kole sou-
těže se samozřejmě ještě o postupu-
jícím rozhodovat nebude, ale určitá 
psychická výhoda do dalších bojů by 
na jedné či druhé straně vzniknout 
mohla. „Počítáme s tím, že nás čeká 
opravdu silná prověrka. Kroměříž 
vyhlásila jasný cíl, kterým je postup, 
a podle toho i připravila kádr na letoš-
ní sezónu. I my se ale můžeme opřít 
o velkou kvalitu a bude to tak hodně 

zajímavý souboj, jenž by mohl mít 
velmi dobrou úroveň,“ tuší kouč Pros-
tějova Michal Janeček. 
Tím, že to k  sobě oba celky nemají 
daleko, se dá očekávat, že by mohli 
dorazit i  hostující příznivci, což by 
atmosféře střetnutí dodalo další ná-
boj. „Myslím si, že i díky tomu, jak se 
klub letos prezentuje a  má ambice, 
tak si i  fanoušci najdou cestu. Proto 
budeme moc rádi, když i naši přijdou 
v hojném počtu a tomuto snad dob-
rému zápasu udělají skvělou kulisu. 
My jej rozhodně chceme zvládnout 
vítězně,“ dodal Janeček.  (jaf)

PROSTĚJOV V  rámci 6. kola 
Krajské ligy Jižní Moravy a Zlí-
na čeká na hokejisty Prostějova 
výjezd na led Boskovic, kde se 
pokusí pokračovat v  pozitivní 
bilanci a  zvítězit i  na půdě 
celku, kterému start do soutěže 
příliš nevyšel. 
Eskáčko ale určitě nic nepodcení, 
protože varování přišlo už před 
sezónou, kdy v  přátelském zápa-
se na ledě soupeře padlo jasným 
rozdílem 6:2. Tento scénář roz-
hodně nebude chtít opakovat. 
První buly duelu padne ve čtvrtek 
12. října v 18.00 hodin. 
Hokejisté i v šestém kole pojedou 
do Boskovic s jasným cílem bodo-
vat. „Moc dobře si uvědomujeme, 
že podcenit nemůžeme žádného 
soupeře. Boskovicím sice nevyšel 
úvod ročníku, ale v rámci přípravy 
nám daly jasnou lekci. 
Další varování přišlo i v Brumově, 
který taky ukázal, že i když neměl 
body, dovedl držet krok. Musíme 
tak být od začátku stoprocentně 
připravení a  věřím, že si domů 
odvezeme body,“ prozradil k  to-
muto zápasu hlavní kouč Michal 
Janeček.  (jaf)

Ve ètvrtek
zavítá 
Prostìjov
do Boskovic

PROSTĚJOV Ještě stále probíhá 
soutěž s obchodním řetězcem Kau-
fland, který je partnerem Českého 
hokeje o  ceny v  hodnotě deseti 
milionů korun, do níž je zapojen 
i  mládežnický klub SK Prostějov 
1913. Odevzdání hlasu nezabere 
více než pár sekund a v konečném 
zúčtování může hrát každý „puk“ 
velmi důležitou roli. 
„Podpořte naši hokejovou mládež 
v  souboji o  hodnotné ceny, které 
pro mladé hokejové talenty připravil 
Kaufland ve své inciativě na podporu 
českého hokeje. V termínu od 13. 9. 

do 24. 10. stačí nakoupit v  prodej-
nách Kaufland za 300 korun a spolu 
s účtenkou si vzít i ‚puk‘ za nákup. Ten 
následně vhodit do tubusu s názvem 
našeho klubu. Na hodnotné ceny pro 
naše hokejisty dosáhneme, pokud 
budeme mezi prvními 3 kluby. Tak 
pojďme společně zabojovat,“ burcu-
je předsedkyně SK Prostějov 1913 
Martina Marková.
Hlasovat pro SK Prostějov 1913 
můžete na prodejnách: Vyškov, Hra-
nice, Jeseník, Mohelnice, Olomouc, 
Prostějov, Přerov, Šternberk, Šum-
perk, Zábřeh na Moravě. (jaf)

>>> dokončení ze str 25 
Lépe si vedla v 5. dostihu „korunní prin-
cezna“ pardubické neděle Ceně Lesů Čes-
ké republiky – Ceně Labe, steeplechase 
crosscountry na 5200 m, klisna Yara. Nej-
starší kůň v dostihu, kterému je už 11 let, 
doběhl na krásném třetím místě. Kobylku 
reprezentující stáj Zámecký vrch jezdil žokej 
Niklas Lovén. 
Třetí skončil také v šestém dostihu běžící 

Lianel. Osmiletý valach v barvách stáje 
Ramzová pod Jamesem Bestem bojoval 
o přední pozice v Poplerově memoriálu 
skupiny SOMI, steeplechase crosscountry 
na 3300 m.
Do posledního nedělního dostihu a vrcholu 
celého dne Velké pardubické, už 133. v pořa-
dí, nastoupilo 18 koní, mezi nimi tři zástupci 
Srdéčka. Do cíle jich doběhlo po velké kolizi 
na Taxisově příkopu pouze osm. Jako čtvrtý 

to byl dvanáctiletý Lombargini s žokejem 
Jamesem Bestem. Další dva Popelkovi koně 
Zataro a Imphal bohužel v průběhu dostihu 
ztratili jezdce a dostih nedokončili. Podle 
posledních zpráv jsou ale všichni koně ze 
Srdéčka v pořádku. 
Hodnocení se Stanislavem Popelkou při-
neseme v příštím vydání, bezprostředně 
po skončení Velké pardubické se nám z 
časových důvodů a vyčerpání omluvil.

Lombargini dobìhl ve Velké pardubické ètvrtý



pro Večerník

původní 
zpravodajství

MICHAL KADLECMICHAL KADLEC
Na zimní stadion v Prostějově zamířila 
v  neděli v  podvečer o  něco nižší ná-
vštěvnost než na předcházející domácí 
zahajovací utkání proti Uherskému 
Hradišti. Přesto je 640 diváků na 
„kraj“ velice slušné číslo a fanoušci 
Prostějova se rozhodně nenudili.
„Myslím, že lidi mohli být spokoje-
ní, hlavně ve druhé třetině se jednalo 
o  oboustranně bojovný hokej plný 
gólových příležitostí,“ zhodnotil po 
utkání domácí trenér Michal Janeček. 
V  domácím týmu nakonec vládla 

zkušenost. „Byla to ale vážně těžká 
šichta. Navíc poměrně hodně vyrobe-
ných chyb nás stálo síly. Zkušení borci 
ale zabrali, a  přestože už mají nějaký 
ten věk, podstatně mladším soupeřům 
odolali a strhli vítězství na naši stranu. 
Blansko bylo opravdu mnohem těž-
ším soupeřem než Hradiště, klobouk 
dolů dneska před nimi,“ složil poklonu 
hostujícímu celku domácí lodivod Mi-
chal Janeček. Onu poklonu mu vzápětí 
složil hrající trenér Blanska. „Prostějov 
má ‚nadupané‘ mužstvo a bude určitě 
favoritem celé soutěže. Ale jak jsem 
říkal už po zápase, výše porážky je pro 
nás nespravedlivá,“ mínil v neděli večer 
Ivo Kuběna. 
Prostějovští hokejisté srovnali v ta-
bulce krok s  vedoucí Kroměříží 
a jen o skóre jsou na druhém místě. 

Právě tento soupeř čeká hokejové 
eskáčko už tuto neděli v  domácím 
prostředí. „Ještě nepředbíhejme, 

ve čtvrtek jedeme do Boskovic,“ ne-
chce spěchat trenér Michal Janeček. 
„K utkání s Kroměříži si toho musíme 

se hráči ještě hodně říct a pečlivě se na 
něj připravit. Co já vím, tak nedávno 
Kroměříž vyhlásila, že má za cíl po-

stup. Takže to bude asi náš největší 
soupeř,“ zamyslel se na závěr kouč pro-
stějovského eskáčka Michal Janeček. 
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KRAJSKÁ LIGA

Ostatní výsledky 5. kola: Uherský Brod 

2. A v neděli to přijde, eskáčko 
čeká bitva s vedoucí Kroměříží

PROSTĚJOV Zřejmě nikdo nečekal, že se bude jednat o stejnou 
procházku růžovým sadem jako proti Uherskému Hradišti. Blansko 
přijelo do Prostějova se třemi kompletními pětkami, a pokud si 
odmyslíme tříminutový gólostroj eskáčka během první třetiny, 
tak Dynamiters sehráli na zdejším „zimáku“ naprosto vyrovnanou 
partii s jedním z favoritů krajské soutěže. Ano, prostějovští hokejisté 
nedostali v neděli v podvečer od Blanenských nic zadarmo a nebýt 
famózního výkonu gólmana Dalibora Sedláře, kdo ví... 

Foto: Michal Kadlec
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MICHAL KADLECMICHAL KADLEC
Trenér Janeček vítězství „svedl“ 

na vás, to potěší, ne? 
„To každopádně. (úsměv) Jsem rád, že 
jsem klukům a celému týmu mohl po-
moci. Nebyl to vůbec lehký zápas, což 

ostatně diváci viděli. Na druhou stranu 
v  minulém utkání s  Uherským Hra-
dištěm jsem byl v bráně lidově řečeno 
na ozdobu, tak dneska jsem si aspoň 
zachytal.“ 

S  Blanskem to bylo utkání 
o  mnoho těžší než s  Hradištěm. 
V čem?
„Už před týdnem jsem říkal, že kdyby 
Hradiště přijelo kompletní, bylo by to 
s ním podobně těžké jako teď s Blan-
skem. Rozdíl byl opravdu v  tom, že 

nedělní soupeř proti nám postavilo tři 
rovnocenné pětky a v každé byli zku-
šení hráči. Bylo to opravdu náročné se 
dnes prosadit, kluci to ale dokázali.“ 

Měl jste dnes přes čtyři desítky 
zákroků. „Nekoupali“ vás trošku 
obránci, kteří v poměrně značném 
množství případů nechávali vzadu 
prázdná okna? 
„To bych neřekl, že mě koupali, a od 
toho jsem v bráně, abych něco chytil. 
(směje se) Já jsem si zákroky nepočítal, 
ale bylo toho dost. Vím, že v první tře-
tině jsem jich moc neměl. Situace za-
čala houstnout až od druhé třetiny, kdy 
nás soupeř začal dobře napadat a sku-
tečně využíval každé chybičky v našich 
obranných řadách. Blanenští naopak 

velmi dobře bránili obě modré čáry, 
o to to bylo pro nás dnes složitější.“ 

Ovšem vy jste si zachytal pořád-
ně, že? 
„Každý gólman vám řekne, že je lepší 
být neustále v  permanenci, než když 
někdo za čas ujede a vystřelí na vás. Já 
jsem si to fakt dneska užil.“ 

Divákům zatrnulo hned v první 
třetině, kdy vám hostující útočník 
při nájezdu „ukopl“ přilbu z hlavy? 
Bylo to něco závažného? 
„Ne, vůbec ne. Já jsem vyjel proti puku 
dost blbě, dlouho jsem váhal. Sice jsem 
ho mezi kruhy přikryl, ale skočil jsem 
pod nohy najíždějícímu hráči. On mi 
sice srazil masku, ale nestalo se mi nic.“ 

Asi minutu před koncem jste po 

další chybě v naší obraně předvedl 
parádní semafor. To už bylo pro di-
váky? 
„S ‚Kropem‘ si to musím v šatně ještě 
vyříkat, protože nevím, jestli přede 
mnou ‚namazal‘ soupeři schválně... Ale 
blanenský útočník mě naštěstí trefil, 
takže paráda na konec!“ 

Teď vás čekají ve čtvrtek venku 
Boskovice, ovšem v  neděli hlavně 
vedoucí Kroměříž. Co od ní očeká-
vat? 
„Kroměříž znám už od doby, kdy jsem 
chytal v Uničově. Má velice dobrý mla-
dý mančaft vhodně doplněný staršími 
zkušenými hokejisty. Věřím ale, že zá-
pas s Kroměříží zvládneme a budeme 
se prát o první místo v tabulce.“ Foto: Michal Kadlec

PROSTĚJOV Právě on byl hlavním strůjcem vítězství Prostějova, na 
tom se shodli trenéři obou celků. Brankář SK Prostějov 1913 Dalibor 
Sedlář (na snímku) měl v zápase s Blanskem přes čtyři desítky zá-
kroků a za svá záda pustil pouhé dva puky. Nebylo proto divu, že 
ho spoluhráči po závěrečné siréně uznale poplácávali po ramenou. 

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

klikni na
www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Velmi bojovný pří-
stup z  obou stran, k  tomu parádní 
výkon domácího brankáře a  také 
marná snaha Blanenských dotaho-
vat vedení prostějovského eskáčka. 
To byly asi ty nejhlavnější aspekty 
nedělního utkání SK Prostějov 1913 
s  Dynamiters Blansko HK v  rámci 
5. kola Krajské ligy mužů Jižní Mo-
ravy a Zlína. Naši hokejisté dokázali 
v  soutěži už počtvrté zvítězit a  ne-
ztratili zatím ani bod. 

Michal KA DLEC
Už první minuty utkání jasně doka-
zovaly, že půjde o zcela jiný zápas než 

nedávno proti zcela odevzdanému 
Uherskému Hradišti. „Blanenští nejsou 
žádní nazdárci,“ potvrdil trenér prostě-
jovského eskáčka Michal Janeček. Však 
také v úvodních pěti minutách měl více 
práce domácí brankář Sedlář, kdy po-
stupně zneškodnil šance Sedláčka, dvě 
ošemetné střely Vernera a naprostou tu-
tovku hostujícího Müllera, který se ocitl 
sám před Sedlářem. Lapačka našeho 
gólmana zasáhla bleskurychle... 
A jak se říká v hokejovém světě nedáš 
– dostaneš. Hostující strážce svatyně 
Šenk sice v  páté minutě nejprve zne-
škodnil obrovskou šanci Zabloudilovu, 
ovšem o tři minuty později už poprvé 

kapituloval. Před jeho bránou vznikla 
nepřehledná situace, ve které se nejlépe 
orientoval Berčák a bylo – 1:0! To ho-
kejisty eskáčka hodně povzbudilo, v 10. 
minutě po nezištné přihrávce Černého 
vystřelil zápěstím od modré čáry Liška, 
puk propadl za záda Šenka – 2:0! Třetí 
branka na sebe nenechala dlouho čekat. 
Hned o další minutu později vidělo 640 
diváků překrásnou kombinaci na jeden 
dotek. Berčák si vyměnil kotouč s Kro-
páčem a  ten viděl před bránou dobře 
postaveného Zabloudila. Blanenský 
brankář se po puku natahoval marně... 
Tříbrankový náskok po první třetině 
jakoby prostějovské hokejisty ukolé-
bal. Blanenští vlétli do prostřední části 
hry jako vítr a Sedlář v brance eskáčka 

se pomalu nestačil divit. Však také ve 
27. minutě poprvé kapituloval, když 
Grünwald dal hostům naději a  snížil 
na 3:1. Na několik minut poté převzali 
hosté naprostou iniciativu a  jen díky 
Sedlářovi a  jeho bravurním zákrokům 
se nestal malér... Uklidnění do prostě-
jovských řad přinesl ve 33. minutě na 
chvíli zkušeně ostrostřelec Korhoň, 
kterého do sólového brejku vyslal ukáz-
kovou přihrávkou Zabloudil – 4:1. Ale 
pozor, hosté se nepoložili a  další svůj 
tlak korunovali snížením na 4:2, když 
Tomáš Antoňů potrestal chvilkovou 
ledabylost naší obrany. 
Třetí třetina se nesla ve znamení marné-
ho dobývání naší svatyně ze strany Bla-
nenských. Ale kdepak, v  prostějovské 

brance stál vynikající Sedlář. O výsledku 
definitivně rozhodla branka v oslabení, 
kdy ve 47. minutě Berčák využil „na-
mazání“ od hostujícího obránce a tváří 

v  tvář gólmanovi nedal Šenkovi šanci. 
Šestou a definitivní pojistku přidal mi-
nutu a  půl před závěrečnou sirénou 
Štefka. 

Oslabení:

66 22

„Přiznám se, že tak těžkou šichtu jsem nečekal... Vůbec jsme nehráli to, co jsme si představovali před 
utkáním. Ztráceli jsme hodně puků na obou modrých čarách. A díky tomu, že nás Dalík Sedlář po-
držel v brance, drželi jsme výsledek pořád v náš prospěch. Zbytečné ztráty puků nás stály hodně sil 
a o přestávce po první i druhé třetině jsme si v šatně museli mnoho věcí ujasňovat. Blansko má hod-
ně zkušených hokejistů a tuto soutěž hraje spoustu let. Soupeř byl hodně kvalitní, nejsou to žádní 
nazdárci. O to víc mě těší vítězství. Teď bude důležité se připravit na Boskovice a hlavně Kroměříž.“ 

„Minimálně ve dvou třetinách jsme podali velice dobrý výkon. Bohužel jsme zaspali hned na za-
čátku utkání, kdy jsme dostali tři góly. A to byl podle mého názoru rozhodující náskok soupeře. Ve 
druhé třetině jsme měli více ze hry my, a pokud bychom pak za stavů 1:3 a 2:4 přidali ještě jednu 
kontaktní branku, mohl to být ještě podstatně zajímavější zápas. I tak si ale myslím, že jsme tady 
v Prostějově sehráli důstojné utkání. Výsledek je pro nás až příliš krutý.“

saa jak eskáčko skolilo blansko...jjakk eskkáčkko skkooliillo bbblannskkooo... 3x foto: Michal Kadlec
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Když jsme u zásluh. Trenér 
Michal Pešta už před sezónou říkal, 
že minuty nedostanete zadarmo. Je 
to odměna za práci v tréninku?

„Asi to tak bude. Je to vlastně 
jasně dané. Na tréninku je 

třeba ukázat, že si mi-
nuty zasloužíte.“

Jaký je 
rozdíl mezi do-
r o s t e n e c ký m 
a  mužským 
basketbalem?
„Docela velký. 
Naštěstí máme 
v  kabině skvě-
lou partu, starší 

hráči nás mladé 
berou, povzbuzují 

nás, jak můžou. Fungujeme fakt 
dobře. Kluci mi hodně pomohli, 
proto ten skok do mužského bas-
ketu byl v pohodě.“

Každý mladý hráč má am-
bice. Asi nechcete skončit jen 
u první ligy, že?
„To určitě ne. (úsměv) Chci se do-
stat tak daleko, jak to jen půjde. 
V  zásadě jsou dvě cesty. Česká, 
přes Kooperativa NBL. Druhá je 
přes studium ve Spojených stá-
tech. To by mi určitě taky hodně 
dalo. Jsem ale stále na začátku, uvi-
díme, jak se všechno bude vyvíjet.“

Do Prostějova jste 
přestoupil do juniorského týmu 
už v  minulé sezóně. Už vám byl 
mateřský klub malý?
„Hlavně se v  Prostějově hrála ju-
niorská extraliga. I  když jsem byl 
ještě ročníko vě v kategorii kadetů, 
bylo pro mě dobré zahrát si o úro-
veň výš. Dalo mi to hodně, je to 
vidět i teď. Líp se mi hraje, zkuše-
nosti v tom hrají svoji roli.“

Junioři z extraligy nako-
nec sestoupili. Je v  plánu oka-
mžitý návrat?
„Jednoznačně. V  poslední baráži 

jsme neměli štěstí, zápasy se úpl-
ně nepovedly. Teď chceme ukázat 
všem, že patříme do nejvyšší sou-
těže a  máme v  ní být. Postup do 
extraligy je jediným cílem.“

Hrajete dvě soutěže. V ju-
niorské patříte k  lídrům, mezi 
muži minuty postupně rostou. 
Není toho někdy příliš?
„To mi nevadí, jsem rád, když 
můžu hrát. Někdy je to ale trošku 
náročné. Musím ještě zapraco-
vat na fyzičce, to je nejdůležitější. 
A taky na střelbě. Jinak jsem v kli-
du, mám radost, že to teď je, jak je.“
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Prostějov (lv) – Nebezpečný 
Nový Jičín bude dalším soupe-
řem basketbalistů Prostějova 
v  první lize. Utkání 5. kola se 
bude hrát v  pátek 13. října od 
19.00 hodin v  hale Sportcentra 
DDM. „Uvidíme, v  jaké sestavě 
Nový Jičín přijede. Pokud bude 
mít k  dispozici kmenové hráče 
ostravské Nové huti, bude to 
hodně těžký soupeř,“ uvědomuje 
si trenér Orlů Michal Pešta. „Ale 
i na něj by mělo platit, že pokud 
budeme hrát rychle, můžeme vy-
hrát,“ míní lodivod.

Prostějov (lv) – Po přesvědči-
vých výkonech dosáhli junioři 
Prostějova na další výhry v  do-
rostenecké lize. Příbor porazili 
81:43, když dominovali na obou 
polovinách palubovky a  soupe-
ři ve druhém poločase dovolili 
nastřílet pouze osmnáct bodů. 
Vzápětí bez potíží přehráli Frý-
dek-Místek v  poměru 103:66. 
Rozhodnuto bylo v tomto přípa-
dě již do přestávky, protože první 
poločas Orli vyhráli o  šestadva-
cet bodů.

RYCHLÝ
NÍK

Společně s Jakubem Noskem Olomouci nasá-
zeli shodně po dvaatřiceti bodech a odehráli 
téměř totožné minuty. Prostějovský tahoun, 
který ještě v předminulé sezóně dal v derby zá-
pasech Orlům 28 bodů v olomouckém dresu, 
navíc přidal sedm doskoků a  nadstandard-
ních osm asistencí. Jeho koeficient užitečnosti 
se zastavil na úctyhodném čísle 42. Když tři 
minuty před koncem ukončil své působení 
v zápase, vyprovázel jej zasloužený potlesk.

 

pro Večerník

původní
zpravodajství

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

„Včetně přípravy máme týmy v de-
víti věkových kategoriích. Je nás 
opravdu hodně a  neustále pracu-
jeme na tom, aby byly jednotlivé 
týmy co nejvíce propojené. Jde nám 
o to, aby každý z klubu byl opravdo-
vým Orlem. Vytváříme zajímavou 
sportovní komunitu, která nevnímá 
jen výsledky zápasů. Chceme kluky 
vychovávat tak, aby z nich vyrostly 
osobnosti,“ přibližuje klubové am-
bice šéftrenér Michal Pešta.
Do těchto plánů přímo zapadá pro-
jekt Orlíčata určený pro nejmenší 
školáky z  prostějovských základ-
ních škol. Formou míčových her 
jsou děti z  prvních až třetích tříd 
připravované na pozdější pravi-
delné tréninky. Zdaleka nejde jen 
o basketbal. „Cílem projektu je při-
vést co nejvíce dětí k pravidelnému 

sportování. Nakonec je úplně jed-
no, budou-li děti později hrát háze-
nou, volejbal nebo basketbal. Chce-
me jim dát možnost, aby si osahaly 
různé sporty a pak se rozhodly. Přá-
li bychom si, aby je možnost aktiv-
ně využívat volný čas oslovila, aby 
je sport bavil a  stal se součástí je-
jich života,“ uvedl předseda spolku 
BCM Orli Prostějov Michal Műller.
Propojení jednotlivých kategorií po-
tvrzuje zapojení prvoligových pros-

tějovských basketbalistů do tréninků 
mladých nadějí. Třeba přípravku 
a výběr nejmladších žáků vedou Lu-
káš Jenčík a Jakub Schneider.
„Celkově jsme tři trenéři, je to lepší. 
Kluci toho dostanou více, než kdy-
by byl na tréninku jeden. Baví mě 
to, taťka taky trénoval, a když jsem 
byl oslovený, řekl jsem si, že to zku-
sím. Možná už mě trénování bavíc 
víc než hraní,“ říká Schneider.
Basketbalovou komunitu podpo-

ruje také nabídka fanshopu s  ce-
lou řadou produktů s  klubovým 
logem. Trička, ponožky, šortky, 
mikiny nebo tepláky můžou všem 
ukázat, že jejich majitel patří k orlí 
letce. „Dohodli jsme se na spolu-
práci s  firmou Messa Sport Agen-
cy. V klubu podle zájmu vybíráme 
objednávky a předáváme je ke zpra-
cování. Zpátky pak dostaneme ob-
jednaný sortiment v požadovaných 
velikostech,“ poznamenal Pešta.

Ostatní výsledky 4. kola: Fastav Zlín – 
BASKET Brno U 23 89:78 (20:25, 49:37, 

Pardubice 84:73 (24:25, 46:41, 73:58), 

90:107 (25:21, 50:55, 69:92).

2.  Královští sokoli  4  3  1  350:304  7
3.  Brno U23  4  2  2  327:295  6

6.  Pardubice  4  2  2  324:331  6

8.  Zlín  4  1  3  338:343  5

BCM 
Pardubice 

15. 10., 17:00), Brno U 23 – Královští sokoli 

Na přelomu 13. a 14. minuty hráči Prostějova zbavili 
svého protivníka definitivně o poslední zbytky nadějí na dobrý vý-
sledek. Na trojku Noska ještě stačil odpovědět Zdravkovič, násle-
dovala ale další střela z dálky z ruky Kaštila. Domácí pak zahodili 
dva trestné hody a nestačili se včas vrátit do obrany. Díru v defen-
zivě tvrdě potrestal přesnou trojkou Nosek a zařídil Orlům vedení 
42:22. O vítězi bylo prakticky rozhodnuto.

PROSTĚJOV Jsme jeden tým. S tímto 
heslem pracuje klub BCM Orli Prostějov, 
který sdružuje basketbalisty všech věko-
vých kategorií od přípravky až po mu-
že. V předchozích letech vychoval řadu 
hráčů pro nejvyšší soutěž i českou repre-
zentaci. A právě týmovou prací chce ve 
svém úsilí pokračovat.

7878 116116 10:17. 18:16. 
12/14 – 13/23. 36:46.

„Olomouc nastoupila bez Dominika Žáka a  Erika Klepače, s  nimi by 
to byl jiný zápas. Ale to nesnižuje náš výkon. Dali jsme si za cíl bojovat 
celý zápas a na nic se neohlížet, protože týmy, které jsou oslabené, často 
odvedou skvělou práci. To se povedlo. Měli jsme jediný krátký výpadek 
během třetí čtvrtiny, kdy jsme na chvíli přestali bránit. Ale to se rychle 
spravilo. Kluci byli pořád nebezpeční, kolektivním výkonem se dostávali 
do snadných pozic a k otevřeným střelám. Měli jsme třiatřicet asistencí, 
to je skvělé číslo. Všichni odvedli dobrou práci a vítězství si zasloužili.“

Do tréninků nejmenších Orlů 
se zapojují hráči prvního týmu

OLOMOUC Nejlepším možným 
způsobem ukončili basketbalisté 
Prostějova čekání na první ví-
tězství v  nové prvoligové sezóně. 
V  Čajkaréně v  úvodním hanác-
kém derby soutěžního ročníku 
deklasovali domácí Basketbal 
Olomouc 116:78, když rozhodli 
už do pauzy, v níž vedli o propast-
ných třicet bodů.

Ladislav VALNÝ
Už sám začátek střetnutí 4. kola 
východní skupiny 1. ligy mužů na-
značil, že se série porážek z  úvodu 
soutěže nebude prodlužovat. Orli 
hráli rychle a  kolektivně a  získali 
rychle náskok pěti bodů. Olomouc 
sice snížila na 6:7, blíže se však ne-
dostala. Po pěti minutách už hosté 
vedli 13:8 a o tři minuty později už 

natáhli svůj náskok na deset bodů 
– 23:13. Toto vedení udrželi až do 
konce čtvrtiny (28:18) a  měli na-
šlápnuto k cennému úspěchu.
Domácí si s  nadšeným výkonem 
protivníka vůbec nevěděli rady. 
Nebyli úspěšní při bránění prostě-
jovských střelců z dálky, pod košem 
prohrávali souboje na doskoku. 
Řadu košů Orli zaznamenali po 
opakovaných střelách a  rozdíl mezi 
soupeři se zvyšoval každou minutou. 
V polovině druhé čtvrtiny Olomouc 
prohrávala 24:49, ani za tohoto sta-
vu hostující výběr nepolevil a trestal 
téměř každé zaváhání. V  poločase 
Prostějov vedl 61:31 a  jeho sok byl 
zralý na ručník.
Do třetí desetiminutovky vstoupili 
svěřenci Michala Pešty sérií sedmi 
bodů v řadě a také v následující pasá-

ži v Čajkaréně naprosto dominovali. 
Menší problémy měli pouze při brá-
nění Zdravkoviče, který se několi-
krát prosadil při zakončení a v utkání 
zaznamenal 21 bodů. Přes jeho sna-
hu šli Orli za výrazným vítězstvím 
a už ve 28. minutě tak mohl Nosek 
své spoluhráče povzbudit hláškou, 
že se hraje na stovku. Deset minut 
před koncem to byla za stavu 83:51 
naprosto reálná meta.
Přestřelka v  poslední čtvrtině při-
nesla dohromady rovných šedesát 
bodů. Pověstná „stovka“ padla na 
konci 35. minuty po trestných ho-
dech Adama Klepače, rozjetí Orli 
ani za tohoto stavu nepolevili a po-
vedené představení si užívali až do 
konce utkání, v  němž se do stře-
lecké listiny, až na Sabola, zapsali 
všichni hráči. 

www.bcm-orliprostejov.cz

PROSTĚJOV V prvoligové sestavě basketbalistů Prostějova 
se zatím úspěšně zabydluje nadějný mladík Pavel Kaštil 
(na snímku). Teprve sedmnáctiletý junior si zapsal proti 
Olomouci svůj čtvrtý start mezi muži a předvedl výborný 
výkon, stejně jako jeho spoluhráči. K 15 bodům přidal 8 
doskoků a 4 asistence. „Trenér mi dal minuty, toho si vážím. 
Snažil jsem se ukázat, že si je zasloužím,“ usmíval se po 
vydařeném utkání Kaštil.
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KOSTELEC NA HANÉ Špatný vstup 
házenkářů TJ Sokol Kostelec na 
Hané HK do aktuální sezóny je (za-
tím) zapomenut. Na venkovní triumf 
z Maloměřic B totiž dokázali navázat 
velmi cennou domácí výhrou 28:26 
ve 4. kole severomoravské skupiny 
2. ligy nad spolufavoritem soutěže 
z Ivančic. Nedělní dopoledne tento-
krát patřilo nažhavenému „hákáčku“, 
jehož bojovníci si vítězství zasloužili.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND
Nestává se to příliš často, ale občas ano. 
Cože to? Aby Hanáci mají dobrý vstup 

do zápasu a  odehrají povedený první 
poločas. Včera tato charakteristika platila 
od samého začátku. Ševčíkovi svěřenci 
makali s  viditelnou chutí i  maximálním 
nasazením, v  úvodní čtvrthodině se jim 
přitom dařilo hlavně po ofenzivní stránce.
Start mače byl totiž oboustranně dost 
otevřený, mnohem víc se útočilo, než 
bránilo a  skóre rychle rostlo. O  něco 
více díky domácím, kteří měli celou řadu 

úspěšných střelců, proto vedli až do sta-
vu 7:5 pořád o dva góly. Soupeř však vzá-
pětí otočil na 7:8, načež tým HK vzorně 
utáhl defenzivní hradbu.
Skvěle se rozchytal brankář Pavel Navrá-
til, jemuž vzadu vydatně pomáhali jeho 
parťáci v poli. Nicméně směrem dopře-
du to naopak přestalo jít všeobecně, tu-
díž gólostroj do přestávky hodně ustal. 
Utkání přitom pokračovalo naprosto vy-

rovnaně, zkraje 36. minuty na ukazateli 
svítilo nerozhodných 15:15.
Vzápětí nastala zlomová pasáž celého 
mače. Na kolegu Navrátila tradičně navá-
zal také výborně čapající Jan Mayer, který 
navíc házel dlouhé míče spoluhráčům do 
bleskových trháků. Což spolu s  kvalitně 
fungujícím bráněním pomohlo Sokolu 
zosnovat klíčový únik na 20:16.
Zásadní význam rovněž mělo, že kolek-
tiv čtyřgólových autorů Marka Dostá-

la, Martina Popelky, Dušana Knápka 
a  Ondřeje Musila zodpovědně uhlídal 
(kromě několika výjimek především 
v  závěru) obávaného kanonýra ivančic-
ké ekipy Martina Slaného. Kostelečtí 
tak neustále drželi slibné vedení (22:18, 
25:21, 28:24), jež hosté pouze opakova-
ně dotahovali na rozdíl dvou tref (22:20, 
25:23). Víc jim hanácká parta nedovolila 
a mohla tedy emotivně slavit hodnotný 
výsledkový úspěch 28:26!

Házenkáři TJ Sokol HK předvedli jeden z nejlepších 
výkonů tohoto kalendářního roku a byli odměněni

David ŠEVÈÍK - TJ Sokol Kostelec na Hané HK:
„Minule v  Maloměřicích jsem chyběl kvůli pobytu v  zahraničí. Trenérsky to vzal za mě syn 
Honza, což vůbec nebylo na škodu, spíš to možná klukům pomohlo, on má i lepší instinkt na 
koučování než já. Každopádně se v Majlontu chytili, jasně tam vyhráli a nabranou pohodu si pak 
přenesli do dnešního utkání. Po prvních dvou nemastných – neslaných výkonech této sezóny teď 
hrajeme mnohem lépe. Nejdůležitější přitom je, že kluci sami chtějí, je na nich hodně vidět chuť do 
hry i touha po vítězství. Tentokrát nám neutekl začátek, nejdřív jsme dobře útočili a potom bráni-
li, výborně chytal Pavel Navrátil. Po přestávce jsme přidali rychlé protiútoky, postupně získali větší 
náskok. Až v závěru při vedení o čtyři góly jsme několikrát zbytečně ztratili míč, vyloženě ho 
odevzdali soupeři. A nebýt skvělých zákroků Honzy Mayera v bráně, mohly se Ivančice ještě vrátit 
do zápasu. Jinak musím celý mančaft pochválit za bojovnost i nasazení proti těžkému soupeři, 
díky tomu máme dva cenné body. A vítězstvím nabyla neděle smyslu, takže spokojenost. Je ale 
potřeba na dnešek navázat v dalších utkáních, pořád makat na maximum.“

ÚSTY TRENÉRA
FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz
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2628
Brankový sled: 1:1, 3:1, 5:4, 7:5, 7:8, 
10:8, 10:10, 12:11, 12:13, 13:14, 15:14, 
17:15, 20:16, 22:18, 22:20, 23:21, 
25:21, 25:23, 27:23, 28:24, 28:26.

 Hlavinka a Ochmann. 
 3:1. 
 3/3:2/1. 

Diváci: 86.

(12:12)

Sestava a branky Kostelce: Navrátil, Mayer – Prášil 2, Bílek, Popelka 4, Dostál 

 Foto: Marek Sonnevend

KOSTELEC NA HANÉ Slibný talent 
vyrůstá kostelecké házené v  osobě On-
dřeje Musila (na snímku). Už od svých 
šestnácti let začal naskakovat za mužské 
áčko HK, vcelku pravidelně dostával zá-
pasový prostor. Teď má Ondra osmnáct, 
hrává čím dál víc a  Ivančicím dal čtyři 
góly při cenném vítězství 28:26. Což byla 
vzpruha po některých minulých střetnu-
tích, která mu nevyšla. „Po těch prvních 
dvou porážkách jsme se začali více heco-
vat a více spolu žít během utkání, což je 
rozhodující,“ uvedl v exkluzivním rozho-
voru pro Večerník mladý tvrďák a talent 
v mužstvu kosteleckých házenkářů.

Marek SONNEVEND
 Z mého pohledu to byl jeden z va-

šich nejlepších výkonů za hodně dlou-
hou dobu. Souhlasíte?
„Určitě. Byl to náš nejlepší zápas v  téhle 
sezóně a rozhodně patřil k nejpovedeněj-
ším za celý letošní rok.“

 Bylo důležité, že jste tentokrát ne-
prospali úvod a  neměli tradičně špat-

nou první polovinu?
„Je pravda, že většinou se v  prvních po-
ločasech dost utápíme a hráváme je spíše 
špatně, pak nedokážeme nabranou ztrátu 
dohnat. Proto bylo důležité, že dneska se 
nám dařilo hned od začátku.“

 Co z vašeho pohledu rozhodlo?
„Naše velké nasazení, se kterým jsme 
přišli na hřiště a  drželi ho celou dobu 
tam i  na lavičce. Dnes jsme fakt hodně 
chtěli vyhrát, šli si za tím.“

 Dobře fungovala obrana, ne?
„Jo, opravdu šlapala. Hodně velký pozor 
jsme si dávali na nejlepšího střelce soupe-
ře s číslem devět, kterého se nám povedlo 
uhlídat, což bylo moc důležité. Navíc zno-
vu výborně zachytali oba gólmani Pavel 
Navrátil i Honza Mayer.“

 Jak se hrálo vám?
„Tentokrát dobře, až na těch pár nepro-
měněných šancí to byl za mě docela v po-
hodě výkon.“

 Vnímal jste podporu kouče po těch 
vašich netrefených střelách?
„Trenéři po mně chtějí, ať hodně střílím. 
A když nedám, tak mi nenadávají, ale nao-
pak mě podpoří. Což mi samozřejmě po-
máhá. V dosavadních zápasech této sezóny 
se mi moc nedařilo, věřím, že jsem se chytil.“

 Nechali jste už zdárně za sebou 
špatný vstup do nového druholigové-
ho ročníku?
„Snad ano. Po těch dvou prvních poráž-
kách jsme se začali více hecovat a více 
spolu žít během utkání, to je podle mě 
rozhodující.“

Foto: internet

Doslova hrůzostrašný vstup do 
utkání měli Hanáci. Za čtyři minuty 
prohrávali 0:4, v  10. již 0:7. Teprve 
pak dali svůj první gól, přesto se je-
jich herní harakiri dál prohlubovalo. 
Ordeltovým svěřencům totiž nešlo 

absolutně nic, zatímco rozjetí hosté 
je s gustem válcovali.
Nepomohlo ani chvilkové dílčí sní-
žení z 1:9 na 3:9, neboť vzápětí Jiho-
moravané tažení dvojicí Petr Lengál 
(celkově dal 10 branek) a Jan Purket 

(6) udeřili novou smrtící smrští. Do-
mácí sotva lapali po dechu, za hrozi-
vého stavu 3:15 ve 20. minutě byli 
zralí na odpis.
Teprve pak se trochu vzpamatovali 
a  trochu dotáhli (8:16), nicméně šlo 

jen o  chvilkové vzepětí. Na přelomu 
obou poločasů přišel opětovný pro-
pad dolů a  pohodou hýřící soupeř 
vedl už rozdílem třinácti kusů (9:22).
Za daného vývoje mohl mít Sokol 
II, za nějž nikdo nepřesáhl hranici 
tří vstřelených tref, jediný rozumný 
cíl: střetnutí důstojně dohrát. Zdálo 
se, že aspoň toto vyjde, když čtvrt 

hodiny před koncem panovalo skóre 
18:27.
Bohužel potom utrápení Prostějova-
né zahučeli do své poslední krize bě-
hem hrubě nevydařeného duelu, což 
mělo za následek poněkud ostudný 
stav 20:34... Ten se v  závěru poved-
lo mírně zkorigovat na výsledných 
a přesto stále debakloidních 22:34. 

  Foto: Marek Sonnevend

FOTOGALERIE
klikni na
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3422
Brankový sled: 0:7, 1:9, 3:9, 3:15, 
4:16, 8:16, 8:19, 9:22, 11:22, 13:23, 
15:26, 17:26, 18:27, 18:30, 20:31, 
20:34, 22:34.

 Hill a Oškera. 
 5:5. 
 4/3:6/6. 

Diváci: 65.

(9:20)

Hromek, M. Micka – Kaštyl, Sikora, Jurik 2, Ju-

  Trenér: Svatopluk Ordelt.

Lengál 10/5, Purket 6/1, Gregor 4, Švach, Popela a Vítek 3.

22
01

28
10

19
7

PROSTĚJOV Náběh na nejhorší sezónu v novodobé klubové his-
torii se rýsuje před házenkáři Sokola II Prostějov. Prohráli totiž i svůj 
čtvrtý zápas ve 2. lize mužů ČR 2023/2024, navíc doma drtivým po-
měrem 22:34 s dosud jen dvoubodovou Telnicí. V průběžné tabulce 
skupiny Jižní Morava jsou tak s nulou na kontě předposlední jede-
náctí a zatím marně vyhlíží aspoň trochu lepší časy.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND



pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
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PROSTĚJOV Úvodních dvou 
vítězství v nové sezóně dosáh-
ly mládežnické volejbalistky 
VK Prostějov věkové katego-
rie U20. Sice až na třetí pokus 
ve svém šestém a  sedmém 
střetnutí aktuálního ročníku, 
ale přece jen ano. Vybřednutí 
z výsledkového trápení přišlo 
ve druhém dvoukole 1. ligy žen 
ČR 2023/2024.

Juniorky vékáčka měly za sebou dvě 
porážky v této soutěži poměrem 0:3 
z Hradce Králové na půdě prvoligo-
vých spolufavoritek. Co však bylo 
o dost horší, vůbec neuspěly ani v ná-
sledné kvalifikaci extraligy juniorek 
ČR U20, když během turnaje v Ost-
ravě podlehly Lanškrounu 1:3, Přero-
vu 0:3 a domácí Ostravě také 0:3.
V  takovém rozpoložení po pěti 
prohrách za sebou šly mladé Ha-
načky pod hlavičkou ženského B-
-týmu VK ve 3. a 4. dějství 1. ligy 
dospělých na Hronov. Bylo zřejmé, 
že z hlediska předpokládaného boje 
o záchranu obou družstev jde o vel-
mi důležité zápasy, kde se domácí 
kolektiv nutně potřeboval doma 
chytit. Což se mu v hale Národního 
sportovního centra PV podařilo.
Úvodní mač v  pátečním večeru 
ovládl 3:0 (22, 18, 14) a  jasně pod 
kontrolou měl i odvetu v sobotním 

dopoledni 3:0 (20, 16, 19). Věkem 
juniorské plejerky Edita Doubková, 
Simona Marešová, Rozálie Mikuláš-
ková, Anna Židová, Eliška Kovando-
vá, Veronika Plisková a Adéla Grige-
lová byly přitom doplněny několika 
staršími či zkušenějšími parťačkami.
Z  extraligového áčka naskoči-
ly blokařka Petra Kožoušková 
a nahrávačka Bára Abendroth (ta 
pouze v  sobotu), ze Šelem Brno 
dorazily hostující střeďačka Adé-
la Benediktová i  libero Andrea 
Píchalová (klubová odchovanky-
ně), vypomohla též další bývalá 
Prostějovanka Tereza Baláková 
na smeči. 
Celý mančaft fungoval oba dny 
výborně a  zaslouženě uspěl šesti 
získanými body. „Co jsme si před 
tímto dvojutkáním předsevzaly, to 
se nám povedlo splnit. Jak včera, 
tak dnes. Určitě jsme byly favorit-

kami díky tomu, že za nás nastou-
pilo několik posil se zkušenostmi 
z extraligy žen. Všechny hodně po-
mohly, mladší holky se k nim přida-
ly a dohromady ten tým hrál oprav-
du dobře na to, že spolu v takovém 
složení vůbec netrénoval,“ potěšilo 
trenérku Markétu Chlumskou.
„Pokud na hřišti došlo k nějakým ne-
dorozuměním a dostaly jsme se do 
bodových újezdů pod tlakem soupe-
ře, tak na to holky pokaždé včas zare-
agovaly a průběh vždy dostaly znovu 
pod kontrolu. V  prvním utkání byl 
nejvyrovnanější úvodní set, v odve-
tě ten poslední třetí. Ale celkově to 
děvčata zvládla skvěle, proto velká 
spokojenost,“ hodnotila Chlumská.
Naopak žádný důvod k  radosti 
neměla po předchozí kvalifikaci 
extraligy U20 na severu Moravy. 
„V  Ostravě nám nevyšlo vůbec nic. 
Do prvního zápasu s Lanškrounem 

jsme přitom nastoupily dobře, ale 
naše herní úroveň šla bohužel dolů 
jak během tohoto střetnutí, tak v ce-
lém turnaji. Měly jsme jen devět hrá-
ček včetně jediné nahrávačky a jed-
né kadetky, naše situace ani výkony 
nebyly optimální,“ věděla koučka 
juniorek Prostějova.
Z posledního místa její svěřenkyně 
spadly do nejnižší skupiny C pro 
1. kolo elitní české soutěže, kde 
budou bojovat o  9. až 12. místo 
proti Plzni, Střešovicím a  pořáda-
jícímu Lanškrounu. „Potřebujeme 
být zdravější, pak věřím v  postup 
do prostřední skupiny a z hlediska 
celé sezóny v boj o horní polovinu 
extraligového pořadí, tím o postup 
na závěrečný turnaj Final 6. Přes 
počáteční zklamání na to máme po-
tenciál, musíme však zapracovat na 
určitých věcech a společně zabrat,“ 
přidala Chlumská. 

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV Trochu obav, jak výrazně omlazený tým zvládne soutěžní 
vstup do nové sezóny 2023/24, vystřídala velká radost z výborných vý-
konů i výsledků. Volejbalové starší žákyně VK Prostějov kralovaly kvali-
fikaci Českého poháru U16 ve skupině G základní části Východ, kterou 
absolvovaly na vlastní palubovce Národního sportovního centra PV.

„Naše družstvo je skoro komplet slože-
né z loňských mladších žákyň, a proto 
od něj zatím nemůžeme čekat zázraky,“ 
říkala opatrně před startem aktuálního 
ročníku hlavní trenérka prostějovských 
obhájkyň mistrovského titulu dané vě-
kové kategorie Solange Soares. Leč její 
svěřenkyně si hned napoprvé počínaly 
v domácím prostředí znamenitě!
Své grupě totiž dominovaly naprosto 
přesvědčivým způsobem, když porazi-
ly 2:0 Vyškov C, Nový Bor B, Znojmo, 
Šelmy Brno i  Svitavy, tedy všech pět 
soupeřů. „Holky musím moc pochválit. 
Hrály opravdu velice dobře, kolektivně 
bojovaly jedna za druhou a  všechny 
společně, tak to má přesně být,“ radova-
la se spokojená Soares.

„Podařilo se nám prodat poctivou prá-
ci z dosavadní přípravy. Nejtěžší byly 
zápasy se Znojmem a závěrečný proti 
Svitavám, přímý souboj o  prvenství. 
Ale i ten holky zvládly skvěle, vydaře-
ný turnaj je pro ně povzbuzením do 
dalšího průběhu sezóny. Ověřily si, že 
něco umí, ale je potřeba na sobě stále 
pracovat,“ zdůraznila Soli.
Triumfem v kvalifikaci postoupily star-
ší žákyně vékáčka do elitní sedmičky 
pro 1. kolo ČP U16 Východ, kde nara-
zí na KP Brno, UP Olomouc, Hradec 
Králové, Pardubice, Lanškroun a Bílo-
vec. „To bude skutečná prověrka naší 
výkonnosti v hodně tvrdé konkuren-
ci,“ ví Solange o vysoké kvalitě příštích 
pohárových protivníků.  (son) Foto: archiv Solange Soares

PROSTĚJOV, PŘEROV Po ma-
ximálně vydařeném startu do 
Českého poháru U16 vyšel vo-
lejbalovým starším žákyním VK 
Prostějov skvěle také začátek 
krajského přeboru U16. Kromě 
dominantního A-týmu navíc ode-
hrálo kvalifikaci této soutěže veli-
ce dobře také B-družstvo.
Kvalifikační skupiny A  a  C KP star-
ších žákyň probíhaly v  Národním 
sportovním centru PV a v  letní hale 
u velodromu. Prostějovské áčko pod 
vedením Solange Soares doma znovu 
předvedlo kvalitní výkony a všechny 
tři své soupeře suverénně porazilo: 
UP Olomouc B 2:0 (6, 7), VAM Olo-
mouc B 2:0 (7, 5) i Uničov 2:0 (11, 
12). Což znamenalo jasné prvenství 
a postup do elitní grupy o 1. až 4. mís-
to pro úvodní kolo soutěže.
Ani „béčko“ vékáčka vedené Petrou 
Kučerovou si však nevedlo vůbec 

špatně, spíše právě naopak. Nejprve 
sice podlehlo silnému UP Olomouc 
A 0:2 (-9, -11), ale pak porazilo Šum-
perk 2:0 (6, 17) i Lanškroun 2:1 (22, 
-23, 13), aby ze druhého místa skupi-
ny zdolalo v následném play-off utká-
ní třetí celek jiné grupy UP Olomouc 
B 2:1 (-22, 19, 13). Tím si pro 1. kolo 
krajského přeboru zajistilo účast ve 
druhé nejvyšší čtyřce o 5. až 8. pozici.
„Náš A-tým potvrdil roli favorita, 
trochu víc ho ale tentokrát pro-
věřil jen Uničov. Holky zaslouží 
pochvalu, přesto nemůžeme kva-
lifikaci přeboru brát jako měřít-
ko naší výkonnosti. Tím bude až 
první čtveřice v  nadcházejícím 
kole. Velkou pochvalu zaslouží náš 
B-kolektiv, který přes určité herní 
nedostatky hodně bojoval a doká-
zal postoupit do druhé čtyřky, což 
jsme po pravdě nečekaly. Všechny 
holky z obou družstev nám udělaly 

radost,“ hodnotila hlavní žákovská 
trenérka VK Solange Soares.
KP starších žákyň, kvalifikace, 
skupina A (Prostějov) – pořadí: 1. 
VK Prostějov A 9, 2. Uničov 6, 3. UP 
Olomouc B 3, 4. VAM Olomouc B 0.
KP starších žákyň, kvalifikace, sku-
pina C (Prostějov) – pořadí: 1. UP 
Olomouc A 9, 2. VK Prostějov B 5, 
3. Lanškroun 4, 4. Šumperk 0.

Minulá sezóna byla v podání volej-
balových mladších žákyň VK Pro-
stějov výsledkově poněkud slabší. 
Tím výtečnější vstup do nového 
ročníku krajského přeboru U14 
zaznamenaly nyní, navíc v  kvalifi-
kaci zářily oba soubory.
A-tým pod taktovkou nového kouče 
Ladislava Sypka vyhrál kvalifikační 
skupinu C v Přerově, kde vyzrál na 
domácí Přerov A  2:0 (31, 11), na 

Troubky 2:1 (-24, 17, 5) i  na UP 
Olomouc B 2:0 (22, 21).
B-družstvo vedené Evou Hudeč-
kovou senzačně opanovalo kvali-
fikační grupu A na stejném místě, 
neboť přehrálo VAM Olomouc 
A  2:0 (12, 12), Šumperk 2:0 (1, 
12) i Uničov 2:0 (14, 21)!
Co to znamená? Že oba pro-
stějovské mančafty absolvují 
v 1. kole KP U14 domácí turnaj 
nejvyššího kvarteta, který je na 
programu v  neděli 15. října od 
10.00 hodin v  Národním spor-
tovním centru PV.
KP mladších žákyň, kvalifika-
ce, skupina C (Přerov) – pořadí: 
1.  VK Prostějov A  8, 2. Troubky 4, 
3. Přerov A 3, 4. UP Olomouc B 3.
KP mladších žákyň, kvalifikace, 
skupina A (Přerov) – pořadí: 1. VK 
Prostějov B 9, 2. Uničov 6, 3. VAM 
Olomouc A 3, 4. Šumperk 0.  (son)

BRNO Masivních třiatřicet bodů 
zaznamenala v  jihomoravské 
metropoli při zápasovém startu 
extraligového ročníku ústřední 
tahounka volejbalistek Prostějo-
va Karin Šunderlíková. Hned za 
ní nejvíc přispěla k vydřenému ví-
tězství střeďačka Veronika Trnko-
vá (na snímku), jež skórovala šest-
náctkrát včetně pěti bloků a tří es 
při útočné úspěšnosti 44 procent. 
Právě jednu z  opor VK Večerník 
přímo na místě chvíli po zdárném 
obratu téměř ztraceného duelu 
požádal o exkluzivní rozhovor.

Marek SONNEVEND
Byla to obrovská bitva. Be-

rete nakonec dva perně získané 
body?
„Co jiného nám zbývá, že? (smích)
Byl to první zápas, nervozita na 
obou stranách – na naší asi o  něco 
víc. Možná proto nám utekl hned 
začátek úvodního setu. Víme, že se 
toho od nás hodně očekává, na což 
se nechci vymlouvat, ale musíme se 
s tím naučit hrát.“

Nesráželo vás jako tým dolů 
přílišné množství nevynucených 
chyb?
„Větší problém jsem viděla v  komu-
nikaci mezi námi na hřišti. Připadalo 
mi, že nám tam spadlo strašně moc 
zalívek, což by nemuselo nebo nemě-
lo. A když jsme si už pro tu ulívku šly, 
vzaly jsme si ji třeba vzájemně z rukou. 
Takové trochu zbytečné drobnosti. 
Každopádně Šelmy hrály fakt veli-
ce dobře, což možná překvapilo nás 
všechny. Znovu se ukázalo, že nesmí-
me nic a nikoho podcenit. Tím neří-
kám, že bychom Brno podcenily, ale 
v  jeho ne úplně ideálním složení asi 
dnešním výkonem docela překvapilo.“

Je pozitivní, že jste si z nej-
horšího pomohly velkou bojov-
ností a  vydřením většiny dlou-
hých výměn?
„Samozřejmě. Tohle je věc, která 
nám v  minulých letech někdy dost 
scházela. Hodně jsme na ní v přípra-
vě pracovaly a můžeme si lepší obra-
nou v poli výrazně pomoct.“

Bylo právě toto pro výsle-
dek rozhodující?
„Určitě to velkým dílem přispělo 
k tomu, že jsme utkání dotáhly do 
vítězného konce. Já bych ještě vy-
zdvihla naše pevnější nervy. Na za-
čátku tiebreaku jsme se nepoložily 
z rychlé ztráty 0:5, a v úplném závě-
ru od stavu 8:10 už jsme na rozdíl 
od domácích přestaly chybovat, 
ustály jsme to nervově.“

Potvrdilo střetnutí avizo-
vanou vyrovnanost nejvyšší české 
soutěže?
„Přesně tak. Letos extraliga vypa-
dá extrémně vyrovnaně a  asi není 
žádný tým, proti kterému bychom 
si před vzájemným zápasem moh-
ly říct, že to bude v  pohodě. Což 
je výzva pro nás a  fajn pro diváky, 
soutěž tím nabírá na zajímavosti 
i atraktivitě. Nikdo nemá nic dopře-
du jistého.“

Dá se říct, že máte spoustu 
herních rezerv?
„Jasně, je úvod sezóny a  to bývá 
normální, že výkony ještě nejsou 
zdaleka ideální. Na druhou stranu 
přípravných utkání jsme absolvova-
ly fakt hodně a v některých zahrály 
mnohem lépe než dnes. Těžko se mi 
to hodnotí, možná na nás opravdu 
dolehla nervozita s  tlakem. Což si 
rozebereme a zkusíme na tom zapra-
covat, abychom si vysoká očekávání 
nedávaly tolik do hlav.“
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BRNO Hned v  prvním hraném 
kole (oficiálně 2. dějství) extraligy 
žen ČR 2023/24 strávily prostějov-
ské volejbalistky na place bezmála 
dvě a půl hodiny. Tak dlouho trvala 
napínavá bitva u brněnských Šelem, 
kde vékáčko neustále ztrácelo: 0:1 
i 1:2 na sady, 0:5 a 8:10 v tiebreaku. 
Přesto dokázalo závěrečným vzepě-
tím zachránit výhru 3:2 a tím vítěz-
ný odpich do nové sezóny!

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
V  kompletní sestavě se všemi největ-
šími oporami (kromě dlouhodobě 
zraněných) nastoupily Hanačky. Ze za-
čátku však měly problémy s přihrávkou 
i přesností mezihry, málo se prosazova-
ly útokem. A nabíraly ztrátu (2:0, 4:2), 
po čtyřbodové sérii jistějších soupeřek 
z 5:5 na 9:5 to nevypadalo nijak valně. 
Domácí družstvo drželo stejný náskok 
až do stavu 16:12, kdy přišla na podá-
ní Karin Šunderlíková, dala tři esa za 
sebou a  bylo srovnáno - 16:16. Tím 
se hostující tým uklidnil, šel nahoru 
19:21, směřoval k zisku zahajovací části. 
Nicméně doplatil na výpadek v závěru 
(20:22 – 24:22), načež domácí celek 
proměnil druhý setbol – 25:23  a 1:0.

Děvčatům v růžových dresech citelně 
chybělo úspěšnější zakončení, zatímco 
Jihomoravanky si v této činnosti často 
pomáhaly zásluhou střeďaček. Což 
platilo i zkraje druhé periody a Vlkovy 
svěřenkyně znovu rychle odskočily na 
3:0. Aby prostějovský mančaft opět 
postavila na nohy esa slovenské uni-
verzálky (z 5:2 na 5:5). Vzápětí se k ní 
zpoza koncové čáry přidala také Pavla 
Meidlová, během chvíle tak nastal 
razantní obrat na 6:9. Od této vydaře-
né pasáže nabrala Matušovova parta 
větší jistotu, zkvalitnila obranu a měla 
navrch (11:16). Navzdory jednomu 
dílčímu zaváhání (z 12:17 na 15:17) se 
pak danou výhodu povedlo zužitkovat 
– 21:25 a 1:1.
Potřebnou míru trvalé pohody ovšem 
vékáčko stále nenabralo. Na startu 
třetího dějství opakovaně chybovalo, 

čímž protivnicím darovalo bleskový 
odskok (5:2). Naštěstí Šelmy hned 
potkalo totéž (5:5), přesto následně 
hájily mírné vedení. Než bojovnice VK 
zabraly několika vydřenými dlouhými 
výměnami, v nichž defenzivy kralovaly 
nad ofenzivami. Taková rvavost papí-
rové favoritky zdravě nakopla, jenže 
po obratu ze 14:13 na 14:16 přišel pro 
změnu propad při účinném podání Pa-
vly Šmídové (19:17). Simona Bajusz 
a  spol. ještě vyrovnaly na 20:20, leč 
finiš absolutně nezvládly – 25:20 a 2:1.
Hostující soubor srážela dolů spousta 
vlastních hrubek. Jakmile jejich počet 
omezil, konečně měl stabilnější nástup 
do čtvrtého dílu - 2:5. Soustředěný 
tlak nejen ze servisu navíc znamenal 

útěk na 5:10, bohužel špatný příjem 
plachet střídající Adély Benediktové 
hosty o  převahu rázem připravil - 
11:11. Naštěstí vyšel okamžitý kontr, 
dost zásluhou dobrého podání Jade 
Cholet a neprostupných bloků. Počí-
naje stavem 11:14 již družina tažená 
Veronikou Trnkovou set ze své moci 
nepustila (přes nepříjemný újezd ze 
14:18 na 17:18) a rovnocennou bitvu 
těsně poslala do rozhodujícího tiebrea-
ku – 23:25 a 2:2.
V  něm Prostějovanky vůbec neza-
chytily úvod a okamžitě se ocitly před 
nutností dohánět markantní ztrátu 5:0. 
Pronikavým zvednutím svého výkonu 
to dokázaly bleskově, úřadovala obrana 
na síti - 6:6. Hanácké ženy potom nezlo-
milo ani manko 10:8, dál makaly a ko-
nec dramatického mače urvaly, doslova 
vydupaly z palubovky – 12:15 a 2:3!
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HNED NA ÚVODHNED NA ÚVOD
V Brně prostějovské ženy odvrátily hrozící vstupní porážku 

a Šelmám vyrvaly ze zubů alespoň dva cenné body

Jak to vidí Jak to vidí 
KAPITÁNKA

„Byl to pohledný zápas pro diváky, kteří mohli sledovat hodně bojovný volejbal. 
V rozjezdu sezóny jsme narazily na velice silného soupeře, Šelmy hrály dobře 
na servisu a předvedly kvalitní výkon. Zatímco nám se zdaleka ne všechno da-
řilo podle představ, ale v rozhodujících chvílích jsme zabojovaly, otočily nepří-
znivý průběh utkání. Proto jsme šťastné za výhru, klidně to mohlo dopadnout 
i obráceně. Teď potřebujeme zvládnout za tři body čtvrteční předehrávku ve 
Šternberku a pak už se těšíme na první domácí zápas v sobotu proti Olympu 
Praha. Zveme naše fanoušky do hlediště.“
 Simona BAJUSZ, nahrávačka VK Prostějov

aneb názoraneb názor
Simony BajuszSimony Bajusz

KARIN ŠUNDERLÍKOVÁ

 
PODLEPODLE

Slovenská univerzálka ve službách prostějovských volejbalis-
tek při svém soutěžním comebacku v dresu Hanaček po téměř 
rok a půl dlouhé zdravotní pauze vůbec neodvedla nijak skvě-
lý výkon. Přesto v metropoli jihu Moravy nasázela brněnským 
Šelmám 33 bodů, což dokonale svědčí o jejím obrovském poten-
ciálu. Ačkoliv Karin spousta věcí na hřišti i nevyšla a úspěšnost 
útoku měla jen průměrných 38 procent, překonala s  pomocí 
6 bloků plus 4 es magickou třicítku z hlediska svého vlastního 
skórování. Celkovou užitečnost měla +20 a nebýt jejího klíčové-
ho přínosu navzdory občasným chybám, vékáčko by v sobotním 
večeru rozhodně nezvítězilo.
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Přesně tolik minut trval extraligový duel mezi Šelmami 
a Prostějovem od jeho zahájení po závěr poslední výměny. 
Začalo se v 18.00 hodin, skončilo ve 20.26 hodin. A ne-
smírně vyrovnaná bitva tak hned kandiduje na titul jed-
noho z nejdelších střetnutí extraligy žen ČR 2023/2024.

HODNOTÍME 
HRÁÈKY komu se daøil

o
komu se daøil

o

a komu nea komu ne

V této rubrice budeme také v novém soutěžním ročníku 2023/2024 po 
každém soutěžním utkání všem ženám VK Prostějov

vystavovat hodnocení za jejich předvedené výkony. 
Nejlepší známka je 10 (excelentní výkon) a nejhorší 1 (tragický výkon).

ZÁPAS ŠELMY BRNO – PROSTÌJOV

Kláru Faltínovou èeká zásadníKláru Faltínovou èeká zásadní
kontrola s kotníkem u doktorakontrola s kotníkem u doktora

Letos na jaře absolvovala smečařka 
VK Prostějov Klára Faltínová nároč-
nou operaci zraněné nohy, se kterou 
měla dlouhodobé zdravotní problé-
my. „Šlo o  plastiku vazu v  kotníku, 
což je velice vážný zákrok srovnatelný 
s plastikou přetržených vazů v koleni,“ 
připomněl generální manažer hanác-
kého klubu Miroslav Čada.
Nyní se konečně přiblížil okamžik, kdy 
se jedna z důležitých členek hráčského 
kádru připojí zpět k  týmu. „Klárka do-
sud měla individuální přípravu zaměře-
nou na udržování kondice v rámci toho, 
co její stav umožňoval. Jsme s ní v prů-

běžném kontaktu a teď ji čeká důležitý 
moment,“ prozradil Čada.
„U  doktora, který ji operoval, absolvuje 
snad poslední lékařskou kontrolu, po 
níž by měla dostat zelenou pro připojení 
k družstvu a své postupné začleňování do 
herních tréninků. Pochopitelně však bude 
potřebovat ještě nějaký čas, než bude sto-
procentně připravená nastoupit do zápa-
sů,“ upozornil sportovní šéf vékáčka.
„Prognóza jejího návratu byla původně del-
ší, než to momentálně vypadá, protože dělá 
maximum a je nažhavená zase hrát. Uvidíme, 
jak všechno dál půjde, snad se už nic nezkom-
plikuje,“ zadoufal Čada na téma Faltínová.

Pojďme si to říct na rovinu: prostějovské 
volejbalistky nehrály v sobotu na půdě Še-
lem Brno nijak extra dobře. Spíš svým vý-
konem zůstaly dost za očekáváním toho, 
co místy předváděly v  přípravných due-
lech (zvlášť proti slovinskému Kamniku či 
s polským Tarnówem) a jak by vzhledem 
ke kvalitě i šířce svého kádru hrát mohly.
Samozřejmě je nutné respektovat sílu 
soupeřek, které navzdory početně úzké-
mu kolektivu rovněž disponují špičko-
vými plejerkami a při zápasovém vstupu 
do nové sezóny to ukázaly. Přesto platí, 
že mnoho ze spousty chyb, nepřesností 
a nedorazů vyrobených VK během vzá-
jemného střetnutí vůbec nepramenilo 
z tlaku domácích. Hostující tým je často 
dělal i nevynuceně, sám od sebe.
Co ženám vékáčka naopak slouží ke cti? 
Že se s  touto dílčí, místy až převážnou 
nepohodou maximálně rvaly. Pořád na-
plno bojovaly, pomáhaly si obětavostí 
a díky tomu dokázaly získat na svou stra-

nu skoro všechny dlouhé výměny. Právě 
tento důležitý faktor je v krizových mo-
mentech udržel uvnitř zápasu natolik, 
aby mohly spustit zlepšený závěr vedoucí 
k vydřenému vítězství.
Každopádně po volejbalové stránce favo-
ritky ukázaly opravdu mnoho nedostat-
ků a rezerv. Pokud ale i tak zvládly (byť 
velice těsně) vyhrát na palubovce dobré-
ho protivníka šlapajícího na hranici jeho 
možností, jde svým způsobem o slibné 
znamení. Až totiž parta svěřenkyň tre-
nérského dua Michal Matušov a Lubo-
mír Petráš předvede ze svého herního 
arzenálu, na co skutečně má, mohou lítat 
i z nejtěžších soků třísky.
Pouze je potřeba nesporný kvalitativní po-
tenciál dobře poskládaného mančaftu vy-
těžit. A ani to nemusí být hned, času zbývá 
habaděj. Vždyť teprve začal nový soutěžní 
ročník a mít optimální formu teď rozhod-
ně není priorita. Přesto je záhodno jít po 
výkonnostní stránce postupně nahoru.

Marek 
Sonnevend

POHLED OKEM VOLEJBALOVÉHO SAKA

MAJÍ NA MNOHEM VÍC

BRNO Obrovská vyrovnanost provázela úvodní hrací den no-
vého ročníku extraligy žen ČR 2023/2024. Pouze Liberec uspěl 
v Přerově s notnou dávkou štěstí 3:1, jinak se body v ostatních 
čtyřech duelech tiebreakově dělily. Což platilo i pro dramatický 
střet volejbalistek VK Prostějov s domácími Šelmami Brno, kte-
rým až v úplném závěru vyrvaly nejtěsnější vítězství 3:2.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

Vzhledem ke krajně dramatické-
mu vývoji a  po většinu zápasového 
času neustálému dotahování ztrá-
ty šlo pro hosty o  cenný výsledek. 
Zvlášť když jejich výkon zůstal 
v  mnoha ohledech za očekáváním. 
Během všech sad kromě čtvrté Ha-
načky zpočátku prohrávaly, musely 
tak opakovaně otáčet nepříznivý 
stav. Vše vyvrcholilo v  rozhodující 
páté části, kde protivnice vedly 5:0 
a  10:8. Než přišel finální zvrat na 
25:23, 21:25, 25:20, 23:25 a 12:15.

„V prvním utkání sezóny tam ze za-
čátku nějaká nervozita určitě byla, 
ale pak v dalším průběhu se mi ne-
zdálo, že bychom nějak moc podlé-
hali nervozitě. Přesto jsme zápas ne-
odehráli podle mých představ. I tak 
se jej nakonec povedlo výsledkově 
zvládnout, za což jsem rád, gratulu-
ji hráčkám k  vítězství. V  tiebreaku 
se dokázaly dostat z  hodně nepří-
znivého stavu 0:5, otočily to. Náš 
výkon však celkově neměl nejvyšší 
parametry,“ správně viděl spoustu 
rezerv hlavní trenér vékáčka Michal 
Matušov. „Nebyli jsme přesvědčiví 
na balónu, naše přihrávka může být 
o mnoho lepší, dostali jsme mnoho 
bodových míčů ulívkami nebo růz-
ně odražených. Řadu těchto situací 
jsme neubránili, i  když o  tom před 

střetnutím šla řeč. Navíc se nám ne-
dařilo skládat útokem, většinu jsme 
tak ztráceli. A jakmile přišla šance na 
obrat, často jsme chybovali. Což nás 
sráželo dolů. Musíme být prostě pře-
svědčivější, všechno je o práci a tré-
ninku,“ hodnotil Matušov s oprávně-
nou dávkou kritiky.
Nedosáhla míra nevynucené chy-
bovosti až příliš vysoké úrovně? 
„V naší hře se objevovalo hodně ne-
přesností. Třeba na nahrávce jsme 
tentokrát nebyli natolik kvalitní, jak 
už jsme v přípravných zápasech do-
kázali být. I  v  mezihře se nám čas-
tokrát nepovedlo zpracovat různě 
těžké i  snadnější balóny dostatečně 
dobře k  tomu, abychom z  nich ná-
sledně mohli útočit. Jak říkám, musí-
me být přesvědčivější, což platí také 
pro dohrávky výměn. Lépe ubránit 
i  přejít do protiútoku a  bodově za-
končit. Rezerv jsme měli opravdu 
moc,“ uznal prostějovský kouč.
Zároveň ocenil i  hodnotný výkon 
soupeře. „Šelmy i  se svým početně 
úzkým kádrem, který teď mají, mů-
žou potrápit úplně každého v extra-

lize. Hrály velmi solidně, nahrávačka 
jim výborně rozhazovala míče a my 
jsme měly problémy je ubránit, ze 
strany domácích šlo o  velice slušný 
volejbal. A  co dnešní utkání ukáza-
lo nám? Jaké máme nedostatky a že 
v mnoha herních situacích musíme 
být o poznání důslednější. V útoku 
důvěřovat směrům, které nám bu-
dou dělat body. Věcí ke zlepšení je 
tam hodně, musíme si všechno hned 
začátkem týdně důkladně zanalyzo-
vat a jít dál. Liga teprve začíná, vše je 
otevřené,“ rozebíral Matušov.
Ve čtvrtek 12. října od 18.00 ho-
din nastoupí jeho svěřenkyně zase 
venku na půdě Sokola Šternberk, 
o dva dny později (sobota 14. říj-
na, 17.00 hodin) přijde na řadu 
domácí premiéra proti Olympu 
Praha. „V  přípravě jsme se dosud 
věnovali výhradně Šelmám, proto-
že jdeme od zápasu k zápasu. Proto 
se po víkendu začneme chystat na 
Šternberk a  až po něm na Olymp. 
Důležité je co nejlépe se připravit 
na každé utkání,“ zopakoval Michal 
Matušov pravdivou věc.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

 Foto: Marek Sonnevend

 Foto: Marek Sonnevend

Ostatní výsledky 2. kola:
Nejvíce 

 Vajdová 17, Lazárková 12, Kohoutová 
10 – Kvapilová 27, Herdová 17, Vyklická 13 

Nejvíce 

sová 12

10 

 VK 

Brno – Šelmy Brno (15.00), Dukla Liberec 

VOLEJBALJAROSLAV VLK  – trenér Šelem Brno:
„Na úvod sezóny to byl velmi kvalitní zápas, samozřejmě tam byly k vidění 
chyby z  nesehranosti. Myslím si, že holky bojovaly a  makaly celé utkání. 
Soupeř byl důraznější na útoku, to mu dost pomohlo. My jsme dobře bránili 
a nadráželi, ale nedokázali se následně prosadit. Díky fanouškům za podporu, 
zpět na Kouničce jsem si to užil.“

MICHAL MATUŠOV – trenér VK Prostìjov:
„Gratuluji hráčkám k vítězství, které se nerodilo vůbec lehce. Nehráli jsme asi 
nejlépe, jak jsme mohli, chybělo nám více reakcí v obraně a některé věci jsme 
nedodrželi podle plánu. Jsem ale rád, že jsme utkání i tak zvládli, před námi je 
ještě spousta práce.“

NA 

jak se utkání vyvíjelo...
Bodový vývoj – první set: 2:0, 2:2, 4:2, 
5:3, 5:5, 9:5, 14:10, 14:12, 16:12, 16:16, 
18:17, 18:19, 19:21, 20:22, 24:22, 25:23. 
Druhý set: 3:0, 5:2, 5:5, 6:9, 8:9, 9:10, 
9:12, 10:14, 11:16, 12:17, 15:17, 16:19, 
18:19, 18:22, 20:22, 20:24, 21:25. Třetí 
set: 1:1, 3:1, 5:2, 5:5, 6:6, 8:6, 9:7, 9:9, 11:9, 
11:11, 12:13, 14:13, 14:16, 15:17, 19:17, 
20:18, 20:20, 25:20. Čtvrtý set: 2:2, 2:5, 
5:7, 5:10, 7:10, 11:11, 11:14, 13:14, 13:17, 
14:18, 17:18, 17:20, 19:22, 21:22, 21:24, 
23:25. Pátý set: 5:0, 5:2, 6:6, 8:8, 10:8, 
10:12, 12:13, 12:15.

22 33 Peloušek a Hladišová. 
: 95.

33, Cholet 10, libero Pállová. 

droth.  
libero Chevalierová. 

 Jaroslav Vlk.

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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